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IN THE NAME OF Allah
THE COMPASSIONATE, THE MERCIFUL

O

“MUHAMMAD IS NOT THE FATHER OF ANY YOUR
MEN BUT (HE IS) THE MESSENGER OF ALLAH
AND THE SEAL (LAST) OF THE PROPHETS AND
ALLAH HAS FULL KNOWLEDGE OF ALL THINGS”

(THE QUR’AN)

O

“I AM LAST OF THE PROPHETS.
NO PROPHET AFTER MYSELF”.
(THE HADITH)

O



CONSTITUTION OF THE ISLAMIC REPUBLIC

context,

OF PAKISTAN ARTICLE 260(3)

in the Constitution and oll enactments and other legal
‘bmmmmmivan)ﬂlbtgrqmgmwinthesubjeaor

(a)

(b)

“Muslim” means a person who believes in the
unity and oneness of Almighty Allah, in the
absolute and unqualified finality of the

. Prophethood of Muhammad (peace be upon him),

the last of the prophets, and does not believe in, or
recognize as a prophet or religious reformer, any
person who claimed or claims to be a prophet, in
any sense of the word or of any description
whatsoever, after Muhammad (peace be upon
him); and
“Non-Muslim” means a person who is not a
Muslim and includes a person belonging to the
Christian, Hindu, Sikh, Budhist or Parsi
community, a person of the Quadiani group or the
Lahori group (who cafl themselves Ahmadis, or by '
any other name} or a Bahai, and a person

belonging to any of the scheduled castes”.

O
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FOREWORD
Truth About Yusuf Ali Blasphemy Case

First | was reluctant to offer my comments on the
exhaustive judgment of the learned Sessions Judge Lahore Mian
Mohammad Jahangir dated 05-8-2000, whereby he has awarded
death sentence to Yusuf Ali for offence of contempt of the Holy
Prophet (PBUH) as he had claimed to have attained the last and
final stage of the Prophethood after his return from the holy city
Madina-i-Munawwarrah. Alongwith death penalty the convict
fhas been punished for committing the heinous crime of fraud and
forgery in the name of the Holy Prophet (PBUH). He is punished
also for degrading the sublime status of Ahl-i-Bait (AS) and
Schaba (RA). Sccondly I avoided to make comments as | am the
part of the judgment and my book “Namoos-i-Rasool & Qanoon-
i-Tauheen-1-Risalat™ has been referred again and again by the
conwvict in his statement before the trial court. In the meanwhile a
socalled Sahabi of the convict namely Z.Z. Hamid expressed his
opinion about the judgment in Daily Dawn's issue of 13th
August 2000 and stooped down to the lowest level of mischief
by calling the judgment as to be murder of justice and presented
the convict as a benevolent and honourable Sufi Scholar of
Islam. The remarks about the judgment show the shallowness of
legal knowledge of the writer. The facts stated by him amounted
to travesty of truth. Similarly the Daily News of Lahore of the
same date published statement of the convict, which is distortion
of the true version of the case.

This malacions compaign prompied once close associate
of the convict, Janab Arshad Qureshi, a learned scholar, who
helongs to Qadriah Sufic lineage, to publish the judgment of the
learned Sessions Judge in a book form, so that the public should
see the convict in his true colours through this historic judgment,
so he approached me with a request to write a foreword for this
book which is under print. The compiler of the present book 18
atso author of the book “Fitna-i-Yusuf Kazzab® in three volumes.
In view of the convict’s unfair continuous campaign- not only
against the trial judge, but also against mysclf and my panel
consisting of eminent lawyers, Sardar Ahmed Khan, Mr. M.
Igbal Cheema, Mr. Ghulam Mustata Chaudhry, Mr. Yaqoob Ali
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Qurcshi and Mian Sabir Nishtar Advocate, I thought it necessary
to make it clear to the public at farge by writing this foreword
that half truth is more dangerous than the naked falsehood. The
Jjudges cannot defend thgiz. own decisions but can speak through
their judgements, so the matter which .is concerned with the
court, the court will take notice of that contemptuous matter, but
I will deal bnly with the character assassination of the
complaimant’s lawyers through certain section of the Press. So
far as the conduct and character of the convict is concerned, he
has proved himself through his own documents produced in the ™
court to be such a big fraud that human mind could have ever
conceived before the latest mechanical devices. -

He as submitted a document which has been exhibited as
DI, by the trial court and is also part of this book as Schedule: 1.
Aboul this document he claimed that it was certificate directly
sent to him by the Holy Prophet (PBUH) declaring him to be
Khalifa-i-Aazam. According to admission .in the cross
examination by me all the Prophets were appointed as Khalifas
i.c. vicegerents of God on earth and the Holy Prophet (PBUH) is
Khalifa-i-Azam, chief vicegerent, so by virtue of this certificate,
now he is Khalifa-i-Azam on earth. He further admitted in the
cross examination that neither one of four Caliphs was holding
the high office of Khalifa-jxAzam. In an answer to the question
he said this certificate of Khalifa-i-Azam from the Holy Prophet
wias sent to him by a saint of Karachi, Abdullah Shah Ghazi
through the medium of computer on his letter pad. It is
inferesting to note that the said saint of Karachi had died 300
year ago. in the said certificate which is in English, the convict
has been addressed by the Holy Prophet (PBUH) as Khalifa-e-
Azam, Hazrat Imam Al-Sheikli Abu A.H. Muhammod Yusuf
Ali. In the said certificate the convict has been declared that his
knowledge is all cncompassing and his wisdom is supreme. In
explanation” of this declaration the convict said that he is
commientator of Holy Quran. He knows all about Hadces and
Figh. He is master of Tassawwuf and also knows all the worldly
scienees. In order to testify his all encompassing knowledge and
wisdom, | cross examined him in regard to his religious
knowledge and put questions relating to modern scientific -
rescarch. | would like to mention here that the convict has stated
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in the court that he has been receiving all the messages direct
from the Holy Prophet (PBUH) either in Arabic or English. |
asked him the connotation of Quranic word “Taqwa”, but he was
“unable to answer. | asked him the meaning of “amplitude” and
“resurrection”, the words on the top of the certificate of Khalifa-
i-Azam, but he miserably failed to tell the simple menaings of
these words. He was unable to tell even the names of six
authentic books of Hadecs (Sihah Sittah), known and respected
ali over thc muslim world after the Holy Quran. He has no
knowledge of a very famous Hadees of Madinatul lim in respect
of the Moly Prophet (PBUH) and Hazrat Ali (RA) despite his
claim of being Al-i-Rasool, descendant of the Holy Prophet
(PRUH). whereas he is Bhatti by caste according to his school
certificate. His name was Yusuf Ali according to school &
college certificates and service record (Schedule [1). He added
“Mohammad” after retirement with malacious design to doge
and defrawd people for getting huge amount and property worth
miflions of rupees by means of deception in the name of the
Holy Prophet {(PBUH). These facts have been proved by his own
adoussions and admitted documents. Kindly see the judgment,
He claims to have deeply studied Igbal, but quite unaware of his
six leetures and does not know the meaning of his phraseology in
his poetry, nor vould he cxplain philosophy of “Khudi” i.c. Ego
propounded by Igbal . His claim to be associated with Maulana
Maududi is absolutely false and denied by Jamat-i-islami.
Similarly he does not know ABC of modern science and failed to
answer {for what DNA stands for. The word he used in his own
statement before the court. In furtherance of his notorious plan
hie claimed himself to be the Director General of World
Assembly of Muslim Youth, a world wide organization with its
Headquarter at Jeddah and offices throughout the world. 1 have
been  assoctale member of this  organization, so when |
immediately contacted its Secretary General Dr. Maneh-Al-
Johani who replied by very urgent fax to me that any person by
name of Yusul” Ali is not known to WAMY, nor was he ever
appointed as Dircctor General. In the said letter it has been
clearly stated that if the said Yusuf Ali pfSduced any document
or any other material to prove his claim, it shall B¢ regarded
untrie amd false. The Secretary General WAMY authroized me
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o take of legal and lawful action to get him punished. The said
letter was produced in the court and it is also attached as
scheduie 1 The convict was not contended with this forgery, so
he upgraded himself as Ambassador from Saudi Arabia to
Cyprus and posed himsclf as His Excellency in group photo
{Schedule 1V) with late Chief Justice Hamoodur Rehman and
Justice {R) Muhammad Afzal Cheema, who denied to be
acquainted with any such His Excellency on my telephone call
from Istamabad. This fact may also be verified from Justice
Cheema.

The convict denied in his statement that Mirza Ghulam
Altned Qadyani is known to him; but as a matter of fact, he has
adopled the same methodology of his predecessor in interest
Mirza of Qadyan, a planted agent of British imperialism, who
{iest appeared as reformer, then he claimed himself to be Mehdi.
Concept of Medhi is ingrained in the minds of muslim as
Saviour. Then he declared himself to be the Christ, who is also
heing awaited to come down from the heavens to defeat the
forces of evil. After strengthening himself with the coercive
Powers of British Government he finally announced to be the
reappecarance of the Holy Prophet (PBUH) and according to
dictates of hix masters abolished Jehad which was permanent
lurking danger of toppling their Govt. This socalled attainment -
didd not satisfy his devilish desire, so he claimed to be the
superior 1o the last Prophet of Islam (PBUH). It is pertinent to
state that the law of Blasphemy of the Holy Prophet was
abrogated by the Britishers after usurping the powers from
Muslim rulers of India, while the law of blaspheny was in force
- England at that time in 19th century and still it is on the
statute book. Despite the fact that the law of blasphemy was
abrogated in India by British Govt. and Mirza Ghulam Ahmed
had full Govermmental support, for his new religion in the guise
ol Istam, he could not face the wrath of Muslims of India for his
liabse clainm. So in his book Hamamatul Bushra published in 1311
Hijra t.c. 1893 A.D. (Schedule V) he clearly stated (at page 46,
which is wlso placed as exhibit in the ¢ourt) that after appearance
ol eur Holy Prophet (PBUH), the doors of prophethood had been
closed for all the times to come; but after rcassurance of his
ruling masters that iron hand of the British Govt. would crush
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down any religious movement against him he again proclaimed
that unyone who disbelicve him is out of pale of Islam. This
announcement was made in his Maktoobat published in the
month ol March 1906 (Schedulec VI) copy of the same is
attached as part of the record of the trial court.

With this background, the convict Yusuf Ali followed
the footsteps of Mirza Ghulam Ahmed and proved himself by
oral and documentary evidence that he is true successor in
interest of s predecessor impostor. First he approahced to the
rcligious quarter as preacher of Islam, then as Mard-e-Kamil,
thereafler as Imam-al-Wagt 1.e. Mchdi, the next step after Mehdi
was declaring himself as Khalifa-i-Azam. We have already given
details of self upgrading. He then claimed himself to be the Holy
Prophet (PBUI) before the followers in the basement named as
Ghar-i-Hira. Like Ghulam Abhmed Mirza he was also not
salislicd with this so called claim therefore finally in order to
show himsell greater than the last Prophet of Alizh (PBUH) he
declarcd that 1400 years back the Holy Prophet was on duty, but
in the present times he has attained the perfection and finality of
the prophethood by beauty. In support of this mischievous and
outraging claim of the convict the prosecution produced 14
witnesses out of them Brigd. (R) Dr. Mohammad Aslam PWI,
Muhammad Akram Rana PW2 Muhammad Ali Abu'Bakar PW7
from Karacht Hafiz Muhammad Mumtaz Awan, PW4 Mian
Muhammad Awais PWS5 from Lahore who deposed direct eye
wilnesses account of convict’s claim of being Holy Prophet
Muhammad (PBUH) with perfection of beauty. There is no
comity with these witnesses of social and religious status. On the
other - hand - they  were  blind - followers and  particularly
Muhammad Ali Abu Bakar was so closed that he was given title
of Abu Bakar Siddique for compliance with the allegiance of top
mosl surrender to his- convict master. This devotec had paid
money worth millions by cheques and drafts from Karachi and
constructed well furnished palace for him with Ghar-i-Hira
therein. The tacts of receiving money in cash through cheques &
drafls liad not been denied by the convict. He was awarded the
title of his Sahabi as Siddique for surrendering all his property in
favour of his so called prophet. In this way he has entraped the
innocent people in the name of the Holy Prophet and left them as
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destitute people. When he saw the wrath of muslim populus
against him, he denied the claim just like Mirza Ghulam Ahmed
Qidyam in order to save his neck. The denial was deceitful
nusinterpreting the sacred words ‘“Muhammad’ ‘AAl-e-Rasool’
and *Sahabah’ as apparent on the face of record.

1 will recommend the rcader to critically examine the
stalement ol the accused and my cross examination, alongwith
(the documents produced by the convict. | hope and belicve that
this will exposc the convict and his false claims.

Withewt being apologetic | have proud privilege to say
that | am the first to revive punishment of contempt of the Holy
Prophet (PBUID in Pakistan after its creation as muslim state but
it is significant to note that this judgment in accordance with this
law will dispel all doubts of non- muslim communities in
Pakistan and abroad, particularly the Governments of Europe
and USA that the law of blasphemy of Islam is not to victimize
the non mushim, Christian or Qadyani or any other religious
community and no non muslim has been convicted under this
law so far due 1o strict observance of law of evidence. Yusuf Ali,
a muslim conmiitted the gross and grave contempt of the Holy
Prophet to delraud and deceive people with ulterior motive to
praly the money and property of the innocent people by
entrapping them in the name of the Holy Prophet (PBUH) and
this evil design of big fraud and forgery would have continued,
hm‘\hc not heen brought to books under this law which uphold
ihe dignity of man and holy personage in accord with charter of
Human Rights. Moreover this law of blasphemy is not only
against the contemner of the Holy Prophet (PBUH) but also
against the contemners of all the Prophets of Scriptures. There is
punishment for disrespect to all the recognized leaders of other
religions as well,

WA MA TAUFIQEE [LLA BILLAH

20-Rachna Block,
lybat Town, Lahore. Mohammad Ismeel Qureshy
August 30, 2000 Senior Advocate, Supreme Court

O
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Hr. Mubammad Ismail Queeshi
President,
Warld Associalion of Muslim Jurists
Pakistan

VERY LIRGENT

Dear brother o Istim,

Assalamoe Alaikom wa Rabmatuilal wa Bamkatuha

Plalt Vi

Yiice of the Secretary Genrval

We hope you find ihis letier while enjoying pood health and high 1slamic spirit.

We wish to inform you Lhal Mr. (Shyaikh Abul Hasnain Muhaminad Yusul
Ali) has no links with the World Assembly of Muslim Youth (WAMY),
Riyadh or with its any offices it the world. His ciaim of beirg associated with
the World Assembly of ‘Muslim Youth (WAMY) as Director General of
WAMY in Cyprus is false because we have no office there. He is unknown
person to WAMY  and, if iie produces any document by using its letterhead or
any other material to prove his claim, shalt be regarded untrue and illegal. You
arc authorized to produce this lcticr to any concerned quarter and take any legal
and lawful step 1o get him punished. We assume that hig claim to be known to
Shaikh  Abdui Aziz 1bn Baz and was cooperating with him as false as his claim

to WAMY.

May Allah bloss you.
- Wassalan

Youcs in Isiam,

Dr, Manelgﬂt.lohnni

Secrctary Gendral

Juririz
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Assembly of Muslim Youth (WAMY), Director International Islamic Camp
for Middle East and Europe, Member Islamic Research, Ifta’a and
Preaching, Kingdom of Saudi Arabia) with President Rauf R. Danktas and
Pakisatni delegation headed by Chief Justice od:c :msooa,ﬁ._ﬂm_::m:
during International Conference of Islamic Countries in Kibris in 1980.


Administrator
Rectangle


b

1

!

1

RN

+

=

17,
Schedile V

et b st l;.--. ——————

l' “C"-AH ) dms\\: S\V f')""\ﬂ‘d"-“-s)\‘(\l "‘ch'

ﬁ ‘ —u’h\: ‘\u"u\wuﬂuﬂ‘\ﬂ
) w']) uH(J‘(\t \L_sn;- 4 ,urh_}a\ﬂuw'-“'d))’}ri‘(’b

,dm o ) d,u J\J T, FIUPYNTY \'r-x.mL»‘ﬁ\u),(a&\
‘FI-J‘\JV )Mw\ (*fo“ w')uﬁb“ﬁ(&)u*%\uﬁuvt

i b e g

e —f, m-""‘

% LJU } {‘ tl.uly\{u‘.b \}) &« E..ku (D Jm.h.“ t\:t-).“ L.-)MU‘

'1 S\U}‘-—-‘\’ ( u'lﬂ\\:),‘r} ‘}« sl A" lI)\&ﬁLJAMU" ))ﬁ"E)_’-"‘} Y

m— e mm——— L

l 1)) irf’.\{‘»“.__.w.n) qv;-u-":‘ \"(j" —Y\ \.&LJ‘UJ\_:)[Q-P.ALU’M

[N - .—-.1.-—.....,.'-‘,-—“..,.._._3,..“' |l'_""'""l':"-.";'

o .n\qu'\:,}lhu;\ ¢~vn‘ '5\,..'0.““,_’\ !"f I\_‘P‘, "}‘LL"h‘L" .

.,,pl: U.lw,;&.i' -

S R T - e———— e e ——— N

\L.-m. m'l\r. xon L— Grlegls s ...|>r ‘j\almul}n. -u-“u{;'}\-o",“fn{ )
-*JM}» »\)-- [3 \\\.F.“l H(-u “"\“ "5?“ o\ -“ll[‘ .\),.. &)S;t’”

){n. A ‘)\.‘ 2 .i--..]..1 iny ke \,.9 h)u LG{ 31‘5 J--J“(.ﬂ )

/-*"_jul. \),L,; ,‘)\,-:., .np;[t\.{xc.—&\u!-._d)- .,cta-.) _\n-"‘- !l
vieasl (g 3“1) Tyl J’v \)'a . \'L\a.-! LL)L-{.‘L J\.I] »in‘q'l}v.l ..al;f G\

" "-‘j "!\u U‘\f‘ﬂi e '-h},i,‘)\- '""-L\Mm flq M \H"n-ﬂl:\ '_

_,;5..".9-3.,! " !‘ 1-".#,-\ ,C""‘i o » \ h ,..\\,\ ’.” u' N ‘£t“
'}

!-d,_,»‘- l -.1..»«-(_&9 \5;‘.,,,& x )\, Lm»riu.w\h\s,u)mu
-,»(‘L- -.‘-Enr.tl \&J lp\~-&_4).t,.,L.\. h '-“M'LK ,,5,9 fE hl\at,..‘n-

L -‘1*3""‘ '1‘-\ ;_.- ﬁ«a 3 .f-u.\d...,nl- p.a,{.}h&hvﬂ'

o4 -

-'[‘ Jh‘u" ‘H;i_‘l‘u s X) ! h“ﬁ'« H‘n u “‘l o J\'v")d-&vﬁ’ j’)‘--ﬂ* :

...-.- b, o e |

.._....-... T, Tran
-

\n’

1:5\.3; }J n},f \ I WJM.;\,\MJL.» (_u-*l-\ ’_),YM--‘\}O-L;

}'I\-\JEG “J“" JL.!L \(f\lﬁuu\’\{\)j@wo}n\)sh[‘wb\d




18
Schedule w

o

AT

_ J’L-"}J,s-a(t..r‘_’;:lo‘)u)ulb u"c)r/

(-»f‘J ) FOR ,vmbh ,Jv’f ';L/J/' u,,r;/r,d—,;-}

u;‘s(;/f/‘wf'u( Uy S w, et 2o il ’f;{"

Zy,;-‘,c_wuuf:,-b/w"dﬂéan‘/m L ifir |

(WA w,., L) .,:;;-m,q)'l:uﬁ,

o—’d Ly;-.;;..a.lbq_]’“ )\uBJt,m iy d-,,,,,

U-‘-cu‘.k' 41-\\&.)1(?) dfu’.\}\ L5

{ .nLLVJ,l,, e -rJ, bu ;. ,;,, 3',«.,,,»,.«. u-,;-;

| U*z_,fz.,/vlu lai'nu-"l.u‘ U‘v’jJ Jutr"'(,‘/ , ':}:'.J,.

La//u*j WL l/-l.J/.rr . 'J) :m/ )fl.f‘ - u'_.-—J/*‘

:_.}/L_Ilf Lyp U/‘ . .;..J‘.L...- J»UU)'{J-J/(“-U)’

(f"'f)./!,r.l/m,f U‘u"ﬁ--w ))U"Jiuﬂ' u’.ﬁ,/ﬁ
| ;*'_/J‘_»/J:h._.--_; uv'{m u.d-—.f\._»v' d/ q.f.’h).r

| _ - L;'__.J,,.(.::_w—-”

| - ¢

-"f” ’.)’/’.«l L1 -’,.,P " Jf,}...-”_)‘_/l,.»,r,,fm’,h,}u)-)

. 48

7 )ﬂ—”u*f—.:.i\. " dgis
(e300 St Fre A_}/ﬁn r.,,,.JfJn,luﬂw Ir.J';n 1
PT I ’ Iq.j ,

"wb\-JHJ‘)J)“’«\-‘\L v(P.mLL "AJ)J)JJ\U)U‘ Syt

i AN e ARSI B4 S

v .c:.fJuun ///f_, A_u,u._é“.- yie ey ( ’wutnru.:..:
u-///:ly VJLd—r’( ,./’/) o

)"'/Jd.-l"“”{\‘) f-—-\..t'lf'.a, .c.oJ'JL(\_JVJ') GJJ)J .,I,.p(,_;j)crl

T T e e R E -::.—1-1

,J': ot 1 -—'Jul,.“h A fu*, tJ—/i-»-chl,v”(U/a‘JJlﬂ-

ra

e

bl

:‘;‘ ri

..-..—--..-.-H

Y N ! 1

UJ"\.J U,,jl/,.n\fu.df‘y (A"——Jlj)‘f"" :



19
PREFACE

Some facts about Yusuf Kazzab

I first met Yusuf Kazzab in October 1992 when he
visited my house alongwith his some close associates. In the
course of meeting a young boy requested him for ‘bait’. Yusuf
Kazzab undertook ‘bait” and said, “Mubarak Ho! Rasoolallah
has accepted you”. Then Yusuf Kazzab said no one should take
‘bait’ untill he attained the age of forty years and without the
permission of Holy Prophet also said no one has the right to take
‘bait’ except the Holy Prophet. Then said, “My Hazrat has
recently alowed me to take ‘bait’ after | have attained the age of
forty year”. Thereafter said to the young boy, “Rasoolallah has
accepted you without beard now you should not keep beard”. |
felt he is a fraud and kept Yusuf Kazzab under observation. It is
to be ‘mentioned that during his conversation Yusuf Kazzab was
posing himself as Holy Prophet (PBUH).

The learned Sessions Judge, Lahore recorded the
statement of Yusuf Kazzab, accused, under section 342 Cr.P.C as
under:

Q.41 Is it correct that you said to Mohammad Ali Abu Bakar
{(PW) that there is no need to perform ‘Umra’ and you
can arrange ‘Umra’ here?

Ans: It is incorrect, [ cannot imagine of saying this in the
wildest of my dream.

Q.42 Is it correct that you said to Mohammad Ali Abu Bakar
(PW) that ‘Makan’ is there and ‘Makeen’ is here, on
which he was angry and thereafter you allowed him to
perform ‘Umra’?

Ans: It is absolutely incorrect as it is a cooked-up story.

Yusuf Kazzab had concealed facts before the learned Sessions

Judge, Lahore. Once while we were sitting on dining table in my

house, during table-talk Yusuf Kazzab said exactly these words

to a lady who was proceeding to perform ‘Umra’ that there is no
need to perform ‘Umra’ and we can arrange ‘Umra’ here. After
making this announcement Yusuf Kazzab demonstrated the
whole process of ‘Umra’ and recited all prayers of ‘Umra’ while
sitting on the dining table. Thereafter, when the same lady was®
leaving for ‘Umra’ Yusuf Kazzab sent her off at airport and said.- '
to that lady exactly these words that ‘Makaan’ is there-and
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‘Makeen” is here. On return from ‘Umra’ that lady told me that
this man (Yusuf Kazzab) had spoiled her “Umra’ and terminated
her relation (bait) with Yusuf Kazzab. Whereupon Yusuf Kazzab
was so perturbed that he said, in my presence, to his very close
associates, “I deny whatever | have said so far you also deny
especially “Hageeqat-e-Muhammadiah’. So when Yusuf Kazzab
denied before the court what he has actually said it was not
surprising to me at all, .
Yusuf Kazzab, during cross examination has stated on
oath that “The book titled as ‘Mard-e-Kamil-Ka-Waseeat-Nama’
is not written by me nor got published by me. I do not know
Muhammad Ashraf Ali, publisher of the book titled as ‘Mard-e-
Kamil-Ka-Waseeat-Nama’. [ have not read the book titled as
‘Mard-e-Kamil-Ka-Waseat-Nama’. Yusuf Kazzab has again
concealed facts and told series of lies on oath in the court. The
factual position is that the book titled as ‘Mard-e-Kamil-Ka-
Waseeat-Nama® is written by Yusuf Kazzab and got published
by Yusuf Kazzab. Yusuf Kazzab presented this book to me as its
author immediately after its publication in January 1993.
Moreover Yusuf Kazzab has published the entire book under the
heading, ‘Mard-e-Kamil-Ka-Waseeat-Nama’ under his name
(Kunyat) Abul Hassanain, in his column ‘Tameer-e-Millat,
appeared in daily ‘Pakistan’ Lahore, There is ample internal as
well as external evidence that the book titled as ‘Mard-e-Kamil-
Ka-Waseeat-Nama® is written by Yusuf Kazzab and its author
the so called ‘Mard-e-Kamil’ is non-else except Yusuf Kazzab.
Yusuf Kazzab during cross examination has further
stated on oath that, “I do not know Hazrat Abdul Waheed Mir
Sajid. Volunteers that I have heard about him. I have seen the
‘book written by him with the title “Bang-e-Qalandri’. I have not
written the article titled as ‘Tehseen-e-Husan Shanas’ as in the
book. It is incorrect that the address under this article is that of
mine”. Here again Yusuf Kazzab has concealed the facts. Abdul
Waheed Mir Sajid the socalled, ‘Hazrat’ is the ‘Hazrat’ or ‘Guru’
of Yusuf Kazzab. He is the master mind behind Yusuf Kazzab.
The book titled ‘Bang-e-Qalandri’ which contains highly
objectionable material is written by Abdul Waheed Mir Sajid
and published by Yusuf Kazzab. The place of publication as
- printed on the book is 15-C, GOR III, Shadman, Lahore which is



21

the then residence of Yusuf Kazzab allotted to his wife being a
Govt. servant. The foreword of the book titled as ‘Tehseen-e-
Husan-Shanas’ is also written by Yusuf Kazzab whose name is
printed at the end of the foreword. In addition to this
documentary evidence all these facts are in my personal
knowledge because Yusuf Kazzab got this book published
through Al-Maarif and my younger brother carried out its
caligraphy, printing and binding etc. and in a way [ partly borne
the cost of this book as well. It is another matter that when the
book was near completion I severed my relation with Yusuf
Kazzab and he promptly collected all books and I could get hold
and study this book after several months of its publication.

Yusuf Kazzab during cross e¢xamination has further
stated on oath that, “I have not read the book titled as ‘Ali Nama’
written by Syed Masood Raza. It is incorrect that I wrote the
preface of book titled as ‘Ali Nama’, printed in the year of 1995.
I have no followers nor ‘Murid’ nor I am known as ‘Al-
Mahboob-ul-Waheed, Imam-e-Waqt, Insan-e-Kamil-Key-Parto’
among my followers. It 1s incorrect that my followers address me
as ‘Mery Hazrat Syed-e-Mujudat’ and it is incomet that the book
‘Ali Nama’ has been dedicated to me. Volunteers that I have my
audience in abundance and I have no concern with the words by
which I am addressed by those”. And leamed Sessions Judge has
concluded that “This explanation given by him is highly
objectionable, which also means as if someone put ‘Saad’ for
‘Salallaho-Alehe-Wassalam® on his name he accepts the same. In
fact he should have stated that he condemned/disproved those
persons and he had not done so far despite of having knowledge
in this regard even in the court”. The factual position is that the
book ‘Ali Nama’ is written on Yusuf Kazzab. ‘Ali’ is the name
of Yusuf Kazzab and he owns it. The book is dedicated to Yusuf
‘Kazzab its foreword is also written by Yusuf Kazzab. The author
of the book Syed Masood Raza is a very close associate of Yusuf
Kazzab. | have met Masood Raza in“the house of Yusuf Kazzab
and all these facts are in my personal knowledge. Since this book
contains highly objectionable material Yusuf Kazzab has
concealed all these facts in the court.

|

i
V-
|
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In the course of recording the statement of Yusuf Kazzab
under section 342 Cr.P.C. by the learned Sessions Judge Lahore,
Yusuf Kazzab replied to court questions as under:

Q.79 It is in evidence that Mohammad Ismail Shujaabaid,
complainant produced before Investigating Officer 22
pages of your diary (Exh P. 3/1-22) what have you to
say about it?

Ans: It isincorrect.

Q.80 Does diary (Exh P-8/1-116) belongs to you?

Ans:  Itis absolutely incorrect.

Yusuf Kazzab has denied that diary produced in the court

belongs to him to save his neck, but this is in my personal

knowledge that diary produced in the court belongs to Yusuf

Kazzab and this is a true fact. This is also a true fact that this

diary was a top-secret document of his anti-Islamic beliefs and

teachings which he could give only to his top-most surrender
man like Muhammad Ali Abu Bakar to whom he has given the
status of Abu Bakar Siddique because he has surrendered all his
property to his so-called prophet. Yusuf Kazzab could not
imagine that this top-secreet document could be published and
widely circulated and all his evil designes would be exposed to
public. This diary i1s a complete code of the beliefs of Yusuf

Kazzab, only a few lines written under the caption of

“Rasul/Mard-e-Kamil, Sallalaho-Alehe-Wassallam”, which are

relevent to present Blasphemy case and need no comments, are

reproduced below
“Rasul ul Allah or Nabi or MaFde Kamil is the complete
manifestation of Allah Tabark-Wa-Taala and Muhammed Alehe

Salat Wassalam, HE is the physical perfect personification of

transcendent Allah and Muhambed. All the physical beings has

been created due to him. Hd is always present in-the world. Hif
apparen{ name may be dtﬂ"erent but his real name is always

Muhamied. Addm, Noah, MoSes, Abrlhim, Jesus were the

rames of dresses but in reality each and everyone of them is

Muhatimed. Then came Muhamined Bin Abdullah. That was the

first time that the real and apparent name became one. Then

came Abu Bakr, Umar, Usman, Ali, Twelve Imams, Ibne Arabi,

Abdul Qadzr Mueen-ud-Din, Fareed ud din, Mujadad Alif Sani

and Muhammed Yousaf Ali. The name of Mard—e~Kam:ls may

vary but in actual He is the glorified form of Muharfimed.
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There are one lack twenty four thousand Rasuls and
Nabis but the name of only thirty three are known. That is why,
always in the world one lack twenty four thousand Aulias are
present but only thrity three of them are Murshide Kamils and
known. Each one of them is on the model of one Prophet. The
one who is by all means on the model of Muhammed Rasul ul
Allah is the Mard-e-Kamil of his times. This name may be
different but in real and apparent he is the most splended form of
Muhammad.

Muhambed has been always present in physical. After
the apparent death of the physical body. It rolls back into the
real body of Muhdmmed Mustafa. Thus Noor goes back to its
origin. Immediately, the transcendent Muhatimed + Noor of
physical Muhanfmed descends on the most chosen individual,
who became Nabi/RasSol/Ma¥d-e-Kamil of his times. Thus the
next form of Muhanimed is similar (rather glorified) to the
previous form in apparent and in real. So it can be said that
Muhammed is still alive in physical. His first form was Adam
and the current is Muhammed Yousaf Ali.”

[ last met Yusuf Kazzab on 3rd July 1993 at his
residence 15-C, GOR III, Shadman, Lahore when his two close
associates brought me there and they told Yusuf Kazzab that |
have said about him that he is following the footsteps of Ghulam
Ahmed Qadiani and like him he would claim to be prophet. Then
they asked Yusuf Kazzab to read out for me his fresh column
which he had written for daily ‘Pakistan’ Lahore. Yusuf Kazzab
read out his column where in he had declared Ghulam Ahmed
Qadiani as ‘Murtad’ and ‘Mardood’ and claimed himself to be a
true muslim of ‘Ahle-Sunnat-Wal-Jamaat’ faith. But I told Yusuf
Kazzab that he had been exposed and he should not come to me
henceforth nor contact me on telephone. This was my last
meeting with Yusuf Kazzab thereafter neither we have met nor
we have seen each other. But the detailed column about Ghulam
Ahmed Qadiani written by Yusuf Kazzab for me was published
in July 1993 under the caption ‘Tameer-e-Millat’ in daily
‘Pakistan’ Lahore and now he has stated on oath on 25th July
2000 in the court that, “I do not know Mirza Ghulam Ahmed
Qadiani nor I want to know him. I do not know the two groups
of Qadiani Jamaat known as ‘Qadiani’ and ‘Lahori Group.”
Whereas Yusuf Kazzab was fully aware of Ghulam Ahmed
Qadiani and his techniques. Yusuf Kazzab exactly followed the
footsteps of Ghulam Ahmed Qadiani. First he has introduced
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himself as a spiritual personality and preacher of Islam, then as
Mard-e-Kamil, Imam-e-Waqt i.e. Mehdi and Khalifa-e-Azam. He
also claimed to be the reflection of Holy Prophet (PBUH) and finally
declared himself as Holy Prophet (PBUH).

I want to place another fact on record which has not
comeforth sofar i.e. Yusuf Kazzab is a ‘Shia’ like the majority of
impostors who claimed to be prophet in the past. His father, and
father-in-law were both ‘Shia’. His brother, brother-in-law and
sister who are living in Jaranwala and his wife residing in
Defence, Lahore are known ‘Shia’. Recently a gentleman Mr.
Barkat Ali Shamim, Cylinder Inspector (Jeddah) visited Al-
Maarif to buy my book ‘Fitna-e Yusuf Kazzab’ in my presence,
he told me that he is an old friend of Yusuf Kazzab and they
have .studied from class one to intermediate together, thereafter
Yusuf Kazzab joined Army and he got job in Jeddah (Saudiah).
In the course of conversation Mr. Shamim told me that Yusuf
Kazzab and his family is ‘Shia’. Inspite of the fact that this is an
open fact and can be verified very easily, Yusuf Kazzab has
concealed this fact to trap ‘Sunnis’. I have recorded briefly some
true facts about Yusuf Kazzab in this preface for detailed study
readers may refer to my book ‘Fitna-e-Yusuf Kazzab’ in three
volumes published by Al-Maarif, Lahore.

Mian Mohammad Jahangir, the learned Sessions Judge,
Lahore in his exhaustive Judgement announced on 5th August
2000 awarded death sentence to Yusuf Kazzab for claiming
himself to be Holy Prophet (PBUH). This is for the first time in
history that an impostor claiming himself to be prophet has been
given death sentence in blasphemy case by a court of law. Of
course it has become possible only because this heinous crime
was committed in Islamic Republic of Pakistan. This historical
Judgement is being published in book form so that this important
document could be preserved. God biess and reward all those
who have contributed in this historical achievement. 1 am
personally grateful to Mr. Ghulam Mustafa Chaudhry who
assisted me in the compilation and publication of this book with
missionary zeal.

WALLAHO AALAMO BISSWAB

Arshad Qureshi
Al-Maarif, Lahore

O
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IN THE COURT OF
MIAN MOHAMMAD JAHANGIER,
SESSIONS JUDGE, LAHORE.

SESSIONS CASE NO. 60 OF 1998
SESSIONS TRIAL NO. 3 OF 2000.
STATE
Verses

MOHAMMAD YOUSAF Al
s/o Wazir Ali, caste Rajput,
resident of Kothi No. 218-Q,

Defence Society, Lahore.

CASE FIR NO. 70/97 DATED 29-3-1997

OFFENCES UNDER SECTIONS 295-C, 295-A,
298, 298-A, 505 PART-II, 508, 420, 406 PPC
AND SECTION 18 READ WITH SECTION 10
OF OFFENCE OF ZINA (ENFORCEMENT OF
HUDOOD) ORDINANCE NO. vVII OF 1979
POLICE STATION MILLAT PARK, LAHORE.

JUDGMENT

Keeping in view the importance of this case the
judgment is being written in a different style because the
evidence of both the parties, oral in nature, is being
reproduced in verbatim so that the reader of this
judgment should not feel necessity to think as to what
was the evidence on basis of which this judgment has
been passed.
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2. Muhammad yousaf Ali, accused, has been sent up
by Police Station Millat Park to face trial under Sections
295-C, 295-A, 298, 298-A, 505-Part-II, 508, 420, 406
PPC and Section 18 read with Section 10 of Offence of
Zina (Enforcement of Hudood) Ordinance, 1979 for the
allegation that while claiming and posing himself to have
resemblance with the Holy Prophet Hazrat Muhammad
(Peace Be Upon Him) announced by words spoken,
written and by visible representation through Audio and
Video Cassettes and said ‘Anna Mohammad’® and
continuity of Holy Prophet Hazrat Muhammad (Peace Be
Upon Him) and declared his family members as ‘Ahle-
Bayat’ and his followers as ‘Sahab-e-Rasool’ and
expressed above views in a Majlis i.e., ‘Sermon of
Juma’ in Baytul-Raza Mosque situated in Chowk Yateem
Khana, within the jurisdiction of Police Station Millat
Park, Lahore on 28.2.1997 and being so he, by deceitful
means and impersonation involved himself in attémpts to
commit zina with innocent girls at large and extorted /
grabbed huge amounts.

3. Charges under Sections 295-C, 295-A, 298, 29§-
A, 505-Partll, 508, 420, 406 PPC and Section 18 read
with Section 10 of Offence of Zina (Enforcement of
Hudood) Ordinance, 1979 were framed against the
accused, to which he pleaded not guilty and claimed for
trial. Anyhow, the charges, in original form, are as
under:-

CASE FIR NO. 70/97 DATED 29-3-1997

OFFENCES UNDER SECTIONS 295-C, 295-A,
298, 298-A, 505 PART-II, 508, 420, 406 PPC
AND SECTION 18 READ WITH SECTION 10
OF OFFENCE OF ZINA (ENFORCEMENT OF
HUDOOD) ORDINANCE NO. VII OF 1979
POLICE STATION MILLAT PARK, LAHORE.
CHARGE-SHEET.
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I, Mian Muhammad Jahangier, Sessions Judge,
Lahore charge you:-

“Muhammad Yousaf Ali son of Wazir Ali,
caste Rajput, resident of Kothi No. 218-C,
Defence Society, Lahore” as under:-

That you frequently while claiming and posing
yourself to have resemblance with the Holy Prophet
Hazrat Muhammad (Peace Be Upon Him) announced by
words spoken, written and by visible representation
through Audio and Video Cassettes that you are identical
as such by saying ‘Anna Mohammad’ and continuity of
Holy Prophet Hazrat Muhammad (Peace Be Upon
Him)and your family members as ‘Ahl-e-Bayar’ and your
followers ‘Sahab-e-Rasool’ and y8u expressed your
determination and views of being the continuity of Holy
Prophet Hazrat Muhammad (Peace Be Upon Him) in a
Majlis i.e., ‘Khutba Juma’ in ‘Bayat-ul-Raza Mosque
situated in. Chowk Yateem Khana, Lahore within the area
of P.S. Millat Park on 28.2.1997 and being so you by
deceitful means and impression invelved yourself in
attempts to commit zina with innocent girls at large and
collected huge amount and thereby you committed the
offences punishable under Section 295-C, 2095-A, 29§,
298-A, 505-Part-1I, 508, 420, 406 PPC and Section 18
read with Section 10 of Offence of Zina (Enforcement of
Hudood) Ordinance, 1979, which are within the
cognizance of this court. And I hereby direct that you be
tried by this court for the above mentioned charges.

3.2.2000

It is certified that the charge has been read over
and explained to the accused. Let his statement be
recorded.

3.2.2000
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Statement of Muhammad Yousaf Ali,
accused, without oath

Q.1. Have you heard and understood the charge?
Ans. Yes.

Q.2. Do you plead guilty to the charges framed against
you?

Ans. No.
Q.3. Will you produce evidence in your defence?

Ans. Yes, if necessary.

R.O. & A.C.
3.2.200

4.  In short, the prosecution case, as disclosed in the
statement Exh. PC dated 26.3.1997 of Muhammad Ismail
Shujaabadi, complainant / Secretary General of ‘Aalmi
Majlis Khatam-Nabuwwat, Lahore Branch’ is that he
alleged that Muhammad Yousaf Ali resident of Defence
area is a cunning and fraudulent, who by claiming as
Prophet for himself is deceiving the people about which
his writings, diary and Cassette of speech are available
with him; that Muhammad Yousaf Ali has claimed to
have resemblance with Hazrat Mohammad Mustafa
(Peace Be Upon Him) and Rasool of this era, he has
declared his family members as ‘Ahl-e-Bayat’ and his
blind followers ‘Motqadeen’ as ‘Ashab-e-Rasool’, as a
consequence of which, the sentiments of the Muslims
have flared up that he has attempted to commit zina with
virgin and married girls; that he has received ‘Nazar’
and; ‘Nazrana’ (gifts) in lacs from his blind followers
about which there are eye witnesses; that a photo copy
of his diary in which he defiled the name of Holy
Prophet Hazrat Muhammad (Peace Be Upon Him) is also
“available, that besides it the Cassettes of his speech and
pages of his diary shall be proeduced, therefore, for the
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allegation of defiling the sacred Name of Holy Prophet
(Peace Be' Upon Him) and for other crimes a case be
registered against Mohammad Yousaf Ali and that he has
expressed his such views by delivering sermon ‘Khutba
Juma’ in mosque ‘Baitul Raza’ near Chowk Yateem
Khana, Lahore on 28.2.1997. So on the basis of this
complaint, the above said case was registered at Police
Station Millat Park, Lahore on 29.3.1997 and the formal
FIR Exh. PC/1 was drafted by Riaz Ahmed, S.I.

5. After registration of the case, the investigation
was conducted by Riaz Ahmed, S.I. and Khushi
Mohammad, S.I.

6. When Riaz Ahmed, S.I./CIA Sadar (PW-13)
conducted investigation of this case, one Audio Cassette
Exh.P-1, Video Cassette Exh.P-2 and 22 pages of diary
Exh.P-3/1-22 were produced before him by the
complainant in the presence of Maulana Zafarullah
Shafique and Abdul Ghaffar and he took these articles
into possession vide recovery memo Exh. PD. Then he
recorded the sugplementary statement of Mohammad
Ismail Shaujaabadi and the statements of other
prosecution  witnesses. He went alongwith the
complainant to the mosque °‘Baitul Raza’ situated in
Chowk Yateem Khana, Lahore. He inspected the spot
and prepared rough sketch Exh. PG. During spot
inspection, he recorded the statements of Mumtaz Awan,
- Mian Mohammad Awais, Mohammad Afzal and Shaukat
Ali, the prosecution witnesses. After hearing the audio
cassette he recorded the transcript of the same in Zimni
dated 30.3.1997. Then he got the transcript (Exh.P-10/1-
10) prepared through Waqar, S.I of Special Branch.
Anyhow, on 07.4.1997 the investigation was transferred
from him to another officer. After conducting the
investigation, his opinion was that Yousaf, accused, has
claimed himself to the Holy Prophet Hazrat Muhammad
(Peace Be Upon Him) and that he had termed his
colleagues as ‘Sahabe-e-Rasool’. He dould not arrest
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Yousaf, accused because Yousaf, accused, was confined
in Sub-Jail Chung. Sc he wrote in the zimni that after
obtaining the permission from the competent court, the
accused Yousaf shall be joined in the investigation.

7. Then the investigation was transferred to Khushi
Mohammad, SI (PW-14) on 7.4.1997. Mohammad
Nawaz, S.1 produced Yousaf Ali, accused, before him.
Yousaf, accused was joined in the investigation of this
case. He refused to make statement but he requested for
his safety because he felt danger to his life. So Yousaf
Ali was confined at Police Station Muslim Town for his
safety, where he was provided all necessities of life.
While inspecting the file he studied the transcript of the
Audio Cassette and Video Cassette. On 10.4.1997,
Yousaf, accused, was joined in the investigtion of this
case and then he got his statement recorded. After
recording the statement of Yousaf, accused, hearing the
Audio Cassette and seeing the Video Cassette, sufficient
material had come on record, as a consequence of which
Yousaf, accused, was arrested in this case and his
physical remand was obtained. On 14.4.1997, when
Khushi Mohammad, S.I was present at Police Station
Muslim Town, Lahore, he recorded the statements of
Sajid Munir Dar and Sohail Ahmed, the prosecution
witnesses. On 16.4.1997, he received Magazine known
as ‘Takbeer’ No. 13 P-8/1-52 vide letter No. 1694 DSP
(Legal) dated 14.4.1997 Exh. PH and on 17.4.1997 he
recorded the statement of Abdul Ghaffar, Deputy Editor,
Daily ‘Khabrain’, Multan when he appeared before him
at Police Station Millat Park. On 18.4.1997, Athar
Igbal, PW appeared before him and he produced Video
Cassette P-5, which he took into his possession vide
memo Exh. PE, which was attested by Athar, PW, and
others. He recorded the statements' of Saeed Zafar and
Amanat Ali, Constables. He also recorded the statement
of Athar Igbal. He recorded the transcript of both
Videos, as mentioned above, in the zimni. Then he got
translated Audio and video Cassettes above from
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Mohammad Sarwar, Pw, through Computer, which was
attached with the file as P-10/1-10 and P-11/1-10 and P-
12/1-19.

8. At this stage, the learned defence counsel raised
the objections as follows:

i) that since the Audio/Video Cassettes, which
are the basic source of these transcripts- are
inadmissible, therefore, the transcripts are
also inadmissible in eivdence,

ii) That the maker of these transcripts was not
confronted whether if it is the same
transcripts, hence, it is inadmissible and
therefore, cannot be tendered in evidence.
This objection shall be examined at the stage
of final arguments. The statement is to
continued.

Then on 19.4.1997, Khushi Muhammad, SI
obtained permission from S.S5.P, Lahore for proceeding
to Karachi. The application Exh.PI is written and signed
by him. He reached Karachi through Flight by night and
after reaching there, he recorded the statements of Rana
Mohammad Akram, Brig. Mohammad Aslam, Atif
Siddiqui, Mohammad Yousaf, Arshad, Nauman and
Mohammad Ali Abubakar, then he came back to Lahore.
While being present in Karachi, he also recorded the
statements of Mohammad Hanif Tayyab, Mohammad
Hussain Lakhani and one other person, whose name he
does not remember at present. He also contacted with
Tahir Editor of weekly Magazine ‘Takbeer’ but he
refused to make statement and informed that he will not
hand over the originla diary and whatsoever is written
by him in the Magazine be treated as his statement. He
received Magazine P-13/1-52 and attached it with the
file.

9, On 23-4.1997, the Audio Cassette was got heard
to Yousaf Ali, accused, and he admitted his voice in the
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Audio Cassette. The accused was asked to get his voice
recorded for comparison but he refused to get his voice
recorded. On 24.4.1997 S.P Sadar asked to produce the
prosecution witnesses, Audio and Video Cassettes and
accused alongwith the file. On the above date, the S.P.
Sadar interrogated the prosecution witnesses and the
accused but Yousaf, accused, did not get his statement
recorded. He also heard the Audio Cassette and saw the
Video Cassette. Then S.P. Sadar directed him to submit
the challan, on which he submitted the challan for trial
of the accused.

10. After framing of the charge, the -prosecution
produced !4 witnesses in toto. Their statements in
verbatim are as under:-

(PW-1) DR. MOHAMMAD ASLAM MALIK,
son of Malik Niaz Ali, aged 71, caste Kakayzai,
Doctor, Brigd (Retired), resident of 10-G,
Askari Apartments, - Ch. Khalig-uz-Zaman
Road, Karachi, on oath.

1 know Yousaf accused in this case since 1988 or
1989. I met him in the house of my friend Abdul Wahid
in House No0.3-D, Sector-9, Clifton, Karachi in the vear
1988, My friend 'Abdul Wahid had told me rthat a
refigious person is coming in this house who will speak
about religion after “Maghrib Prayer”. Yousaf accused
came in the house of my friend. Yousaf accused made a
commentary on “Sura Ikhlas”, which I liked. Then, after
four or five months. Yousaf accused again came in the
house of my friend. I was again called by my friend to
attend the ‘Majlis’. 1 attended the meeting afier
“Maghrib Prayer”. Yousaf accused threw light on
different aspects of the life of Holy Prophet (Peace Be
Upon Him). Then, Yousaf accused had been coming in
the house of my friend and [ was called to attend the
meetings, Then, in the -year 1995, Yousaf accused iad
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meeting with me alone in the house of my friend after
“Maghrib Prayer” and he stated that as to what sacrifice
I can give in lieu of reality told to me. I was reluctant to
some extent but Yousaf accused asked to pay
Rs.2,00,000/-, but I replied that I cannot make any such
arrangement. Anyhow, I delayed this matter. Then, in
the end of 1995, Yousaf accused directed to act upon
what he likes and this direction was given also in the
house of my friend Wahid after “Maghrib Prayer”. [
replied that | shall make arrangement in the next meeting
or next visit, Then, in the month of December, 1995
Yousaf accused came in the house of my friend to whom
I informed that I have made arrangements for
Rs.2,00,000/-, on which Yousaf accused came in my
house after prayer on the next day to whom I paid the
amount of Rs.2,00,000/-. Then on coming Friday,
Yousaf accused alongwith his ‘Mureed’ attended the
Juma Prayer in our mosque situated in Askari
Apartments. After Juma Prayer, Yousaf accused
alongwith his companions came to my house where after
a while, he stated to provide the reality and thereafter
while standing he said “Anna Mohammad”, whereupon [
was much surprised because no body can claim to be
“Mohammad” whereas Holy Prophet Hazrat Muhammad
(Peace Be Upon Him) is in Madina and took this
impression that as he is claiming for himself as
‘Mohammad, and I was still in this state of mind that the
companions of Yousaf accused put garlands in my neck
and thereafter the meeting was over and Yousaf accused
alongwith his companions went away from my house.
Besides Yousaf accused, his companions and I, no one
else had attended this meeting. After his departure from
my house, I thought that as to whether I should continue
such meeting or not and I decided that 1 should attend
the meetings with Yousaf accused.

Then, after “Maghrib” while after couple of
months, I was present in the house of my friend.
Commodore Retired Yousaf Siddiqui also attended the



a8

meeting. Commodore Yousaf Siddiqui put a question to
Yousaf accused that fromHazrat Adam and thereafter you
had been apearing as Prophet in different times and you
also appeared 1400 years back and thereafter you came
as Saints “Olyia” and what is the difference / dignity of
1400 years back or now and which was more dignified /
glorified and in return, Yousaf accused replied that the
period 1400 years back was glorious but the glory now is
unprecedented as it was duty at that time but beauty
now.

At this stage, the learned District Attorney states
that the remaining portion of the statement of the witness
should be recorded in presence of accused. PW is bound
down for the next date. '

Before the making of the above mentioned
permission by the District Attorney, the witness stated
that his statement is over. But despite this, he may be
put question by the District Attorney and that he is also
to face cross-examination, therefore, he has to appear on
the next date.

R.O. & A.C.
2.3.2000

28.3.2000
(PW-1) Dr. Mohammad Aslam Malik
(Recalled on oath)

Yousaf, accused, is in, attendance today, who
spoke that “Anna Mohammad” for himself and the other
dialogue which I narrated on the last date. I identify
him. [ had been meeting with Yousaf, accused, present
in the court, later on. I had been meeting Yousaf,
accused, later on just to see the element working behind
him. '
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28.3.2000
XXXXX By Mr. Saleem Abdur Rehman,
learned defence counsel.

(The witness is bound down)
To come up again today at 2.00 p.m.

R.O. & A.C,
28.3.2000

(PW-1) Dr. Mohammad Aslam Malik
(Recalled on oath)

XXXXX By Mr. Saleem Abdur Rehman,
learned defence.counsel.

It is correct that the word ‘liar’ in English is
equal to word ‘kazab’ in Arabic. It is incorrect that I
nevr served as Brig, in the Pakistan Army. It is incorrect
that I served in the Pakistan Navy but my rank was Brig,
in the Pakistan Army and that I was given retirement as
Brig, from the Pakistan Army. It is correct that I served
as Commodore in the Pakistan Navy Volunteers that
Commodore in Pakistan Navy is equivalent to Brig, in
Pakistan Army. I specialized in the field of Radiology. If
I have impression about a patient that he is having a
broken bone, then in order to confirm my impression I
shall refer him to Doctor or Specialist in the field. I
shall refer the patient to the Doctor, who is expert in
performing the X-ray. It is correct that after examining
the X-ray, | would confirm my impression that as to
whether the bone is broken or not. My memory is
already good because I am still working in the Hospital.
My statement was recorded by the police. It was
recorded in Karachi on 20.4.1997 in the evening time. It
was recorded in the house of Mr. Mohammad Akram
Rana. No one was present at the time of recording my
statement. Noman Elahi, Mohammad Akram, Yousaf
Siddiqui, Mohammad Arshad and Mohammad Al
Abubakar were present in the house of Mohammad
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Akram Rana but they were not present at the time of
recording of my statement. I was informed on telephone
about recording of my statement. Mr. Mohammad Akram
Rana informed me about recording of my statement.
Khushi Mohammad, Sub-Inspector, had recorded my
statement. It is incorrect to suggest that I made
arrangements for availability of the prosecution
witnesses at the time of recording my statement. Police
told me that my statement is to be recorded in
connection with a case registered against Yousaf at
Lahore. I was informed about the nature of the case. It
is incorrect - to suggest that as a consequence of
conspiracy and that I induced others to be witness in this
case. Akram Rana was known to me since 1992.
Commodore Mr. Siddiqui was known to me since 1988.
Noman Elahi was known to me since 1993. It is correct
that Noman Elahi and Akram Rana are my “Murid” and
it is correct that I am their “Murshad”. It is not essential
that the ‘Murid” should follow his “Murshid’. The
relationshjp in between ‘Murshid and ‘Murid’ is that of
guidance.” Except the persons, as mentioned above, no
other Pws, is my ‘Murid’. It is incorrect that I applied
my spiritual guidance to call the above mentioned
witnesses and to become witnesses in this case. It was
not necessary to use my spiritual guidance for becoming
of above mentioned persons as witnesses in this case
because the above mentioned persons had their own
grievance or views to become a witness in this case. I
did mention about giving an amount of rupees two lacs
to the accused in my statement recorded under Section
161 Cr.P.C. Confronted with Exh. DA, where there is
no mention of giving an amount of rupees two lacs or
where it is not so recorded. I do not remember if I stated
before police that Yousaf, accused claimed himself as to
be ‘Imam-e-Waqt’. I met Abdul Wahid finally in August,
1996 in his house. I had no contact directly or indirectly
with Abdul Wahid after 1996. He never visited my house
after 1996. I .remember that Commodore Yousaf Siddigui
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apart from others was present at the time of
pronouncement by  Yousaf, accused as ‘Anna
Mohammad’.

At this state, the learned defence counsel states
that he has used the word ‘saying’ and no the
‘pronouncement’.

This objection shall be examined at the stage of
final arguments. Statement to continue.

XXXXX By the learned defence counsel.

I came to know about registration of this case on
20.4.1997 when_Khushj Mohammad, S.I came .to record
my statement. My earlier reply is_reply to the question
that 1 came to know about the registration of the case on’
20.4.1997 and not before that. I did -not read in any
newspaper *about _registration of the case prior to
20.4.1997. 1 read daily newspaper ‘Nawa-e-Wagqat’
Karachi and no other newspaper. I do not rérember if I
read about the progress in the case .in the newspaper
after 20.4.1997. I met Ismail Shujaabadi, complainant of
this case, in Lahore to or three-months after 20.4.1997.
It is incorrect that I had met him prior to the registration
of the case. I have never gone to Multan for the last ten
years. I met the complainant of this case in Lahore just
to know as to what is happening in the progress of this
case I met the complainant of this case after the above
date for another.time when the bail matter of the accused
was pending in the Hon’able Lahore High Court, Lahore
‘and that I had met him in the premises of Lahore High
Court, Lahore. It is incorrect that I was present
alongwith the complainant in the Hon'able Lahore High
Court whenever the petition for bail was argued. I
cannot claim to be well conversant with the religion. I
have written two books on religion ‘Islam’. The names
of those books are ‘Shan-e-Hazoor Bazaban-e-Haq’ and
‘Azmat-e-Quran-e-ba-Farman-e-Rehman’. I cannot give
or express any such opinion that an accused is presumed



42

to be inmocent in law before his trial, either in
accordance with Islamic Law or the British Law.

At this stage, Mr. Ismail Qureshi, learned counsel
for complainant has raised an objection that the legal
question, as mentioned above, cannot be asked from the
witness for testing his knowledge over the law.

This objection shall be examined at the stage of
final arguments.

XXXXX By the learned defence counsel.

(Court time is over. The witness is bound down for the next
date).

R.O & A.C.
28.3.2000.

29.3.2000 ,
(PW-I) Dr. Mohammad Aslam,
(Recalled on oath) *

XXXXX By the learned defence counsel.

1 do not remember as to when Yousaf, accused,
was arrested in this case Even I do not remember the
moth in which he was arrested. When my statement was
recorded, I cam to know that Yousaf, accused, was
arrested in this case. I came to know through Abubakar
that Yousaf, accused, has maintained a diary and I had
seen the photo copy of the diary. It is correct that
weekly ‘Takbeer’ a Magazine is published from Karachi.
I know Tahir, Reporter of this Magazine. Tahir came to
me and I expressed my views before him. I do not know
if Tahir is witness in this case. I told him that Yousaf,
accused, claimed himself to be ‘Mohammad’ as Holy
Prophet. I do not remember the details of my views
expréssed before him. I do not know if the allegations
against the accused were published for the first time in
‘Takbeer’ Magazine but same were published in this
Magazine. It is incorrect to suggest that the allegations
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against Yousaf accused were published-in the Magazine
at our instance. It is correct that the photographs were
published in this Magazine. It is incorrect to suggest that
I had provided those photographs in the Magazine. I
cannot tell about the edition of the Magazine in which
the photographs of the accused were published.
However, I remember that the edition of the Magazine
was relating to the month of April but I do not remember
that the edition was published in the start of April or in
the end of April but I do not remember that the edition
was published in the start of April or in the end of April,
It is incorrect to suggest that my memory is not correct.
It is correct that the book known as ‘Azmat-e-Quran-Ba-
Farman-e-Rehman Bashar or Insan’ has been written by
me as its author, which is Exh. DB. A Muslim means
that person who recites ‘Kalma Tayyaba’.

b (T PO TR W (T T g
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It is correct that there is dedication of this book.
This book was published in Faisalabad and its edition
came to me in the month of January, 1996. I met
Yousaf, accused, in the house of Abdul Wahid for the
last time in August, 1996 in presence of Abdul Wahid. It
is incorrect that [ became ‘Murid’ of Yousaf, accused. 1
am ‘Murid’ of Sufi Ghulam Rasool of Ichhra, Lahore.
He has died. I do not know as to with whom Yousaf,
accused, has given the ‘Bayat’. It is correct that the
word “Abul Hasnain” written in the dedication of the
book has been used by me for Yousaf, accused, who is
present in the court. Volunteers that I had sent the book
and its dedication for publication in the month of
September, 1995 and its edition after publication came to
me in the month of January, 1996 and that Yousaf,
"~ accused, was not exposed when the book was written by
me or when the manuscript was sent for publlcatlon |
did not ask the publisher to withdraw the dedication,
particularly the word, as mentioned above. Volunteers
that simply for the reason that after the pronouncement
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made by Yousaf, accused, I preferred to remain with him
just to know the reality and the element on basis of
which he had pronounced himself to be as ‘Mohammad’.
I did not feel it necessary for deletion of the words, as
mentioned above, in the dedication. Volunteers that later
on in the edition the words, as mentioned above, were
not used. Even the words, as mentioned above, were
never written in any edition. Later on, in the dedication

the words )
W'Vl V"

were got incorporated by Yousaf, accused. Since I was
with him, so the words in his appreciation were written
in the dedication on his dictation. The boock Exh. DB
was not written on the dictation of Yousaf, accused.

I have heard it that the ‘Murid’ in general give
gifts etc., to their ‘Murshid’. It is incorrect that I paid
tupees two lacs to Yousaf, accused, as ‘Nazrana’'.
Volunteers that this amount was got from me under
coercion. However, it is correct that I did not pay the
money, as mentioned above, én a gun point. My
financial position is stable. It is correct that some denial
made by Yousaf, accused, was published in the editions
of ‘Nawa-e-Waqt’ dated 24, 26, 27 and 29th of March,
1997, which I read. ‘

{PW is bound down for the next date.)

R.O & A.C.
29.3.2000.

30.3.2000
(PW-I) Dr. Mohammad Aslam,
~ {Recalled on oath)

XXXXX By Mr. Saleem Abdur Reliman,
Learned defence couns_el.

At this stage, the learend defence counsel want to
put a question to the witness by confronting a news



45

published in daily ‘Nawa-e-Waqt’ dated 26.3.1997 and
the learned defence counsel is producing an attested
photo copy by stating that the original is with them and
thev cannot provide the same. This question or the
attested photo copy of the document cannot be put to the
witnesses unless and until the original is brought. If
desired, the learend defence counsel may call for the
relevant record of the daily "Nawa-e-Waqt’ and at
present the question may be kept pending.

XXXXX By Mr. Saleem Abdur Rehman,
learned defence counsel.

i do not remember the number of meetings which
{ attended with ¥Yousaf, accused, after December, 1995
and prior to August, 1996. It is possible that I attended
five or six meetings. | do not remember any specific
subject which was discussed in the meetings in between
the period, as mentioned above. However, there was
discussion on some subjets relating to the Holy Quran in
those meetins. There was no such discussion on the
subject to gambling, drinking ana zina. Volunteers that [
have aiready stated about the objectionable subjects
discussed by Yousaf, accused. { do not understand the
meaning of the word ‘Tajassas’ in the mind of the
accused but I understand that the ‘Tajassas’ means to get
the nformauvon. I did not point out the
claim/pronouncement made by the accused in between
the period from August, 1996 0 20.4.1997 because !
could not take :he law into my nands and that I did not
point out this pronouncement of the accused publicly. it
i1s incorrect to suggest that my silence was deliberate. It
is incorrect o suggest that [ did not deliberately mention .
the month of December, 1995 tn my statement under
Section 161 Cr.?.C. Yousaf, accused, was appearing to
be normal during his association with me for the period
over ecight or nine years. My relations with Yousaf,
accused, were normal or good during the period of eight
or nine years with regard to my association with him.
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The pronouncement made by Yousaf, accused, as ‘Anna
Mohammad’ was self explanatory, therefore, there was
no need to have any further explanation from him. It is
correct that the accused did not say ‘Anna Mohammad-
bin-Abdullah’ but he pronounced as ‘Anna Mohammad.
The way in which the defence counsel states ‘Anna
Mohammad’ means that he is mocking but when the
accused pronbunced as ‘Anna Mohammad’ for himself
and the way in which he stated it meant that he was
claiming himself to be ‘Prophet Mohammad’. It is
incorrect to suggest that ‘an impression’ is always ‘an
impression’ but it is some thing confirm. It is incorrect
that if some one gives an impression of a thing, the
impression is taken otherwise by the person to whom the
impression is given. Volunteers that the impression
given by the accused was confirmed. I have not read any
book written by ‘Maulana Abdur Rehman Ashrafi’. [
have not read any press statement made by Maulana
Abdul Sattar Niazi relating to this case. 1 do not
remember if I read the statement of Maulana Abdul
Sattar Khan Niazi in ‘Nawa-e-Waqt’ daily dated
09.7.1997 of Lahore edition. I have heard the name of
‘Maulana Abdul Sattar Niszi’. Volunteers that as
M.N.A. I have no concern with him with regard to his
being a religious scholar. I have not read the FIR of this
case. It is incorrect to suggest that Yousaf, accused, in
meetings with me expressed his deep love and affection
for the Holy Prophet (P.B.U.H). Volunteers that he
showed his love for another instead of Holy Prophet
Mohammad (Peace Be Upon Him) or ‘Mohammad-e-
Arbi’. ‘Mohammad-e-Arbi’ means that who born in
Macca and went to Madina after ‘Hijrat’. The accused in
the meetings with me had stated about the Holy Prophet
Mohammad (Peace Be Upon Him).” “Darood Sharif”
was not red regularly in those meetings. It is correct that
it is Allah Almighty, who knows ‘Batin’ (inner) but this
capability may be given by Allah Almighty to any body.
It is correct that I am not one of those persons. It is
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‘correct that Yousaf, accused performed prayer when I
was Imam of that prayer, behind me finally prior to his
pronouncement as ‘anna Mohammad’. It might be that
" any Prophet perform prayer behind any one but it is not
in my knowledge. It is correct that if Ismail Shaujaabadi
had not got the case registered, I will have not got the
case registered. It is correct that I used this case as
platform for ‘Majlis-e-Khatam-e-Nabuwat’. It is correct
that I belong to ‘Nawshbandi Qadri School of thought.’

(PW is bound down for the next date).

R.O. & A.C.
30.3.2000

05.4.2000
(PW-1) Dr. Mohammad Aslam,
(Recalled on oath)

XXXXX By Mr. Saleem Abdur Rehman,
learned Defence Counsel.

I did not state before police that despite
pronouncement of ‘Anna Mohammad’® by Yousaf,
accused, I remained in touch with him. I did not state
before police relating to the month of December, 1995 in
which Yousaf, accused, and pronounced to be ‘Anna
Mohammad’. It is correct that I had asked to the police
about nature of the case and that as to why my statement
is being recorded. Police told me in reply that Yousaf,
accused has made pronouncement as ‘Anna Muhammad’,
so as-to what is the knowledge with me in this reagrd.
Police told me that who is the complainant in this case,
It is incorrect to suggest that I took lot of interest in the
progress of this case. I came in the High Court when
Mr. Ismail qureshi, Advocate-counsel for the
complainant called me there. I had read in the newspaper
about the claim of Yousaf, accused, that he believes on
‘Khatam-e-Nabuwwat’. Anyhow, | do not remember the
exact sentences used by Yousaf, accused. I do not
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remember if Yousaf, accused, in his claim used ‘Kalma
Tayyaba’ and I only remember the gist of the claim of
Yousaf, accused. The gist of the claim/declaration of
Yousaf, accused was that he negates this thing that he
never declared to be ‘Anna Muhammad’ but I was not
convinced from his declaration because he had made
pronouncement, as above, in my presence. I had heard
that there was much shouting about the declaration of
being ‘Anna Muhammad’ by Yousaf accused, therefore,
he felt the necessity of making announcement in the
newspaper. i do not convene meetings of my ‘Murid’ in
Lahore but I attended the “Urs” of my ‘Murshid’ in
Lahore. | have some ‘Murid’ in Lahore. | do not know
any person named ‘Sajid’. | know Sohail Zia hut he is
not my ‘Murid’. [ personally know ihat Sohail Zia is
witness in this case. I did not inquire from the police as
to who provided my name to the police. Again said
Akram Rana had provided my name. I did not bother to
know as to who provided my name to the police. Noman
is son-in-law ¢f Rana Akram. I do not know if the police
employees stayed for one night in the house of Rana
Akram. If some one recites ‘Kalma Tayyaba’ before me.
{ would assess the reality out of it by first assessing
about the perscnaiity of the personal. My principles of
assessing would be different in case of a new comer and
a person known to me for the last many years. In case of
a new comer, I shall evaluate about him by his style of
. reciting the ‘Kalma Tayyaba’. I have not read that who
recites ‘Kalma Tayyaba’ is exactly a Muslim. It is
incorrect that my reply is against the first Hadith of
Bukhari Sharif. It is incorrect to suggest that my
statement in the court to the extent of remaining in touch
with Yousaf, accused, after his pronouncement as ‘Anna
Muhammad’ is after thought and a cooked up story. It is
incorrect to suggest that my conflict with Yousaf,
accused, started in the month of December, 1996. It is
incorrect to suggest that I have falsely deposed before
this court. It is incorrect to suggest that due to
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pronouncement of ‘Anna Muhammad’ by Y ousaf,
accused, was no offence so far as my thinking is
concerned. Volunteers that it was in my knowledge that
he had said some thing wrong but I was not sure that
same is an offence under Pakistan Penal Code. I have
heard that our Holy Prophet (Peace Be Upon Him) said
that whosoever after the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) claims to be Prophet is ‘Mardood’ and that person
is also ‘Mardood’, who levels false allegation. It is in
my knowledge that Yousaf, accused, has written some
books. I have heard those books. It is in my knowledge
that Yousaf accused had written many articles in
Pakistan Newspaper. | have not read all those articles. I
had disagreed with the article written by Yousaf,
accused, in the newspaper in which he wrote about
‘Imam-e-Wagqt’. Volunteers that such article substantiates
my statement in the court. Yousaf accused had claimed
himself indirectly to be ‘Imam-e-Waqt’ in those articles
got published by him in the newspaper. It is correct that
Yousaf accused did not claim himself as ‘Anna
Muhammad’ in those articles. During my association
with Yousaf accused for 8/9 years I could know that he
remained army personnel but I could not know his back
ground and his profile.

I have read the press-clipping dated 26.3.1997 in
daily ‘Nawa-e-Wagqt’, the certified copy of which it
Exh.DC.

Note: In connection with. the above question, an
application for summoning the original record of
the newspaper was moved by the accused through
his counsel and the learned District Attorney,
assisted by learned counsel for complainant, have
agreed that in summoning the original -ecord
inordinate delay can caused in the trial o. this
case, therefore, the defence may be allowed to
ask the questions by putting the attested cop: of
the press-clipping. Therefore, the above quesi‘n
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has been allowed and the application stands
disposed of.

XXXXX By the learned defence counsel.

As per my information Exh. DA was not exactly
published in the daily ‘Nawa-e-Waqt’ Karachi. I cannot
explain the difference in between the news published in
daily ‘Nawa-e-Waqt’ Karachi and the press-clipping Exh.
DC. Volunteers that I do not believee the press-clipping
Exh.DD to be correct and I repudiate the same. It is
incorrect to suggest that I have told a lie about the arrest
of the accused. It is incorrect to suggest that if some one
says about Holy Prophet (Peace Be Upon Him} as
‘Muhammad-e-Arabi” he is confining the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) to the extent of Macca and Madina
and it amounts to ‘Toheen-e-Risalat’. It is correct that I
belong to ‘Nagshabandi Qadri’ School of Thought.
‘Hazrat Sheikh Abdul Qadir Jillani belonged to -Qadri
school of thought. I belong to ‘Ahl-e-Sunnat’ school of
thought. I have not read the book titled as ‘Secret of
Secrets’ of Hazrat Abdul Qadir Jillani, interpreted by
‘Sheikh Tosun Bayrak Al-Jorraali Al-Halveti’.

(PW is bound down for the next date).

R.O. & A.C.
5.4.2000

07.4.2000
(PW-1) Dr. Mohammad Aslam,
(Recalled on oath)

XXXXX By Mr. Saleem Abdul Rehman,
learned defence counsel.

The words ‘beauty’ and ‘duty’ used by the
accused were self explanatory. I have not read the books
written by Aillama Mohammad Igbal completely. My date
of birth is 27th January, 1929. I have read ‘Sura Araaf’.
Even I have read the Holy Quran entirely. No one told
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to me prior to December, 1995 that accused Yousaf
earlier pronounced to be ‘Anna Mohammad’. It is
correct that Yousaf, accused, had not said to be’ Anna

Nabi’. I know the ‘Urdu’ translation of H/;,“Jc.i!f(_}’
which is as under:-

[11 | ’ 3}
ey {:U:'d/ O e

XXXXX By the learned defence counsel.

“4” mieans<Holy Prophet Muhammad (Peace Be
Upon Him). There are ninety names of our Holy Prophet
(Peace Be Upon Him). 1 do not remember orally the
whole names of our Holy Prophet (Peace-Be Upon Him)

and particularly “Cﬂ:-ﬂw-ﬂ-w’ " “There are ninety nine

Names of Allah Almighty “01":-/?‘5-7.’-(}3' " are Names of
Allah Almighty. I do not know the name known as
“Hussain-Bin-Mansoor Hallaj”. It is incorrect to suggest
that I.have falsely deposed in the court. It is correct that
being 'Ahl-e-Sunnat’ I say ‘Ya Rasool Allah’ for Holy
Prophet (Peace Be Upon Him). It is incorrect to suggest
that 1 have ideposed against Yousaf, accused, due to
personal enmity. Yousaf, accused, was sitting on the
chair and he stood up and said ‘Anna Mohammad’ and
this was the way he declared to be *Anna Mohammad’.

R.O. & A.C.
07.4.2000

20.4.2000

(PW-2) STATEMENT OF MUHAMMAD AKRAM
RANA, son of Rana Mohammad Tufail, caste
Rajput, aged 61 years, Manager
Pharmaceutical Company, Karachi, R/O 3-B
IIT East Street Phase-I, Defence Housing
Authority Karachi, on oath.
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I know Yousaf Ali, accused, present.in the court.
I met him in the house of Abdul Wahid at*Kadtachi in the
year 1994. Yousaf Ali, accused, delivered speech in the
house of Abdul Wahid in which there was recitation of
Holy Quran and while reciting so he said that the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) is present-in the world
even today in the form of human being and also amongst
us. Upon a question asked by some one in the house of
Abdul Wahid that our Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) lived very simple life, on which Yousaf Al
accused, replied that fourteen hundred years back the
tradition was old and now the tradition is modern and
that glamour/pomp and show is the need of the day. In
other words the modern life is the need of the day. This
‘mehfil’ was held in the month of January or February,
1994. Besides it, Yousaf Ali, accused, said that if some
one can see, he may see, and if some one can identify,
he may identify the Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
to be present amongst us. After it this meeting was over.

The next meeting was held in the month of
September, 1995. [ asked a question to Yousaf Ali that
as to whether he is writing ‘tafseer; or tafheem’ of Holy
Quran, on which he replied in affirmative.”] demanded a
copy of ‘tafseer’ or ‘tafheem’ of Holy Quran written by
him, on which he asked to me as to what price I can pay
I was surprised to hear the rerply as to what can be the
price of Holy Quran. Anyhow, I said that I can pay an
amount of rupees one lac for obtaining the book. Then
this meeting was also over. Then I was receiving
messages for payment of rupees one lac but I could not
pay. Then, once in the month of November, 1995 I went
to the house of Yousaf Ali, situated in Shadman, Lahore
in the evening time, and I came to know that he was
going to Islamabad and he asked me to accompany him
upto the Lahore Airport. While going to Lahore Airport,
in the vehicle alongwith two other companions of Yousaf
Ali, Yousaf Ali shortened his demand of rupees one lac
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to repees fifty thousand. But the time elapsed and I could
not pay even the cash amount of rupees fifty thousand.

Then, when I had to proceed for Hajj in the
month of Apri, 1996. I received a message for payment
of money, on which I paid rupees twenty five thousand
to Yousaf Ali, on which he said that you have come very
close to Allah Almighty, sé 1 disclose a reality in your
presence. At that moment, many other people were
present in the meeting held in the house of Abdul Wahid
in Clifton, Karachi. Yousaf Ali carried me to another
connected room but the intervening door was open and
he asked me to close my eyes, on which I closed my
eyes, whereafter he asked me to recite ‘Darood Sharif’,
on which I recited ‘Darood Sharif’ and then he asked me
to open the eyes and inquired from me as to whether I
have seen any thing, on which I said I have not seen any
thing, on which he (Yousaf Ali, accused) embraced me
and said ‘Bismillah’ that I am the ‘Mohammad Mustafa’
and further said that | have concealed this reality and
you are also supposed to conceal this reality and this is
the ‘tafheem-e-Quran’, ‘tafseer-e-Quran’ and ‘Zinda
Quran’ and also ‘Noor-e-Quran’. On hearing so, [ felt
that I was hypnotised by the words and dialogues spoken
by Yousaf Ali, accused. On which I felt that 1 have to
come out from this dilemma. Therefore, I consulted with
the Ulma, to whom I narrated the above statement, on
which the Ulma informed me that the person concerned
is liable to be murdered.

XXXXX By Mr. Saleem Abdur Rehman,
learned defence counsel.

Before reaching the ‘Mehfil’ held in the year
1994, I was introduced about Yousaf Ali, accused. Since
I was hearing other ‘Ulma-e-Karam’, therefore, I also
went to hear Yousaf Ali, accused, as other ‘Ulma-e-
Din’. One Aslam Sheikh had introduced about Yousaf
Ali, accused. Volunteers that Yousaf Ali was famous at
Karachi because he used to visit ‘Jimkhana’ as well. I
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had once heard the speech of Yousaf Ali, accused, in
Jimkhana Club at Karachi. The subject of this speech
was the recitation of Holy Quran. It is correct that I am
Murid of Brig Aslam (PW-1). The relationship in
between Pir and Murid is just teaching to the Murid
Brig. Aslam (PW) my Pir did not inform me about any
objectionable speech delivered by Yousaf Ali, accused.
Volunteers that I had informed him about the
objectionable speech of Yousaf Ali, accused. As soon as
Yousaf, accused, said that he is the ‘Mohammad
Mustafa’ I immediately informed to my Pir, on which he
said that he is already probing into the matter and he
feels that some sort of fraud is being committed. I am
Graduate. I read all the newspaper.

I cam to know about registration of the cased
against Yousaf Ali, accused, in April, 1997. I read about
registration -of the case in the newspaper. I also read
about arrest of Yousaf Ali, accused, in the newspaper. I
have met the complainant of this case. I have met the
complainant of this case after registration of the case.
Since I had concern with the facts of this case,
therefore, I met him. I had met him in the end of March,
1997. T had been meeting with the complainant after
March, 1997.

(PW is bound down for the next date.}

R.O. & A.C.
20.4.2000.

21.4.2000,
(PW-2) Statement of Mohammmad Akram Rana,
(Recalled on oath)

XXXXX By the learned defence counsel.

It is correct that I am a Muslim.
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Note: Upon question put by the learned defence counsel,
the witness has recited five Kalma and he couid
not recite sixth Kalma with perfection.

XXXXX By the learned defence counsel.

It is incorrect to suggest that I do not know the
four conditions of Wazu. I do not know the verbatim of
four conditions. However, I know the procedure of
Wazu.

Note: On question put by the learned defence counsel
the witness has pointed out the procedure of Wazu
from start to end.

XXXXX By the learned defence counsel.

My statement u/s 161 was recorded by the police.
I stated before police about month and year of my visit
‘meeting with the accused. Confronted with Exh. DD
where it is not so recorded. I did not state before police
that Aslam Sheikh got the meeting arranged with the
accused. I did not state before police that I met Yousaf,
accused in his house situated in Shadman at Lahore. 1
stated before police that when Yousaf, accused, claimed
himself to be ‘Mohammad Mustafa’, Brig. Aslam was
present in that meeting. Volunteers that Brig Aslam was
busy in his Wazifa after Maghrib prayer. I cannot say if
Brig. Aslam heard Yousaf Ali, accused, while claiming
for himself to be ‘Mohammad Mustafa’. Volunteers that
he was away from me I stated before police that when |
was present in another room, the intervening door was
open. Confronted with Exh. DD where it is not so
recorded. Police recorded my statement in my house at
Karachi and this statement was recorded on 20.4.1997.
My statement was recorded in presence of Brig. Aslam,

- Commodore Yousaf Siddiqui, Noman Elahi, Ali

Abubakar and Capt. Mohammad Arshad. I had called
them in my house on telephone. It is incorrect that apart
" from Brig. Asl_am etc., as mentioned above, Haji
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Mohammad Hanif, Mohammad Hassan Lakhani and Atif
Siddiqui were also present. Police informed me to record
the statements of Brig. Aslam etc., as well, so I called
them in my house. I had already their telephone numbers
with me. It is incorrect to suggest that as to conspiracy
all of them were already present. Police told me that a
case has been registered against Yousaf, accused, for
claiming himself to ‘Rasocl Allah’, so our statements
have to be recorded in this reference. I know Sajid
Munir Dar, PW, in this case, I do not know if he gave
my name to the police. I did not ask the police as to
where from any particulars were obtained. It is incorrect
to suggest that I called Mrs. Tayyaba Yousaf Ali, wife
of the accused, on 2nd February, 1997 from Karachi to
Lahore on telephone. It is incorrect to suggest that not
simply I talked on telephone with wife of Yousaf,
accused, but also attempted twice to abduct the daughter
of Yousaf, aceused. It is incorrect to suggest that I also
stated that it was some spiritual power, who failed my
designs. It is correct that Noman Elahi, PW, in this case,
is my son-in-law. It is further correct that Aslam Sheikh
is father of my son-in-law. I became ‘Murid’ of my
‘Murshid’ in the year 1992. My son-in-law is also
‘Murid’ of Brig. Aslam. It is incorrect that in the month
of December, 1995. Brig. Aslm told me that in his
presence Yousaf, accused, stated for himself ‘Anna
Mohammad’. Volunteers that infact in April, 1996 1
informed about such claim of Yousaf, accused to Brig.
Aslam and then we exchanged our views and he stated
that it is already in his knowledge and it appears as if
some fraud is being played. Besides me, Yousaf,
accused, also claimed for himself to be Rasocol Allah in
presence of Yousaf Siddiqui. Commodore Brig. Aslam,
Noman Elahi, Sohail Raza and Sajjad Mir Dar and Capt.
Arshad as well. In April, 1996 1 had gone to perform
Hajj and when I came back, then from July to
September, the people contacted me that as to what
happened with me because the incident of claiming as
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~Rasool Allah by Yousaf, accused, was happening. with all
of them, and thereafter it started publishing in the
newspaper about claim of Yousaf, accused and thereafter
the press reporters also got me contacted with them. [
have not stated that I did not know Sajid Munir Dar,
PW, Sohail and Sajid Mir are residents of Lahore. After
publication in the newspaper I had been meeting with
them. I also read in the newspapers about claiming of
Yousaf, accused, as Rasool Allah in between March and
April, 1997. I had read contradiction made by Yousaf,
accused, in daily ‘Nawa-e-Wagqt’. It is correct that I had
read press-clipping in daily ‘Nawa-e-Waqt’ Exh. DC.
When I met Yousaf, accused, in the first meeting held in
January, 1994, Again said in the beginning of 1994 he
stated that Mohammad (Peace Be Upon Him) is present
in the Mehfil and if some one has got the power to see,
he can see or smell or identify and I did not like this
saying of Yousaf, accused. Thereafter I had been
meeting with Yousaf, accused in Lahore as well as in
Karachi . prior to September, 1993. Perhaps 15 to 16
times. Yousaf, accused, also spoke highly objectionable
in those meetings. Volunteers that in some indirect form.
Since all these things were unnecessary, so I did not
state about these things in my statement before police. I
used to attend meetings to learn Holy Quran but besides
that the sentences highly objectionable -as stated by me
above, were spoken by Yousaf, accused.

(PW is bound down for the next date).

R.O. & A.C.
21.4.2000.

24.4.2000,
(PW-2) Statement of Mohammad Akram Rana,
(Recalled on oath)

XXXXX By the learned defenée counsel.
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I do not know if the registration of the case was
published in the newspaper on -thenext day. I had come
to know about arrest of the accused within 2 or 3 days. 1
made my statement before police when it was desired by
the police. If the police had desired not to record my
statement, even then I had stressed to record my
statement or I had protested in the court. It is incorrect
to suggest that 1 got recorded my statement late because
I wished that the statement of the eye witnesses should
be recorded first and under my supervision. Volunteers
that every body was prepared to get the statement
recorded. I had given interview to the newspaper with
regard to my statement. It was given to ‘Ummat’ and
‘Takbeer’. It was published on 22.4.1997. Volunteers
that when the newspaper had approached me. It is
correct that an Alme-Din can teach the Holy Quran and
who have full knowledge of Holy Quran, I cannot say if
the accused is an Alme-Din. Volunteers that the accused
acted as impostor as calculated by me. There was no
objectionable discussion in each ‘Mehfil’ prior to
September, 1995, otherwise who cold go in such a
‘Mehfil’. All such meetings prior to September, 1995
were arranged either inLahore on it Karachi. Four or
Five meetings were arranged in the house of Abdul
Wahid at Karachi. It is incrrect to suggest that I had not
visited the house of Abdul Wahid. I can tell the location
of the house of Addul Wahid in karachi. It is incorrect
that I am a man of ordinary prudence. Volunteers that of
a reasonoable prudence. It is incorrect to suggest that I
could not understand the thinking of accused. Volunteers
that when there was exposure in couple of meetings
atout accused, I had understood what he was. I do not
know if Yousaf, accuse, was deljvering ‘Khutba’ of Juma
on every Juma in mosque known ‘Baitul Raza’ in Yateem
Khana Chowk, Lahore. It is correct that once I went
alongwith Yousaf, accused, in the said mosque.
- Volunteers that I was carried by Yousaf, accused, I had
met Yousaf, accused, twice in befween September, 1995
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to November, 1995, Since | was not asked about these
two meetings and 1 disclosed about those meetings which
were asked, I could not disclose about these two
meetings held in-between September, 1995 to November,
1995. 1T do not know as to where these two meetings
were held because these might have held in Lahore or in
Karachi. It is corret that the accused had delivered
objectionable or acceptable or not objectionable speeches
in those meetings, which could be in ‘Urdu’ as under:-

Lo Seb et e md £ i Soied?dr
L ks Lo 2 LI L Saotn S nutiid
relr Bt L ne s At Lol e S Aot S bl
Ll 2 o oo s p Sy o Snpud LB AL
e ST oot

= s I FOas frm 2 e T we b P P ST
Lo P Tt Sl nlea MATH i IS
estrg S e e d Tt e $uTi T i g Sy P
B I S e (NP e KPL 2 A E 2 G W e
2 A TN e b b I e BB i UK e nlsd T AL
SwFsb g/ u,Jé..ruzig?ﬁJ’ brbe s LS F W nl S
KT vl piepe Fel §M vy SOl ul o
2 e e St PN g A e ST T sl
et S St g UL P 0 S 6 Siba s AP L (LSS5



&

L2 Dpstoiuduiore hd T, e bl s imaF S yiu-
2L vy ,‘gﬂﬂ;/.”lf’-)_ b Lot u.'.’.k:(u 1S 5. L g S
SES b Mre i g Teanusbifdu, rbe Jouss
Srf M E SUF W il & o S st
SESG s SIS 1o St s L SN H NS

_Zt}-"j'ﬂ/"c'?rfu-u};. ks &"’__-:.f.,. W S S

Bl APl HL N o Lo P AL AT,
SE A 2y AL iU AL T\ AL o
_u.‘.‘iy,u-b'm:c..'u:'/
$2Zser e Entn FUud L 2 e b KI5l
?,.;_: ,'{:r_g,-{u::{._,..v(,,gu;;,ﬁt,,,lJJ"E‘FI;XVLA?/L.@“C’;@/
FE AW bbb T2 2 b A L P
F RV 1L L AN :/UE‘UQ‘:O/ ys VW_‘J/"- o J‘a’::”f?l"fd"{o/: Wty e
. . -'I'—t's"fl-z;f:‘-r’:l.'.fi :
W doe fy Baline Sy S osd5iny B e
i Ji";:.—ﬁ@fdu‘ibifé‘gc,wl)/ VIS e Sne AL
L LG AT s B I PESC PR BB
B Rh L S U S o Ve S iAo Y i
66y e BRIyl ool Aol o TP G
.':e‘....-e;;lg-{f (‘}J&i_lu?b&&%;ﬂ}”éédb’ut{ 11 AR Lk
LB o)y,



61

(The witness is bound down for 2.00 p.m. today)

24.4.2000.

(PW-2) Statement of Mohammad Akram Rana,
Recalled on oath

XXXXX By Mr. Saleem Abdur Rehman,
learned counsel for accused.

It is incorrect to suggest that besides the offering
of keys and wives, the rest of the speech delivered by
Yousaf, accused, was not objectionable. The entire
speech delivered by Yousaf, accused, was objectionable.
Volunteers that it was ail deception. The offering of keys
and wives means that Yousaf, accused, was preparing
the audience in such a way that they had prepared to
produce their keys of the cars and wives. In other words
to surrender every thing. One Mr. Mohammad Arif
produced his wife in my presence. The wife was present
at the spot. I do not know the name of the wife. Arif was
residing in Gulshan Igbal; Karachi. “Schail Raza and
Yousaf Siddiqui produced the keys of their Cars. When
Arif, produced his wife before Yousaf, accused, Yousaf,
accused, said that I have accepted your gift. Volunteers
that one Masood Raza acted in the same manner at
Lahore. I do not know his address. I do not know the
name of his wife. It is incorrect to suggest that I have
cooked up dirty and after thought story. I have narrated
these facts before the court today because out of
discussion I had to narrate. I have not narrated these
facts any where earlier. It is incorrect to suggest that the
names, as mentioned above, are fake. Volunteers that
both the persons are available. I have not got their
address with me. The wives were present in presence of
40 or 50 persons. Besides me, the offers were made in
prsence of Brig. Aslam, Yousaf Siddiqui, Ali Abubakar,
Capt. Arshad and Noman Elahi and Aslam Sheikh as
well. Except Aslam Sheikh all are witnesses in this case.
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1 met Yousaf, accused, in April, 1996 as well. It is
correct that the above mentioned meeting was the last
meeting with Yousaf, accused. This meeting was held in
Karachi. It is correct that relating to this case, [ was
present in the Hon’ble Lahore High Court in all
proceedings. It is correct that 1 used to be present in the
proceedings conducted in the Hon’ble Supreme Court of
Pakistan. ft is correct that I had been taking interest in
this case because no case more than it could be an
interesting case. I have heard the name of Maulana
Abdul Sattar Khan Niazi. Volunteers that Maulana Abdul
Sattar Niazi is that person, who after having shaved his
beard came out from the mosque of Wazir Khan in the
year 1953, when there was the movement of ‘Khatam-e-
Nabuwwat’. I had read the contradiction got published
by Maulana Abdul Sattar Niazi stating therein that the
accused had not committed any offence. Volunteers that
on the next day the explanatory statement of Maulana
Abdul Sattar Niazi was published in the newspaper that
he has been misguided by some one. The contradiction
was published perhaps in daily ‘khabrain’. It is correct
that 1 read the press-clipping dated 09.7.1997 appearing
in daily ‘Nawa-e-Waqt’ Exh. DE. Volunteers that the
contradiction was published in daily ‘Khabrain dated
10.7.1997 Exh. PA and thereafter there was another
contradiction got published by Maulana Ghulam Sarwar
Qadri on 12.7.1997 in daily ‘Khabrain’ Exh.PB. I cannot
say if the contradictions, as mentioned above, was not
published in other newspaper but except ‘Khabrain’. It is
incorrect to suggest that me and my family suffer from
disease known as ‘schezophenoria’. It is incorrect that
my family members suffer from these disease.
Volunteers that only my one son is mentally retarted. It
is incorrect that myother family members also suffer
from the disease, as mentioned above. I do not know if
the best courses for a person claiming himself to be
Prophet or that the person should be treated mad., the
personal should be counselled, that he should be
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murdered or that the criminal case should be _got
registered. Volunteers that I adopted the legal course. I
became witne$s against accused as a legal course and
today I am standing in the court. I would have got the
case registered against the accused if this case had not
been registered. If this case had been registered in the
year 1999, I would have not waited for such a long
period. It is incorrect to suggest that I have appeared as
a witness in this case due to enmity. It is corect that in
my opinion the accused has committed a major offence.
It is correct that Yousaf, accused, committed the major
crime in the month of Apirl, 1996. If some one in my

presence “,J'Jt_,jf’” causes insult to the Holy Book of
Quran by throwing it on the ground, I must pick up the
Holy Book of Quran and I must kiss the Holy Book of

Quran and that say “3”’/3”"’. Moreover, while for that
person I must say that you dirty man, what you have
done. If some one claims for himself to be -the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) I shall cary that person to
the Police Station. It is correct that when Yousaf,
accused, claimed for himself to be the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him). I did not carry him to the Police
Station Volunteers that I myself as being the single
witness was not enough. On claiming to be Prophet by
Yousaf, accused, I obtained Fatwa from Ulma-e-Karam
named Maulana Yousaf Ludhianwi. Justice Tagi Usmani,
Maulana Akram, Maulana Riaz Hassan and Maulana
Ubaidullah. All these Fatwas were oral. Volunteers that
the Fatwa given by Maulana Yousaf Ludhianwi was in
writing. I obtained these Fatwas in between July to
December, 1996 or onward upto March, 1997. All these
Ulmas belong to Ahle-Sunnat-wal-Jamaat School of
thought’. I obtained these Fatwas for confirmation of my
views and also as second opinion. It is incorrect to
suggest that T have appeared as a witness on the
direction of Brig. Aslam, my Murshid. It is correct that
with the passage of time there is change in modern age.
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It is incorrect to suggest that I have falsely deposed
today due to enmity.

R.O. & A.C.
24.4.2000.

(PW-3) STATEMENT OF MOHAMMAD ISMAIL
SHUJAABADI, s/o Abdul Khalig, caste Jat
Verya, aged 45 years, profession Shopkeeper
R/O Muslim Town, 5-Hussain Street, Lahore,
on oath.

I am Secretary General of ‘Majlis-e-Khatam-e-
Nabuwwat’ of Lahore Branch, Yousaf Ali, accused,
present in the court, is resident of Defence, Lahore.
Yousaf Ali, accused, claimed for himself to be  the
Prophet. He claimed to be the continuity of Hazrat
Mohammad, Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and
also the resemblance of the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him). He claimed for himself to be Mohammad-ur-
Rasoolullah of this age. He called his family members as
‘Ahl-e-Bayat’. He called his Motqadeen as ‘Ashab-e-
Rasool’, due to which the Muslims were flared up as
their sentiments were injured. Yousaf, accused, tried to
commit zina with the woman. He received the cash
amount in lacs from.his followers. He defiled the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him). He expressed his views,
as mentioned above, on 28.2.1997 while delivering
‘Khutba Juma’ in mosque known as ‘Bayat-ul-Raza’
situated in Yateemkhana Chowk at Lahore. On
application Exh.PC, moved by me to SSP, Lahore this
case was registered.

After registration of the case, I produced one
audio cassette and one video cassette before the police.

Note: At this stage, the sealed parcel has been de-
sealed.

Audio Cassette Exh.P-2 and Video Cassette P-2(1-
2) are present in the court, which I produced before the
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police. Besides it, I produced 22 pages of diary of
Yousaf, accused, which are Exh.P-3(1-22). Articles P-1
to P-3, as mentioned above, were taken into possession
vide recovery memo Exh.PD, attested by me.

At this stage, the learned defence counsel has
raised some objections, which are as under:-

i}  “Under Article 164 of Qanoon-e-Shahadat
Order, it is mandatory that the permission of
the trial court must be sought for producing
any evidence, which has been created by
mechanical devices and any such other mode”.

ii) And since the prosecution has not sought or
the court has not given its approval for
producing such evidence, - it cannot be
tendered or read into evidence before the pre-
requisite condition of Article 164 of Qanoon-
e-Shahadat Order.

iti} Without prejudice to Objection No.l, the
defence or the accused has not been provided
the copy of Audio, Video and copies of the
diary allegedly written by Yousaf, accused.

iv) And that since the photo copies of the diary
are being produced in absence of the original
therefore, same cannot be produced in
evidence’.

At this stage, the learned District Attorney also
states that the Video Cassette produced in the court in
the shape of Exh.P-1(1-2) are infact two independent
Video Cassettes, out of which one was produced before
the Police by the complainant and the second one was
produced by Athar Igbal, PW,. the separate recovery
memo has been prepared.

At this stage, the parcel has been re-sealed.
(PW is bound down for the next date)
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R.O. & A.C.
25.4.2000.

28.4.2000
(PW-3) Statement of Mohammad Ismail Shaujaabadi,
(Recalled on oath)

i produced one audio Cassette one Video Cassette
and 22 photo state pages  of the diary of Yousaf,
accused. The Audio Cassette is Exh.P-1, while Video
Cassette P-2 but inadvertently I stated about two Video
Cassettes Exh.P-2(1-2) and actually I had produced only
video one cassette Exh.P-2. Alongwith Application
Exh.PC, photo copy of one page of diary Exh. P 4 was
also produced by me.

At this stage, the learned defence counsel has
raised the objection that since the document Exh.P-4 is a
photo state copy, so it is inadmissible in evidence. This
objection shall be examined at the stage of final
arguments. '

XXXXX By Mr. Saleem Abdur Rehman,
learned defence counsel.

I have gone through the FIR of this case. I had
not compared my statement Exh.PC with formal FIR
Exh.PC/1. Since 1 had not compared the statement
Exh.PC with formal FIR' Exh.PC/, therefore, I cannot
say if formal FIR Exh.PC/l is in accordance with my
complaint Exh.PC. It is correct that with regard to the
allegations in statement Exh.PC. I am not witness of the
spot. It is correct that Yousaf, accused, never claimed to
be Prophet in my presence. It is correct that he levelled
no allegation as contained in complaint Exh.PC, in my
presence. I have some religious knowledge. It is correct
that in accordance with Sharia and also in accordance
with the law of our country, a false allegation is an
offence ‘Bhotan’ means levelling of such allegation
which does not exist. It is correct that I never met
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Yousaf, accwsed. It is correct that I stated about Yousaf,
accused, in my application Exh.PC as ‘Dagabaaz’. I met
Brig. Aslam (PW) for the first time in the month of June
or July, 1997. I met Rana Akram, PW, for the first time
in the month of April, 1997 and it was*arranged in the
first week of April, 1997, It is correct that in accordance
with Sharia a person is presumed to be innocent unless
and until the allegation is not proved. I have not read
any where that the person, who levels 5 false allegation,
is treated as “Mardood”. Volunteers that such like
person is “Dajaal”™ and “Kazaab”. The definition of a
Muslim is given in ‘Sura-e-Bakqa’ of Holy Quran and
same is repeated in our Constitution. I can also define
the word ‘Muslim in Urdu. It is correct that for a
Muslim it is essential that he should believe on ‘Kalma
Tayyaba’. It is correct that I and others asked the
Government of Pakistan to hange Yousaf, accused. In
accordance with my own views, the allegation against
Yousaf, accused, was proved. I had not heard Yousaf,
accused, till today. Volunteers that I have heard him
through audio and video cassettes and that out of the
diary owned by Yousaf, accused. I had used the words
“Dhokeybaaz”, “Makaar” and “Daghabaaz” in my
statement i.e., examination-in-chief Yousaf, accused,
had got published his contradictory statement in the
newspaper but it was non-sensible. It is correct that
Exh.DC is same contradictory statement made by
Yousaf, accused Volunteers that the person, who falsely
claims for himself to be the Prophet contradicts his claim
in the general public but maintains his claim in his
followers. There is no such incident in the history of
Islam that any ‘Mula’ levelled such like false allegation
against a ‘Waliullah® Mohammad Mumtaz Awan and
Mian Mohammad Awais, the Pws, provided me the
Audio Cassette. This Audio Cassette was provided to me
in the middle of March, 1997: The Audio Cassette was
provided to me by the witnesses by saying that it is with
regard to the Khutba given by Yousaf, accused and it
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was with regard to “Khutba Juma” of 28.2.1997. Those
witnesses were known to me earlier. The Video Cassette
was also provided to me by the above mentioned
witnesses. The Video Cassette was also given to me in
the middie of March, 1997. The date of Video Cassette
with regard to speech therein is not known to me. I had
heard the Audio Cassette and seen the Video Cassette
and thereafter I had taken some points I had obtained the
VCR and T.V. of another person I heard the Audio
Cassette alone but 1 saw the Video Cassette in presence
of my other colleagues belonging to our Jamaat, their
names are Qari Mohammad Ramzan, Maulana Aziz-ur-
Rehman, Qari Mohammad Ali and Mumtaz Awan.
Mumtaz Awan and Mian Mohammad Awais told me at
the time of display that this video is that of Yousf,
accused. ‘They told me that at the time of deliver of
speech, they were present at the spot but they had not
made the Video Cassette. I did not ask as to who
prepared the Video Cassette I do not know if the video
Cassette was prepared by any police officer or an officer
of an Agency, so far the Audio Cassette is concerned,
Mumtaz Awan and Mian Mohammad Awais told me that
the voice in the Audio Cassette is that of Yousaf,
accused. It is correct that I produced Audio Cassette and
Video Cassette alongwith complaint Exh. PC. Volunteers
that 1 had not given the Audio and Video Cassettes to
SSP. I had produced the Audio and Video Cassettes
before the Investigating Officer on 29.3.1997. It is
correct that the audio and video cassettes remained in my
custody till 29.3.1997. 1 did not inquire about the
contention of Yousaf, accused, after seeing the Video
Cassette and hearing the Audio Cassette. Volunteers that
his contention was clear, after hearing the Audio
Cassette and seeing the Video Cassette. Many persons
had inquired from Yousaf, accused, about his views and
he expressed the same views as expressed in the Video
Cassette and Audio Cassette, therefore, I did not prefer
to inquire about his contention. The statement of Mian
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Abdul Ghaffar was published in daily ‘Khabrain’ which
intimated that he approached Yousaf, accused, for
clarification. I had discussion with Mian Abdul Ghaffar
on this point and 1 also read the same in the newspaper.
Mian Abdul Ghaffar is not a religious scholar.
Volunteers that he is journalist. After having the
clarification from Yousaf, accused, there is no need of
any further clarification.

{PW is bound down for the next date)

R.O. & A.C.
28.4.2000

" On 28.4.2000 statement of one CW was also
recorded, which, in verbatim, is as under:-

(CW-1) STATEMENT OF KHUSHI MOHAMMAD,
S.1. Police Lines, on oath. '

In compliance with order of this court, I have got
the duplicate of Video and Audio.Cassettes, handed over
to me and I have presented the duplicate and the original
in the court today. The duplicates are strictly in
accordance with the original, either it is Video Cassette
or Audio Cassette.

R.O0. & A.C.
28.4.2000

08.5.2000
(PW-3) Mohammad Ismail Shaujaabadi,
{Recalled on oath)

It is correct that at the time of hearing of Audio
Cassette 1 was present in the court. It is correct that
copy of the Audio was displayed for hearing. The copy
of the Audio was provided by the Investigating Officer
on the direction of the court. I had got prepared a copy
of the Audio Cassette for my personal use prior to
producing the original before the police and that no
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other copy was got prepared. Mumtaz and Awais had
provided me the Audio and Video Cassettes and told that
they had brought it from Baitul Raza (mosque). The
Audio Cassetle is for the date 28.2.1997 relating to
Khutba Jumma. Since I was not present at the spot,
therefore, I do not know as to whether any Video
Cassette for 28.2.1997 was prepared or not. I do. not
know the dates relating to the Video Cassette produced
by me before the police. It is possible that the Video
Cassettes may be one year or one and a half years old.
The police had prepared the transcript of Video and
Audio Cassettes as well. I have read those transcripts. I
obtained copy of the transcripts from the police. I do not
remember the dates on which I obtained the copies of the
transcripts, it is correct that on reading the transcript .of
Audio Cassette it looks that it is relating to any Khutaba
for the month of Rabiul Awwal. I can tell the Islamic
name of the months of Hijri Calendar. It is correct that
tHe month of Rabiual Awwal comes first from thé month
of Shawal. I do not know if on 28.2.1997 it was 19th
Shawal 1417 A_H. Volunteers that in the Video Cassettes
there is one Khutba of Rabiul Awwal. It is correct that
on the delivery of speech by the accused many people
sitting there were raising the naras of ‘Allah-o-Akbar’
and ‘Nara-e-Risalat’. On hearing the speech of the
accused, either in the Audio Cassette or in the Video
Cassette or in the transcript or in the newspaper, the
sentiments of the Muslims were injured including
myself. It is incorrect to suggest that by showing the
Audio and Video Cassettes, I exploited the general
public against Yousaf, accused. I came to know from
followers of Yousaf accused that the pages of the diary
were written by Yousaf, accused, out of them, Raja
Akram, Sohail Zia. Noman Elahi and others were the
followers of Yousaf, accused. Sohail Zia met me first -
who told that the pages of the diary are written by
Yousaf, accused. Before meeting Sohail Zia, I had read
the Magazine Takbeer, wherein the ‘Akas’ of pages of
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the diary were pubiished. It is correct that the accused
had no correspondence in writing with me prior to
registration of the case.

(PW is bound down for 2.00 p.m. today)

(PW-3) Mohammad Ismail Shujaabadi,
(Recalled on oath)

I had demanded the transcript from the police.
The pages of the diary of the accused were obtained by
our office of “Majlis-e-Tahafoz-e-Nabuwwat” established
in Karacht from the office of Takbeer magazine. The
pages of the diary were published in two weekly
Magazines of Takbeer dated 22.3.1997 and 29.3.1997.
The sentence in the Cassettes are with us, used in the
complaint Exh.PC means me and no body else. I have -
used the sentence with regard to the ‘Chamdeed’ in
complaint Exh.PC, which means that those persons from
whom Yousaf accused, Was receiving gifts (Nazar and
Nazrana), out of whom one Rana Akram, the second is
Sohail Zia and Athar Igbal etc. I was informed about the
facts, as mentioned above, by Sohail Zia and Athar Igbal
prior to the registration of the case and same facts were
brought into my knowledge by Rana Akram. The names
of two eye witnesses named Sohail Zia and Athar Igbal
were in my knowledge prior to the registration of the
case. I provided short details in my complaint Exh.PC
and I was not supposed to provide the facts in detail in
application Exh.PC. It is incorrect to suggest that I
deliberately did not mention the names of eye witnesses
in complaint Exh.PC for the reason that I could
introduce any body as eye witness in this case. [ came to
know from Audio and Video Cassettes that Yousaf,
accused, called his family members as Ahl-e-Bait and his
followers as Sohabah I can tell the word used by the
accused for the family members and the followers after
seeing the transcript. 1 do not remember the portion of
the Audio or the Video Cassettes wherein Yousaf,
accused, used the word “Ahl-e-Bait” for his family
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members. It is correct that I had heard the Audio
Cassette and saw Video Cassette a few ‘days earlier in
the court. My memory may be short to some extent. It is
correct that neither in Audic Cassette nor in Video
Cassette nor in transcript there- is reference of
commission of Zina with married or unmarried women
by Yousaf, accused. It is correct that Yousaf, accused,
made no effort in my presence to instigate married or
unmarried women for commission of zina. Volunteers
that I received many telephones calls from the ladies,
even 2/3 ladies came to me who stated that Yousaf
accused attempted to commit zina with them but in order
“to save their carrier, they did not tell their names to me.
It is incorrect to suggest that Yousaf accused did not
make any attempt to commit zina. 1 accepted the
contention of the ladies for the reason that there was no
justification to refuse the same. I only heard the claim of
the ladies on telephone or of those who came to me. But
I did not inquire their contentions. It is correct that
neither in Audio nor in Video Cassette Yousaf accused
used the dialogue ‘MY SOHABI’. Volunteers that Yousaf
accused stated in his speeches recorded in the Audio and
Video Cassettes that 100 Sahabies are present there and
he also defined the word Sohabi. Yousaf, accused, stated
indirectly in his speeches he is claiming to be Prophet by
pointinig out towards himself by his own hand and he
narrated as “Walamo Una Fecum Rasool Allah™. The
accused had pointed out towards himself with his own
hand. Yousaf, accused, has written in his diary that he is
continuity of Holy Prophet (Peace Be Upon Him). If a
person is claiming himseif as Holy Prophet, he should
explain the reason of any such claim and why should I
tell the reason. It is correct that Yousaf, accused, had
worn black ‘pagari’ in one Khutaba and green paghari in
the other Khutaba PW volunteers that there are 3/4
Khutabas have been recorded in the Video Cassette.

{PW is bound down for the next date)
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R.O. & A.C.
08.5.2000.

09.5.2000.
(PW-3) Mohammad Ismail Shujaabadi,
(Recalled on oath).

It is incorrect to suggest that at the end of one
Khutaba, Yousaf, accused had been shown wearing the
turban of green colour and before the start of another
Khutaba he has been shown wearing the turban of black
colour. It is incorrect to suggest that after collection
different pieces the Video after its preparation was given
to the police. Volunteers that there are different
khutabas in the Video Cassette. It is incorrect to suggest
that many changes have been caused in the Video.
Cassette. It is further incorrect to suggest that many
changes have been caused in the Audio Cassette as well.
It is incorrect to suggest that there is lot of difference in
the voices of Audio and Video Cassettes. It is incorrect
to suggest that there are many crashes in the Video
Cassette as well. It is correct that it is settled principle
of Ulma-e-Din that about any dialogue spoken by some
-one the explanation given by the person shall be taken
into consideration and not the explanation given by
another person, who had heard the dialogue. Volunteers
that with reference to the context, the explanation shall
be entertained. It is correct that a false allegation is a
major sin in Islam. Volunieers that false allegation
means any allegation against any person, which is not in
existence. I have visited Masjid Baitul Raza. It is correct
that many loud speakers had been installed there. It is
correct, that Masjid Baitul Raza is surrounded by houses
and shops. I did not read about Yousaf accused in any
newspaper ptior to 03.3.1997. I read about this accused
for thé first time in Daily newspaper “Umat” from
karachi dated 16.3.1997. It is correct that Abdul Ghaffar
is reporter of daily “Khabrain”. It is incorrect to suggest
thar Ghaffar reporter brought a message to me from Zia



74

Shahid Editor from “Khabrain” that this case is to be
advanced. I have met Zia Shahid but I was not present at
that time. Abdul Ghaffar did not tell me that Zia Shahid
" demanded an amount of Rs.3,00,000/- from the accused.
It is incorrect to suggest that Zia Shahid has paid
sufficient amount to me to pursue this case. Volunteers
that I became complainant in this case after discussing
the subject with the heads of my party and thereafter on
their direction. Our main case is with regard to the
defiling the Name of Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
but the remaining allegations are also correct. It is
correct that Iike “Rozenama Khabrain”, the other
newspapers did not take the interest in the subject of this
~ case. Volunteers that however, the news with regard to
the subject of this case were published in other
newspapers as well. I do not remember the dates of daily
Jang and daily “Nawa-e-Waqt” in which the news with
regard to this case were published. It is correct that I did
not like the contradiction made by Yousaf accused in
daily “Jang” and daily “Nawa-e-Waqat”. Volunteers that
such like person negates his claim when there is a grip
on him and when the grip is loose he submits his false
claim again and it has happened in the past as well. It is
correct that I did not like the name of house of Yousaf,
accused, as “Jannat-e-Tayyaba”. Volunteers that it is in
the same manner as “Mirza of Qadiani” called his place
of worship as “Masjid-e-Aqsa”. I do not know the name
of mother of Yousaf, accused. However, I Know the
name of wife of Yousaf, accused, which is Tayyaba
Yousaf Ali. Volunteers that I know this name because
she has filed a case against me. I have objection on the .
name of house of Yousaf, accused, as “Jannat-e-
Tayyaba”, despite this explanation that name of his wife
is Tayyaba and name of his mother was ‘Jannat’.
Volunteers that whosoever uses Islamic terms for himself
is an objectionable act for us. I do not use the word
Maulana for myself but my friends call me a ‘Maulana’.
I have no objection if Maulana is written with my name.
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- The word Maulana is not used for anyone is the Holy
Quran. When Anta Maulana words are used in the Holy
Quran, these words are meant for Allah Almighty. It is
correct that our Holy Prophet and the Sohaba did not use
the word Maulana for them. Volunteers that now a days
the word Maulana, Syadina, Mula and Imam are used for
‘Ulma-e-Din’.

(PW is bound down for the next date)

R.O & A.C.
09.5.2000.

11.5.2000.
(PW-3) Statement of Mohammad Ismail Shujaabadi,
(Recalled on oath)

XXXXX By Mr. Saleern Abdur Rehman,
learned defence counsel.

I had no objection on publication of the rebuttal
of Yousaf, accused, by “Nawa-e-Waqt” and “Jang”
daily. Volunteers that the publication is the business of
the Newspaper and that particularly the publication of
adds is the business of the Newspaper. I do not
remember if 1 got published in any newspaper that the
publication of the rebuttal of Yousaf, accused, in daily
“Nawa-e-Waqt” and “Jang” is not liked by me.
Volunteers that the rebuttal was frivolous I did not see
the Video Cassette given by Athar Igbal, PW, to the
police I did not see even after handing over to the
police. The audio and video cassettes were sealed by the
police in my presence. I had seen the video cassette
given by me to the police in presence of the police.
However, the transcript was not prepared by me. I had
seen the video cassette in presence of police on
24.4.1997. 1 do not know as to where from Zia Shahid
obtained the video film. I do not know if besides me no
one was having the video cassette given by me to the
police. It is incorrect to suggest that there are lot of
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discrepencies in the transcript prepared and the video
cassette. It is correct that the “Batin” is best known to
Allah Almighty. Volunteers that “Fatawa” is levelled on
“Zahir”. It is correct that it is sufficient for a liar to
transmit the hearsay factum onward without investigating
therein. It is correct that any person, who falsely alleges
on any body cannot be accepted as a witness. It is
correct that whosoever violates the Injunctions of Islam
or Sayings of Allah Almighty is cailled “Mardoor”. I am
Muslim and { belong to ‘Ahle-Sunnat Wal-Jamaat’ school
of thought. I say “Ya-Rasool-Allah”, when 1 appear
before the shrine of Holy Prophet (Peace Be Upon Him).
It is correct that in Audio and Video Cassettes wherever
the name of Holy Prophet (Peace Be Upon Him) Sallaho
Ale-Waalayewasalam” came. [ believe that the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) can be seen in dream, but
not in awakening (bedari). “Toheen Risallat” means the
defiling the name of Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
by words spoken, written, directly or indirectly. I know
Maulana Abdul Sattar Khan Niazi. I have not seen his
document for bearing a religious scholar. Volunteers that
he is leader of a Political party. Maulana Abdul Sattar
Khan Niazi is a religious scholar. I had read the
statement of Maulana Abdul Sattar Niazi in which he
stated that Yousaf, accused, has not committed any sin.
Volunteers that there are two speeches of Maulana Abdul
Sattar Niazi on this subject. It is correct that the second
speech/statement in which the first speech/statement was
published in daily ‘Khabrain’. Volunteers that Maulana
Abdul Sattar Niazi stated in the said statement that he
was shown one side of the picture due to which he made
the earlier statement. The established Jamaat is “Thrike-
Almi-Majlis-Khtam-e-Nabuwwat” but there are several
small parties as well which use the words “Khatam-e-
nabuwwat” like that ‘Pasban Khatam Nabuwwat and
‘Fidayan-e-Khatam-e-Nabuwwat’. I am not complainant
in person capacity in any other case relating to the
contempt of Holy Prophet {(Peace Be Upon Him). I am
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contesting this case on the direction of my party and ailso
being a Muslim and also personally interested. It is
incorrect that my source of knowledge is only Audio and
Video Cassettes. Volunteers that the evidence is also my
source of knowledge. My emphasis is on four things.
Volunteers that audio, video, pages of the diary and the
eye wiinesses. I do not know if the audio and video
cassettes can be tampered now a days mechanically. I do
not know if any artist can copy the voice of another. It is
incorrect to suggest that my statement before police and
also in the court was based upon sentiments. It is
incorrect to suggest that I became complainant in this
case due to the police pressure. It is incorrect to suggest
that I became complainant in this case to achieve cheap
popularity.

R.O & A.C.
11.5.2000

(PW-4) HAFIZ MOHAMMAD MUMTAZ AWAN,
~ son of Ghulam Mohammad, caste Awan,
aged 36 years, profession Business r/o
Shamnagar Road, near Choburji
Chowk, Lahore, on oath

On 28.2.1997, 1 and my companion Mohammad
Awais went to mosque known Baitul Raza: for Juma
Prayer. The mosque is situated in Chowk Yateemkhana,
Yousaf, accused, present in the court delivered his
speech prior to Khutba Juma. His speech was amonting
to defiling the name of Holy Prophet (Peace Be Upon
Him). Similarly, he declared hundred persons, present in
the mosque as ‘Sahabe Rasool”. He introduced two
persons namely “Zaid Zaman” and Abdul Wahid as
Sahabi, and he introduced himself as the Holy Prophet.
After purchasing the audio and video cassettes from the
bazar of Yousaf Ali, accused. I produced the same
before Ismail Shujaabadi, the complainant of this case. |
have heard the audio cassette and saw the video cassette.
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The audio and the videe cassettes were that of Yousaf
Ali, accused.

XXXXX By Mr. Saleem.Abdur Rehman,
the learned defence counsel.

I am educated up to Middle. Moreover, I am
Hafiz-e-Quran. My statement  before police was
recorded. I did not sign or thumb mark my statement.
My statement was recorded in the moque Baitul Raza on
29.3.1997 at 9.00 p.m. Two days earlier Ismail
Shujaabadi told us to reach the mosque “Baitul Raza”
because the Investigating Officer had to come there for
investigation. I do not remember if it was holiday on
28.2.1997. My place of business is situated near “Urdu
Bazar”. I did not attend my business on 28.2.1997
because it was heliday for me I did not perform holiday
on Sunday earlier but I performed the same on Sunday,
when it was deciared holiday by the Government. It is
correct that my house is situated at a distance of about
six kilo-meters from mosque ‘Baitul Raza’. It is correct
that the Juma prayer is also performed in the mosque
‘Ithad-Bainul Muslimeen’. It is correct that five or six
mosques are situated in between my house and mosque
“Baitul Raza, I did not state before police as to where
from in the Bazar, I had purchased the audio and video
cassettes. I stated before police that I handed over these
cassettes to Ismail Shujaabadi. Confronted with Exh.
DF, where it is not so recorded. Yousaf Raza, Khateeb
of mosque ‘Baitul Raza’ had introduced Yousaf Ali,
accused, in the mosque but he himself had not delivered
the speech, and Yousaf Raza introduced Yousaf Ali,
accused, as his ‘Peer’ and ‘Murshid’. [ myself did not
get prepared the duplicate of audio cassette or the video
cassette. I, in the company of complainant, had heard
and seen the audio and video cassettes. The introduction
of Yousaf, accused, made by Yousaf Raza, Khateeb, is
not present in the audio cassete. On 28.2.1997, the
Video Cassette was also being prepared. I could not get
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the video of 28.2.1997. Yousaf Ali, accused, stated
about the two persons as mentioned above, as ‘Sahab-e-
Rasool’ and he did not say about those as his Sahabi.
Volunteers that Yousaf, accused, said that Sahabi is that
person, who with his own eyes has seen the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) and who has passed time
with Holy Prophet (Peace Be Upon Him). When Yousaf,
accused, stated about two persons as Sahabi of Rasocol at
least hundred persons were present in the mosque. Since
I did not perform the Juma prayer in the mosque after
hearing the speech of Yousaf, accused, therefore, 1 do
not know the number of people present at the time of
Juma prayer. I left the mosque at about 1.45 p.m. I left
the mosque when Yousaf, accused, appreciated the
kindness of Muhammad Abubakar and stated that he
could not give in return. I told to the police that on
calling Mohammad Abubakar by Yousaf, accused, I had
left the mosque. This fact is incorporated in the Audio
Cassette. [ purchased the Audio Cassette on the next
Friday from a stall run by one ‘Iqbal Butt’ who is
‘Murid’ of Yousaf, accused. It is correct that many loud-
speakers were installed in the mosque. ‘Masjid Baitul
Raza’ is situated in populated area. The duration of the
Audio Cassette is about forty five minutes. I did not
raise any objection when Yousaf, accused, spoke against
‘Ageeda-Khatam-e-Nabuwwat”. No one from the
audience raised objection on speech of Yousaf, accused.
Volunteers that most of them were ‘Murid’ of Yousaf,
accused. It is correct that mostly the slogans of ‘Nara-e-
Takbeer’ and ‘Nara-e-Risalat’ were being raised I belong
to Hanfi School of thought, and being ‘Ahl-e-Sunnat, I
do not believe on being Bralvi and Dao Bandi as these
are School of though and these ‘Algabs’ have been given
by British. I am not regular member of “Majlis-Khatam-
e-Nabuwwat”. Volunteers that I have some connection /
link with ‘Majlis-e-Khatam-e-Nabuwwat”. I know the
complainant of this case for the last ten or twelve years.
Mian Mohammad Awais was present alongwith me in the
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mosque ‘Baitul Raza’. I know Mian Mohammad Aais for
the ‘last eight or ten years. He was sitting alongwith me
when the speech was being delivered by the accused. It
is correct that I felt the speech of Yousaf, accused, as
highly objectionable. I myseif did not inform to the
police about the objectionalbe speech of Yousaf,
accused, in between 28.2.1997 to 29.3.1997. Volunteers
that in the meantime, I was called by the complainant. It
is correct that I did not perform Juma prayer in mosque
‘Baitul Raza’ prior to 28.2.1997. It is correct that I have
made statement in this case at the instance of the
complainant. It is incorrect to suggest that 1 did not
perform Juma prayer in mosque ‘Baitul Raza’. Yousaf,
accused, was wearing the turban of black ceolour, while
delivering the speech. He 'did not change his turban
during the speech. 1 provided the audio and video
cassettes to Ismail Shujaabadi in the middle of March.
Besides Ismail Shujaabadi, Mian Mohammad Awais, Qari
Mohammad Ali, Mohammad Ramzan, and Maulana Aziz-
ur-Rehman were present at the time of hearing and
seeing the audio and video cassettes. Again said, we
only saw the video cassette in presence of the above
mentioned persons. If Ismail Shujaabadi had not got the
case registered, then 1 my self had got the case
registered because | had determined in this regard. 1 had
got the case registered in those days if [smail Shujaabadi
had not got the case registered. It is incorrect to suggest
that I did not get the case registered because due to lack
of religious knowledge I could not understand the speech
delivered by Yousaf, accused. After purchase the Audio
and Video Cassettes remained with Mian Awais. It is
incorrect to suggest that I have falsely deposed today.

R.O. & A.C.
16.5.2000.

(PW-5) MIAN MOHAMMAD AWAIS,
son of Mian Mohammad Sharique aged
36 years, profession Cultivator, caste
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Arain r/o 54-C/II1, Gulberg-II1, Lahore,
on oath.

On 28.2.1997 1 and Mumtaz Awan went to
mosque ‘Baitul Raza’ to perform Juma prayer. Yousaf
Ali, gccused, was present in the mosque, Yousaf,
accused, while on the ‘Mimbar-e-Rasool’ delivered his
speech. During his speech, he stated that at present
hundred Sahabi are present. He explained that Sahabi is
that who has seen the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) in the state of his faith (Iman). He called two
persons named Zaid Zaman and Abdul Wahid and
introduced them as ‘Sahabi Rasool’. Those persons came
forward and delivered speeches for moment and thanked
for declaring them most fortunate. During speech, he
produced himself as ‘Rasool Allah’ (Almighty forbid). I
have seen Yousaf, atcused, in the court today. My
statement was recorded before police. I have seen the
accused today present in the court, who had delivered
the speech, as mentioned above.

XXXXX By Mr. Saleem Abdur Rehman,
the learned defence counsel.

I stated about the residence of accused in Defence
area in my statement before police and this fact was told
to me by Ismail Shujaabadi. When I went to Ismail
Shujaabadi, I told to him about hearing the speech of
Yousaf, accused, in mosque °‘Baitul Raza’, on which
Ismail Shujaabadi said that he is taking action against
Yousaf, accused. I know Ismail Shujaabadi, complainant,
for the last eight or ten years. I went to Ismail
Shujaabadi, complainant, on the same day when I heard
the speech of Yousaf, accused, when I met to Ismail
Shujaabadi, complainant, he stated that he is taking some
action against Yousaf, accused, I and Mumtaz Awan,
Pws, after purchasing audic and video cassettes gave to
Ismail Shujaabadi, complainant, I provided audio and
video cassettes to Ismail Shujaabadi, complainant, after
one week of hearing of speech of Yousaf, accused. I did
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not state before plice that after purchasing of audio and
video cassette, [ gave to Ismail Shujaabadi, complainant.
We saw and heard video and audio cassettes after four or
five days of the speech of Yousaf, accused. Volunteers
that I do not remember the exact period. My statement
before police was recorded after Isha Prayer on
29,3.1997 in mosque ‘Baitul Raza, at about 9.30 p.m. It
is correct that seven or eight mosque are situated in the
way where Juma prayer is performed. It was public
holiday on 28.2.1997. My own land is situated in the
area of Thokar Niaz Baig. The duration of the speech of
accused was about forty five minutes. I came to know
through Ismail Shujaabadi, complainant, that the case
was registered on 29.3.1997 and I was asked to make
statement by the complainant. Before the speech of
Yousaf, accused, and Yousaf Raza, to whom I do not
know, perhaps he is ‘Mutwali’ had delivered the speech.
The name of Yousaf Raza was known to me earlier. My
uncle named Hakim Zulgarnain resides in one street
situated near to mosque ‘Baitul Raza’ and he told me the
name of Yousaf Raza. My uncle Hakim Zulgarnain was
- also present in the mosque on 28.2.1997. About hundred
people were present inside the mosque at the time of
speech delivered by Yousaf, accused. Anyhow,
according to my estimation about four hundred or five
hundred people inside and outside the mosque were
present at the time of speech delivered by Yousaf,
accused. The accused had not stated about the two
persons as his Sahabies but he had stated about them as
‘Sahabi Rasool’ T had not performed my Juma prayer in
mosque ‘Baitul Raza’ prior to 28.2.1997. I am not
regular member of ‘Majlis-e-Khatam-e-Nabuwwat’.
Volunteers that I have link with ‘Majlis-e-Khatam-e-
Nabuwwat’. It is correct that the loud-speakers were
~installed at the time of Juma in mosque ‘Baitul Raza’. I
do not know if four or five hundred people, present
there, were hearing the speech of Yousaf, accused. It is
correct that I did not raise any objection at the time of
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defiling the name of Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
by Yousaf, accused, in his speech on 28.2.1997 in
mosque ‘Baitul Raza’. It is correct that no one else
raised any such objection. Volnteers that I do not
correctly remember in this regard. I belong to ‘Ahle-
Sunnat School of Thought’ I am neither ‘Bralvi’ nor
‘Dao Bandi’. It is incorrect that I have made my
statement at the instance of the complainant. Volunieers
that whatsoever 1 saw and heard, 1 have deposed about
the same in the court. I had also moved an application in
the shape of objections against Yousaf, accused, in P.S.
Millat Park, Lahore but I do not remember the exact
date. It is incorrect to suggest that I have falsely
deposed today. It is incorrect to suggest that I did not
perform Juma prayer in the mosque ‘Baitul Razgq’ on
28.2.1997. Volunteers that after hearing the speech of
Yousaf, accused. I was sure that my prayer of Juma
behind him shall not be accepted, so I did not perform
my Juma prayer on 28.2.1997.

R.O. & A.C.
16.5.2000

(PW-6) STAEMENT OF ATHAR IQBAL
son of Zafar Igbal, aged 40 years, Caste
Arain, profession R.C.C. Pipe Factory,
r/o Canal View Housing Scheme,
Lahore, on oath.

Note: Before recording the statement of the witness the
Video Cassette in a sealed parcel has been de-
sealed.

On 18.4.1997, I joined the investigation of this
case. | produced Video Cassette Exh.P-5 before the
Investigating Officer. I was taken into possession vide
tecovery memo Exh.PE, which was attested by me.

At this stage, the learned defence counsel has
raised the objection that under Article 164 of the
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‘Qanoon-e-Shahadat Ordet’, it is the madatory provision
of law that prior to producing or tendering in evidence
any evidence made available through mechanical devices
or any other such mode is inadmissible in evidence.
Further that the prosecution by legal compulsion must
take prior approval of the trial court before producing
the video cassette. '

The objection raised by the learned defence
counsel shall be taken into consideration and examined
at the stage of final arguments,

XXXXX By Mr. Saleemm Abdul Rehman,
the learned defence counsel.

I had seen the video cassette myself prior to
handing over to the police. Firstly, alone and then in
presence of Qari Aziz of Ahbab Colonyh. I alone saw
the video cassette on 18.3.1997. | have no concern with
‘Pasban Khatam-e-Nabuwwat’ I have no concern with my
religious party. While handing over the Video Cassette
to the police, I did not keep any duplicate with me. The
Investigating Officer had made the Video Casseite in a
sealed parcel and at the moment this video cassette was
alone. I had obtained the Video Cassette from one ‘Igbal
Buti’, who is Murid of Yousaf, accused. I did not tell .
this fact at the time of recording my statement. I did not
pay any price to Igbal Butt. Volunteers that the payment
was made by my friend ‘Ibrar’ who introduced ‘Igbal
-Butt’. I have not read the transcript of this Video
Cassette prepared by the police. It is incorrect that
Yousaf, accused, has been shown in this Video Cassette
while wearing the turban black and green colour.
Volunteers that only turban of black colour was worn by
Yousaf, accused, and that this video cassette consists of
two Khutbas. I had seen another video cassette of
Yousaf, accused, in May, 1997. I saw that cassette in
presence of my family members. I obtained that cassette
from Schail Zia, who is my cousin. Volunteers that he
was ‘Murid’ of Yousaf, accused. It is correct that Sohail
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Zia is also a witness in this case. [ just saw the second
cassette in May, 1997 in routine as this matter was being
discussed in my family. The instant case was registered
on 29.3.1997 in Police Station Millat Park in my
presence. The case was registered at about 6.00 p.m. I
never knew Mumtaz Awan, prosecution witness of this
case. However, Sajid Munir Dar was known to me, for
the last six or seven years. | produced the video cassette
voluntarily before the police. I had met Ismail
Shujaabadi, complainant of this case. I met him 23rd or
'24th of March, 1997. 1 do not know if my name as
witness of this case was published in daily ‘Khabrain’. I
did not provide my name for publication in the
newspaper. | came to know about Mian Abdul Ghaffar,
Journalist of ‘Khabrain’ when he published the news
relating to this case. 1 met Ismail shujaabadi, once prior
to registration of this case. I had been meeting with him
off and on. I met Ismail Shujaabadi, complainant of this
case, for the second time in the Police Station on
29.3.1997. It is incorrect to suggest that I have appeared
as witness at the instance of complainant of this case.
did not read about registration of the case in the
newspaper.

The Video Cassette has been re-sealed.

R.O. & A.C.
18.5.2600

(PW-7) MOHAMMAD ALI ABUBAKAR,
son of Abubakar, aged 51 years,
profession Business, caste Memon R/O
97/1, - = Khiaban-e-Bheria, Phase-5,
Defence Karachi, on oath.

I know and identify the accused Yousaf, present
in the court. About in the month of June, 1994, my
relative Rizwan told me that the learning of Holy Quran
by me may be based upon poor knowledge, therefore, if
I have to learn the Holy / Quran, | should contact with
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Abul Hasnain Mohammad Yousaf Ali, accused. So in the
month of June, 1994 Rizwan arranged my meeting with
Mohammad Yousaf Ali, accused. It was arranged in the
house of Abdul Wahid. I was much impressed from the
knowledge of Yousaf, accused. In the first meeting
arranged in the house of Abdul Wahid, when I met to
Yousaf, accused, he said that so long I see the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) with my own eyes. I shall
not die and directed me to recite ‘Darcod Sharif’ in
abundance. Thereafter, I had been meeting with Yousaf,
accused. Then in a meeting in the house of Abdul
Wahid, Yousaf, accused, called me as Abubakar
Siddique. Then Yousaf, accused, came to my house when
I was going to perform ‘Umra’ alongwith my family.
Yousaf, accused, said to me that there is no need to
perform ‘Umra’ and he can arrange ‘Umra’ here. He
said that ‘Makan’ is there and the ‘Makeen’ is here, on
which I was angry and he allowed me to perform
‘Umra’. When I” came back after ‘Umra’. Yousaf,
accused, again started talking with me on my meeting
with Holy Prophet (Peace Be Upon Him). Yousaf,
accused, asked me as to what could be the top-most-
surrender on my part for him, on which I replied that
whatsoever is desired by him. Then he asked me to
arrange a room in my home and to decorate the same.
When | decorated the room, Yousaf, accused, came to
Karachi from Lahore and he liked the room and said that
it is 'Ghar-e-Hira’. The furniture in the room was of
black and green colour. Yousaf, accused, came back to
Lahore and thereafter when he came to Karachi, he
reisded in the room decorated by me in my house and
some times Yousaf, accused, used to settle in the house-
of Abdul Wahid. When he came in my house, he said
that he shall arrange my meeting with the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him). He called me in the room of my
house and asked me to close my eyes. He further asked
to recite ‘Darood Sharif’”. When 1 started reciting
Darood Sharif, he asked me to open my eyes, and when I
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open my eyes, he all of a sudden, took me in his
‘Jhappa’ and said that he is the ‘Mohammad’. But I
started weeping and he kept me in his ‘Jhappa’. When he
released from his Jhappa, | was feeling shivering and I
was feeling sweating and I could not understand as to
what has happened and thereafter I came out from the
room. The followers of Yousaf, accused, were sitting
outside the room. They congratulated me on my physical
meeting with the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) as
Yousaf, accused, had been talking a meeting with the
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) earlier. Then, when
Yousaf, accused, came from Lahore to Karachi and he
settled in the house of Abdul Wahid, where Yousaf,
accused, on the pretext of purchasing the house,
demanded an amount of Rs.50,00,000/- (fifty lacs) which
I paid to Yousaf, accused. I paid rupees twenty four lac
to Yousaf, accused, through Bank and I paid rest of the
amount after arranging the same from my friends. I
produce photo copies of the Demand Draft amounting to
rupees three lac, five lacs, two lac fifty thousand, two
lac (Mark ‘A’ to Mark ‘D) I produce an original receipt
for encashment of dollars amount of Rs.24,02,410.50
{(Exh.P-6), photo copy Mark ‘E’ with regard to dollars
amounting to Rs.20,950/-. Then Yousaf, accused,
demanded one Air-Conditioner from me, which 1
purchased from the market, the recipt of which is Mark
‘E’. This Air-Conditioner was installed in the room
arranged for Yousaf, accused, in the house of Abdul
Wahid. Then Yousaf, accused, purchased carpet from
Karachi for which 1 paid an amount of rupees eleven
thousand, the receipt of which is Mark ‘G’. I also
produce the original letter of City Bank (Exh.P-7) I also
purchased furniture for the room of Yousaf, accused,
and he brought the furniture to Lahore. I had purchased
this furniture in the amount of rupees one lac and forty
eight thousand. Then Yousf purchased curtain etc., from
Karachi for which I paid an amount of rupees fifty three
thousand. [ paid an amount of rupees sixty seven lac in
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total. Yousaf, accused, returned me an amount of rupees
twenty four lac through City Bank, out of the amount, as
mentioned above. When 1 demanded the remaining
amount, he said that so far he has not received the
money from Madina and as soon he receives the money,
he shall make the payment. Then Yousaf, accused, was
arrested and that I had no contact thereafter.

I had the diary of Yousaf, accused, in my
custody, which I deliberately did not produce before
police and had I produced the same before the police,
then I may not be survived today, therefore, I produce
the diary (P-8/1-116) which means that it consists of one
hundred and sixteen pages. While handing over this
diary tq me, Yousaf, accused, said to me that ‘after
reading this diary I shall rely on him. Before arrest of
Yousaf, accused, I had met him once in the house of
Abdul Wahid, in the Majlis of ‘Qawwali’, Yousaf,
accused, said in the open meeting, even in presence of
‘Qawwal’ that so long the members of the Majlis would
see the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) no one shall
die. Thereafter,once I was going to attend a Mehfil of
‘Naat Khawani’, on which Yousaf, accused, said to me
that the person for whom he is going to attend the ‘Naat
Khani’ is sitting here and for whom he is going to attend
the Majlis of ‘Naat Khani’. On each occasion, Yousaf,
accused, was posing himself ‘Mohammad’ in such a way
as if he was claiming to be the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) and when I cam back after attending of
Majlis of ‘Naat Khani’, Yousaf, accused, called me in
his room and he was too angry with me for violating his
order, and said that since I have violated his order, I
shall be involved in ‘Azaab’ by Allah Almighty. On
28.2.1997, the marriage of daughter of Yousaf, accused,
was to be performed in the evening time and in the early
hours, Yousaf, accused, had called the meeting of
‘World Assembly’” in mosque °‘Baitul Raza’ and an
Invitation Card Mark ‘H’ was sent to me to participate in
the Assembly arranged in mosque °‘Baitul Raza’. I got
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this Invitation Card Mark ‘H’ from the administration of
Magazine known as ‘Takbeer’. I had received the card
but it was blank and 1 had given the same to the
Magazine ‘Takbeer’ I had attended the meeting of the
Assembly in mosque ‘Baitul Raza’ on 28.2.1997, where
the Audio and Video Cassettes were prepared Yousaf,
accused, got introduced his hundred ‘Sahabies’ in
attendance in the moSque. He introduced Abdul Wahid
and Zaid Zaman as his ‘Sahabies’ and they also delivered
their speeches to some extent. While delivering the
speech, Yousaf, accused, explained as to why he
selected mosque ‘Baitul Raza’ for the ‘World- Assembly’
and why he did not select ‘Masjid-e-Nabvi’ and why did
‘Masjid-ul-Haram’ is not selected and he selected
mosque ‘Baitul Raza’ in the same manner as ‘Ghar-e-
Hira’ was selected by Allah Almighty. He, then, stated
that some ‘Surat’ some Ayat and even ‘Quran’ is present
here. He further said that Hazoor Salloho Alhe
Wassalam is not on duty but is his ‘Atta’ that a Rasool is
addressing you and thereafter Yousaf, accused, got
myself introduced, and said that if the Holy Prophet
accepted the service of any body he was Abubakar,
whose name is ‘Mohammad Ali Abubakar’. I was sitting
in the third or fourth row. I was brought from there and
intorduced in the assembly while bringing me near the
pulpit (Mimber) in the way that I served Yousaf Ali,
accused, and first I was Abubakar and now I am
Mohammad Ali Abubakar and when I was called as
Abubakar, it meant ‘that I was ‘Sahabi’ and now I am
only ‘Mohammad Ali Abubakar’. After attending the
marriage, I came back to Karachi. I had brought some
points in writing, which I discussed with my relatives,
friends and ‘Ulma’, including Mohammad Rafique
Usmani, Mufti of Darul Aloom’ Korangi, Karachi. I also '
discussed the subject with Maulana Yousaf Lohdianvi
and he was too angry with me that first I should correct
my ‘Imaan’ and thereafter I should see him. All these
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things were spoken by Yousaf, accused. My statement
before police was recorded.

At this stage, the learned defence counsel has
raised the objections that all documents produced by the
PW and marked and exhibited, as above, are
inadmissible under the ‘Qanoon-e-Shahadat Order’ and
therefore should be excluded from any consideration
whatsoever. ‘Further-more the defence had no prior
knowledge of the existence of the above mentioned
documents and produced by the PW.

XXXXX By Mr. Saleem Abdur Rehman,
learned defence counsel.

(PW is bound down for the next date)

R.O. & A.C.
23.5.2000.

27.5.2000.
(PW-7) Mohammad Ali Abubakar,
(Recalled on oath).

XXXXX By the learned defence counsel.

I know that the false statement in the court is an
offence. My company got a case registered against me
for the allegation of embezzlement. It is correct that
photo copy of FIR Exh.”DG’ was registered against me.
It is correct that in the above mentioned case (Exh.DG) I
am on bail. It is incorrect to suggest that the learned
trial court has withheld my passport. It is correct that
Farooq Samar, Director of the Company, is my close
relative. It is correct that I served in the Company for
about twenty seven years. It is correct that the name of
my daughter is Lubna. It is correct that her husbnd name
is Sohail. It is correct that my daughter and my son-in-
law are ‘Murid’ of Yousaf, accused. My daughter Lubna
is not true in her thinking and truthful in my view. It is
incorrect that I confined my daughter Lubna for about
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two and a half years. It is incorrect that any report for
the allegation of illegal confinement was recorded in
Citizen Police Liaison Committee, Karachi. It is
incorrect that, I shifted my daughter to another residence
out of fear of raid by the Bailiff. It is incorrect that my
daughter went to the house of her husband from that
place. Volunteers that my daughter went to her husband
house from my house. My daughter Lubna remained with
me for about one year. It is incorrect to suggest that I
pressed my daughter for getting divorce. Volunteers that,
I had been counselling my daughter that the claim of
Yousaf, accused, as ‘Rasool Alah’ is ‘Kufr’ so she
should refrain from following Yousaf, accused. But she
replied that you (Pappa) could not understand Yousaf,
accused. It is correct that for the conduct shown by my
daughter. I held Yousaf, accused, responsible. When 1
left ‘Farooq Textile Mills’ my last salary was rupees
sixty thousand. 1 met Yousaf, accused, finally in the
month of January, 1997. My first meeting with Yousaf,
accused, was in June, 1994. In my first meeting with
Yousaf, accused, he talked about ‘Ehde-Alast’ and his
talk was quite impressive. I did not give emphasis on
calling as ‘Abubakar Siddique’, by the accused. He
called me as such in. May or so of year 1995. 1 was
called so in the house of Abdul Wahid in presence of
Abdul Wahid. Brig. Saleem, Brig. Aslam Malik, Yousaf
Siddiqui, Sohail, Kashif, Arif, Rizwan and many others.
I made two statements before police after regisiration of
the case. My first statement was recorded on 20.4.1997.
My second statement was recorded on 22.6.1997. I did
not state before police on 20.4.1997 that when Yousaf,
accused, called me as ‘Abubakar Siddique’, Brig. Aslam
Malik and others, as mentioned above, were present in
the house of Abdul Wahid. My statement dated
20.4.1997 was recorded in the house of Rana Akram
(PW). Most of the persons, as mentioned above. Brig.
Aslam, Noman, Yousaf Siddiqui and Rana Akram were
present at the time of recording my statement on
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20.4.1997. Again said Yousaf Siddiqui was not present
in the meeting. I was informed:on telephone by Rana
Akram about arrival of the police and if I have to make
the statement. I arrived in the house of Rana Akram at
about 8.00 or 9.00 p.m. for making my statement. I had
gone back after recording of my statement. I was
informed the object of recording my statement. I was
informed by the police that a case has been registered
against Yousaf, accused, and as to what information are
with me about the case. Tahir of Takbeer Magazine had
informed me about the registration of the case on
11.4.1997. 1 told to the police about sending of the
Invitation Card for 28.2.1997 by Yousaf, accused.
Confronted with Exh. DH, where there is no mention of
Invitation Card for dated 28.2.1997. I did not state
before police that the meeting was held in mosque
‘Baitul Raza’. Yousaf, accused, had also invited me for
the marriage of her daughter and World Assembly on
telephone. Volunteers that Sohail and Lubna came to me
and invited positively to join the marriage ceremony.
There was another police man alongwith the
Investigating Officer, but I do not know his name. I had
stated about the details of my statement before the police
about lending of money to the accused by I did. not
provide the detail. Volunteers that those details were not
available with me at that time. I had not provided the
documents to the police, which I provided in the court.
It is incorrect to suggest that the documents/receipts
‘were not in my custody at the time of recording my
statement. Volunteers that those documents/receipts were
lying in my hosue at that time. I had made no effort to
hand over those documents/receipts to the police later
on. Volunteers that since I was guided to produce those
documents/receips in the . court, so I retained the
documents. with . me. 1 had not produced the
documents/receipts even on 22.6.1997. I had informed to
‘the police  about the speech of Yousaf, accused,
delivered by him on 28.2.1997 and I informed that I had



93

attended the meeting on the above date. Confronted with
Exh.DH where it is not so recorded. I might have met
Yousaf, accused, for twelve or fifteen times in between
June, 1994 to January, 1997. Volunteers that in the
meantime Yousaf, accused, used to live in my house. I
had stated before police on 20.4.1997 that the meeting of
dated 28.2.1997 was held in mosque ‘Baitul Raza’.
Confronted with Exh.DH, where it is not so recorded. I
do not know if the diary (Exh.P8/1-116) is not in the
hand writing of Yousaf, accused. Volunteers that it was
given to me by Yousaf, accused. I do not know if on
20.4.1997, 1 had tetephoned in the office of ‘Takbeer
Magazine’. Yousaf, accused, gave me diary (Exh.P-8/1-
116) in the month of December, 1996 for reading. This
diary was taken from me by Mr. Tahir of Takbeer
Magazine but I got it from him later on. | had given this
diary to Mr. Tahir of Takbeer Magazine after the
meeting of 28.2.1997 in mosuqe’ ‘Baitul Raza’ I had
given this diary to Mr. Tahir after four or five days of
the meeting. I got it back in the month of July or
August, 1997. No body told me that this diary is in the
hand writing of Yousaf, accused. It is correct that name
or the particulars of any one are not given on the diary.
The ‘Mehfil-e-Milad’ was held in the house of my
maternal uncle in the year 1996 when Yousaf, accused,
had forbidden me to participate. It is correct that 1 was
also ‘Murdi’ of Yousaf, accused. It is incorrect to
suggest that I am ‘Murid’ of Brig. Aslam, now a days.
The ‘Qawwali’ was arranged in the house of Abdul
Wahid in the end of 1995 or in the beginning of 1996. It
is correct that I felt it bad when Yousaf, accused, termed
my room as ‘Ghar-e-Hira'. It happened in the month of
November, 1994, after I came from Saudi Arakia after
performing the ‘Umra’ ! was surprised to hear when
Yousaf, accused, stated that ‘Makan’ is there and
‘Makeen’ is here. I felt this dialogue spoken by Yousaf,
accused, as ‘Ger Sharee’. This dialogue was spoken by
Yousaf, accused, in March or April, 1995 when I cam
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back after performing ‘Umra’. 1 have no relative in
Lahore. It is incorrect that I come to Lahore off an on. |
did not state before Police about arrival of Yousaf,
accused, in Karachi off and on. I did not state before
police that Yousaf, accused, either resided in the house
of Abdul Wahid or in my house. It is correct that 1 did
not tell the total amount given by me to Yousaf, accused,
in my statement before police. Volunteers that I had
stated about giving the cash amount money to the
‘accused. It is correct that the document (Exh.P-7) is not
signed by any body. Volunteers that this document is
computerised. It is correct that in Mark ‘E’ the name of
the person who got encashed the dollars is not given.
Volunteers that name is not mentioned. It is correct that
the name, in whose favour the dollars were encashed, is
not mentioned in the document. 1 purchased Air-
Conditioner for Yousaf, accused, in early of 1995 but |
do not remember the exact month. ! purchased air
Conditioner for Yousaf, accused, after my first meeting
with Yousaf, accused, in June, 1994, Volunteers that
since I was meeting with Yousaf, accused, so the Air-
Gonditioner was demanded from me, but 1 do not
remember the exact date or the month. It is incorrect to
suggest that Yousaf, accused, used to give money to me
for making the pay orders/drafts. Volunteers that
Yousaf, accused, used to get money from me. It is
incorrect to suggest that the documents (Mark ‘A’ to
‘D’) are those about which Yousaf, accused, gave me
money for their making/issuance. Yousaf, accused, used
to explain the meaning of ‘World Assembly’ in this way
that it is being established in ‘Madina Munawwara’
wherein the Prime Minister, Chief Minister, high
dignitaries like President, Generals and Ambassadors
etc., are the members. I had read the statement- of
Maulana Abdul Sattar Niazi in the newspaper in which
"he confirmed the views of Yousaf, accused, but again
Maulana Abdul Sattar Niazi contridicted his first
statement stating therein that he was misguided. I do not
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know if the first statement of Maulana Abdul Sattar Khan
Niazi was published inevery newspaper. Volunteers that
only daily ‘Jang’ and ‘Ummat’ come into my house. I do
not know if the daily. ‘Khabrain’ had only published the
second statement of Maulana Abdul Sattar Niazi,
wherein the stand in the first statement was contradicted.
I had read the second statement of Maulana Abdul Sattar
Niazi either in ‘Jang’ or in ‘Ummat’. T had read the
statement of Yousaf, accused, in daily ‘Jang’ in which he
had made the contradictory statement. It is correct that 1
had read the statement (Exh. DC) in the newspaper.

(At this stage, the witness is bound down for
today)

R.O. & A.C.
27.5.2000

(PW-7) Mohammad Abubakar Al,
(Recalled on oath).

XXXXX By Mr. Saleem Abdur Rehman,
learned counsel for accused.

1 went for ‘Umra’ in November, 1994 I stated
before police. that I went for ‘“Umra’ in November, 1994,
Confronted with Exh. DH, where.it is not so recorded. 1
came back after fifteen days. 1 had informed to Yousaf,
accused, that I alongwith my family is proceeding for
‘Umra’. I did not take any permission from Yousaf,
accused, to perform the ‘Umra’ I have sated earlier that
when [ asked for permission from Yousaf,.accused, he
stated that what is the need to perform ‘Umra’, whereas
‘Umra’ can be performed here and further stated that in
“Madina’ there is ‘Makan, while the ‘Makeen’ is here. 1
was surprised to hear these dialogues by the accused. In
March or April, 1995 after performance of ‘Umra’ by
-me, Yousaf, accused, had said that he will arrange my
meeting with Holy Prophet (Peace Be Upon Him).
Yousaf, accused, used to say that the Nazool of Holy
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Prophet (Peace Be Upon Him) is expected and that he
can arrange a meeting with Holy Prophet (Peace Be
Upon Him), on which I thought as to how it is possible,
so 1 was much surprised. I could not understand as to
how it could be pessible. The claim of Yousaf, accused,
to be the Holy Prophet (pcacc Be Upon Him) looked to
me as highly objectionable and bad. When Yousaf,
accused, claimed himself to besthe Holy Prophet (Peace
Be Upon Him) [ was much surprised and I was shivering
an sweating. I had asked Yousaf, accused, about his
claim because some time he posed himself to be ‘Libaas’
and some times to be ‘Mushabba’ and stated that his
‘Nazool’ as Holy Prophet is expected. Yousaf, accused,
is too intelligent that he can over power any simple lay-
man like me, as I have been looted by him.

On court question, the witness has stated that the
criminal case against him was got registered by Munir
Ansari, who is friend of Abdul Wahid and Abdul Wahid
is ‘Murid’ of Yousaf, accused, and at the time of
registration of the case, he was in America.

XXXXX By the learned defence counsel.

It is correct that Munir Ansari was Director
Operation in Farooq Textile Mills, when the case was
registered against me. It is correct that I did not get any
report recorded at the Police Sfation prior to 20.4.1997.
In each meeting Yousaf, accused, posed himself to be
Rasool Allah. In each meeting, Yousaf, accused, was
using such dialogues in his speech which were beyond
the approach of .a layman to understand and in those
dialogues he used to pose himself a Holy Prophet (Peace
Be Upon Him). On hearing the speeches of Yousaf,
accused, and by his show I was much depressed and
could not decide as to what should I do and what 1
should not do and in this way I was involved in mental
struggle due to which out of fear I remained silent and
followed Yousaf, accused, and whatsoever was the order
of Yousaf, accused, I had been complying with the same.
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It is incorrect to suggest that Yousaf, accused, had not
claimed himself as Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
for himself. Volunteers that Yousaf, accused, was
claiming himself to be the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him). When Yousaf, accused, claimed himself to be the
Prophet, he was claiming to be the Holy Prophet (Peace
Be Upon Him) for himself. It is correct that Yousaf,
accused, used to say that the ‘Nazool’ of the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) is expected. I had met
Ismail Shujaabadi, the complainant of this case on
22.6.1997 when I was called by the police. If the
complainant of this case had not got the case registered,
I must have myself got the case registered. After
attending the World Assembly of Yousaf, accused, at
Lahore on 28.2.1997 there was sufficient material with
me on basis of which I could get the case registered. But
I had not sufficient material prior to 28.2.1997. it is
correct that I myself did not get the case registered or
moved any application in between 28.2.1997 to
20.4.1997. I never stated before my daughter and son-in-
law that if the accused is acquitted, he will again join
with the accused. It is incorrect that I am still ‘Murid’ of
Yousaf, accused. It is correct that I have disconnected
the ‘Bayat’ with Yousaf, accused. After attending the
World Assembly on 28.2.1997, I have no knowledge
about ‘Tasawwaf’, ‘Marifat’ and ‘Haqeet-e-Quran’. It is
incorrect to suggest that 1 have made the statement
before the police against Yousaf, accused, as a
consequence of conspiracy and also in the court on the
same reason. It is correct that Yousaf, accused, called
Abdul Wahid and Zaid Zaman as ‘Sahab-e-Rasool’ and
not his ‘Sahabi’, Rana Akram met me in the house of
Abdul Wahid in 1995. I met Brig. Aslam in June, 1994.
Now I have friendship with Rana Akram, PW. It is,
incorrect to suggest that I have appeared as witness
because of my personal grudge.
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R.O. & A.C.
27.5.2000.

(PW-8) SAEED ZAFAR, F.C-10223,
Police Station Millat Park, Lahore.
on oath,

On 18.4.1997, 1 was attached with Police Station
Millat Park, Lahore I and Amanat Ali, F.C. joined the
investigation of this case. The prosecution witness Athar
Igbal son of Zafar Igbal produced a Video Cassette
(Exh.P-5) which was taken into possession vide recovery
memo {Exh.PE) attested by me.

XXXXX By Miss Rukhsana Lone,
learned defence counsel.

The Video Cassette was produced at about 10.00
a.m. Malik Khushi Mohammad, S.I., was the
Investigating Officer of this case. The Video Cassette
was not sealed in my presence. Athar Iqbal had produced
only one Video Cassette. :

R.O. & A.C.
02.6.2000.

(PW-9) MIAN GHAFFAR AHMED,
S/O0 Mian Mohammad Saleem, caste
Arain; aged 39 years, Resident Editor,
daily Khabrain, Multan, on oath.

I know- Yousaf, accused, present in the court. At
about 10 or 10.30 p.m. on 29.3.1997, Maulana I[smail
Shujaabadi (PW) in my presence at P.S. Millat Park
produced. one Video Cassette (p-2), one Audio
Cassette(p-1) and twenty two pages of a Diary (P-3/1-
22), which were taken into possession by Riaz Ahmed,
S.1. vide recovery memo Exh.PD, attested by me.
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On 17.4.1997, I joined the investigation of this
case with Khushi Mohammad, S.I/SHO of P.S. Millat
Park, Lahore.

I had collected sufficient material out of Takbeer
Magazine against Yousaf, accused, who had claimed to
be ‘Anna Mohammad’, which means that I am
‘Mohammad’ and I came to know out of Takbeer
. Magazine that Yousaf, accused, claims for himself as
Prophet. Then I contacted Yousaf, accused, on telephone
on 21.3.1997. He was present in Lahore while I was also
present at Lahore as being Deputy Editor/Incharge
Inspection Team. Then I met to Yousaf, accused, in his
house situated 218-Q Block, Defence, Lahore at- about
2.00 p.m. on 22.3.1997. I remained in the house of .
Yousaf, accused, for about one hour.. Prior to this
meeting I-had seen the Video Cassette and I had also
heard the Audio Cassette. I had also gone through the
pages of the diary, as mentioned above. Yousaf,
accused, stated during conversation that he has been
awarded ‘Khilafat-e-Uzma’ from Allah Almighty. I asked
for elaborating the word ‘Khilafat-e-Uzma’, on which he
inquired my education level and I replied that I have
obtained Master Degree Mass Communication, on which
he stated that this is worldly education and ! should
inform about religious education, on which I told that I
being a Muslim has read the Holy Quran. On which he
explained the meaning of word ‘Khilafat-e-Uzma’. He
told that first of all the ‘Khilafat-e-Uzma’ was awarded
to Holy Prophet Hazrat Adam Alahe-Salam, then it
continued to all the Prophets, and it went to Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) and this sequence is in
continuation, and now ‘Khilafat-e-Uzma’ is with me and
awarded by Allah Almighty.

I had come to know about some ladies belonging
to Lahore and Karachi to whom Yousaf, accused, has
graded as ‘Azdawaj-e-Mutahrrat’. So I in inquired about
it from Yousaf, accused, on which he opened drawer of
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his table and brought out a file, which he placed on the
table. He stated that there are reports of Medical
Officers from Karachi and Islamabad, according to
which 1 am not sexual fit and stated that when he was
awarded ‘Khilafat-e-Uzma’ the element of sex in him
was finished and further told that when this power was
finished, he was about forty one. He further told that
this happened on 9th of Rabiul Awwal and told that his
date of birth is also that of 9th of Rabiul Awwal and that
on 9th of Rabiul Awwal he was awarded with ‘Khilafat-
e-Uzma’. 1 repeated my question with regard to
‘Azdawaj-e-Mutaharrat’ on which he brought a book out
and placed on the table, the title of the Book was ‘Mard-
e-Kamal’ I did not read this book and asked for direct
answer of my question, he stated that he never met to
such ladies belonging to Lahore and Karachi, howver,
those ladies might have met him and I do not negate
them, therefore, they are correct in their own version
and I am correct in my own version. I asked for some
explanation in this regard. On which he stated that Allah
Almighty appears in the world in the shape of such like
noble person, and it is with the discretion of Allah
Almighty that he comes in the world in the face of ‘Datta
Ganj Bakhsh’ or ‘Hazrat Moeen-ud-Din Chisti Ajmeri’
or in the shape of Hazrat Baba Farid Shakar Ganj or in
the shape of Holy Prophet (Peace Be Upon Him) or in
the shape of myself. This conversation was in me and
Yousaf, accused, present in the court. I had been’
publishing this conversation in daily ‘Khabrain’ Lahore
and I also told the police in my statement.

XXXX By Mr. Saleem Abdur Rehman,
the learened defence counsel.

I had reached at the Police Station at about 10.00
p.m. on the date, as mentioned above. I had telephoned
in the office of ‘Majlis-Khatam-Nabuwwat’, on which I
came to know that Maulana Ismail Shujaabadi has gone
to Police Station Millat Park, so I also went to the said
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Police Station. Prior to my arrival at the Police Station,
the instant case was registered I had already met Ismail
Shujaabadi (PW) prior to my arrival at the Police
Station. I had met him many a times but I do not
remember the time and date. I do not remember the date
when for the first time I met to Ismail Shujaabadi (PW),
perhaps it was in the end of month of the March. Since
the recovery proceedings had taken place in my
presence, thegefore, I signed the recovery memo. The
police had sealed the parcel in my presence. The Video
Cassette was of black colour, there was a Audio Cassette
and there were twenty two pages of the diary. I do not
remember if all these articles ‘were placed in one parcel.
I do not remember as to on how many pages I had signed
at the Police Station. My memory is good. I fully
remember the conversation in-between me and Yousaf,
accused, which took placed on 22.3.1997. The
conversation in between me and Yousaf, accused, was in
my memory prior to my arrival at Police Station. It was
not a simple or a normal case and that there was a claim
of being Holy Prophet on behalf of Yousaf, accused,
therefore, 1 had been consulting this issue with the
religious scholars, therefore, 1 had not stated about the
conversation on the day of taking into possession Video
Cassettes etc., I had seen the Video Cassette in my house
and also in my office. I had also heard the Audio
Cassette in my home and also in my Car. The Audio
Cassette was heard by all in my office. When the Audio
Cassette was heard in my office, the complainant of this
case was not present. Besides the employees of my
office, no one from the public was present when the
Audio Cassette was heard I am employee of daily
‘Khabrain since 1992. Daily ‘Khabrain was enjoying
very good reputation when I joined it as employee.
Similarly, Zia Shahid Chief Editor of Khabrain was
enjoying very good reputation. It is incorrect to suggest
that very Journalist wrote many things about bad
reputation of Zia Shahid. 1 have read weekly Newspaper



102

known as “Post-mortem”. Volunteers that it relates to
gutter journalism. This newspaper might have written
that Zia Shahid is 2 black mailer and a fraudulent man.
It is correct that journalism is a sacred job. I also agree
that the misuse of this sacred profession is a dirty thing 1
have never involved myself in misusing of this
profession. I do not remember if daily ‘Khabrain’
alleged the commission of Zina against Yousaf, accused.
Volunteer that whatsoever we heard, the same was
published. The first news with regard to Yousaf,
accused, was published by me on 23.3.1997. I remember
the title of the news to this extent that ‘the Fauji
Bhogora Patri say Utar Gaya’. Whatsoever I heard I had
published in the newspaper. Whatsoever the statement is
given to a newspaper, it is published in the newspaper. i
is good for journalism that it should be verified. Ninety
five percent news about Yousaf, accused, relating to this
case was published by me. The names of the ladies are
not mentioned in thenews and only the first word of the
name like ‘meem’ like ‘te’ and like ‘ze’ are given in the
news. I can tell the names of those ladies for which the
words ‘meem’, ‘te’, and ‘ze’ were used. It is incorrect to
suggest that it was a bad thing on my part keeping in
view the journalism that I did not publish the names of
the ladies in the news. Volunteers that we do not publish
the full names of the ladies. ! do not remember if any
such allegation was published in the newspaper by us
that Yousaf, accused, committed the murder of his real
brother. 1 do not remember if we published in the
newspaper that Yousaf, accused, Kkilled his brother by
poisoning. It is incorrect to suggest that [ went to
Yousaf, accused, with the message of Zia Shahid. It is
incorrect to suggest that an amount of rupees three
crores was demanded from Yousaf, accused. It is
incorrect to suggest that Yousaf, accused, denied to pay
such amount, then we started black mailing him by
publishing the news in the newspaper. I never went to
Ismail Shujaabadi (PW) with a message given by Zia

.
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Shahid. Ismail Shujaabadi -(PW) might have met Zia
Shahid. I cannot tell the number of the meetings. It is
incorrect to suggest that such like news published in the
daily ‘Khabrain’ were not published in daily ‘Nawa-e-
Waqt® and daily ‘Jang’. I can tell the dates after
consulting the record. I made my statement on 17.4.1997
at Police Station Millat Park. I was called by the police.
Since the news was being published in daily ‘Khabrain
since 23.3.1997, therefore, it was in the knowledge of
the police that I may be a witness in this case I started
conversation with reference to ‘Takbeer Magazine’ and
he started with the sentence ‘Khilafat-e-Uzma’. When I
inquired from Yousaf, accused, about his claim of being
the Holy Prophet, on which he replied that he has the
claim of ‘Khilafat-e-Uzma’. Yousaf, accused, had not
negated that he does not claim to be the Holy Prophet,
however, his discussion revolved around ‘Khilafat-¢é-
Uzma’. 1 do not know the details of difference in-
between ‘Khilafat-e-Uzma’ and the claim of ‘Prophet’.
Yousaf, accused, did not state before me that he is a
Prophet. Since Yousaf, accused, had elaborated
‘Khilafat-e-Uzma’ in my presence, so it was published in
daily ‘Khabrain’. I had not stated in my statement before
police recorded on 17.4.1997 with reference to any fact
published by weekly Magazine ‘Takbeer’. Volunteers
that my short statement was recorded before the police. I
stated before police that 1 contacted with Yousaf,
accused, on 21.3.1997 and I met to him on 22.3.1997.
Confronted with Exh. DI, where it is not so recorded. [
do not remember if 1 told to the police that I had seen
the Video Cassette and heard the Audio Cassette. I do
not remember if I told to the police that on question of
‘Khilafat-e-Uzma’ Yousaf, accused, asked about my
education. It is correct that it was published in the
newspaper that in accordance with the diary consisting
of 22 pages, Yousaf, accused, had claimed himself to be
the ‘Prophet’. I had heard that diary (Exh.P-8) has been
written by Yousaf, accused. I am Resident Editor of
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daily ‘Khabrain’ since 12 June, 1997. It is correct that
the Head Office of ‘Almi Majlis Tahafaz Khatam-e-
Nabuwwat’ ‘is situated in Multan. I never visited to the
said office. If my visit to the office of ‘Almi Majlis
Tahafaz Khatam-e-Nabuwwat’ is published in the
newspaper of Multan, then it will be wrong. I had not
gone to Yousaf, accused, at the instance of complainant.
I had read the contradictory statement got published by
Maulana Abdul Sattar”Khan Niazi in many newspaper
including ‘Khabrain’. Volunteers that I had got
explanation from Maulana Abdul Sattar Niazi and I had
published the same in the newspaper. It is correct that
the explanation was only published in daily ‘Khabrain’.
Volunteers that since 1 had contacted with Maulana, so
the explanation was published in daily ‘Khabrain’ only.
It is incorrect to suggest that I had no contacted with
Maulana Abdul Sattar Khan Niazi and I, at my own,
" published such explanation in the newspaper. I do not
know if His Lordship Mr. Justice Khalid Paul Khawaja,
passed an order to restrain me from starting any tedia
trial against Yousaf, accused. It is correct that Yousaf,
accused, so far has not been convicted in this case. It is
correct that I till today write the word ‘Kazaab’ after the
name Yousaf. Kazaab means the person, who tells a lie.
It is incorrect, that Yousaf, accused, never told a lie in
my presence. Since 1 had meeting for one hour with
Yousaf, accused, so I know that he was telling a lie. It is
correct that on basis of it, I wrote the word ‘Kazaab’
after his name as ‘Yousaf Kazaab’. I had not stated about
of taking birth by Yousaf, accused, on 9th Rabiul Awwal
had not told to police that Yousaf, accused, stated as
such that Allah comes in the world in the shape of
‘Hazrat Datta Sahib’, ‘Hazrat Baba Farid Sahib’ and the
Holy Prophet (Peace Be Upon Him). Volunteers,
however, 1 had published such facts in the newspaper
spoken by the accused. It is incorrect to suggest that I
have falsely deposed due to non-payment of black
mailing of money of rupees three crores.
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R.O. & A.C.
03.6.2000.

(PW-10)WAQAR-UL-HAQ,
S.I, Urdu Stenographer, Speclal Branch
Punjab Lahore, on oath.

In the year 1997, Malik Riaz, S.I P.S. of Millat
Park came at my house situated in Wahadat Colony,
Lahore. He gave me two Audio Cassettes for dictating I
heard the Audio Cassette twice, thereafter, I took the
rough-.notes and after preparing the clean print of the
dictation, I handed over the Riaz, S.1.

XXXXX By the learned defence counsel.

The Audio Cassettes were sealed when I received.
I had opened the sealed parcel in presence of Riaz. I do
not remember if I returned the Audio Cassettes in sealed
parcel or in the open form. He did not show me any
order of the court for the purpose of dictation.
Volunteers that it is part of my duty in the department. It
is correct that there was no order for de-sealing.

At this stage, the learned DA has requested for
re-examining of the witness as according to him some
ambiguity has created in his statement.

His request is allowed.

Re-examination by the learned DA

Riaz, S.I had asked me for the dictation of Video
Cassette, which he brought alongwith him and I returned
the Video Cassette to him with these remarks that I am
only expert in the dictation of the Audio Cassette.

XXXXX By the learned defence counsel.
Nil (Opbortunity given)

R.O. & A.C,
03.6.2000.
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(PW-11)MOHAMMAD SARWAR,
S/0 Mohammad Yousaf, aged 27 years,
profession Compeosing (Privately) R/O
House NO. 626, Street No. 55, Kotwali
Mobohallah, Sadar Bazar, Lahore Cantt,
on oath.

In April, 1997, some police officers came to me
for composing for Audio and Video Cassettes, on which
T composed the Audio and Video Cassettes.

XXXXX By the learned defence counsel.

I started the profession of composing in the year
1994. I am not employee of the Police Department. I had
composed matter (metan) with hand. I had composed one
Audio and two Video Cassettes I had composed the work
given by the Police Department for the first time. [ do
not remember the names of the Police Officers, who
came for the said task. At about 4 or 5 p.m. one Police
Officer came to me for composing. My statement before
police was recorded on 22nd of June, 1997.

R.O. & A.C.
07.6.2000

(PW-12)SAJID MUNIR DAR S/0. Nazir Ahmed
Dar, caste Kashmiri, aged 42 years
Government employee R/O 43-C,
Wahdat Road, Lahore, on oath.’

I know Yousaf, accused, present in the court. My
friend Mohammad Sohail Zia got me introduced with
Yousaf, accused. I had been meeting with Yousaf,
accused, in mosque known as ‘Baitul Raza’ situated in
Chowk Yateemkhana. In the month of December, 1995
after Juma prayer, I met Yousaf, accused, in the Hujra
attached with the mosque. Yousaf, accused, said to me
that if he arranges my meeting with Holy Prophet (Peace
Be Upon Him} whether I would have value of the same
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or not, on which I replied in affirmative. He said that so
long I have meeting with the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) 1 would not die. Moreover, in case of
meeting my all sins shall be forgiven and that I shall not
enter in Hell and that I shall go in Jannat. He asked me
to hand over to him my golden chain and the ring, also
made of gold, which 1 gave to Yousaf, accused. He
invited me to come in his house on the next day i.e., in
the house situated in Defence, Lahore. On the next day,
I alongwith my friend Schail Zia in the evening time
went to the house of Yousaf, accused,. Yousaf, accused,
has established a special ‘Hujra’ in his house, where he
took me alone, while many other persons were sitting in
the main Drawing Room. While being in the ‘Hujra,
Yousaf, accused, said that I am lucky, who is going to
meet with the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and
thereafter he said that he is the ‘Mohammad’ (Peace Be
Upon Him) and thereafter he embraced me. According to
him ‘Mohammad’ means that he is the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) and his claim was made by
Yousaf, accused, present in the court. Later on I came to
know that many such incidents have happened with other
people in Karachi, particularly with Rana Akram and
others My statement was recorded by the police.

XXXXX By the learned defence counsel.

My statement before police was recorded on
14.4.1997. I had not signed my statement. I, at my own,
went to the Police Station after my friend told me that
the criminal case has been registered against Yousaf,
accused. I went at the Police Station at about 8 or 9 p.m.
1 visited the house of Yousaf, accused, in Defence 3 or 4
times. The number of the house was 218-Q. It was a big
house. I do not remember the colour of the gate of the
house when I visited. The exterior colour of the house
was like that of brick. I have not gone Karachi alongwith
Yousaf, accused. I never went to Karachi alongwith
Yousaf, accused. I did not state before police that I

LY
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visited to Karachi alongwith Yousaf, accused.
Confronted with Exh.DJ, where it is so recorded. I had
met the accused 6 or 7 times. I read in the newspaper
about registration of the case, against Yousaf, accused.. |
read in the newspaper about registration of the case in
March, 1997. When I went to Police Station, Sohail Zia
was also with me. The father’s name of Sohail Zia is
‘Amin Zia’. I. do not know the father’s name of Rana
Akram. Similarly, I do not know the father’s name of
Brig. Aslam and that I do not know the father’s name of
Arshad. Similarly, I do not know the father’s name of
Noman Elahi (PW). I do not know about the residences
of the witnesses, as mentioned above, I do not provide
the details about the prosecution witnesses, as mentioned
above, in my statement recorded by the police.
Confronted with Exh.DJ, where it is so recorded 1
cannot say if the particulars of the witnesses were
recorded in my statement by the police officer himself. I
know Rana Akram, PW. I do not know Noman Elahi,
PW. I know Athar Igbal, PW. that Iqbal and Sohail Zia
were related inter-se. I know Athar Igbal, PW for the
last 6 or 7 years. The name of house of accused is
‘Jannat-e-Tayyaba’. 1 did not consider this name of the
house as objectionable, when I visited there but now I
feel that to some extent the name as ‘Jannat-e-Tayyaba’
is objectionable. I considered this name as ‘Jannat-e-
Tayyaba’ as objectionable from Islamic point of view.
Infact I did not feel the name as correct. I cannot tell the
details of Islamic reasons for considering the name as
objectionable. I performed prayer in mosque ‘Baitul
Raza’ four or five times, in the year 1996 because I had
met Yousaf, accused, in the end of 1995, 1 had stated
before police that I was much impressed by the religious
knowledge of Yousaf, accused. I do not remember the
date when Yousaf, accused, claimed for himself to be
‘Anna Mohammad’, but it happened in the year 1996. It
might have happened in the middle of 1996. When
Yousaf, accused, claimed himself to be ‘Anna
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Mohammad’ I was really shocked and according to me it
was a big ‘Kufr’. I met lastly with Yousaf, accused, in
"April, 1996. The claim of Yousaf, accused, to be ‘Anna
Mohammad’ looked me against the ‘ageeda’ of ‘Khatam-
e-Nabuwwat’. I myself did not get the case registered
because I have not sufficient evidence in this regard.
From. sufficient evidence means the supporting evidence.
I met Rana Akram, PW, for the first time in the house of
Sohail Zia in March, 1997. Sohail Zia introduced Rana
Akram to me. I met Brig. Aslam (PW) in the court and
Sohail Zia introduced him. Again said Rana Akram told
‘me about Brig. Aslam (PW). | have met Rana Akram
many a times in Lahore. My residence is situated at
Wahdat Road. Mosque ‘Baitul Raza’ might be at a
distance of seven kilo meter from my house. It is correct
that many mosques are situated in the way. When
Yousaf, accused, claimed for himself to be ‘Anna
Mohammad’, I and he were alone. I cannot tell the name
of any ‘Murid’ of Yousaf, accused, who was sitting in
the main Drawing Room. It is incorrect to suggest that I
have falsely deposed today. It is incorrect to suggest that
1 have never met with Yousaf, accused. It is incorrect to
suggest that I have never met with Yousaf, accused, by
seeing his picture in the newspaper. I have met Ismail
Shujaabadi. I met Ismail Shujaabadi in the office of Maj.
Mubashar, S.P. on 24.4.1997. It is incorrect to suggest
that T have appeared as witness in this case at the
instance of Rana Akram, PW. I do not know if 2 or 3
years prior to the registration of this case or the
occurrence. Yousaf, accused, was delivering Jumma
speech in mosque ‘Baitul Raza’ I have friendship with
Sohail Zia (PW) for the last 16 or 17 years.

R.O. & A.C.
09.6.2000.
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(PW-13)STATEMENT OF RIAZ AHMED,
- SI. CIA Sadar Division, Lahore, on oath.

On 29.3.1997 I was posted at P.S. Millat Park,
Lahore. At about 9:45 p.m. on the above date,
application Exh.PC on behalf of Ismail Shujaabadi was
received. Application Exh.PC alongwith the legal
opinion of DSP (Legal) approved by the S.P. (Exh.PF)
was received, on basis of which I recorded formal FIR
(Exh.PC/1) I recorded the format FIR without any
addition or omission on my part.

After registration of the case, Ismail Shujaabadi
produced before me one Audio Cassette P-1 and one
Video Cassette P-2 and 22 pages of diary (P-3/1-22),
which I took into my possession in the presence of
Maulana Zafarullah Shafique and Abdul Ghaffar vide
recovery memo Exh.PD, prepared and signed by me.
‘This memo was attested by Ismail Shujaabadi, Mian
Abdul Ghaffar and Maulana Zafarullah Shafique. I
recorded the supplementary statement of Ismail
Shujaabadi and further recorded the statements of the
prosecution witnesses.

Then  alongwith  the  complainant  Ismail
Shujaabadi, I went to the spot known as mosque ‘Baitul
Raza’ situated in Chowk Yateemkhana. I inspected the
spot and prepared rough sketch Exh.PG. During spot
inspection, four Pws namely Mumtaz Awan, Mian
Mohammad Awais, Mohammad Afzal and Shaukat Ali
appeared before me. I recorded their statements u/s 161
Cr.P.C. After hearing the Audio Cassette, I recorded the
transcript of Audio Cassette (P-1) in the zimni dated
30.3.1997. 1 got the transcript prepared through Waqar,
S.1 of Special Branch. Then on (07.4.1997 the
investigation ws transferred from me to another officer.
‘After conducting the investigation by myself, my
opinion was that Yousaf, accused, had claimed himself
to be the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and that he
had termed his colleagues as ‘Shahabi-Rasool’. I had to
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arrest him but I came to know that he was confined in
Sub-Jail Chung. I wrote in the zimni that after obtaining
the permission from the competent court, Ygqusaf,
accused, shall be joined the investigation.

XXXXX By the learned defence counsel.

Exh. PG has been prepared by me. 1 also
prepared the rough sketch Exh. PG at the spot. No memo
with regard to inspection of spot is prepared. Spot
inspection notes Exh. DK has been prepared by me.
There is no reference of the eye witnesses in document
Exh.DK. Volunteers that there was no necessity to make
any such reference in document Exh.DK and that I have
shown their presence at Point ‘B’ in Exh.PG. Mark ‘B’
in Exh.PG is in my hand and it was not introduced later
on. The writing in line ‘B’ is also in my hand. I did not
meet the objections raised by the learned District
Attorney and that the line Mark ‘B’ in Exh.PG was
written by me I did not conduct investigation in-between
31.3.1997 to 06.4.1997 in defence of Yousaf, accused,
and that I did not record their statements. It is incorrect
that on 03.4.1997. Yousaf, accused, presented before me
the affidavit sworn by him. Volunteers that he was not
arrested by me. | made no effort for arrest of the
accused except that when I came to know that Yousaf,
accused, is confined in Sub-Jail Chung, I wrote in Zimni
that he could be arrested after getting permission from
the competent court. I did not write any application for
getting the permission from the competent court till
06.4.1997. 1 heard the Audio Cassette in presence of
Waqar, S.1. The transcript was prepared by Wagar but I
incorporated the transcript in Zimni myself Waqar, S.1.,
being ‘Urdu Stenographer’ was an expert in this field. |
did not provide the transcript and the Audio Cassette for
computerisinig. 1 did not get prepared the transcript of
Video Cassette I had seen the Video Cassette of Yousaf
Ali, accused. It is incorrect to suggest that Audio and
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Video Cassette and 22 pages of diary were not produced
before me on 29.3.1997.

(PW is bound down for 11.00 a.m. today)

R.O & A.C.
13.6.2000.

(PW-13) Statement of Riaz Ahmed, S.1.
(Recalled on oath)

XXXXX By the learned defence counsel,

I have conducted investigation in numerous cases.
The object of investigation is to collect the material and
to produce the same before the court. The evidence, if
produced in defence, is also produced in the court. It is
correct that I have mentioned the date of speech as
28.2.1996 in Exh. PG. Volunteers that the exact date is
28.2.1997 and it was written by me inadvertently. It is
correct that I have written the word ‘Kazaab’ against the
name of Yousaf, accused, ‘Kazaab’ means the liar. From
the contents of the FIR, it travelled to my mind that
Yousaf, accused, is liar, so I wrote the word ‘Kazaab’
against his name as ‘Yousaf Kazab’. I had prepared the
rough sketch Exh. PG prior to recording the statements
of the prosecution witnesses. When I went to mosque
‘Baitul Raza' Yousaf Raza, the ‘Jannasheen’ of the
mosque was not present there. It is incorrect to suggest
that Yousaf Raza was present there and he spoke in
defence of Yousaf, accused. Complainant of this case did
not come to me at the P.S. prior to recording of formal
FIR. When 1 was recording the formal" FIR, the
complainant alongwith the witnesses came at the Police
Station while 1 had received the complaint Exh.PC
through post. The complainant of this case was pursuing
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the case, therefore, it was in his knowledge that formal
FIR is being recorded. Abdul Ghaffar and Maulana
Zafarullah Shafique came alongwith the complainant at
the Police Station. I am hard of hearing. It is incorrect

that the person of hard hearing can mistake any fact.
Volunteers that such person can verify the fact. I had
heard the Audio Cassette. I got the transcript prepared
through Waqar, S.I. Since the Audio Cassette was
produced before me by the complainant with this version
that it contains the voice of Yousaf, accused, so it was in
my knowledge that the Audio Cassette had contained the
voice of Yousaf, accused. Yousaf, accused, in the Audio
Cassette started his speech as under:-
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XXXXX By the learned defence counsel.

I do not know if Yousaf, accused, recited many
verses of Holy Quran prior to his speech because I heard
the Audio Cassette from the sentence, as mentioned
above, in ‘Urdu’ It is correct that during the speech
Yousaf, accused, had recited many verses of the Holy
Quran, it is correct that whenever the name of Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) came in the speech, at
every such moment, Peace Be Upon Him, was said, I do
. not remember the entire speech of Yousaf, accused,
reocrded in the Audio Cassette. I do not know if one
side of the Audio Cassette came to end, the last sentence
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or sentences at the end of the one side were repeated in
the start of the second side. I had placed in the file of
the case the 22 pages of the diary, as mentioned above. |
had not sealed the Audio and the Video Cassette.
According to my assessment, the Audio and the Video
Cassettes are case property of this case. So long the
investigation remained with me, I had not sealed the
Audio and Video Cassettes. It is incorrect to suggest that
the voices are different in both sides of the Audio
Cassette. 1 reached the mosque ‘Baitul Raza’ at about
10.45 p.m. I recorded the statements of the prosecution
witnesses at about 11.5 p.m. at the spot. I do not
remember as to whose statement was first recorded at the
spot. We proceeded back towards Police Station at about
11.40 p.m. I was handed over the pages of the diary as
written by Yousaf, accused. Since the investigation was
transferred, so I could not verify. I and Wagar, $.I had
seen the Video Cassette. I had seen the Video Cassette
only once. 1 had seen the Video Cassette on the same
day after hearing the Audio Cassette. I was free at about
11.55 p.m. after hearing the Video Cassette. At this
time, we had closed the writing of the transcript. I do
not remember the exact time consumed in seeing the
Video Cassette. Anyhow, it was beyond ten minutes. But
I cannot say it was less than one hour. I did not mention
about seeing the Video Cassette in any zimni. Besides
Ismail Shujaabadi, no one else submitted any complaint
against Yousaf, accused, before me. Since I had not
arrested Youaf, accused, so I could not recover anything
from him. Exh.PD was written and signed by me. It is
correct that I have added the word ‘Kazaab’ against
Yousaf, accused, in this document. It is correct that
whosoever delivered the speech as recorded in the Audio
Cassette, he did not use the word My ‘Sahabi’. It is
correct that the word has been written twice in memo
Exh. PB. Whatsoever was stated before me by a witness.
I correctly recorded the same-and no witness declared
that the facts of the case are in the knowledge of another
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witness. I had not gone to Karachi in connection with
investigation of this case. I did not feel the case as
complicated one. It is incorrect to suggest that since this
case was complicated one and I was incompetent, so the
investigation was transferred. Volunteers that I handed
over the investigation to the SHO in compliance with
order passed by the Senior Officers I correctly recorded
the statements of each witness. It is correct that I did not
direct any witness to make a short statement.

R.O. & A.C.
13-6-2000.

(PW-14)STATEMENT OF KHUSHI
MOHAMMAD, S.1, Police Lines, Qilla
Gujjar Singh, Lahore on oath

On 05.4.1997 I was posted at P.S§. Millat Park,
Lahore. On 07.4.1997 the investigation of the case
bearing FIR No.70 registered against Yousaf Ali,
accused, was entrusted to me on the direction of Senior
Police Officers. On 09.4.1997 Mohammad Nawaz, S.I
produced Yousaf Ali, accused, before me. Yousaf Ali,
accused, was joined the investigation of this case.
Yousfaf Ali, accused, refused to make statement. Yousaf
Ali, accused, requested for his safety because he feels
danger to his life. So Yousaf Ali, accused, was confined
at P.S. Muslim Town for safety of the accused. Yousaf
Ali, accused, was provided all necessity of life. 1
inspected the file as a consequence of which I studied the
transcipt of the Audio Cassette and Video Cassette. On
10.4.1997, Yousaf, accused, was joned the investigation
of the case. Yousaf, accused, got the statement recorded.
After recording the statement of the accused, after
hearing the Audio Casettee and after seeing the Video
Cassette, sufficient material has come on the record, so
Yousaf Ali, accused was arrested in this case. Phycisal
remand was obtained and Yousaf, accused, was confined
in lockl up at P.S. Muslim Town.
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On 14.9.1997, 1 was present at Police Station
Muslim Town, Lahore in connection with investigation
of this case. I recorded the statements of Sajid Munir
Dar and Sohail Ahmed, the prosecution witnesses. On
16.4.1997, 1 received Magazine known as ‘Takbeer’
No.13P9/1-52 vide letter No.1694 DSP LEGAL DATED
14.4.97 Exh. PH, which I attached with the file of the
case. On 17.4.97 1 recorded the statement of Mr. Abdul
Ghaffar, Deputy Editor, Daily ‘Khabrain’ Multan, when
he appeared before me at P.S, Millat Park, Lahore.
When I recorded the statement of Abdul Ghaffar, PW, he
was posted at Lahore. Abdul Ghaffar joined the
investigation of this case. On 18.4.1997, Athar Igbal,
PW, appeared before me and he produced Video Cassette
P-5 which 1 took into my possession vide Exh.PE, which
was attested by Athar PW and other. I recorded the
statements of Saeed Zafar and Amanat Ali, Constables 1
also recorded the satement of Athar Igbal. I recorded the
transcript of both Videos, as mentioned above, in the
Zimni. Then I got translated Audio and Video Cassette
above from Mohammad Sarwar, PW through computer,
which were attached with the file as P10/1-10,P11/1-10
and P12/1-19

At this stage, the learned defence counse] has
raised the objections as follows :-

i) that since the Audio/Video Cassettes, which
are the basic source of these transripts are
inadmissible, therefore, the transcripts ar
also inadmissible in evidence, '

ii) that the maker of these transcripts was not
confronted whether if it is the same transcipts,
hence, it is inadmissible and therefore, cannot
be tendered in evidence. This objection could
be examined at the stage of final arguments.
The. statement i3 continued.

Then on 19-4-1997, 1 got'permission from S.S.P,
Lahore for proceeding to Karachi. The application
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Exh.P1 is written and signed by me [ reached Karachi
through Flight by night. After reaching at Karachi, I
recorded the statements of Rana Mohammad .Akran,
Brig. Mohammad Aslam, Atif Siddiqui, Mohammad
Yousaf, Arshad, Nauman and Mohammad Ali Abubakar,
then came back to Lahore.

While being present in Karachi, I had also
recorded the statements of Mohammad Hanif Tayyab,
Mohammad Hussain Lakhani and one other person also
whose name [ do not remember at present. 1 had
contacted with Tahir, Editor weekly magazine ‘Takbeer’
but he refused to make statement and informed that he
will not hand over the original diary and that
whatsoever is written by him in the magazine be treated
as his statement. I received magazine P13/1-52 and
attached it with the file.

On 23.4.97 the Audio Cassette was got heard to
Yousaf Ali, accused and he admitted his voice in the
Audio Cassette. He was asked to get his voice recorded
for comparison but he refused to get his voice reocrded.
On 24.4.97 S.P Sadar asked to produce the prosecution
witnesses, Audio and Video Cassettes and accused also
alongwith the file. On the above date S.P Sadar
interrogated the prosecution witnesses and Yousaf Ali,
accused, but Yousaf Ali accused did not get his
statement recorded. He also heard the Audio Cassette
and saw the Video Cassette. Then S.P Sadar directed me
to submit the challan, on which I submitted the challan
for trial of the accused.

(PW is bound down for the next date)

R.O & A.C.
15.6.2000

{(PW-14) KHUSHI MOHAMMAD, SI
(Recalled on oath)

XXXXX By the learned Defence Counsel.
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It is correct that there is a religious dispute in
this case. Volunteers that this dispute is relating to the

claim of being the Holy Prophet (Peace Be Upon Him). I
am Matriculate but I have less religious education. There
are 17 Rakaat in ‘Isha Prayer’, I can recite two Kalmas
out of six.

On 08-4-1997, the first Investigating Officer told
me that Yousaf, accused, has been confined, under
Maintenance Public Order, so I could not arrest him on
08-4-1997. It was brought to my knowledge that Yousaf,
accused, was confined in Sub-jail Chung. I did nothing
on 08-4-1997 in connection with the investigation of this
case. It is incorrect to suggest that on 08-4-1997 the
Detention Order was recalled. Volunteers that it was
recalled on 09-4-1997, I came to know through Senior
Officers that Yousaf, accused, is being released on 09-4-
1997, It is incorrect that Yousaf, accused, was released
on 08-4-1997. Yousaf, accused, was produced before me
on 09-4-1997. I was posted as SHO P.S. Millar Park on
05-4-1997. When I was posted at P.S. Millat Park, Riaz
Ahmed, S.1 was my subordinate. It is correct that I had
undergone the ziminies recorded by Riaz Ahmed, S.I. 1
do not know if Waqar Ahmed, S.I of Special Branch
was present when Riaz Ahmed, S.I got the transcript
prepared. Riaz Ahmed, S.I conducted investigation into
this case to the extent of recording the FIR, recording of
the statements u/s 161, spot inspection, took into
possession Audio and Video Cassettes, prepared the
recovery memos but he could not arrest.the accused
because the accused was confined vnder the Public
Maintenance Ordinance. Yousaf, accused, was produced
before me in the evening on 09.4.1997 by Akbar Nawaz,
S.1. 1 obtained physical remand of Yousaf, accused, on
10.4.1997. 1 have gone through the Criminal Procedure
Code. 1 arrested Yousaf, accused, on 10.4.1997, in
“accordance with the law. I appeared before His Lordship -
Mr. Justice Khalid Paul Khawaja in Hon’able Lahore
High Court, Lahore but I do not remember the date. I
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appeared at about 9.15 a.m. I do not kmow if His
Lordship restrained daily ‘Khabrain’ for media trial of
Yousaf, accused. 1 recorded the statement of Yousaf,
accused, on 10.4.1997. 1 do not remember if Yousaf,
accused, explained in his statement that as to why he has
selected the name of ‘Jannat-e-Tayyaba’ for his house.
After examining the zimni, the witness states that
accused had stated that he selected the name of ‘Jannat-
e-Tayyaba’' for his house because ‘Jannat’ is named of
his mother and ‘Tayyaba’ is name of his wife. He had
also stated that 22 pages of the diary (Exh.P3/1-22) were
not written by me. When Yousaf, accused, was
questioned by me about his claim of being the Prophet,
he replied that he does not remember and stated that he
might have stated so as being emotional. (Jazbo Masti).
It is incorrect to suggest that Yousaf, accused, stated
before me or before the previous Investigating Officer
that he has no claim of being the Holy Prophet. It is
correct that Yousaf, accused, also stated that he cannot
think of being Prophet and that he considers himself
even below the shoes of Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) and the claim. of any person to be the Prophet is
false and the person so claiming is ‘Mardood’. He also
stated that who denies the status of Holy Prophet (Peace
Be Upon Him) is ‘Kafir’ in his view. When Yousaf,
accused, was being interrogated, I and my Constables
were present in the room. I had informed about the
statement of Yousaf, accused, to S.P. (Sadar) but [ do
not remember the date. I had also interrogated Yousaf,
accused, on 11.4.1997. It is correct to _suggest that the
arrest of Yousaf, accused, on 10.4.1997 in this case,
despite his statement was without justification. On
11.4.1997. Yousaf, accused, -had corroborated his
previous statement and he added that he is patient of
Dystonia of lips and hands. (Joroon-ka-dard), and that
the diary, as mentioned above, was not written by him
but 1 received as of gift from any ‘Murid’ and that he
~ shall produce after its search.
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(PW is bound down for the next date)

R.O. & A.C.
20.6.2000.

(PW-14) KHUSHI MOHAMMAD, SI.
(Recalled on oath)

XXXXX By the learned defence counsel.

Now a days, I am posted in Police Lines. It is
correct that earlier I was posted in P.S. Manga. It is
incorrect that some inquires are pending against me. It is
incorrect that one and a half years earlier, an inquiry
was pending against me. It is incorrect that for hearing
the proceedings of the case pending before His Lordship
Mr. Justice Khalid Paul Khawaja. Hon’ble Judge of
Lahore High Court, Rana Akram (PW) was present
there. I did not see Brig. Aslam (PW) while hearing the
proceedings in the above mentioned court. It is in my
knowledge that to tell a lie before the court is a crime. 1
had heard the Audio Cassette in presence of other
employees on 10.4.1997. It was in my knowledge that
the voice in the Audio Cassette was that of Yousaf,
accused. 1 had heard the Audio Cassette in presence of
Yousaf, accused. Since I had heard the Audio Cassette
myself, so it was in my knowledge that the voice was
that of Yousaf, accused. There was no need to tell me
that the voice is that of Yousaf, accused. Prior to
10.4.1997 1 had read the transcript of the Audio
Cassette. I did not hear any Khutba or speech delivered
by Yousaf, accused, prior to 10.4.1997. In statement
dated 10.4.1997, the accused had some thing
objectionable. Volunteers that the accused had admitted
to have made statement objectionable in the mosque
‘Baitul Raza’. I found sufficient material out of evidence
on the file for arrest of the accused. 1 arrested Yousaf,
accused, after recording his statement on 10.4.1997.
Later on whenever Yousaf, accused, was interrogated,
some times he supported his previous statement and some
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times he negated the same. Yousaf, accused, did not
state on 11.4,.1997 that ‘Munkir’ of Nabi is ‘Kafir’.
After refreshing his memory, the witness stated.

It is correct that Yousaf, accused, stated that he
has not defiled the Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
or the ‘Sahabi’ in his any speech. Volunteers that
Yousaf, accused, #émade this statement in his defence
whereas such material is available in the Audio and the
Video Cassettes. It is correct that Yousaf, accused, also
stated that he never resembled himself with Holy Prophet
(Peace Be Upon.Him) but this statement was also made
in defence. Yousaf, accused, did not state before me on
11.4.1997 that he did not read the diary (Exh.P-3/1-11).
It is correct that Yousaf, accused, stated on 12.4.1997
that he considers himself less than the dust of the shoes
of the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) but he also
stated that he has the opportunity of ‘Didar’ of Holy
.Prophet (Peace Be Upon Him). I do not know if the
Investigating Officer prior to me got published only
evidence/statement collected in daily ‘Khabrain’. 1 have
the Mobile Telephone with me today. I went to Karachi
by P.I.A. Flight at 1.00 a.m. on 20.4.1997. I purchased
the ticket myself. It was just for one side and while
coming back to Lahore I purchased the ticket myself. An
amount of Rs.4,800/- was spent on purchase of tickets.
On 20.4.1997 my salary was Rs.5,000/- per month. I
recorded the statement of Mian Abdul Ghaffar of
‘Khabrain’ on 17.4.1997. It is correct that on 29.3.1997.
Mian Abdul Ghaffar had made, statement before the
earlier Investigating Officer. It is correct that Sajid
Munir Dar told me the particulars of the witnesses
belonging to Karachi. Volunteers that Sohail also told
me the particulars of the witnesses’ 1 recorded the
statement of Sajid Munir Dar on 14.4.1997. Sajid Munir
Dar had stated before me that they had been going to
Karachi alongwith Yousaf, accused. It is correct that
whatever PW had given a statement u/s 161 Cr.P.C. I
had recorded the same without any omissions or
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additions, it is correct that considering the statement of
Sajid Munir Dar as true I went to Karachi to record the
statement of Pws under Section 161 Cr.P.C. Volunteers
that Sohail Zia, PW, had also given me the names and
addressed of Pws in Karachi. I reached Karachi on
20.4.1997 at 3.30 a.m. It is incorrect that Rana Akram
(PW) came to receive me at the Airport. I went alone to
Karachi. I reached the house of Rana Akram (PW) at
about 4.45/5.00 p.m. I did not go to the house of Rana
Akram straight but I first went to the house of my
friend, who is owner of a Truck-stand I cannot tell the
distance in between the Airport and the Truck Stand. I
went to Truck-stand in a Rikshaw, and from the Truck-
stand I contacted with Rana Arkam (PW) on telephone I
had collected the telephone number of Rana Akram (PW)
from Sohail Zia at Lahore. I do not know if Rana Akram
(PW) has residence at Lahore. I met to Rana Akram
alone when 1 reached at his house. It is correct that I
recorded the statements of the witnesses at the house of
Rana Akram (PW). The witnesses might have contacted
with Rana Akram or the witnesses might have read of my
availability at Karachi in newspaper. I did not read any
such newspaper in which my arrival at Karachi was
published. I had attended the court of His Lordship Mr.
Justice [Ihsan-ul-Haq Chaudhary, Hon’ble Judge of
Lahore High Court only in connection with bail petition
and I did not see Rana Akram (PW) there. I did not meet
with Brig. Aslam (PW) or Rana Akram (PW) during the
court proceedings. I recorded the statements of seven
witnesses at Karachi namely Rana Mohammad Akram,
. Brig. Mohammad Aslam, Mohammad Ali Abubakar,
Mohammad Yousaf, Noman and Arshad. I completed
their statements at about 11.55 p.m. (night) I did not
mention about my travel to Karachi in my
correspondence with my Senior Officers I was directed
by the Senior Officers to go to Karachi immediately. It
is incorrect that before proceeding the statement of Rana
Akram (PW) at Karachi I had already met him many a
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times at Lahore. It is further incorrect that I had already
met Brig. Aslam (PW) at Karachi many a times prior to
recording his statement at Karachi, it is incorrect that on
transfer of the investigation to me Rana Akram (PW)
immediately came to me at Police Station, it is incorrect
that he provided the addresses of the witnesses at
Karachi. I proceeded from Karachi at about 12°0 Clock
at night T did not take meal in the house of Rana Akram
(PW). It is correct that all the witnesses at Karachi
stated about one ‘Abdul Wahid’ in the statements. After
refreshing his memory from the police file with
permission of the court, he states that ali the witnesses
met Yousaf, accused, in the hosue of Abdul Wabhid.

XXXXX By the learned defence counsel.

_ In my view, Abdul Wahid is not an essential
witness in this case. He could also appear before me as
witness as others had appeared: It is correct that [ made
no effort to have a contact with Abdul Wahid. It is
incorrect that investigation conducted by me was false.
Volunteers that I had given the opportunity to appear
before me. The way I %dopted was that 1 directed both
the parties to produce the witnesses before me. I had
directed the accused already to produce his witnesses but
[ did not mention this fact in the zimni. No one
submitted any application against the accused before me.
Tahir had sent the Magazine ‘Takbeer’ through one
person I do not know the name of that person. I did not
record the statement of that person or I mentioned his
name in zimni. I do not remember if there was holiday
on 20.4.1997. 1 saw the Video Cassefte in presence of
other police employees. Even I saw the Video Cassette
produced by Athar Igbal in presence of other police
employees. I do not know if there is any Section in our
Police Department which prepares or computerises the
transcripts of Audio or Video Cassettes. Waqar, S.] is
posted in Special Branch, Lahore. Waqar, S.I in the
Special Branch is assigned the job of ‘Urdu’ translation,
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because he is expert in ‘Urdu’ Short-hand and ‘Urdu’
Typing Riaz, S.I had got prepared the transcript of only
Audio Cassette. I do not know if same was prepared on
the computer. Vounteers that I had got prepared and
computerised the Audio and Video Cassettes from
Mohammad Sarwar, a private person (PW) Waqar, S.1
had only prepared the ‘Urdu’ translation after hearing
the Audio Cassette. Urdu language is used in the Audio
Cassette. 1 called Yousaf Raza, Sajadda Nasheen of
mosque ‘Baitul Raza’ through Asad Amin. ASI, but
Yousaf Raza concealed himself. I tried to have a contact
with Yousaf Raza many a times as being SHO of Police
Station but Yousaf Raza was not available. I mentioned
only once about non-availability of Yousaf Raza when
called him through Asad Amin, ASI, but did not mention
at any time that Yousaf Raza was not available. I do not
know if Yousaf Raza was available in the mosque on
29.3.1997, when the spot was visited by Riaz, S.I.
Audio and the Video Cassettes are the case property of
this case. Audio and the Video Cassettes were sealed
after seeing by S.P. on 24.4.1997. Prior to it, the
Cassettes remained with Moharrar of the Police Station.
Since the case property in this case was Audio and Video
Cassettes, so it was to be seen by different officers at
different times and because of this situation, it was not
essential to seal the same immediately as it is requized in
case of heroin. I do not remember if the Audio and
Video Cassettes were sealed after an objection raised by
the office of District Attorney on 22.6.1997. It is correct
that report u/s 173 of Cr.P.C was prepared first on
06.5.1997. The office of the District Attorney raised
about thirteen objections on 22.6.1997. 1t is correct that
I recorded the statements of four witnesses on
22.6.1997, and out of them Mohammad Sarwar and
Wagqar, S.I., were also the witnesses. It is incorrect to
suggest that I have conducted partial investigation and
that I have falsely deposed, it is incorrect to suggest that
I conducted unfair investigationn at the instance of Rana
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Akram and Brig. Aslam (Pws). It is incorrect to suggest
that I made no effort to collect the defence evidence.

RO &A.C.
22.6.2000.

11.

12.

After producing 14 prosecution witnesses, the
learned District Attorney gave up the remaining
prosecution witnesses and closed the prosecution
case.

Then the statement of Mohammad Yousaf Ali,
accused, wunder Section 342 Cr.P.C. was
recorded, which means that in his statement all
incriminating circumstances against him are put to
him in the statement. Anyhow, for the facility of
a stranger, Section 432 Cr.P.C. is reproduced as
under:

Section 342 Cr.P.C. (Power to examine the accused)

1) “(For the purpose of enabling the accused to
explain any circumstances appearing in the
eveidence against him, the court may, at any
state of any inquiry or trial without previously
warning the accused, put such questions to
him as the Court considers necessary, and
shall, for the purpose aforesaid, question him
generally on the case after the witnesses for
the prosecution have been examined and
before he is called on for his defence.

2) The accused shall not render himself liable to

punishment by refusing to answer such
questions, or by giving false answers to them,
but the Court (....) may draw such inference
from such refusal or answers as it thinks just.

3) The answers given by the accused may be

taken into consideration in such inquiry or
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. trial, and put in evidence for or against him in
any other inquiry into, or trial for any other
offence which such answers may tend to show
he has committed.

4) Except as provided by Subsection (2) of

Section 340, no oath shall be administered to
the accused.)”

Statement of accused under Section 342 Cr.P.C.,

in verbatim is as under:

STATEMENT OF MOHAMMAD YOUSAF ALI, S/O
Wazir Ali, caste Rajput, resident of Kothi No. 218-Q,
Defence Society, Lahore, under Section 342 Cr.P.C.

Q.1.

Ans,

Q.2.

Ans:

Ans.

Q.4.

Ans.

Have you heard and understood the prosecution
evidence examined in your presence and in
presence of your counsels? .

Yes.

Is it correct that Abdul Wahid resident of House
No. 3-D, Sector-9, Clifton, Karachi is your
‘Murid’?

Abdul Wahid ‘Murid” of Allah but he is my
friend.

Is it correct that Dr. Mohammad Asiam Malik
(PW) was friend of aforesaid Abdul Wahid?

Dr. Mohammad Aslam Malik was simply known
to said Abdul Wahid.

Is it correct that in the year 1988 Abdul Wahid
told Dr. Mohammad Aslam that religious person
is coming in his house, who will speak about the
religion?

1 do not know.

The remaining statement shall be recorded on'the
next date.
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Sd/-
Sessions Judge,
Lahore.
R.O. & A.C.
12.7.2000.

It is certified that the above statement of the

accused has been recorded in my presence and hearing
and that it contains a full and true account of the
statement made by him.

12.7.2000.
13.7.2000. STATEMENT OF MOHAMMAD

Q.5.

Ans.
Q.6.

Ans.

Q.7.

. Ans,

YOUSAF ALI, S/O Wazir Ali, caste
Rajput r/o Kothi No.218-Q, Defence
Society, Lahore u/s 342 Cr.P.C.

Is it correct that thereafter you wmade a
commentary of ‘Surat-e-Ikhlas’ after Maghrib
prayer in presence of Dr. Mohammad Aslam (PW)
and others?

I do not remember.

Is it correct that after 4/5 months of the aforesaid
meeting, you came again in the house of Abdul
Wahid and also summoned Dr. Mohammad Aslam
(PW) and you threw light on different aspects of
the Holy Prophet (Peace Be Upon Him)?

I used to give sermons on the aspect of the life of
our Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and also
used to give sermons on the Holy Qur’ap as well
in the house of Abdul Wahid.

Is it correct that Dr. Mohammad Asiam (PW) had
been meeting you time and again in the house of
aforesaid Abdul Wahid?

It is correct.
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Is it correct that in the year 1995 you met Dr.
Muhammad Aslam in the house of Abdul Wahid
after Maghrib prayer where you said that as to
what sacrifice Dr. Mohammad Aslam (PW) can
give in lieu of reality disclosed by you to the said
witness?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that you asked Dr. Mchammad Aslam
(PW) to pay an amount of rupees two lacs and in

return Dr. Mohammad Aslam (PW) refused?

It is incorrect.

Is it correct that thereafter in the year 1995 you
again demanded from Dr. Mohammad Aslam
(PW) aforesaid amount when he was in the house
of Abdul Wahid and in return Dr. Mohammad
Aslam (PW) promised to make the payment?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that in the month of December, 1995
you visited the house of Abdul Wahid, to whom
Dr. Mohammad Aslam (PW) informed to have
made arrangements for rupees two lacs, on which
you went to the house of Dr. Mohammad Aslam
(PW) on the next day where Dr. Mohammad
Aslam (PW) paid the amount of rupees two lacs to
you? '

It is a cooked -up story and absolutely incorrect.

Is it correct that thereafter on the next Friday you
alongwith your ‘Murids’ attended the Juma prayer
in the mosque, where Dr. Mohammad Aslam
(PW) used to offer prayer, which is situated ’
within the Askari Apartment Karachi where Dr.
Mohammad Aslam (PW) used to reside?
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Few times I did offer Juma Prayers in mosque, as

#mentioned above, but I do not remember the

particular time and date.

Is it correct that after Juma Prayer on the same
day, you came to the house of Dr. Mohammad
Aslam (PW) alongwith your companions and after
a while sitting on Sofa you said to the said PW
with regard to disclosing of the reality and soon
after you stood up and said ‘Anna Mohammad’?

This piece of evidence brought on record by the
prosecution is ‘Thomat’ and ‘Bhotan’ against me,
against which 1 protest as being a Muslim.
Therefore, it is absolutely incorrect.

Is it correct that when such assertion made by you
to Dr. Mohammad Aslam (PW) he was surprised
when your companions put garlands in the neck of
PW in order to congratulate him for meeting with

‘Holy Prophet (Peace Be Upon  Him)

‘Nacozubillah’ and thereafter you left the said
house ?

[t is absolutely incorrect,

Is it correct that after a couple of months,
Commodore (R) Yousaf Siddiqui put question to
you in presence of Dr. Mohammad Aslam that
from Hazrat Adam Alhe-Salam and thereafter
appearing of the Prophets in different times and
also appeared fourteen hundered years back, so
what is the difference in dignity of fourteen
hundred years back and now and which were more
dignified or glorified, whereupon you replied that
fourtenn hundred years back period was glorious
but the glory is unprecendented and also you said
that at that time it was duty but now it is on
beauty?

It is absolutely incorrect.



Q.16.

Ans.

Q.17.

Ans.

Q.18.

Ans.

Q.19.

Ans.

Q.20.

130

Is it correct that you by claiming for yourself to
be Mohammad (Peace Be Upon Him) defiled the
name of Holy Prophert (Peace Be Upon Him)?

It is absolutely incorrect, infact it seek protection
in the Name of Allah Almighty and Holy Prophet
(Peace Be Upon Hlm)

Is it correct that you met Rana Mohammad Akram
(PW) in the house of Abdul Wahid in the year
1994 and you delivered a speech that the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) is present in the
world, even today in the form of human being?

It is absolutely incorrect. Infact Rana Mohammad
Akram (PW) was never allowed or invited to
attend my meeting in the house of Abdul Wahid.

Is it correct that you were claiming yourself to be
Mohammad (Peace Be Upon Him), to which you
were questioned that the life of Holy Prophert
(Peace Be Upon Him) was simple, on which you
told that fourteen hundred vyears back the
traditions were old and now the traditions were
modern and that glamour, pomp and show is the
need of the day and this utterance was made by
you in the month of January or Februaty, 1994 in
the house of Abdul Wahid?

[t is absolutly incorrect. I am astonished that no
one can even think or talk like this.

Is it correct that you also said that if some one
can see and if some one can identify Holy Prophet
{Peace Be Upon Him) he was amongst us?

It is correct.

Is it correct that in the month of September,
1995, Mohammad Akram Rana (PW) asked you as
to whether you are writing ‘Tafseer” or
“Tafheem’ of Holy Quran and requested you to



Ans.

Q.21.

Ans.

Q.22.

Ans,

Q.23.

Ans.

Q.24.

Ans.

Q.25.

131

provide him a copy of it, whereupon you asked
the PW as to what price he could pay for that?

It is absolutely incorrect and infact it is a cooked-
up story.

Is it correct that you demanded an amount of
rupees one lac from Mohammad Akram Rana
(PW) for that ‘Tafseer’?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that you sent the message to Rana
Mohammad Akram (PW) for payment of the
same?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that you in presence of your
companions, shortened the amount of rupees one
lac to fifty thousand when you were going to
Islamabad in the way to Lahore Airport?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that Rana Mohammad Akram (PW)
was proceeding to Haj in the year 1996 and you
were paid rupees twenty five thousnad on your
demand?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that after receipt of Rs.25,000/-
(Rupees twenty five thousand) from Rana
Mohammad Akram (PW), you said to him that the
PW (Rana Mohammad Akram) had come very
close to Allah Almighty and you could disclose
the reality to him and the PW was taken to
another room in the house of Abdul Wahid at
Clifton, Karachi and you asked Rana Mohammad
Akram (PW) to close his eyes and recit ‘Darood
Sahrif’?
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It is absolutely incorrect.

Is it correct that Rana Mohammad Akram (PW)
recited ‘Darood Sharif” and then you asked him to
open his eyes and asked that as to whether he had
seen anything, to which he (PW) said that he saw
nothing?

It is absoultely incorrect.

Is it correct that thereafter you embraced Rana
Mohammad Akram (PW) and claimed that you are
Mohammad Mustafa (Peace Be Upon Him) and
you required the PW to conceal this reality and he
concealed as such as that was said to be ‘Tafseer-
e-Quran’, ‘Tafheem-e-Quran’, ‘Noorul Quran’
and ‘Zinda Quran’?

It is incorrect.

Is it correct that on 28.2.1997 Hafiz Mohammad
Mumtaz Awan and Mian Mohammad Awais (Pws)
went to mosque ‘Baitul Raza’ situated at Chowk
Yateemkhana, Lahore to offer Juma prayer and
there you defiled the name of Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) and you declared hundred
of the persons, present in the mosque, as “Sahaba’
and introduced youself as the Holy Prophet (Peace
Be Upon Him)?

[t is incorrect. I cannot even imagine of defiling
the sacred name of our Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) or to defile the name of ‘Sahaba-e-
Karam’ or in any manner defiled their dignity or
honour as I am a true Muslim ‘Alhamdulillah’.

Is it correct that Video Cassette and Audio
Cassette (P-1) of your speeches were also
prepared in the said mosque on 28.2.19977?

It is correct. | did not permit any person to record
Audio Cassette, however, off and on Video
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Cassette of my sermons were prepared but not the
audio.

Is it correct that Audio Cassette (P-1) and Video
Cassettes (P-2 and P-5) contain your speeches?

My counsel has. advised me not to answer this
question.

Is it correct that Mian Mohammad Awais and
Hafiz Mumtaz (Pws) were present in the said
congregation in which you claimed yourself to be
the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and out of
the persons sitting, your ‘Murids’ Zaid Zaman
and Abdul Wahid were decldred to be ‘Sahaba’
and in this way you defiled the name of Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) and ‘Sahab-e-
Karam’?

It is absolutely incorrect, Infact [ do not know the
prosecution witnesses, as mentioned above, even I
have heard the names of prosecution witnesses
Mian Mohammad Awais, Hafiz Mumtaz Awan for
the first time.

Is it correct that on 29.3.1997 Mohammad Ismail
Shujaabadi produced a Video Cassette (Exh.P-2)
and Audio Cassette (P-1), which were taken into
possession by the police?

1 do not know.

Is it correct that on 18.4.1997 Athar Igbal
produced a Video Cassette (P-5), which was taken
into possession by the police?

1 do not know.

Is it correct that Mian Ghaffar Ahmed (PW) met

you in your house situated at 218-Q, Defence,
Lahore at 2.00 p.m. on 22.3.1997 and you
claimed that ‘Khilafat-e-Uzma’ has been awarded
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to you by Allah Almighty and ‘Khilafat-e-Uzma’
was awarded to the Prophet Hazrat Adam Alahe
Salam and continued to all the Prophets and now
‘Khatlifat-e-Uzma of Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) is with you and in this way you
claimed yourself as the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him)?

It is correct to this extent that Mian Ghaffar (PW)
once met me in my house but the later part of the
above-mentioned question is absolutely incorrect
and that infact he demanded an amount of rupees

- three crores from me for not blackmailing me and

actually it was the message of Zia Shahid, Chief
Editor daily ‘Khabrain’.

Is it correct that Sohail Zia is alone your
‘Murid’? :

It is absolutely incorrect and actually I heard his
name today.

. Is it correct that Audio Cassette (P-1) provided by

the complainant to the police related to your
Khutba Jumma in the mosque ‘Baitul Raza’
situated in Chowk Yateemkhana, Lahore on
28.2.1997.

I do not know.

Is it correct that in your speech recorded in Audio
Cassette (P-1) you declared all the translations of
the Holy Quran incorrect and defective?

It is incorrect, infact it is a matter of discussion
in detail at any proper forum.

Is it correct that you, in your speech recorded in
the Video Cassette (Exh.P-2) and its transcript (P-
11/1-10) announced that some verses of Holy
Quran are very mischievous?
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My consel has advised me not to answer this
question,

Is it correct that one ‘Rizwan’ arranged your
meeting with Mohammad Abubakar Ali (PW} in
the month of June, 1997 in the house of Abdul
Wahid?

It is incorrect.

Is it correct that you called Mohammad Ali
Abubakar as Abubakar Siddique?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that you said to Mohammad Al
Abubakar (PW) that there is no need to perform
‘Umra’ and you can arrange ‘Umra’ here? '

It is incorrect. | cannot imagine of saying this in
the wildest of my dream.

Is it correct that you said to Mochammad Ali
Abubakar (PW) that -‘Makaan’ is there and
‘Makeen’ is here, on which he was angry and
thereafter you allowed him to perform ‘Umra’?

It is absolutely incorrect as it is a cooked-up
story.

Is it correct that Mohammad Ali Abubakar (PW)
was one of your ‘Murid’?

It is incorrect.

Is it correct that you said Mohammad Ali
Abubakar (PW) that you can arrange meeting of
him with the Holy Prophet (Peace Be Upon Him)?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that you had obtained promise of top-
most-surrender to you from Mohammad Ali
Abubakar for his meeting with the Holy Prophet
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(Peace Be Upon Him) and he had replied that
whosoever could be desired by you, he could
surrender for. meeting with the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him)?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that you asked Mohammad Ali
Abubakar (PW) to decorate a room in his house
and whenever you reached Karachi from Lahore
you would stay there and thereafter you declared
the said room as ‘Ghar-e-Hira’?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that you said to Mohammad Ali
Abubakar (PW) that you arranged his meeting
with the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and
for that you called the said PW in the said room
of his house and asked him to close his eyes and
asked him to recite ‘Darood Sharif’ and when he
started reciting ‘Darood Sharif’ you asked him to
open his eyes and when he opened his eyes, you,
all of a sudden, took him in your ‘Jhappa’ and
pronounced that you are ‘Mohammad’ (Peace Be
Upon Him), on which, the PW started weeping
and you kept him in your ‘Jhappa’ and the said
PW came out of the room while feeling shivering,
on which your followers, who were sitting outside
the room congratulated said PW on his physical
meeting with the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him)?

This 'piece of evidence, being ‘Bhotan’ and
‘Thomat’ is absolutely incorrect.

Is it correct that you, while sitting in the house of
Abdul Wahid demanded an amount of
Rs.50,00,000/- (Fifty lacs) from said Mohammad
Ali Abubakar (PW) on the pretext of purchasing a
house, which the PW paid to you?
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I never demanded any amount from this PW to
purchase my house.

Is it correct that you demanded one ‘Air-
Conditioner’ from Mohammad Ali Abubakar
(PW), which he purchased from the market and
you installed it in your room arranged for you in
the house of Abdul Wahid and you also purchased
Carpet fromKarachi for which the said PW paid
an amount of rupees eleven thousand and the PW
also purchased furniture for your room as you
directed him for your stay in Karachi in the house
of said PW at Karachi and you brought the
furniture -at Lahore and this furniture was
purchased by PW for which the said PW paid an
amount of Rs.1,50,000/- (One lac and fifty
thousand). Apart from the above, you also
purchased the curtains from Karachi for which
PW paid an amount of Rs.53,000/- (fifty three
thousand) and the PW in this way paid an amount
of Rs.60,000/- (Sixty lacs) in toto?

It is absolutely incorrect that 1 demanded any
thing from this PW or for that matter any one
else.

Is it correct that document Mark ‘A’ is with
regard to Demand Draft of rupees three lac, the
detail of which is given in the document, which
was paid by Mohammad Ali Abubakar to you?

It is incorrect, In fact I used to pay money to
Mohammad Ali Abubakar to get the Demand
Draft made in my favour.

Is it correct that the document Mark ‘B’ is with
regard to an amount of Rupees five lacs paid by
Mohammad Ali Abubakar (PW) to you?

My answer is same which I gave as above.
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Is it correct that document Mark ‘C’ is with
regard to payment of Rs.2,50,000/- two lacs and
fifty thousand) made by Mohammad Abubakar Ali
(PW) to you?

My reply is same as given above.

Is it correct that document Mark ‘D’ is with
regard to Demand Draft for an amount of rupees
two lacs paid by Mohammad Abubakar Ali to
Mrs. Tayyaba Yousaf Ali, your wife?

My reply is same as above.

Is it correct that document Mark ‘E’ is with
regard to the dollars got encashed by Mohammad
Abubakar Ali for an amount of Rs.20,950/- paid
to you?

It is absolutely incorrect.
Is it correct that the receipt Mark ‘F’ is with
Mohammad Abubakar Ali (PW) for you but the

receipt is in the name of Abdul Wahid, however,
the air-conditioner was handed over to you?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that receipt Mark ‘G’ with regard to
Carpet purchased by Mohammad Ali Abubakar for
you and the Carpet was handed over to you”?

It is incorrect. Infact, all these articles, as
mentioned above, purchased for himself to be

~ installed in his house.

Q.57.

Is it correct that the document Exh.P-6 is with
regard to return of an amount of Rs.24,02,410.50
(Twenty four lacs two thousand four hundred and
ten and fifty paisas) by you to Mohammad Ali
Abubakar on his demand of paying in dire need
and you also promised to return the remaining
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amount as well as after receiving the same from
Madina?

It is incorrect. Infact I took ‘Qarz-e-Hasna’ of
rupees twenty four lacs from Mohammad Ali
Abubakar and when I was able to pay back, I paid
this amount voluntarily. Rest is incorrect.

Is it correct that the document (Exh.P-7) is with
regard to payment of an amount of Rs.24,10,000/-
(twenty four lac and ten thousand) by Mohammad
Ali Abubakar (PW) to you?

It is incorrect. I have returned this amount and
my reply is same as above.

Is it correct that you gave diary (Exh.P-8/1-116)
to Mohammad Ali Abubakar stating that after
reading this diary, he will rely on you?

It is absolutely incorrect.
Does diary (Exh.P-8/1-116) belong to you?
It is incorrect. I have not even seen this diary.

Is it correct that in a ‘Majlis of Qawwali’ held in
the house of Abdul Wahid you said that so long
the members of ‘Majlis’ would not see the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him), no one shall die?

It is incorrect.

Is it correct that you told Mohammad Abubakar
while he was going to attend ‘Mhefil-e-Naat’ that
the person for whom the PW is going is sitting
here and restrained him from attending said
‘Mhefil-e-Naat’ but the PW did not care for you
and went to attend the ‘Mehfil’ of ‘Naat
Khawani’. And when the PW came back after
attending ‘Majlis-e-Naat” you called him in your
room and you were too angry with the said PW
for disobeying his orders and you said that since
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the PW had violated your orders, he shall be
involved in *‘Azaab Allah’ and thereby you also
defiled the name of Holy Prophet (Peace Be Upon
Him)?

It is absolutely incorrect. I cannot even imagine
to defile the name of my beloved Holy Prophet
{Peace Be Upon Him).

Is it correct that you invited Mohammad Ali
Abubakar (PW) on 28.2.1997 in the marriage
ceremony of your daughter and in the meeting of
the World Assembly held in the mosque ‘Baitul
Raza’ situated at Chowk Yateemkhana, Lahore?

It is correct to the extent of his attending the
marriage ceremony of my daughter. Rest is
correct.

Is it correct that the PW attended the meeting of
the World Assembly in the mosque ‘Baitul Raza’
situated in Chowk Yateemkhana, Lahore on
28.2.1997?

It is incorrect that he attended the meeting of
World Assembly but he did attend the Jumma
prayer.

Is it correct that you convened the meeting of
World Assembly on said date i.e., 28.2.1997 in
mosque  ‘Baitul Raza’ situated in Chowk
Yateemkhana, Lahore and you issued Invitation
Cards and out of those photo copy (Mark ‘F’) is
that of the Invitation Card given to Mohammad
Ali Abubakar?

It is correct that I never gave any Invitation Card
to Mohammad Ali Abubakar (PW).

Is it correct that while delivering speech on
28.2.1997 in mosque ‘Baitul Raza’ you said as
recorded in Audio Cassette {Exh.P-1), that as to
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why you selected mosque ‘Baitul Raza’ for the
World Assembly and as to why you did not select
‘Masjid-e-Nabwi’ and ‘Masjid-e-Harram’ and you
explained that you selected mosque ‘Baitul Raza’
in the same manner as ‘Ghar-e-Hira’ was selected
by Allah and you also said that some Surat/Ayaat
and even Holy Quran were present there?

After consultation with my counsel, I did not want
to answer this question.

Is it correct that you delivered khutba speech on
28.2.1997 in the mosque ‘Baitul Raza’ situated in
Chowk Yateemkhana, Lahore and declared
hundred of the persons, present there, as
‘Sahabis’ and you introduced Abdul Wahid and
Zaid Zaman, your .‘Sahabis’ and both these
persons also delivered their speeches to some
extent?.

It is incorrect.

Is it correct that you in the said meeting said that
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) is not on duty
and it is on his ‘Atta’ that a ‘Rasool’ is
addressing you and thereafter in the same meeting
you introduced Mohammad Ali Abubakar (PW)
and said that if the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) accepted the services of any body, he is
Mohammad Ali Abubakar (PW) and you brought
the said PW, who was sitting in the third or
fourth row, near the pulpit and said that the said
PW, who served you first, he was Abubakar and
now he is Mohammad Ali Abubakar and then you
called the said PW as ‘Abubakar Siddique’. It
means that the said PW was your Sahabi?

It is incorrect.

Is it correct that in the month of December, 1995
after Jumma prayer in the Hujra, attached with
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the mosque ‘Baitul Raza’ situated in Chowk

Yateemkhana, Lahore, Sohail Raza, introduced
Sajid Munir Dar (PW) to you?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that you said to the said PW that if
you arranged his meeting with Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) whether the PW could have
the price for the same or not, upon which the PW
replied in afirmative. And you said to the said
PW that unless he had meeting with the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) he would not die.
Moreover, in case of meeting, all the sins of PW
shall be forgiven and he shall not be entered in
the Hell and he shall go in ‘Jannat’ and you asked
PW to hand over his golden chain and ring, which
the PW gave to you?

It is incorrect. Infact it is ‘Bhotan’ and ‘Tohmat’
on me.

Is it correct that on the next day of the said
meeting you invited PW Sajid Munir Dar to come
to your house at 218-Q, Defence, Lahore and the
said PW alongwith Sohail Zia came to your house
at Defence, Lahore and you took the said PW
alone in your ‘Hujra’ established in your house
while many other people were sitting in the main
Drawing Hall?

It is incorrect and infact I had seen Sajid Munir
(PW) for the first time in the court room.

. Is it correct that while being present in the said

‘Hujra’, you said that PW is lucky, who is going
to meet the Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
and therafter you said to PW that you are
Mohammad (Peace Be Upon Him)} and thereafter
you embraced him?

It is incorrect.



Q.73.

Ans.
Q.74.

Ans.
Q.75.

Ans.
Q.76.

Ans.
Q.77.

Ans.

143

Is it correct that during your speech recorded in
Video Cassette (P-5) you called yourself as

‘Rasool Allah’ and said “dir 4 1"
It is incorrect.

Is it correct that in Video Cassette (P-2) you
asked the people about yourself that they shall
believe you as resemblance and identical of the
Holy Prophet (Peace Be Upon Him)?

It is incorrect.

Is it correct that in your speech recorded in Video
Cassette (Exh.P-2) you also invited to the people
to believe you as pious and identical of the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) and if they have to
oppose their families, their wives, their children
and even they are required to murder them for
this belief, they have to repeat ‘Badar’, ‘Hunnain’
and repeat ‘Karbala’ and have to believe you in
the same way?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that you informed to Mian Abdul
Ghaffar (PW) that when he met you in your house
at 218-Q, Defence Lahore that 9th of ‘Rabiul-
Awwal’ is your date of birth and 12th of Rabiul
Awwal is not the correct date of birth of Holy
Prophet (Peace Be Upon Him)?

Ans. It is absolutely incorrect.

Is it correct that in your speech recorded in Video
Cassette (Exh.P-3) you stated that ‘12th Rabiul
Awwal’ is not Birth Day of Holy Prophet (Peace
Be Upon Him) and 9th of ‘Rabiul Awwal’ is the
actual date of birth of the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him).

It is absolutely incorrect.
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Is it correct that Khushi Mohammad, S.I/10 asked
you to get your voice recorded for comparison
with the voice of Video Cassette (Exh.P-2) and
Exh.P-5) and Audio Casstte (p-1) but vou refused
to get the voice recorded?

It is absolutely incorrect.

It is in evidence that Mohammad Ismail
Shujaabadi, complainant  produced  before
Investigating Officer 22 pages of your diary
(Exh.P-3/1-22). What have you to say about it?

It is incorrect.
Does diary (Exh.P-8/1-116) belong to you?
It is absolutely incorrect.

Is it correct that the complaint produced one page
of your diary Exh.P-4 to the police?

It is incorrect.

Is it correct that you appealed to your followers
(Murids) to say ‘Darood Sharif’ on you in the
hour of distress and clamity as test of your faith
as reported in weekly ‘Takbeer’ Karachi (Exh. P-
9)1-52)?

It is absolutely incorrect.

Is it correct that transcript (Exh. P-10/1-10) of
the Audio Cassette (Exh.P-1) is transcription of
your speech recorded in said Audio Cassette?

After consultation with my counsel I do not want
to answer this question. '

Is it correct that transcript (Exh.P-11/1-10) is

“your speech recorded in the Video Cassette

(Exh.P-2) produced by the complainant before the

~ Investigating Officer?
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After consultation with my counsel I do not want
to answer this question.

Is it correct that transcript (Exh.P-12/1-19) is
your speech recorded in Video Cassette (P-5)
produted by Athar Igbal (PW) before the police?

After consultation with my counsel I do not want
to answer this question.

[s it correct that you also claimed to be
continuation of the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) as reported in weekly ‘Takbeer’ Karachi
(Exh.P-13/1-52)?

It is absolutely incorrect I cannot even imagine of
doing any such act. '

Is it correct that you made an appeal to your
followers to sacrifice their wives in this noble
cause, which was reported in weekly ‘Takbeer’
Karachi, Exh.P-8/1-527

It is absolutely incorrect. Infact except my
wedded wife all women for me are my sisters and
daughters.

Is it correct that you have stated in the Video
Cassette (P-2) that Allah Almighty is talking
through you which means that Allah is talking
after coming in you and you also declared that the
voice from your lips is the real Book, meaning
thereby ‘Al-Kitaab’, the Nobel Quran?

It is absolutely incorrect.

Why this case against you and why the -
prosecution witnesses deposed against you?

This case is an outcome of ‘Hasad’. ‘Tama’,
‘Lalach’, ‘Bughaz’, ignorance of religious
knowledge and ignorance of Sufism’ and from
even prior to the registration of the FIR I made
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niy belief known tc the entire world through press-

citations whereby T said a4 2s iy iU
and also said that the claimant of Prophethood is
‘Mardood’ and so is the person who falsely
alleges so, and as of today well Sir my stand is
the same. I directly and also through my lawyers
conveyed messages, even in the open court that
should there be any misunderstanding whatsoever
let us sit and sort out the differences in most
cordial and amicable manner but for reasons best
known to them, they never accepted my offer and
we never got the opportunity to exchange views,
so much so that I was declared ‘Kafir’ by naming
my house ‘Jannat-e-Tayyaba’ inspite of the fact
that ‘Jannat’ is the name of my mother and
‘Tayyaba’ is the name of my wife, even then they
wanted my hanging in the Regal Chowk. As far as
the aspect of this case is concerned, this example
is enough to show what sort of knowledge the
complainant or the witnesses could have. I am a
very humbie student of ‘Sufism’. All these
questions were duly answered while I was under
interrogation and there I said

“u.f;u‘”‘xuﬁ.fud/uﬁzér"JJb,_Jd'JIJ’J#?u:”

and the same I say today. My purpose of giving
this explanations are not for the purposes of this
case, I again make an offer that let sit if you can
prove me wrong, I should be given death penalty,
but, on the other hand, if you prove to have done
some thing wrong, then you should be prepared
for the same fate. Numerous witnesses whom I
had not even met them in the past but they were
planted through a collective conspiracy for
blackmailing purposes, for malafide and ulterior
motives.

Q.90. Have you anything else to say?
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According to Holy Quran, ‘Shaheeds” are alive
but few people do not have such thinking or
awareness. The ‘Aulia Karam, ‘Prophets’ and
Friends of Allah Almighty is far superior and one
of the proof is appearance of all Prophets in
‘Masjid-e-Nabwi’ and offering prayer under
‘Imamat’ of ‘Hazoor Khatamun Nabiyeen Syed-e-
Na Mohammad (Peace Be Upon Him). For me my
Master Holy Prophet (Peace Be Upon Him),
‘Khulfa-e-Rashdeen’ 12 Imams and ‘Ahle-e-Bait’
four Imams of Fiqa, ‘Hazrat Ghos-e-Azam’,
‘Hazrat Data Gang Bakhsh® Hazrat Imam Barri’
and all the Senior Shaikhs of my ‘Silsla’ are alive
and under the presence of so many Seniors and
Great and Very Great how can this humble
servant even think of all these allegations. I give
this evidence that there is no ‘Ilah’ except Allah
Almighty and Mohammad (Peace Be Upon Him) is
Prophet of Allah, my emphasis is on ‘IS’ He is
‘Khatam-un-Nabiyeen’ beacon of mind and
guidance to the end of time. Therefore, I cannot
think of my wildest dream and could even imagine
of committing or even thinking or committing of
offences which are alleged against me and by the
same token I cannot imagine that one Muslim can
make such allegations against the other Muslim.
“Therefore, I am innocent in this case.

Will you get your statement recorded under
Section 340(2) Cr.P.C. in disproof of the charges
against you?

Yes.
Will you produce defence evidence?

Yes.

R.O. & A.C.
13.7.2000
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It is certified that the above statement of accused
has been recorded in my presence and hearing and that it
contains a full and true account of the statement of the
accused.

13.7.2000.

13. Even reproducing his statement on oath, for the
facility of a stranger Section 340(2) Cr.P.C, is being
reproduced as under:

Section 340(2) Cr.P.C._

“Any person accused of any offence before a
Criminal Court or against whom proceedings are
instituted under this Code in any such court,
shall, if he does not plead guilty, give evidence
on oath in disproof of the charges or allegations
made against him or any person charged or tried
together with him at the same trial.

Provided that he shall not be asked, and, if asked,
shall not be required to answer, any question
tending to show that he has committed or been
convicted of any offence other than the offence
with which he is charged or for which he is being
tried or is of bad character unless.

iy The proof that he has committed or been
convicted of such offence is admissible in
evidence to show that he is guilty of the
offence with which he is charged or for which
he is being tried; or

i) He has personally or by his pleader asked
questions of any witness for the prosecution
with a view to establishing his own good
character, or has given evidence of his good
character, or

iii) . He has given evidence against other person
charged with or tried for the same offence.”



149

14. In other words, it means that it is the statement of
the accused on oath, which 1is subject to cross-
examination by the prosecution. Anyhow, the same, in
verbatim, is as under:-

STATEMENT OF MOHAMMAD YOUSAF ALI
son of Wazir Ali, caste Rajput, aged 50 years,
profession Business r/o care of 29-D, Askari-III,
Chakala III, Rawalpindi, uw/s 340(2) Cr.P.C.
on oath.

My faith in religion Islam is like that of Hazrat
Abubakar Siddique, Ahle-e-Bayat-ur-Rasool’ ‘Hazrat
Ghosul Azam’ and ‘Hazrat Data Ganj Bakhsh’, meaning
thereby 1 belong to Ahl-e-Sunnat school of thought. My
mission, in short, is World Peace through Human
Excellence (Ahsan-e-Taqveem) granted to me by Hazrat
Mohammad, Holy Prophet {(Peace Be Upon Him). In
detail, my mission in in accordance with ‘Surat-e-Saf of
Holy Quran, the sityation of the world is that ‘people are
trying hard, with few exceptions, to extinguish The Noor
(Hazrat Mohammad Holy Prophet Peace Be Upon Him)
by their different efforts that is words of mouth,
writings, actions. The fact is that Allah Almighty (SWT)
has been keeping His Noor, is keeping His Noor and will
keep Its Noor. Proof, He is Zaat-e-Haq (SWT) Who sent
His Rasool with complete guidance, so that He can
surpass this guidance over all ill-thinking. This has been
done no matter how much opposition *Kafir’s have been
making or how much disturbance Mushriks have been
creating. Method, Oh! People who believe come I invite
you to a very good bargain make your belief exact with
Allah, you will reach Prophet Mohammad (Peace Be
Upon Him) in reality according to verse, Surat-al-Bagar
(Verse N0.256). Then strive in the way of Allah in letter
and spirit, your sins will be forgiven and you are
promise, entry in Eden and Tayyab residences and 1
assure you this is supreme achievement. Do not worry
about the situation in this world because the principle is
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one who has sanctified and glorified his personality and
has made him successful for the life hereafter i.e., the
eternal life can revive the world about him. Once you
have reached the peak of your ‘Meraaj’ i.e., ‘Qadam-e-
Mustafa (Peace Be Upon Him) the help of Allah will be
yours and great victory will be rewarded to you.

The title of my Mission is ‘Haqeet-e-
Mohemmedia’ (which is moderally known to non-
Muslims as World Assembly and Peace and Islamic
Renaissance). We are reflecting and presenting Hazoor
Rehmatulil Aalameen for the entire humanity. Our
invitation is that we will not disturbe or criticise one
body’s belief, we rather invite them to live according to
their Prophets or ideas or Teachers or Leaders. Once a
man lives according to what he believes in letter and
spirit, make sure t.hat he will be attracted to Islam
because-the success of man is to return to his originality
which is ‘Ahsan-e-Tagqveem’ and that is not possible
unless he embraces Islam. I must explain what Islam is
‘Isiam’ is a meeting between ‘Allah (SWT) as such and
man as such. When I say Allah as such, I mean Allah as
He envisaged Himself not as He manifested Himself and
when I say man, I mean man according to his reality
i.e., ‘Anfus’ that is the REAL MAN, that is the purified
man. Reference ‘Surat Dehar Verse No.l11 Reference
‘Surat Al-Aaraf’ Verse No.l1l.” We take man from
‘Asfala Safleen’ to Ahsan Taqveem as under:

i) “The man has been created to know Allah
(SWT) Reference Surat ‘Zaraayat’ Verse No.
56 and translation Reference ‘Kashful Majoob’
by Hazrat Data Ganj Bakhsh page 651 i.e.,
translated by Maulana Feroz-ud-Din (10th
Edition of dated January, 1968). Here to quote
an example we belivee like constructing a
building, you require different material, some
one make excellent window and some one
make other building material. Similarly, we
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trust that all Organisations and Jamaat of
Muslim world are since.e and respectable like
for instance when I rtalk about ‘Ishqg-e-
Mohammad’ (Peace Be Upon Him) I would
love to be student of Sufi Saints, when { have
to strive against the enemies of Islam, [ would
love to go to Jamaat-e-Islami Camp’. When I
have to hear the Naats, | would love to sit in
Bralve’s company. If | hav> to hear good
sermons about ‘Ahl=-Bayat Rasool’ I would
prefer to go to Siuas and while perform exotic
I would to be a student of ‘Daobandi’ and if I
have to talk anout ‘Toheed’, I will humble
myself before ‘Ahle-Hadees’. What I mean to
say all Muslims have some good partial
knowledge, not a total knowledge, the total
knowledge is under the Feet of Hazrat
Mohammad (Peace Be Upon Him).

a man reaches the ‘Meraj’ of ‘Tagva’, he is
blessed with the guidance of ‘Al-Kitaab’.
When a man reaches the ‘Maraaj’ of ‘Ibadat’,
he is blessed with ‘Tagqva’ Reference Surat
Bagra Verse 21, :

When Reference Surat Bagra Verse-2, and
when he travels in “Al-Kitab’, ultimately he
reaches to his originality i.e., ‘Ahsane-e-
Tagveem’ and this is the real beginning.

No matter how a pious Muslim may be if he
belongs to any ‘Firqa’ he cannot have any
direct connection with our Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) Proof, Verse-159 Surart
Al-Insaan. However out of his mercy our Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) may bless him
indirectly. Refernece, ‘Namoos-e-Rasool
(Peace Be Upon Him) and ‘Qanoon-e-Toheen
Risaalat’ by Mr. Mohammad Ismail Qureshi
Senior Advocate. page 28. Reference-1l page
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84. Here I would like to point out the Leader
for the World, may be material World,
physical World or meta-Physical World is only
[ repeat only Hazrat Mohammad (Peace Be
Upon Him). No one else can be a Leader in
any capacity. ‘Alhamadulillah’, this C.D. does
not contain any film or the songs but the name
of this C.D. is ‘Alim’ and this C.D. contains
the Holy Quran, its translation, ‘Siha Sitta’
and Islamic Fiqa. It, as compared with an
ordinary scholar can easily express its
contents on the Computer. In other words, we
want to say that ‘Oh Human being® do not
study the reality under human wishes but the
reality is that if all things can be recorded in
this simple piece (C.D), thenwhy everything
cannot be preserved in the human body, in
accordance with the latest research, it has
proved that the Holy Quran has been recorded
in the D.N.A. and here we have confined
ourselves to refer one verse of Allama
Mohammad Igbal, which is as under:-

G peiP bl B S S S

Anything may look as lower if it is seen from
a distance or it is seen with proudness. When
the imaginations are clear these are united and
when these are united, they touch the top and
the height of imaginations is the origin of
Elevation of Human (Meraj-e-Insani). The
Excellence (Meraj) of Allah Almighty and
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) Height of
Human Being, ‘Qadam-e-Mohammad-e-
Mustafa (Peace Be Upon Him). Knowledge is

catastrophe (Halakat) without ‘Tazkia’ (Ji).
Knowledge is to that extent which is practice,
otherwise these are information. The human
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being is secret of Allah Almighty and Allah
Almighty is secret of human being. Here in
the court, the Holy Quran, Hadith and other
Islamic Books are available and all these
books are paid respect by every one. There is
one C.D. in our hand and the point is that as
to whether it should be respected or not, it is
concerned with knowledge of awareness (Ilm-
e-Aaghyee). Allah Almighty sent the human
being in this world, each human being in
accordance with his reality i.e., in accordance
with ‘Ahsan-e-Taqveem’ Asafala Safayleen’ is
figment of imagination. When a person is
sorrounded by figment of imaginations, then
he is different from another human being. The
identification of ‘Ahsan-e-Tagqveem’ is that he
will become the representative of Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) for the entire
world. The reality of human being, the reality
of the world, the reality of Holy Quran and

reality of the reality is “*diJ ) oS B Y”,
The literally meaning of it is that

« ) ) 7 2

*UU’”}*UVL”'J’J’. There are seven words
in this sacred ‘Kalma’. If some one has to
translate the ‘Kalma’ in any language, then he
has to confine upto seven words, as mentioned
above, or he should study from ‘Murshid-e-
Kamil’ as if the ‘Kalma’ told by some lover,
which is as under:-

“pilne/l wau:nglpg;yf’ ’

‘Suhagan’ is the code word of lovers, which is
translation of ‘Surat Fajr’ Verses No.27 and 28.
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Note: Those, who know Arabic would say that the word

‘Nafsa Mutmaeen’ (.-g}”u’y) has been called
called so faminine and the example is given that
the lover when reaches to an extreme, then he
becomes ‘Banda’ (Abd) of Allah Almighty and
becomes the slave of Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) and appears before the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) and in this situation he has
got no will nor demand and actually he is nothing

but simply appears. The existence of ‘I’ (U*) is
such a sin that all the sins are lower then this sin.
Mein, Mein, Mein, (%) (U%) (U5) the goat spoke
and got her skin removed Meina, Meina, Meina (»-'«uf)
(,.;u.‘.') (,,;u:) spoke and it convinced over heart and infact

‘Meina’ (<(+) is called sacrifice as stated by Sultan-ul-
Arfeen Hazrat Bahoo, which is as under:-
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As far as the human being (Bashriat) and
personality of Mohammad Yousaf Ali is concerned,
whatsoever cruelty was done to him, he forgives the
same in the Name of the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him), he never thought about revenge nor he took the
revenge and nor he shall take the revenge and it is my
advice to all my friends that what to speak of taking

- revenge in the world, even any indecent word should not
be spoken and my conduct in nutshell is as under:-
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Besides it in view the advice of Hazrat Data Ganj

Baksh, Rehmatulla-ale, as contained in ‘Kashful Majoob,
10th Edition, January, 1968 page-624, is as under:-

“That the way of slander is liked by
‘Mashyikh-e-Tarigat’ and in this way, a man is
saved from any strange thing, prowdness and
seif praise and where there is also strength
and stability in his love and affection. It is the
style of Allah Almighty that he degrades and
- makes disliked in the public and the life of
Prophets is an example in this regard”.

Alhamdulillah (_{U.41) it is the grace of Allah

Almighty that our educatioa, training and Tazkia (cri) is
directly conducted by the Holy Prophet (Peace Be Upon

Him) and indirectly by the Mashyikh ({A2) of this line.
The life of the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and



156

all the allegations, in detail, are contained in the Books,
which, are as under:-

i)

Aqaid-e-Ahl-e-Sunnat, Written by Maulana
Abdur Rehman Ashrafi of Jamia Asharafia,
Lahore, Arranged by Hazrat Maulana Mufti
Syed Abdul Shakoor Tirmizi, Incharge
Madrisa Arabic Haqania, Sahiwal, District
Sargodah.

Madaruj Nabuwwat, Written by Hazrat Allama
Sheikh Abdul Haq Mohadas Dhelvi, Published
by ‘Madina Publication Company, M.A Jinah
Road, Karachi. ’

Alhamdulillah (,U';!}f) all the allegations on us in
presence of Allah Almighty and Holy Prophet (Peace Be
upon Him) as witnesses, are false and ‘Bhotan’(utx) and
lack of knowledge and that also due to an assault of
devil. We, for the heightness of Allah Almighty, ‘Deen-
e-Haq'(F¢/?) and for happiness of Allah Almighty shall
present some explanations with brevity:-

“We think the description of the defect of any

one as back-bitting (=.#). We can sacrifice
our life but shall not point out the defect of
any one. There are many sets of Holy Quran
available here and our referecne can be
examined by any reference. We received Surat
Noor separately, therefore, we shall present
this book i.e with refarence to ‘Surat Noor
Verses No.12 and 13’ and its ‘Hashia No.19’
may also be perused, which is contained in
‘Zia-ul-Quran’ Translatior, and Exegesis by
Peer Muhammad Karam Shah Alazhri, Zia-ul-
Quran Publications, Noor-ul-Karim Market,
Urdu Bazar Lahore”. :
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Sir, ‘Wallah’, ‘Wallah’, ‘Wallah’ ‘Wallah’

‘Wallah® (&h) (L) (W) (&5) (Wbl all the women,
except my wedded wife, are just like my mother and

sister for me. Alhamdulillah (_Lt!}[) ‘Sehran’ and Nasban

(I/‘) and (l;)) we have been blessed in abundance by the
Allah Almighty, With the blessings of Allah Almighty,
we were always in the position of giving. Even now the
people are indebted to us. All the person, who referred
of giving gifts to us, we, whose gifis, keeping in view
Surat Toba Verse-103, after receiving distributed to
others, and Allah Almighty is witness to it that we or
any one, out of our family did not utilise it. And what is
the matter of gift and for it we refer *Sahi Bokhari
Sharif Part-II, transiated by Dr.Muhammad Mohsin
Khan, Islamic University. Madina Munawara and 2nd
Edition as amended 1976 page-478, photo copy
presented, and the meaning of it is that, who, after
offering the gift demands it back is like that dog, who,
after vomiting trying to take it back. The storm which
started against us was for the reason that people did not
like our saying that the translations of Holy Quran are
not correct and we present the proof of it

Tamheed

There are two types of contact of human being
with the Holy Propher (Peace Be Upon Him)
and this contact is possible with every human

being. One contact is indirect (&-Wl) i.e.,
Sahabe -e- Karam Razi - Allah - Tala - Anho,
Taabeen, Tabe-Taabeen and second coentact is
direct (.L-bik), the summary of which is given
in the Book titled as ‘Namoos-e-Rasool’ and
‘Qanon-e-Toheen-e-Rissalat’, written by Mr,
Mohammad Ismail Qureshi, Senior advocate
Suppreme Court of Pakistan at Page-28 and
the dream narrated by him the contact
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of this love differs from man to man and no
one has any sort of interference.

Yy 5 s 1

U s Ul C‘—“L-'/U"'}’J.‘u;
Note. Here under the orders of some one, the word

‘Karaaab’(—!7) has been substituted with

word ‘Saraab’ (') and this is literally
honesty.

Note. Any person if possesses entire world, he is the
temporary owner The entire world is with him
but he does not possess religion (¢/#) which
means that he has nothing with him.

If some one has the complete knowledge of
‘Deen-e-Islam’ then he would look scholar apparently
but if he does not have the love of Holy Propher (Peace
Be Upon Him), then he has nothing with him. For
example, there are great scholars in the Universities of
Europ and West, who give lectures on Islamiat but since
they have no love for the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him), therefore, they are not treated as ‘Muslims’.
There is no human being in the world prior to his being
‘Iblees’, who worshiped which the worship was offered
by ‘Iblees” and it can be explained as under:-

4 LSl ’J’-UA'@:{",
DI s a0 AVN

To save the precious time of this court, we will
refer only those verses whose translations s

disrespectful (f,l"/f) and incorrect, which are as under:-

i) Surat Bagra Verse-256.
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The word ‘Urootulwosqa’ (' #%1#) has not been
translated in any Holy Quran correctly. Now we
introduce the correct translation for the sake of Allah
Almighty and the Holy Prophet (Peace Be Upon Him).

‘Urootulwosqa (&' #'5,#) means the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him).

Proof (i} This name of Holy Prophet (Peace Be Upon

Him) has been written in the latest arch (.,J/)
of Masjid-e-Nabwi Sharif towards its right
side.

Proof (ii) Roohul-Qudoos (&0 1) also means the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) and this name is

written on the arch (<//#) of ‘Masjid-e-Nabwi
Sharif' towards its left side and’ the Proof
No.2 is from the Book titled ‘Isma-e-Nabi
Kareem (Peace Be Upon Him) written by Sufi
Barkat Ali Salaarwalay. Surat Qiama Verse-16
Surat Wazha Verse-7.

And in the same way in Holy Quran, there are
many points, which can be explained at any moment by
us Ahzaab Verse-72. The translation of words *Zlooman

Jhoola (ys#{s#) is highly insulting. And with reference
to ‘Surat Qasas Verse-56 of Holy Quran some one asked
us that in accordance with this verse. God Forbid
(Astaghferullah) the Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
may not offer guidance of any one and on name of Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) and saying of the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) our life stands sacrified
And we, all of a sudden, in accordance with Surat Shura
Verse-52 replied to him that to whom the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) likes may give guidance, on which
that person put another question that there are difference
in the verse of Holy Quran, on  which
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Alhamadulillah(,@,}l) we replied that there is no
differecne in the verses of Holy Quran and in proof is
Surat Nisa Verse-82 and it is the mischief of human
conscious and in fact the person in accordance with his
choice seeks guidance .from the Holy Book and by

depriving himself of ‘Tazkia (,fi) and by involving in
hunman desires becomes blind, it is announced in Surat
Baqra Verse-26 of Holy Quran.

St oS winf F
“a ‘c;-:c}.in 24l J-/ L’.})j;}//;'

The mother of Mohammad Yousaf Ali, on
spiritual side, was attached with Mian Sher Mohammad
and his father Wazir Ali was attached with Hakim Ali
Qadri. Whatever we want to say further (God Forbid) we
do not claim, rather it is the admission of the blessings
of some body. A paper is simply a paper and by itself it
is nothing. Whatever is written on it, it is called with
that name. For example, if Holy Quran is printed, it is
called Quran. The paper is not Quran by itself but is
called Quran by the printing of the Quran on it. In the
same way what we are going to advise, Mohammad
Yousaf has no speciality in that. In this word when some
body is granted some post and prior to that he has
confidence of that. In this way whatever has been
granted to us, we were confident of that Alhamadulillah

(j;jj) prior to the birth of Yousaf Ali, his parents,
‘Murshid’ of his parents and the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) himself gave the happy news that we have a
contact with the Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
through dreams and observance and through assessment,
that is our personal matter and it is not objectionable
(=#%) for others. We mention this fact for the reason that
in our conversation all the terms are those which we
have got from thg Holy Propher (Peace Be Upon Him)
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for, example, in Arabs the word ‘Ahl-e-Bayat’ (MJH) is
usually used, the ‘Ahl-e-Bayat-e-Rasool’ are specified
‘Ahl-e-Bayat’ can be used for any body. For example,
‘Surat Raad Verse No-73°. ‘Surat-ul-Ahzaab Verse 21’
According to faith and belief of all the Muslims the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) is the only settled
yardstick,. He (Peace Be Upon Him) is the Prophet of
Allah Almighty. ‘ :

Proof. Exegesis by Allama Shabbir Usmani Surat
Airaaf verse No-158 Hashia No.8 of the Holy
Qurann translated by Sheikh Mehmood-ul-
Hassan, Published in ‘Madina Munawara’

What ever has been taught to us, proof of which
is that we are to be in accordance with the example of
the Holy Prophet (Peace Be Upon Him). If some one is
like Holy Prophet (Peace Be Upon Him), it is not
disrespectful or insulting but if some one is not in
accordance with Holy Prophet (Peace Be Upon Him) it is
disrespectful and our name for this happy news and
pleasure was suggested as ‘Mohammad’ and later on, the
elders and scholars gave guidance that this would
proceed with difficulty in the culture of Pakistan,
therefore, the words ‘Yousaf Ali’ were added to my
name ‘Mohammad’ and reference in this regard can be
made to the Book ‘Madarajul-Nabuwat’ Part-1, Page-
246.

Allah Almighty has ordained by swearing of his
respect and power that He will not punish any body
whose name is on the name of Holy Prophet (Peace Be
Upon Him). To name oneself with name of Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) is beneficial and one is put in a
protection in this world as well as world to come. In a
Hadith it is reported that the person whose name would
- be ‘Mohammad’, the Holy Prophet (Peace Be Upon Him)

will recommend him for paradise and will make him
enter into paradise. On another place, it is reported that
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the person whose name is ‘Mohammad’, or ‘Ahmad’ will
not be sent to Hell. We have been posted on some posts
in ‘“Turki’ and ‘Saudia Arabia’. There the people used to
call us with the first part of name or used to call us with

‘Kuniat’(cé().Any one of us if goes to Madina
Munawara, they will not get your attention by saying
‘Oai’(Z_s) but they will call you with the name
‘Mohammad’. This name is most beautiful name of the
world. To name oneself with this name or to cail with
this name is not insolence. Only ‘Syed-e-Na-Mohammad-
Bin-Abdullah (Peace Be Upon Him) is ‘Mohammad
Rasool Allah (Peace Be Upon Him). The ‘Seerat’ (=)
of Mohammad (Peace Be Upon Him) explained by any
body is like as one drop of water out of seven seas. Even
otherwise, no body knows about Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) more than Hazrat Siddique Akbar, Razi
Allah Tala Anho and Syed-e-Na-Hazrat Ali Karam Allah
Wajho. Were are their thoughts and introduction.

“uf; Py j’:‘:astJbTJv P’
If we studies ‘Surat Sajda Verse 53’ of the Holy
Quran and goes behind the words ‘Afaaq’ (Jl.ir) and

‘Annfas’ (u’v'), its meaning would be that truth (Haq),
trutlt is Haq According to latest research whatever is the
human mind, the access to it is beyond 16 million Noori
years and its precy is in the verse of Allama
Dr.Mohammad Iqbal, which is as under:-
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The Allah Almighty has blessed us Mohammadi to
a great extent and its detail is mentioned in writings of
Mujadid Alif Sani, Rehmatullah Ale. Through Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) we have been made the
best creature in this world. We were blessed with the
followings of Holy Prophet (Peace Be Upon Him), the
summary of which is that a mirror was made and it was
made possible for every human being. Here we consider
proper to explain the three technical terms:-

B

Ibleesiat.

Its precision is to keep the man away from the
God Almighty and every body is victim to it,
except the sincere. Reference Surat Sooad
Verse-83° And its second meaning is as
Under:-
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ii)

Mohammadia.

The way the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) is on the peak of Prophethood, in the
same way His (Peace Be Upon Him) followers
could reach on the peak of man kind. The

peak of man-kind is that Alhamdulillah ( %)
i.e there should be no secret in between the
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and the

man. Alhamdulillah ( /) wb got the same
superior status through the courtesy of Holy
Prophet (Peace Be Upon Him). The biggest
Caliph of Allah Almighty is the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him). All the Prophets were
enlightened with ‘Noor’ who came on the
earth prior to arrival of Holy Prophet (Peace
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Be Upon Him) but they were called ‘Nabi’ or
‘Rasool’ but the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) for all times is as the ‘Sun’. Small
pieces enlightened with ‘Noor’ of Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) are called
Stars. Either the moon is of Ist or of the 14th,
is enlightened by the Sun. In the same way,
any one, who is orator or scholar is due to the
‘Noor’ of the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) and its summary is as under:-

o b LA
‘o AKELE p S

The real position is that as per Surat Subha Verse
No.78, the real Muslim is that who is Caliph of the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him), who should be ‘Naib’ of
the Holy Prophet (Peace Be Upon Him), who had contact
with the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) My God
Almightry this be the position, and on the same principle
we were blessed with the Caliphate by the Holy Prophet
(Peace Be Upon Hlm)

Alhamdulillah (,u':l,,fl) this ‘Airaaf-e-Faiz’ is
‘Aitraaf-e-Nemat’ (admission of the biessings) and that is
not any sort of declaration. Reference from ‘Surat
Wazayh Verse-11'. Under the Sunnah, we have
expressed the same and the assignment has been given to
us under a great mission, for which we have given the
signal and we present its introduction in fact it is such a
blessing, God forbid (Astaghferullah) where is the claim
of Prophethood, whether we have introduced any new
Book, whether we have introduced new religion, whether
we have caused changes in the prayers, whether we have
caused changes in the religion but infact Mohammad
Yousaf is a poor fellow and nothing and leave him for a
moment and let us ask some thing from you.
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Whether ‘Syed Usman-e-Ghani Razi-Allah-Tala-
Anho i.e Zulnoor-Rain is or is not Caliph of Rasool and
~ why he was opposed .and why lie was murdered and as to
whether the persons guilty of such acts were not
Muslims.

Whether Syede-Na-Hazrat Ali Razi Allah Tala
Anho, beloved of Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
and husband of Syeda Fatimatuz Zahra, Razi Allah Tala
Anha, to whom much respect or ‘Shan’ has bestowed and
“for whom the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) said
that to whom He (Peace Be Upon Him) is ‘Maula’ and
Hazrat Ali, Karam Allah Wajho Anho is also Maula for
him and who were those who opposed Hazrat Ali, Karam
Allah Wajho and who committed his murder and what
treatment was given to ‘Imam Hassan Alehay-Salam’ and
‘Imam Hussain Alehay-Salam’ and who were responsible
for the incident of ‘Karbaia’ and that as to whether the
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) declared Hazrat
- Imam Hussain Aleha-Salam as ‘Sardar’ of Youth in
paradise. Anyhow, the summary is as under:-

"t Bofed Iz - U £ s

Any connection, which we have with the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) is known to us.
Alhamdulillah, He (Peace Be Upon Him) gave us the gift
of His Caliphate in the shape of reality of Quran, we
have been bestowed with the religious knowledge, told
us the solution of the problems not onlyrelated to
Pakistan but also related .o the entire world, our duty is
mostly spiritual and some special people some literally
things are also told.

We were unknown, who made us known. The
allegation against wuws what we have said ‘Anna
Mohammad’ and when this allegation was levelled it was
published in the newspaper and while in speaking and
writing it also came as ‘Anna Mohammad’ Oh! Man of
Alllah Almighty kindly differentiate between ‘Anna
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Mohammad (Peace Be Upon Him)’ and ‘Anna
Mohammad’ and infact we never called ‘Anna
Mohammad alongwith the name and how we could say
‘Anna Mohammad’ (Peace Be Upon Him). If some one
alleges that Mohammad Yousaf Ali after breaking the
sun from the sky has decorated in his room, would it be
believable, the devil cannot come in the from of Prophet
(Peace Be Upon Him) in dream or in awakening except
Syed-e-Na-Mohammad (Peace Be Upon Him) no one can
say for himself as ‘Anna Mohammad’. The persons
present in this respectable court should think over
whether any Muslim can think to call himself ‘Anna
- Mohammad’ and it is the arrangement of Allah Almighty
that no body can dare to bring on his tongue as ‘Anna
Mohammad’ for himself and it is the height of elevation
(Meraaj of the tongue that it should recite ‘Darocod
Sharif’ on ‘Mehboob Rabul Aalameen’. Reference from
Surat Baqra Verse No.l4 and its beautiful illustration
has been made by Mr.Mohammd Ismail Qureshi, Senior
Advocvate, Supreme Court, in his Book ‘Namoos-e-
Rasool and Qanoon-e-Toheen-e-Risaalat’ page 97. Allah
Almighty has not even used one incorrect word with
respect to His ‘Mehboob’ and how it could be possible
that he should give the position of His Mehboob te any
body else. The way God Almighty is one, in the same
way the Holy Prophet (Peace B¢ Upon Him) is one and
the meaning is as under:-

Exu’zu':,ﬁﬁ'n{ff;"f”
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My beloved Muslims keep it mind that Bashar

(/%) is only a puppet and ‘Fayal-e-Haqgeeqi’ ((& F6) is
Allah Almighty. If he is caught hold of Nafs-e-Amara’
or ‘Nafs-e-Lawama’, then the ‘Iblees’ will be at liberty
to hunt him. If he goes on ‘Ahsan-e-Tagveem’, then he
" is to Insatrument (Ala-e-Kar) of the Holy Prophet (Peace
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Be Upon Him) and we are only the Instruments (Ala-e-
Kar) of the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and

nothing else. Ve Yo e f)‘ ¥ o™
e e L o g
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My prayes is that my worldly life should come to
an end on the life of the Holy Prophet (Peace Be Upon

Him) and the basis of our life is ‘Bandagi’(d’ﬁ) and

Tabindagi (Jj‘t‘) and output of every thing is the Holy
- Prophet (Peace Be Upon Him).
":fyf’,/)d/l/&b, Ky - ;;j:../d/u?b/”

Who will take the company of the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) in Halat-e-Iman (@ll2/b), if he is
not a Sahabi, then what else. By the companion of the
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) I mean the
companion of Mohammad Bin Abdullah Mohammad
Rasool Allgh (Peace Be Upon Him). Anyhow, on safe
precautions, the word of ‘Sahabi’ was also used for the
companions by the leaders of ‘Ahl-e-Bayat, and similarly
Hazrat Ghosul Azam also used this word in the same
sense. Is it not correct that we generally do not call our
friends as companions, the meaning of Sahabi is some
thing else and the meaning of ‘Sahab-e-Rasool (Peace Be
Upon Him) is some thing else. Today how many
followers of Hazrat Issa Ahele-Salam are in the world
but when He was alive what treatment was meted out to
him and reference is towards the Holy Bible, Oxford
Publications Page-934. '



168

It is a settled thing that Prophet of the time was
denied his position, he was teased in different ways and
Prophet of the passed .praised. The person, who is
blessed with the Caliphate of Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) he is blessed with many things at one place
and on the other while following the path of Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) he has to suffer many
things. The Allah Almighty is witness to it that
Mohammad Yousaf Ali has in no way, said himself Nabi
or Rasool or Rasool Allah. The personality of the world
who has guided us i.e ‘Nisbat-e-Mohammadia’, which we
possess that has given us a great strength and has given
us protection, it is not a declaration but it is ‘Hadia-e-

Tashakur (/é",_a#), that no act of ourselves is against the
‘Sunnat. There are many secrets which we cannot
disclose. Our duty is not only to win this case but also
our duty is tq say ‘Kalmatullah' and serve the humanity,
and may be ‘Takht’ or ‘Takhtah’ (¥). We are not
begging for any thing, death is a great blessing for us. It
is a rescue from the prison of the body and return to
one’s original home. But we are asking this question to
ourselves that my dears that before raising such a great

dispute as per th¢ last ‘Ruku’ (C,C) Surat Noor,
permission was sought from the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him). If you see us with good opinion, the case
will come to an end just now. Is it not ordained in ‘Surat
Hujraat’ that to think badly is a great sin. We havc
explained the definition of ‘Urwatulwusga’ and for proof
it that this is Hazoor(Peace Be Upon Him) with the
permission of the Hon’'ble judge, we draw the attention
towards ‘Khutbaat Khatam-e-Nabuwwat’ Part III by
Maulana Muhammad Ismail Shajaabadi, the complainant
of this case and the preface of his Book and the other
marks. It is given in the preamble that the “Khaliftur-
Rasool Billa Fasal starting from Hazrat Abubakar
Siddique, Razi Allah Tala Anho, Khwaja Khwajgaan
Hazrat Khan Mohammad, God Almighty may forgive for
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the sake of Holy Prophet (Peace Be Upon Him) bestows
us the blessing of true repentance. What ever is ‘Shr’

&
(/) give us awareness of the same and bestows us with
the power to save from the same. Allah Almighty may

save us from every Fitna (,.’-'5). Allah Almighty may save
us from the fire of the Hell, punishment by way of
water, save the boundaries of our country, convert
Muslims into one nation, instead hatred teach us love for
each other, love in_the ‘Noor-e-Toheed (4>7.¥) love in
the pleasure of ‘Risalat’, love in the way of ‘Quran’,
love in the secret of Sunnat and bestows us that we
should act upon the real spirit of verses of Allama
" Dr.Mohammad Igbal, which is as under:-
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At this stage, court time is over.

R.O & A.C.
14.07.2000

18.07.2000 Statement of Mohammad Yousaf Ali
accused. Recalled on oath.

I produce documents Exh.DL. Exh.DM and
Exh.DN, Exh.DO, Exh.DP, Exh.DQ, Exh.DR, Exh.DS§,
Exh.DT, Exh.DU, Exh.DV, Exh.DW, Exh.DX, Exh.DY,
Exh.DZ, Exh.D/AA, Exh.D/BB, Exh.D/DD, Exh.D/FF,
Exh.D/GG and Exh.D/HH.
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XXXXX By the learned counsel for the complainant.

Alhamadulillah it is correct that I had been
staying in Madina Munawara | had been staying there
since 5th of July, 1977 intermittently I never wrote any
letter to any one in Pakistan from Madina Munnawara
except my own family members. It is incorrect that [ had
been posing for myself as ‘Ali’, as ‘Yousaf’, and as
‘Fageer’ in Pakistan as well as in Madina Munawara. It
is correct that the Book Exh.DQ titled as ‘Taaluq’ has
been written by me. It is correct that at page 11 of this
book, I have written my name as ‘Ali’ Volunteers that
‘Ali’ is my name. I have simply heard about Syed
Masood Raza. Volunteers that my audience are in
thousands. I cannot say if the Book titled as ‘Ali Nama’
was presented to me by Syed Masood Raza. I had been
offering the ‘Darcod’ in my mehfils, which is as under:-

_ ;}T,}tg‘}_ﬁgs(":&' ﬁ?ﬁ}gﬁ&m‘fuﬂud‘WMWjﬁw
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Volunteers that the offering of ‘Darood-e-
Ibrahimi’ is mandatory for all the Muslims but the
muslims had been offering the other ‘Darood’ as well on
the Holy Prophet (Peace Be Upon Him). It is incorrect
that I wrote the praface of Book titled as ‘Ali Nama’
printed in the year of Edition 1995 (Exh.P-14). It is
incorrrect that I was present in Madina Munawara on
12th of Rabius Sani, 1415 Hijri. It is incorrect to
suggest that at the end of preface, I wrote my name as
‘Faqeer’. I have not read the Book titled as ‘Ali Nama’
written by Syed Masood Raza (Exh.P-14). I have no
followers nor ‘Murids’ nor I am known as Al-Mehboob-
ul-Waheed Imam -e- Waqgt - Insan -e- Kamil-Key-Parto”,
amongst my followers. It is incorrect that my followers
address me as ‘Meray Hazrat Syed-e-Mujuddat’ and it is
incorrect that this Book ‘Ali Nama’ has begen dedicated
to me. Volunteers that I have my audience in abundance
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and I have no concern with the words by which I am
addressed by those.

No bedy in my presence called me with the
names,as mentioned above, nor I felt any necessity to
stop any body.

- It is correct that I have been contributing articles
to the Magazine known as Tameer-e-Millat- with few
exceptions. I have written the Article with the title
‘Imam-e-Wagqt'in Magazine in ‘Tameer-e-Millat’ with
few exceptions. Volunteers that uptil 1991 every article
was written by me, and thereafter I used to ask my
friends to write my articles because of pain in my hand.
It is correct that 1 have written an Article titled as
‘Syed-e-Mujuddat Imam-e-Wagqt’ in Magazine ‘Tameer-e-
Waqt’ on 15-12-1995. Volunteers that this Article was
got written by me. I cannot tell the name of my any
friend to whom I dictated the above mentioned Article
and who got it published in the Magazine. It might be
that the poetry produced in my Article has been same as
that of ‘Ali Nama’. Volunteers that there is possibility
that my poetry had been produced in ‘Ali Nama’

I do not know ‘Hazrat Abdul Waheed Mir Sajid’
Volunteers that I have heard about him. I have seen the
Book written by him with the titled ‘Bang-e-Qaladri’. It
is correct that the dedication Exh.P-15 has been given in
the book ‘Bang-e-Qalandri’ Exh.P-16. I have not written
the Article titled as ‘Theseen-e-Husan-Shan’ as Exh P-17
in the Book Exh P-16. The ‘Darood’, as mentioned
above, is also written in this Book Exh.P-16. Volunteers
that in my speeches I had been offering this ‘Darood’,
~ which is as under:- .
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I was not in Pakistan on ‘Shab-e-Meraj 27 Rajbul-
Murajjab, 1413 Hijri, to the best of my knowledge. It is
incorrect that the address under this Article Exh. P-17 is
that of mine 1 cannot say that the poetry given in the
Book Exh.P-16 is same as given in ‘Ali Nama’ Exh.P-14
I have read the couplet Exh.P-18 many a times, which is
as under:-

c‘-log:ufifla%.bg:u“gzi;-r” '
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It is correct that I have referred the couplet, as
mentioned above, in my Articles published in Magazine
‘Tameer-e-Millat’. When I came in Pakistan in 1993, 1
was shown this Book Exh.P-16, but could not understand
this poetry because Urdu was little bit known to me 1
was born in a village near Jaranwala but I do not
remember the name of the village. My date of birth
officially recorded is Ist of August, 1949 but I do not
remember my actul date of birth I started my education
in a School at Jaranwala. I did Matriculation in a School
at Jaranwala., I was born in the month of ‘Shabaan’. 1
never told my date of birth as ‘9th Rabbiul-Awwal’. The
date of birth of our Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
is told as 12th Rabbiul-Awwal and 9th Rabbiul-Awwal
Volunteers that I have my difference on these dates and I
am of the view that both could be correct or are
correct.,

(At this stage, court time is over,

R.O. & A.C.
18.07.2000.

19.07.2000. Statement of Mohamimad Yousaf Ali,
accused. (Recaalled on oath).

XXXXX By learned counsel for the complainant.
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I got primary education in a School at Jaranwala.
We had shifted from the village to City Jaranwala. I do
not remember the name of the village. The date Ist
August, 1949 was written in the Admission Form
presented in the School for primary education. The Form
was filled by my elders. The medium of education was
‘Urdu’ 1 was student of the Science, so ‘Urdu’ was an
elective subject. Arabic was also incladed as ‘Optional
subject’. Preliminary poetry of the poet was included in
the subject of ‘Urdu’, including Allama Mohammad
Igbal. I do not remember the other poets. After
Matriculation, I got education in Government College,
Lahore. I studied in Government Collage, Lahore upto
B.A Honour Part-I and thereafter 1 joined the Pakistan
Army, again said the Defence Services. I passed my
Matriculation in the year 1963 I joined the Defence
Services in 1966. ! passed Intermediate (F.A)
Examination in the year 1965. ] passed B.A Honour
Part-1 in the end of 1966. Dr.Nazir Ahmed (late)} was the
Principal of Government Collage, Lahore and then
Professor Rashid was the Principal of the College.
Psychology, Islamic Studies, English (Compulsory)
Arabic (Optional) were my subjects in F.A. I did B.A
Honour Part-1 in Psychology. I have lost my educational
Certificates, even Passport and Visa etc., when there
was an incident of setting my house on fire. My luggage
is lying here and there, therefore, I cannot collect as to
where my above mentioned documents are lying. My
house, again said there was an attempt to set my house
on fire in the month of April, 1997. It was just an
attempt due to which my family shifted to different
places. My family shifted my house hold articles
containing the documents, as mentioned above. 1 did not
lodge any report with the police with regard to an
attemmpt of setting my house on fire. Volunteers that
since I was confined in the jail, so I could not lodge the
report. However, the incident was reported with
newspaper and when the jail authorities inquired from
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me, whereupon I replied if there is any sort of enmity it
should travel to me but it should not travel to the family
of ‘Ahle-e-Mohammad (Peace Be Upon Him). When the
incident of attempt of setting my house on fire took
place. I was .in the jail but my family members including
my wife, were present in the house. My wife is
educated. Since I have no house, even at present,
therefore, 1 do not know as to where the house-hold
articles are lying. Even at present, 1 am residing at
different places with my friends. I have no personal
house at Lahore. It is correct that I stayed in 15-C GOR-
ITII, Shadman, Lahore. I permitted Abdul Waheed Mir
Sajid to use any address for my residence in his Book
(Exh.P-16). I had been meeting with Abdul Waheed Mir
Sajid, Writer of Book (Exh.P-16).

I have heard about Amjad Sharif Qazi. The
address given as ‘105-M, Gulberg-III, Lahore’ is not my
residence. I have never addressed Mr.Amjad Sharif Qazi
as ‘Usman Ghani. Mohammad Ali Abubakar (PW) might
have stayed in the house of Mr. Amjad Sharif Qazi on
basis of his own contact at the time of convening the
world Assembly. It is incorrect that Mr.Masood Raza,
Writer of the Book ‘Ali Nama’ Exh. (P-14) is out of my
companions. Volunteers that he is out of my audience. I
had participated in the marriage of Masood Raza
performed on 26.12.1995. 1 do-not remember if Amjad
Sharif Qazi, Group Captain Amjad Ali, Athar Igbal,
Sohail Zia and Yousaf Raza were present in the said
marriage ceremony. I do not know Group Captain Amjade
Ali in person. I have heard the poem ‘A’ to ‘A’ as being
the portion and portion ‘B’ to ‘B’ of the poem Exh. P-19
written by Syed Masood Raza in his Book ‘Ali Nama’. I
have read the above mentioned poem. There is not even
a single word objectionable in this poem. Volunteers that
in support of my this contention. I refer page 175
portion ‘C’ of the Book (Exh. D/II) titled as ‘Khutbaat
Khatam-e-Nabuwwat’ written by Maulana Mohammad
Ismail Shujaabadi, complainant of this case and that
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whatsoever the love and affection is offered for the name
of Holy Prophet (Peace Be Upon Him) there can be no
objection over it. Moveover. 1 present portion ‘D’ To
‘D’ at page 35 of Book ‘Al-Imdad’ (Exh.D/JJ) written by
Maulana Ahsraf Ali Thanvi and page 87 ‘E’ to ‘E’ of
Book titled as ‘Khoon Ky Ansoo’ (Exh.D/KK) written by
Allama Mushtaq Ahmed.

At this stage, learned counsel for complainant has
raised the objection that the documents, as mentioned
above (books) cannot be exhibited as and when the
volunteered portion of the accused is recorded.

This objection shall be examined at the stage of
arguments Anyhow, learned counsel for complainant
shall be given time so that he could also cross-examine
the accused.

XXXXX By learned counsel for complainant.

I have heard the poem portion ‘F’ to ‘F’ of Book
titled as *Ali Nama’ written by Syed Masood Raza just
now in the court. I have heard the poem portion ‘G’ to
‘G’ of Book Ali Nama, as mentioned above, just now in
the court. Both the poems ‘F’ to ‘F’ and ‘G’ to ‘G’
apparently are objectionable. Volunteers that my reply
be recorded in the form of a verse as under:-

e SESILSEE L7 S
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I do not know the name of the Poet of this verse.
I do not know Maulana Ashraf Ali Thanvi but I have
read his few Articles. I do not personally know Maulana
Ahmed Raza Khan Brailvi. I do not believe on religion.
Volunteers that I proceed on ‘Deen-e-Islam’. 1 have
never said that 1 am follower of Hazrat Ghosul-Azam.
Volunteers that I am th follower of Holy Prophet (Peace
Be Upon Him) only. I believe that the religion of Hazrat
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Ghosul-Azam is correct. Again said instead of religion
the word ‘Deen’ be written.

My father was Jeweller as well as Cultivator.
First of all his shop of Jewellery was in Lahore and then
was shifted to Jaranwala. My father was owner of the
property, the detail of which is not known to me, but he
has distributed the same when I was child My father left
no property for us, except one house which was given to
one sister. I joined the Defence Services in the year
1966. I remained in the Defence Services tili 1977. My
designation was Captain, last held in the Defence
Services. My source of income was the salary of a
Captain but I do not remember any detail in this regard
at present. Another source of income was the property
inherited by my wife. The residence bearing No.218-Q
in the Defence is neither owned by me nor by my wife.
However, I had resided there. It is incorrect that my
service was dismissed in the Defence. Volunteers that I
had resigned. It is incorrect to suggest that I was
dismissed from the service on basis of serious charges.
As being the Captain, my Number in the Defence
Services was PSS-11741. Volunteers that my name
recorded in the Defence Servivces was ‘Yousaf Ali
Nadeem’. The house known as ‘Jannat-e-Tayyaba’ was
situated in 218-Q, the Defence, Lhaore. It is incorrect
that the said house was got purchased by Mohammad Ali
Abubakar (PW). It is correct that the above mentioned
house has been sold. I have not sold this house but he
has been sold by its owner. It is correct that the owner
of the house was my wife.

I do not remember as to where I was on 03-01-
1986. So far the draft Mark ‘A’ for an amount of rupees
three lacs is concerned, the amount is mine but the draft
was sent by Mohammad Ali Abubakar. So far the second
draft Mark ‘B’ for an amount of rupees five lacs is
concerned, my reply is same that the amoujnt was mine
but it was sent by Mohammad Ali Abubakar (PW) from
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Karachi tof Lahore. So far the draft Mark ‘C’ is
cencerned, my reply is same that the amount was mine
but it was sent by Mohammad Ali Abubakar (PW) from
Karachi to Lahore. Similarly, in case of draft Mark ‘D’
my reply is same that the dollars for an amount of
Rs.20950/- were encashed by Mohammad Ali Abubakar
and he paid this amount to me at Karachi. It is correct
that the Air-Conditioner about which the receipt Mark
‘F’ is on the record was gifted to me. Volunteers that
this Air-Conditioner was purchased from my amount and
this amount was gifted by me to Mohammad Ali
Abubakar.

(After a short break, to come up at 11.00 a.m)

R.O & A.C.
19-07-2000.

19.07.2000. Statement of Mohammad Yousaf Ali,
accused (Recalled on oath)

XXXXX By learned counsel for the complainant.

I do not know as to which price was received by
my wife for sale of the house. My parents selected the
name ‘Mohammad’ for me but later on it was called as
‘Mohammad Yousaf Ali’. In the School Certificate as
‘Yousaf Ali” was written. My name as ‘Yousaf Ali
Nadeem’ was written in the Admission Form for the
College. Similarly, my name as ‘Yousaf Ali Nadeem’
was written in my service record. It is incorrect that
there is no resignation in the Defence Services. My
father was Rajput by caste. Volunteers that Syed Rajput,
Since I was called by ‘Murshid in Madina Munawara, so
I tendered resignation from service. I did not mention
this fact in the application for resignation. I wrote in my
application that 1 have to work in accordance with the
instructions of my mother. Volunteers as under:-
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I have not written ‘Fageer’ for myself except at
one stage. I had a meeting with ‘Zia-ul-Hag’, late
President of Pakistan. In the presence of Mr. Justice
Qaqoos, again said the meeting was alone with Zia-ul-
Haq and later on when I met to Mr. Justice Qaqoos,
Qudratullah Shahab and Nazir Ahmed, Advocate, Fageer
Abdul Mannan, Ex-Principal Secretary Quaid-e-Azam
and since [ was the youngest, so in order to show my
humility I called myself ‘Fageer Mohammad Yousaf Ali’
I had called myself as ‘Fageer’ any where or written as
such. It is correct that 1 have called myself as ‘Maskeen’
and ‘Fageer’ in my statement before this court.
Volunteers as under:-
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It is correct that I have stated before this court
that this ‘Faqeer’ is performing his duty. It is correct
that 1 have written as ‘Faqeer’ for myself in letter
Exh,DM addressed to this court. Volunteers that there
are many persons in the world who write for themselves
s ‘Faqeer’ to show their submissiveness. My statement
that I never wrote ‘Fageer’ for myself except one time
and that I wrote ‘faqeer’ for myself repeatedly in the
documents and in the statement before this court, both
are correct, as both are in different meanings. It is
correct that the document Exh.DL is the Certificate
relating to the spiritual aspect awarded to me by the
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) as the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) awards Spiritual Certificate of this
nature. It is correct that in the document Exh.DL, the
sentence ‘Khalif-e-Azam Hazoor Syed-e-Na-Mohammad
(Peace Be Upon Him) Ka-Khalif-e-Azam Hazrat Imam
" (Al Sheikh) Abu AH-Mohammad Yousaf Ali is the
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‘Lagab’ awarded to me by the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him). Volunteers that in accordance with Surat
Hajj Verse No. 78, every Muslim after all efforts should
prove himself as ‘Khalifa’ of Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) subject to His confirmation. It is correct that
the portion “M” to “M” is the part and parcel of
document Exh.DL. This ‘Shahadat’ has been awarded to
us by Hazrat Abdullah Shah Ghazi and this Shahadat has
also been given by the other Aulia-e-Karam. All Aula-e-
Karam are alive and this Shahadat has been awarded by
them. I cannot say that this Shahadat has been given by
the ‘Aula-e-Karam at the instance of our Holy Prophet
{Peace Be Upon Him) or not. The Portion “N’ to “N’, as
given in document Exh.DL, is Alhamdulillah correct and
it is for me. 1 know ‘English’, ‘Urdu’, ‘Punjabi’, little
*Arabic’, little ‘Persian’ and the language of ‘love’. The
language of love means the love and affection if awarded
to any body by the Holy Prophet (Peace Be Upon Him).
It is correct that I am expert in Philosophy, Psychology,
Modern Science or in any other subject nor I have learnt
these subjects through Books except that T have been
tutored by the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and
the knowledge like mirror, as referred in page No. 175
of the Book titled ‘Khutbat-e-Nabuwwat (Exh.D/II)
compiled by Maulana Mohammad Ismail Shujaabadi,
which I mean as under:-
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‘Ana-Madinatul-1lam-Wa-Ali-Babuha, announced

by the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) is the part of
Hadith and it is correct. I have not studied ‘Hikmat-ul-
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Ishraq” in Philosophy. Volunteers that there is no

knowledge of the mirror and that the mirror has only to
reflect. It is correct that I had been staying in Europe. I
have not heard the name of Averor. The meaning of -
supreme wisdom, as used in document Exh.DL is that I
am nothing. ! have not read the Book as ‘Kitabul’
Tawaseen’. It may be correct that just by chance I have
referred the said Book in my statement before this court.
I do not know Dr. Mycinu. I do not know Hussain-ibne-
Mansoor’ exactly but I have heard about him. I have
heard that Hussain-Ibne-Manscor is also known as
‘Hallaj. It is incorrect that he was hanged. Volunteers
that his body was cut into pieces and he was killed in the
way. | have not dictated for myself as ‘Ahl-e-Bayat’ but
I wish so Volunteers that eveyr *‘Muttagi’ is ‘Ahl-e-
Rasool (Peace Be Upon Him). Tagva’ is defined in Surat
Baqra Verses No. 3 and 4’. The meaning of ‘Mutaqqi’ is
also given of Verses of Surat Baqra, referred by me.
There is difference in between ‘Ahle-Rasool (Peace Be.
Upon Him) and Ahle-e-Bayat-e-Rasool (Peace Be Upon
Him). The children of the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) are ‘Aal-e-Mohammad (Peace Be Upon Him) while
‘Aal-e-Rasool (Peace Be Upon Him) means all ‘Mutaqgqi’
people. It is correct that I have stated that the Sahaba
means the companion. It is correct that the family
members can be called as ‘Ahle-e-Bayat. Volunteers that
‘Ahl-e-Bayat Rasool (Peacg Be Upon Him) is different
terminology and simple ‘Ahl-e-Bayat’ is different. It is
_correct that my name by birth was ‘Mohammad’ but later
On my parents got written the name as ‘Yousaf Ali, in
the Admission Form of the School and also in the
College. My name as ‘Yousaf Ali Nadeem’ was written
in the 9th Class and since it was difficuit to have
changed the name, therefore, my name as ‘Yousaf Ali
Nadeem’ was written upto my service record. As soon as
I teft the service, I got my name corrected as
‘Mohammad Yousaf Ali’. It is correct that my name as
‘Yousaf Ali Nadeem’ used to be written in the College.
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The word ‘Nadeem’ was added in my name in 9th Class.
My name as ‘Yousaf Ali Nadeem’ has been written in the
Matriculation Certificate and simply ‘Yousaf Ali’ was
written in the Primary-Certificate. No one can as being
the person write ‘Sallaho Alhe-Wassalam’ over the name
Mohammad if Mohammad is part of the name of any
person. It is correct that in the documents Exh.DL and
DM 1 have written my name as ‘Mohammad Yousaf Ali’.

At this statge, there is a dispute that as to whether
any fluid has been used in the document Exh.DL and DM
over the name of ‘Mchammad’ to override ‘Sallaho
Alhe-Wassalam’ the abbreviation written on the name of
‘Mohammad’, on which the learned defence counsel has
shown the original documents in their custody but by the
mirror (Magnified Glass) if seen carefully there appears
the use of fluid but this dispute shall be resolved later on
at the stage of arguments and whatsoever the original
documents are, those shall remain with thte accused as
same have not been produced on the last date.

Upon a request of the learned defence counsel this
fact is also brought on record that on the last date the
originals of Exh.DL and DM were returned to the
learned defence counsel.

(The remaining statement of the accused shall be
recorded on the next date)

R.O. & A.C.
19.7.2000.

Statement of Mohammad Yousaf Ali,
accused, (Recalled on oath.

XXXXX By learned consel for the complainant.

Through Hazrat  Abdullah  Shah Ghazi
Rehmatullah-Ale, I came to know that all Aolia-e-Karam
have verified this Certificate Exh.DL. Apparently and
physirally Hazrat Abdullah Shah Ghazi has passed away.
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The shrine of Hazrat Abdullah Shah Ghazi is in Karachi.
I do not know the date or the period with regard to the
passing away of Hazrat Abdullah Shah Ghazi. Prior to
the information, as mentioned by me, as above, [ had no
knowledge about  ‘Silsila-e-Tasawwuf’ of Hazrat
Abdullah Shah Ghazi as to where he is connected. Hazrat
Abdullah Shah Ghazi informed me about the contents of
the Certificate Exh.DL indirectly. It was my spiritual
experience and I was on receiving end. I received
Certificate Exh.DL directly from the Holy Prophet
{(Peace Be Upon Him) but it was verified indirectly by
the “Aolia-e-Karam’ through Hazrat Abdullah Shah
Ghazi. Volunteers that this Certificate was received
spiritually and I cannot tell the details in this regard. 1
had received the document Exh.DL spirituaily and I
cannot tell its detail that as to whether I received
document Exh.DL, eitehr typed or un-typed. It is correct
that document Exh.DL is computerised/typed document.
I had got this document Exh.DL. computerised/typed
from Islamabad. It is correct that whatsoever is feeded to
the Computer, it may be returned in the shape of a
document. It is correct that there may be a change in
feeding of the Computer and receiving of the document
if some change is caused therein. Definitely the
verification (tasdeeq) of Hazrat Sheikh Abdul Qadir
Jillani, Imam-e-Aolia would be included in the
verification as explained by me. Since I was informed
that its verification is from all Aolia, therefore, the
verification by Hazrat Junaid Bughdadi, Syed-e-Taifa, is
also included therein. I am not aware of all Sufic-ordes.
Volunteers that since I had received training directly
from the Holy Prophet (Peace Be Upon Him), therefore,
I have no contact with the ‘Aolia-e-Karam. It is correct
that first of all Hazrat Adam Alahe-Salam was bestowed
with Khilafat. Volunteers that the Khilafat bestowed to
Hazrat Adam Alah-e-Salam bestowed to the Prophets
upto Hazrat Issa Alah-e-Salam was Khilafat of Hazoor
Mohammad Nabiul Ummi (Peace Be Upon Him). After
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-the ‘Wisaal’ of the Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
the Khilafat went to ‘Khulfa-e-Rashideen’ and first of all
to Hazrat Abubakar Siddique Razi Allah Tala Anho. I do
not know the details of Khilafat bestowed to Hazrat
Abubakar Siddique Razi Allah Tala Anho. I do not know
if Hazrat Abubakar Siddique Razi Allah Tala Anho after
receiving the Khilafat called himself ‘Khalif-tur-Rasool’.
I do not know the details to ‘Khutba’ delivered in the
‘Masjid-e-Nabwi’ by Hazrat Abubakar Siddique Razi
Allah Tala Anho. Volunteers that T obey all ‘Khulfa-e-
Rashideen’ but my way to follow them is through the
Holy Book and Holy Prophet (Peace Be Upon Him),
therefore, I do not involve myself in the historic
disputes. It is correct that after Holy Book and Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) it is mandatory for every
Muslim to follow ‘Khulfa-e-Rashideen’. Volunteers that
when I was young, I found that there were many
differences in the thoughts, therefore, I could not
understand as to which school of thought should be
followed, therefore, I prayed before the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) to guide me and the passages for
this guidance were eitehr ‘Zohad’ or °‘Ishq’, so for
‘Zohad’ is concerned it means to go upstairs while
touching each step and so far ‘Ishq’ is concerned, it
means direct approach, therefore, I opted for ‘Ishq’ with
Holy Prophet (Peace Be Upon Him). And in order to re-
produce my thoughts, I rely on pages 86 and 87 of Book
‘Maktoobaat-Imam-e-Rabbani’ (Exh.DLL) written by
Hazrat Mujadid Alif-Sani, Rehmatuilah-Ale. The indirect
way of ‘Zohad’ is proved by ‘Surat-e-Al-Anqabot’ Verse
No. 69 and the way of ‘Ishq’ is proved vide Surat Shura
Verse 13, I have not read the Book Exh.DLL but I had
searched the references out of it for may version. I do
not know the philosophy ‘Whedat-uz-Shood’ described in
the book Exh.DLL. Volunteers that I have confined
myself to the terminology explained in Quran and
Sunnah. It is incorrect that ail ‘Ulma-e-Karam’ have no
knowledge about ‘Deen’ and that all ‘Sufia-e-Karam’
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have no knowledge about Soofism. Volunteers that while
making statement u/s 342 Cr.P.C. '] had confined myself
towards only one ‘Maulvi’, who got this case registered.
It is correct that the ‘Tasawwuf’ is under the
subordination rof ‘Shariat’. It is further correct that
‘Tariqat’ is also under the subordination of ‘Shariat’. It
is correct that the source for ‘Shariat’ is Holy Quran and
Sunnah. It is correct that without following the ‘Shariat-
e-Mohammadi’ no one can claim love and affection with
the Holy Prophet (Peace Be Upon Him). After Holy
Quran, Hadith-e-Rasool (Peace Be Upon Him) are source
of ‘Shariat’ and it is correct that if any one goes beyond
Quran and Sunnah, it cannot be called ‘Shariat’. I do not
know the Writer of document Exh.DL, I know as to who
had typed this document (Exh.DL) but I cannot tell his
name. It is incorrect that since I do not know the name
who typed document Exh.DL, therefore am not telling
his name. I have not shown document Exh.DL to snv
audience in my mosque or in my ‘Majlis’. 1 hive
redgeived this document (Exh.DL) about feriy days
carlier, in typed form. I have produced this document
before this court to satisy this court. Volunteers that the
spiritual Khilafat was bestowed to me by the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) on 29.8.1991. This
document Exh.DL was not communicated to me in the
year 1991. I have no personal Library. The books, which
are being produced in the court are available in ihe
Bazar and that 1 have also collected from my friends.
The Book titled as ‘Taaluq’ has been written by me While
the book titled as ‘Mard-e-Kamil’ is not written by me
nor got published by me. I do not know Mohammad
Ashraf Ali, Publisher of the Book titled as ‘Mard-e-
Kamil-Ka-Waseeat-Nama’. I have not read the Book
titled as ‘Mard-e-Kamil Exh.P-20.

I had tended resignation in accordance with th-
guidance / order given by the Holy Prophet (Peacc Be
Upon Him). I started writing my name as ‘Mohammad
Yousaf Ali, after 5th July, 1977 and after completing al
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legal requirements. It is correct that the Book titled as
‘Taluq’ was published in the year 1984. It is correct that
I wrote my name as ‘Ali’ only in the Book titled as
‘Taalug’ Exh.P-21. Volunteers that I could write any
portion of my full name. Volunteers that on the first
page of (title page) of the said Book my full name as
‘Mohammad Yousaf Ali’ is written. I only used the word
or name ‘Ali’ in my pen-friendship or while wr:tmg the
poems and infact ‘Ali’ is my pen-name.

(The remaining statement shall be recorded at
2.00 p.m. today)

R.O. & A.C.
20.7.2000

Statement of Mohammad Yousaf Ali, accused
Recalled on oath.

XXXXX By the learned counsel for the complainant.

I know ‘Siha Sitta’ which are six in number. Sahi
Bokhari Sharif, Sahi Muslim Sharif, Mota Imam Malik
and others, and also Musnad Imam Ahmed Bin Hambal.
Abu Dawood and Tirmizi Sharif. I have stated about
‘Siha Sitta’, which are in my knowledge. I have not
studied Hadith on the line the question has been put to
me by the learned counsel for the complainant and I
cannot say with certainty that so to whether Mota Imam
Malik is included in ‘Siha Sitta’ or not. Volunteers that I
have much regard for all sorts of collection of Hadith. It
is correct that I have heard the Hadiths put by the
learned counsel for the complainant, which are as

under:- Wy e g ol il (1)
Ll oo LLlb o daltst 1 ad

( u@fﬂluf_ﬁp')!).

UL

(LB2005) el gy aaSodi o b (i)



186

Hadith referred by me in my statement are not
mentioned in ‘Siha Sitta’. It is correct that *Siha Sitta’
are admitted to be correct and valid by all school of
thoughts. The sentence written under the title of the
Book ‘Taaluq’ (Exh.P-21) from portion ‘II" to II' has
been written by me which is as under:

“Ll’i'i!.d/ju’(j?&'K@'/‘”JJ‘#E&%J:«;KL&‘E”

It is correct that on ‘Rubai’ of Allama Mohammad
Igbal from portion ‘I’ to ‘I’ in the said Book has been
written in my book titled as ‘Taalug’. It is incorrect that
I got it written by some one. Volunteers that I myself
liked it. Volunteers that [ refer Surat Ahzaab Verse 21 in
this regard. It is correct that preface of the Book (P21)
is similar to the preface in Book titled of “Mard-e-Kamil
(P-20). Volunteers that 1 have no connection with the
printing of the Book ‘Mard-e-Kamil’ but whatsoever is
written in this Book, in accoradnce with my Book
‘Taalug’, I own that. It is correct that the Articles
Exh.P-22, P-23, and P-24 were got published by me in
daily ‘Pakistan’ but these are printed with a photo stat
machine due to which there are some additions in the
Articles, which are not mine. Portions ‘A’ to ‘A’, “B” to
“B” and “C” to “C”, signed by my counsel in Exh.P-22,
P-23 and P-24 are not mine, so these are exaggerations
and that Column No.3 is missing from Article Exh.P-22,
-23 and P-24. Whatsoever | wrote in the book known as
‘Taaluq’ published in the year 1984 is the knowledge
bestowed by the Holy Prophet (Peace Be Upon Him). 1
do not think so that I have command over ‘Urdu’ and
‘Persian’ languages in the year 1984, in my personal
capacity. I understand the meaning of the poetry
recorded in my book ‘Taalugq’. All the ‘Darood Sharif’
narrated by learned counsel for complainant is correct
and after reciting the same what could be any sin behind
me. The ‘Darood Sharif’ recited by the learned counsel
for the complainant forgiveness of the sins can be read,
narrated and heard at any moment and that no time or
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mode of offering is fixed and this ‘Darood Sharif® for
the blessing of Allah Almighty and the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) can be read at any moment.
‘Baqadr-e-Husna-e-Hi’ means all sorts of beauty in the
world is for the Holy Prophet (Peace Be Upon Him), and
all sorts of beauty and ‘Noor’ in the world are because
of the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and the
‘Husan’, ‘Noor’, ‘Kamal’ and ‘Jamaal’ of Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) are beyond description.

Court time is over now. The remaining statement
shall be recorded on the next date.

R.O. & A.C.
20.7.2000.

21.7.2000.  Statement of Mohammad Yousaf Alj,
accused, Recalled on oath

XXXXX By learned counsel for the complainant,

‘Alif, Laam and Meem’ are abbreviative words of
Noble Holy Quran. There are fourteen abbreviative
words in the Holy Quran. I cannot say without reference
that the furteen abbreviations are secret in between Allah
Almighty and the Holy Prophet (Peace Be Upon Him). |
do not know if Hazrat Ibn-e-Abbas Razi Allah Tala Ano’
had narrated the meanings of these abbreviations.
Volunteers that first of all Holy Quran and Ahle-Bayat
are relevant for me to follow but I have much regard and
respect of those who follow the Holy Quran and Sunnah.
It is correct that in accordance with the Hadith, the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) also said that I left two
things, one is Holy Quran and the other is ‘Sunnah’. The
message recorded on document Exh.DL is my letter-pad.
The word ‘Mohammad’ (Peace Be Upon Him) on the one
upper side of document Exh.DL is not seal of the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) but it is the ‘Isme-
Mubarik’ (Holy Name) of Holy Prophet (Peace Be Upon
Him).
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Note: “The above mentioned reply has been given by
the accused after some interference by his counsel
and they are advised to remain silent while the
answer is being gwen by the accused hlmSClI
who is competent.”

XXXXX By learned counsel for complainant.

I remained in Madina Munawwara from 1977 to
1993 with intervals because I had to go Europe, America
as well. I am not aware that Arabic is the language of
‘Ahl-e-Jannat’. It is not essential that ‘Aolia-e-Karam’
would have knowledge of Arabic, and in support of my
this view, I refer to page No 13 of the Book titled as
‘Secret of Secrets’ of Hazrat Abdul Qadir Jillani’
. Exh.DMM, which is photo copy of pages 13, 14, 15, 16
and 17 of the said Book. It is correct that the Book, as
mentioned above, is not written by Hazrat Abdul Qadir
Jillani Rehmatullah Ale, but it is translated by some one,
by ‘Sheikh Tosun Bayrak Al-Jerrahi Al-Halveti’. It is
incorrect that the Book ‘The Secret of the Secrets is not
translation of the book written by Hazrat Abdul Qadir
Jillani, Rehmatuliah Ale. The Book titled as ‘The Secret
of Secrets’ is translation.

Note: On the title page of the Book, instead of the word
translation, the word interpreted by Sheikh Tosun
Bayrak Al-Jerrahi Al-Halveti is written’.

XXXXX By learned counsel for the complainant.

It is correct that in pages Exh.13, 14, 15, 16 and
17, as mentioned above, it is not mentioned that the
Arabic language is not essential to be known by ‘Aulia-
e-Karam’. It is my personal affair, so I cannot tell that
as to whether I had been receiving the spiritual messages
from Holy Prophet (Peace Be Upon Him) either in
Arabic or in English. It is also my personal affair that as
to in which language the ‘Aulia-e-Karam’ conveyed their
messages to me, therefore, I cannot tell the language.



189

Even, I cannot tell the detail of the verification portion
‘M’ to ‘M’ of Exh.DL so far the language is concerned.
Similarly, 1 cannot tell the language in which the
message portion “N” to “N” in Exh.DL was received by
me. 1 cannot say that 1 know English better than other
languages. It is correct that the message recorded in the
upper portion of document Exh.DL portion “K” to “K”
is mine and also of my Committee and I am responsible
for it. It is correct that I know the meaning of the word
‘Amplitude’ used in portion “K” to “K” of document
Exh.DL. | know the meaning of the word ‘Amplitude’ as
‘Amplitude’. I know the meaning of the word ‘Resurrect’
used in portion “K” to “K” as ‘Resurrect’ in English. I
do now know the meaning of ‘Resurrect’ in this way that
“of raising from the dead and 1 cannot deny the dictionary
meaning. Volunteers that the meaning of this word
‘Resurrect’ in my mind is Verse No. 17 of Surat Yaseen.
It is incorrect that neither I know English nor Urdu nor
Arabic nor Punjabi. Exh.DL is a manufactured
document. It is incorrect to suggest that I manufactured
Exh.DL just to grab money from the innocent persons
and also from those who have very little knowledge of
the religion. It is incorrect to suggest that under the grab
of this document Exh.DL. I have extorted millions of
rupees from the innocent persons. It is incorrect to
suggest that I have extorted money from Mohammad Ali
Abubakar, Brig. Dr. Mohammad Aslam, Rana
Mohammad Akram, Sajid Munir Dar and others. I never
posed to be ‘Imam’ in the past. It is incorrect that I have
posed to be ‘Imam-e-Waqt'. The word ‘Imam’ written in
document Exh.DL is not from any side but this word has
been bestowed by the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him). I myself did not declared myself ‘Khalif-e-Azam’.
When "Allah Almighty blessed me with sen 1 started
writing ‘Abul-Hasnain alongwith my name as the name
of my son was Hasnain. [t is correct that the word
‘Hasnain’ being plural is used for Hazrat Hassan and
Hazrat Hussain® Alahe-Salam. It is incorrect that I have
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made ‘World Assembly’. I own the constitution / making
of the World Assembly’. It is correct that my name as
‘Abul Hasnain Mohammad Yousaf Ali’ is printed in the
document Exh.DN relating to ‘World Assembly’ for
Muslim Unity but is not written by me nor printed by
me, however, I own this document exh.DN. It is correct
that the entire speech as given in Exh.DN is word by
word mine except the Arabic portion, which is written
by Sufi Barkat Ali, Rehmatullah Ale of Salaarwalay. I
did not ask the prosecution witnesses to offer sacrifice
like sacrifice in ‘Karbala’. Volunteers that when 1
delivered the speech in Exh.DN, there was no mention
of the prosecution witnesses. I have been made ‘Director
General’ of the ‘World Assembly’. I cannot tell the
number of Members of this ‘World Assembly’. 1 cannot
tell the details of the Beoard of the Directors. The
manifesto of the World Assembly is given in the
document Exh.DN. Volunteers that the World Assembly
is the modern name of  ‘Silsil-e-Hageeqat-e-
Mohammadia’. It is incorrect that through this World
Assembly I am trying to enforce ‘Khalifat-e-Uzma’.
Khilafat is alive. It is correct that I wish renaissance of
‘Khalifat-Ala-Minhaj-ul-Nabua (Aman-e-Alam)’. Minhaj-
- ul-Nabua means to follow the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) in letter and spirit. The Holy Prophet (Peace
Be Upon Him) established Khilafat on His Minhaj on
those days and even now the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) shall establish the same ‘Khailafat’ while I
am nothing. It is correct that I have received the ‘Lagab’
of ‘Khalif-e-Azam’. It is correct that ‘Khilafat-e-
Rashida’ was also on’Minhajul-Nabua’. I cannot tell the
details of the meéembers of the Assembly. It is incorrect
that 1 have shown as if the Heads of the States and the
high Dignitaries are the members of this Organisation. It
is incorrect that I have made “Majlis-e-Shoora’ of the
World Assembly. Even I have not stated in my speech
Exh.DN that I have made any ‘Majlis-e-Shoora’ of the
World Assembly I had shown my determination but on
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guidance later on I dropped this idea. It is correct that
the document Mark-I was attached by me alongwith my
application under Section 265-K Cr.P.C. dated
24.9.1999 Exh.P-25. The Invitation Mark ‘H’ was not
issued by me. It is correct that the Monogram of ‘Kalma-
Tayyaba in Mark ‘H’ and the Book P-21 is same.
Volunteers that 1 obtained the Monogram from Hafiz
Mohammad Yousaf Siddique, Ex-Katib of daily ‘Imroze’
and any one can also obtain this. I was appointed as
Ambassador besides other appointments. | was appointed
as Ambassador by the World Organisation of Saudi
Arabia I cannot tell the details of this Organisation due
to my oath / promise with them. I was Ambassador of
the country T.F.5.K. (Turkish-Federated-States of
Kibris). '

(The remaining statement shall be recorded on the
next dae).

R.O. & A.C.
21.7.2000.

24.7.2000. Statement of Mohammad Yousaf Ali,
accused Recalled on oath.

XXXXX By the learned counsel for complainant.

It is incorrect that the pofile mark-I submitted
before this Court and Profile Exh.P-26 are different
because both one and same thing except that there is an
addition of ‘Kalma Tayyaba’ in Arabic. It is correct that
the profile submitted before this court is consisting of
two pages while the profile submitted before Hon’ble
Lahore High Court is consisting of the three pages.
Volunteers that there is no difference except of spacing
of typing. It is correct that the Ambassador is appointed
by one State for another State. It is correct that the
Saudia Arabia Government had not appointed me as
Ambassador for Cyprus. Volunteers, that this
appointment was not in the political capacity. It is
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incorrect that I gave an impression that I have been
appointed as Ambassador by the Saudi Arabia
Government. Volunteers that 1 was appointed as
Ambassador by the Muslim Umma. At present, I have no
proof with me that I have been appointed as Ambassador
by the ‘Musiim Umma’. Volunteers that I have contacted
to all concerned to have a contact with the concerned
authority and as soon as I receive any proof I shall
produce the same in the court. I have already stated that
I cannot disclose the name of the World Organisation in
Saudi Arabia, which appointed me as Ambassador.

It is correct that it is ordered in Surah Bagra
Verse No. 283 that evidence regarding dealings shall not
be concealed and if there is an act of concealment it
shall be a sin on the part of the Muslim. It is incorrect
that in Surat Baqra Verse No. 140 the concealment of
the evidence in general has been condemned. Volunteers
that the essence of this verse is that the ‘Shahadat-e-Haq’
shall not be concealed. It is correct that I have done
Master of Arts in Islamic Studies from the Punjab
University. I correctly stated that I did B.A. (Honour
Part-I} in Psychology. I do not remember the year when
I did M.A. in Islamic Studies. I can produce my
Certificate after search. ] stated about doing of B.A.
Honours when 1 joined the Army and I continued my
studies, So I did Islamiat later on. I did M.A. prior to
1978. I learnt Tafseer Quran-bil-Quran from the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) and Tafseer Quran-bil-
Sunnah from different Teachers including *Ahl-e-Bayat
Rasool’ (Peace Be Upon Him). I run my business
alongwith one ‘Mohammad Akmal’ resident of Madina
Sharif and my business is that of Cloth I invested about
twenty five lacs in the business. Whosoever invites me in
USA and England he sends the ticket for my travel. The
subject to technocracy in ‘Majlis-e-Shoora’ was the study
of Islamic knowledge, International affairs, application
of Holy Quran, that is the reality of Holy Quran
according to modern requirements. I have studied all
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‘Boodhism’ and ‘Hinduism’ in accordance with Tafseer
of ‘Surat Kaferoon. I do not know the name of the
person in Hinduism, who introduced Sufi-ism in their
religion. Volunteers that I have studied ‘Hinduism’ in
accordance with ‘Surat Kaferoon’. In ‘Yahudiat® the
dominating factor is the laws while in Christianity
dominating factor is love of God. So far religion Islam is
concerned the dominating factor in it is that love with
the Allah Almighty combined with the love of any
loyalty to Holy Prophet (Peace Be Upon Him). It is
correct partially that ‘Yahoodiat’ is based upon Race,
while Islam is based upon humanity. It is incorrect that
‘World Assembly of Muslim Youth and that ‘Rabta-e-
Aalam-e-Islami’ are only two Organisations in Saudi
Arabia. The third Organization in Saudi Arabia is ‘Darul
Ifta’ and there are some other Organization which names
I do not remember at present. It is correct that ‘Fazeelat-
us-Sheikh Abdul Aziz Bin Baaz® is the Head of this
Darul Ifta’. It is incorrect that ‘Darul Ifta’ is not an
Organisation but it is part of Government Department on
religious side. I know Dr. Ahmed Mohammad Tontongi
to some extent. I have much respect and love with Dr.
Ahmed Mohammad Totongi but I am not his disciple. It
is incorrerct that he was Secretary General. Volunteers
that he was Assistant Secretary General. I do not know
Dr. Manehi Al-Johani. I do not know that Dr. Manehi-
Al-Johani is Secretary General of Wordl Youth Assembly
and also holding a very high office in religious
department of Saudi Arabia, at present. It is correct that
in accordance with document Exh.P-27, Dr. Manehi-Al-
Johani is Secretary General of ‘World Assembly of
Muslim Youth. Volunteers otherwise 1 do not know.
Maulana Abul-Hassan Nadvi is my indirect Teacher
through his books. I can refer his bok ‘Tareekh-e-
Azeemat’. This book is relating to some ‘Azeem
Mujahideen’ great personalities’ great scholars, who did
Islamic work. It is incorrect that ‘Maulana Modoodi
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Sahib’ is my direct teacher in the teachings_ of Holy
Quran but he is my direct teacher in Islamic Movements.
It is correct that Maulana Modoodi Sahib is my Teacher
in subject of Islami Movements. It is correct that
Maulana Modoodi Sahib is my Teacher in subject of
Islami Government. It is correct that I have mentioned in
the profile that General Zia-ul-Haq was mS/ direct
teacher. He was my teacher in respect of patience and
respect towards poor people and hospitality. I know the
teachings of Allama Dr. Mohammad Igbal through his
ideology, thinking, philosophy but all these things
through his books. Volunteers that only through his book
‘Kulyat-e-Igbal’ in Urdu and ‘Kulyat-e-Igbal in persian,
in portions, and also that material which is not
contradicted to Islam. 1 have not studied his 6th
Lectures. The piece of poetry of Alama Mohammad Igbal
out of ‘Kulyat-e-Igbal’ asked to me is not complete or
correctly read, therefore, I cannot tell the meaning of
the same. I do not know the meaning of piece of poetry
of Allama Mohammad Igbal, which is as under:-

LJ"‘?)JAE}}(;:L bl AL

“CA U NE P T

Volunteers that I am confined to the study of Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) I fully agreed with the
‘falsafa’ of ‘Khudi’, as given by Allama Mohammad
Igbal. So far my study in concerned. ‘Khudi® is nat
‘falsafa’ but it is reality (Haqeeat). I feel Allama
Mohammad Igbal to be correct when he expreses his
views about ‘Khudi’ and also those Sufis who talk about
their ‘Bekhudi’. Volunteers that when Sufia taik
‘Bekhudi’ they mean ‘Asflasafeleen’ Surat Ateen Verse
No. 5 and when Igbal talks about ‘Khudi’,  he means
‘Ahsan-e-Taqveem’ Verse No. 4 Surat-Ateen’. 1 have not
read ‘Tawaseen’ written by Hussain bin Manscor Hallaj.
A few persons (young) who come alongwith me in the
court daily have no concern with the World Assembly
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directly but they cdme alongwith me as of love. I have
not studied the Book ‘Secret of Secrets’ in original,
which is in Arabic named as ‘Sir-ul-Israr’. I have
studied the book ‘Sir-ur-Israr’ in English written by
Hazrat Ghosul Azam and some portions of ‘Ghuniat-ul-
Talibeen’. This later book relates to General Subjects of
Sharia. I do not remember the other book written by
Hazrat Ghosul Azam. I have not studied the Book ‘Fatu-
ul-Ghaib’. 1 do not agree with writer ‘Abdul Majid
Daryabbadi’ and 1 believe that book ‘Sir-ul-Israr’ is
written by Hazrat Ghosul-Azam. It is incorrect to
suggest that the Surats of Holy Quran referred to by me
are not relevant to theequestions put by the learned
counsel for the complainant. 1 do not belong to
‘Malmatia-sect. I do not know if ‘Sarmad’ was belonging
to ‘Malmatia’ sect. I do not know if Sarmad was in love
with Hindu young boy and he was shifted from Dheli to
some other place and thereafter he had been announcing
‘Mun Khuda’, Mun ‘Khuda’, ‘Mun ‘Khudayam’ and that
was produced before Aurangziab and he was executed
for announcement of these words.

I do not know if there are two sects of
‘Soharwerdia school of though I do not know if ‘Sheikh
Shahab-ud-Din Maqtool of Soharwerdia school of
thought was hanged for using the words insulting
towards Allah Almighty and Islam and that T do not
know another name *Sheikh Shahab-ud-Din Soharwerdi,
who is founder of Soharwerdia school of thought.

I am prepared to get my speech recorded before
this court for comparison I do not know as to which is
the abbreviation of D.N.A., which I have referred in my
statement. However, [ agree on explaining the meaning
of the D.N.A., by the learned counsel for the
complainant and it could be 'Deoxyriovo-Nulic-Acid. I
do not remember the name of the Scientists or the group
of Scientists, who claim that it has been claimed that
Holy Quran has been recorded in D.N.A. Volunteers that
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I read so in the Internet from USA and I can produce the
document in this regard and I also refer Surat Rehman
Verses 1, 2 and 3 and Allama Mohammad Igbal, already
explained by me. It is correct that D.N.A, is a Test, as a
consequence of which in case of refusal there can be a
comparison of blood as it happened in the matter of Sita
White and Imran Khan. Volunteers that this is also a fact
on the record that when Hazrat Imam Hussain Alhe-
Salam was martyred and his head was hanged on the
‘Neza’, every drop of blood was reciting the Holy Quran
i.e., Called ‘Nat-e-qe-Quran’. In my opinion ‘Ziarat’ is
some thing else and ‘to see’ is some thing else,
therefore, the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) was
also seen by Abujahal and also by Hazrat Abubakar
Siddique Razi Allah Tala Anho. In my opinion, any
person, who has ‘Ziarat’ of Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) cannot involve himself in any sin and that he.
is ‘Mehfooz’ therefore, I do not know that such claim
was made by ‘Halaaj’ and Sarmad’ as well I have not
read the book of life written by a group of Scientists of
Britain and dedicated to the Human Genome Project. I
do not know if they claim to have changed the entire
genes of the world. Volunteers that however the nature
of human cannot be changed and I refer to Surat Bani
Israel Verse No. 84. I have not read the book Exh.DR
completely produced by me. Diarly (Exh.P-8/1-116) is
not mine nor it has been written by me nor I agree with
it whatever is stated in it. It is incorrect that I have got
written the above mentioned diary and I circulated it in
my followers. It is incorrect that the contents of this
diary Exh.P-8/1-116 finds reference in my Columns
written as ‘Tameer-e-Millat’ in daily ‘Pakistan’. Tt is
incorrect to suggest that I have spoken -the contents of
diary (P-8/1-116) before the prosecution witnesses. I do
not know if some portions of book ‘Secret of Secrets’
have been incorporated in diary (P-8/1-116). It is
incorrect to suggest that I claimed for myself as ‘Anna
Mohammad’ in presence of Aslam. PW and that he was
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garlanded by your followers, who were present there. It
is incorrect to suggest that I stated before Pws that Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) was on duty and that I am
on beauty. The words ‘Bagadr-e-Husnahe-Jamaalehi’ are
so beautiful words that cannot be translated. It is
incorrect to suggest that I said to Akram, PW, that the
life of the Holy Prophet (Peace Be upon Him) was
simple, on this question you said that fourteen hundred
years back the traditions were old and now the traditions
are modern and that the glamour pomp and show is the
need of the day. It is incorrect to suggest that I uttered
these words in the house of Abdul Wahid nor Akram PW
came there. It is incorrect to suggest that on question of
Commodore Yousaf Siddiqui in presence of Dr.
Mohammad Aslam (PW) that from Hazrat Adam Alhe-
Salam, and therefoere appearing of the Prophets in
different times and also appeared fourteen hundred years
back, so what is the difference in dignity of fourteen
hundred years back and now and which were more
dignified or glorified, you replied that fourteen hundred
years back period was glorious but the glory is
unprecedented and also you said at that time it was on
duty but now it is on beauty. It is incorrect to suggest
that in the diary Exh.P-8/1-116 abpage 37 Rasool Allah
(Peace Be Upon Him) or Mard-e-Kamil (Peace Be Upon
Him) is the complete manifestation of Allah Subha-nahu
Tala. He (Peace Be Upon Him) is the physical
personification of transcedent of Allah and Mohammad
(Peace Be Upon Him), all the physical beings have been
created due to him. He (Peace Be Upon Him) is always
present in the World. His (Peace Be Upon Him) apparent
name may be different but His (Peace Be Upon Him) is
always Mohammad (Peace Be Upon Him) Adam Alhe-
Salam, Noh Aleh-Salam, Moses Alah-e-Salam, Ibrahim
Alh-e-Salam, Jesus Alhe-Salam were the names of
dresses but in reality each arnd eyery one of whom is
Mohammad (Peace Be Upon Him), then Mohammad Bin
Abdullah that was the first time that each and apparent
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name became one, then came Abubakar Sallaho Alahe
Wassalam, Usman Sallaho Alahe Wassalam, Ali Sallaho
Allhe Wassalam, 12 Imams Sallaho Alhe Wassalam,
some Arabic Sallaho Alhe Wassalam, Abdul Qadir
Sallaho Alhe Wassalam, Farid Sallaho Alhe Wassalam,
Mujadid Alif Sani Sallaho Alhe Wassalam and
Mohammad Yousaf Ali Sallaho Alhe Wassalam, the name
of Mard-e-Kamil Sallaho Alhe Wassalam vary but in
actual. He (Peace Be Upon Him) is glorified form of
Mohammad (Peace Be Upon Him) are mine nor written
by me. It is incorrect that I had been meeting with Aslam
(PW) in person in the house of Abdul Wahid, however, |
have seen him, It is incorrect to suggest that in the year
1995. 1 met Dr. Aslam (PW) in the house of Abdul
Wahid after Maghrib prayer and I said to him that as to
what sacrifice he can give in lieu of reality disclosed to
him. It is incorrect to suggest that 1 asked Dr. Aslam
~PW) to pay an amount of two lacs rupees and in return
“0r. Mohammad Aslam refused.

(Remaining statement of accused shall be
recorded on the next day).

R.O. & A.C.
24.7.2000.

25.7.2000. Statement of Mohammad Yousaf Ali,
accused Recalled on oath.

XXXXX By the learned counsel for the complainant.

It is incorrect that I remained as Consulate
General of Saudi Arabia Organisation. It is correct that
photo copy of letter Exh.P-28 was issued in my favour
by the Consulate General of Pakistan, Jeddah. It is
incorrect to suggest that the document Exh.P-28 is a
forged document.

It is incorrect to suggest that in the month of
December, 1995, I visited the house of Abdul Wahid,
where Dr. Mohammad Aslam informed to have made
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arrangements of rupees two lacs, on my demand. It is
incorrect to suggest that on the next day I went to the
house of Mohammad Aslam (PW) where Aslam (PW)
paid me the amount of rupees two lacs. It is incorrect to
suggest tht on the following Friday I offered prayer of
Jumma in the mosque situated in the area where the
house of Aslam, PW, is situated. It is incorrect to
suggest that after Jumma prayer on the same day, I
alongwith my followers came in the house of Aslam,
PW, where I offered to disclose the reality as promised
and then I stood up and said ‘Anna Mohammad’ for my
self. It is incorrect to suggest that when such assertion
was made by me to Dr. Mohammad Aslam, PW he was
surprised but my companions put gartands in the neck of
the said PW (Mohammad Aslam} in order to congratulate
him for meeting with Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
and therafter I left the house. It is incorrect to suggest
that after a couple of months Commodore Yousaf
Siddique put questions to me in presence of Dr.
Mohammad Asiam (PW) that from Hazrat Adam Alhe-e-
Salam and thereafter appearing of Prophets in different
time and also appeared fourteen hundred years back, so
what is the difference in dignity of fourteen hundred
years back and now, and which of them are more
dignified or glorified, whereupon I replied that fourteen
hundred years back, period was glorious but the glory is
unprecedented now and I also said that at that time it
was on duty but now it is on beauty. It is incorrect to
suggest that in this way 1 defiled the name of Holy
Prophet (Peace Be Upon Him). It is correct that I met
Rana Akram, PW, however, it is incorrect that I met him
in the house of Abdul Wahid in the year 1994 and I
delivered a speech that the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) is present in the world, even today in the form of
human being. It is incorrect to suggest that I claimed for
myself to be- ‘Mohammad’ (Peace Be Upon Him). It is
incorrect to suggest that in any speech delivered by me 1
stated that the life of the Holy Prophet (Peace Be Upon
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Him) was simple had that now the traditions are modern
and traditions at that time were old and that glamour,
and pomp and show is the need of the day, and it is also
incorrect to suggest that the utterance was made by me
in the month of January/February, 1994 in the house of
Abdul Wahid it is also incorrect that I said that if some
one could see and if some one could identify the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him), he was among us. It is
incorrect to suggest that the utterance that I made before
Rana Mohammad Akram (PW) in the house of Abdul
Wahid also amount to defiling the sacred name of the
Holy Prophet (Peace Be Upon Him). It is incorrect to
suggest that in the month of September, 1995
Mohammad Akram Rana, PW, asked me as to whether I
am writing ‘Tafseer’ or Tafheem’ of Holy Quran and
requested me to provide him a copy thereof, whereupon
I asked the PW as what price he could pay for that. It is
incorrect to suggest that I demanded an amount of rupees
one lac frbm Mohammad Akram Rana, PW, for that
‘Tafseer’.

I had been visiting USA, UK and else where ‘Fi-
Sabi Lillah’ in the way of Allah. I had been visiting the
above mentioned countries to teach the Holy Quran. I
have not said about any Organisation which invited me
to foreign countries. My family and my friends had been
inviting me to foreign countries. In 1986, Dr.
Mohammad Naseer Akhtar invited me to Washington in
_his personal capacity to attend Islamic Medical
Association of America Conference. The invitation was
on telephone.

1 do not know Mirza Ghulam Ahmed Qadiani nor
! wish to know him. I do not know the two groups of
“Qadiani Jamaat known as ‘Qadiani’ and ‘Lahori Group’.
It is incorrect to suggest that the names of Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) are only ninety nine but more than
“ninety nine. Similarly, the names of Allah Almighty are
“more than ninety nine but summarised in ninety nine
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names. I can recite the names of the Holy Prophet (Peace
Be Upon Him).

Note. On direction, the accused Mohammad Yousaf
Ali has recited seventeen names of the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) correctly and he
states that the names of Holy Prophet (Peace.
Be Upon Him) are more.

XXXXX By learned counsel for the complainant.

(The remammg statement of the accused shall be
recorded on the next date

R.O & A.C.
25.7.2000.

26.7.2000. Statement of Mohammad Yousaf Ali,
accused, Recalled on oath.

XXXXX By the learned counsel for the complainant.

It is incorrect to suggest that I shortened the
amount of rupees one lac to fifty-thousand, in presence
of your companion, while in the way to Lahore Airport.
it is correct to the extent that I was told by my friends
that Rana Akram is proceeding for Haj but it is incorrect
that I demanded Rs.25,000/- from this PW. It is
incorrect to suggest that after receipt of Rs.25,000/-
from Rana Akram PW, I said to him that PW Rana
Mohammad Akram had come vegry close to Almighty
Allah and I could disclose the reality to him and that PW
was taken to another room in the house of Abdul Wahid
at Clifton Karachi and I asked Rana Akram, PW to close
his eyes and recite ‘Darood Sharif” and Rana Akram, PW
recited darood . Sharif and then I asked him to open his
eyes and inquired that as to whether he has seen any
thing to which the said PW stated that he. sawsnothing. It
is incorrect to suggest that I embraced Rana Akram, PW
and claimed that I am Mohammad Mustafa (Peace Be
Upon Him) and I required the PW to conceal.shis reality
as | myself has concealed. In this way I said that this is
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‘Tafseer-e-Quran, ‘Tafheem-e-Quran, ‘Noorul Quran’
and ‘Zinda Quran. It is incorrect to suggest that I by
posing myself as Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
looted the money from different persons including the
Pws and in this way I have defiled the name of Holy
Prophet (Peace Be Upon Him). It is incorrect to suggest
that on 28.2.1997 Hafiz Mohammad Mumtaz Awan and
Mian Mohammad Awais, Pws, went to mosque Baitul
Raza situated at Chowk Yateemkhana, Lahore to offer
Jumma prayer and there I defiled the name of the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) and I declared hundreds
of the persons present in the mosque as Sahaba and
introduced myself as the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) in my speech. It is incorrect that Mian Mohammad
Awais and Hafiz Mumtaz, Pws, were present in the said
congregation, in which I claimed for myself Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) and out of persons sitting
your ‘Murids Zaid Zaman and Abdul Wahid were
declared to be Sahabis by | and in this way I defiled the
Holy Name of Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and
Sahab-e-Karam Razi Allah Tala Anhum. It is incorrect to
suggest that on 28.2.1997 in mosque Baitul Raza,
situated in Chowk Yateemkhana in the presence of Hafiz
Mumtaz and Mian Awaig at the time of Jumma prayer, I
defiled the name of Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
and also announced that 100 persons present in the
mosque are Sahabis and in this way also defiled the
names of ‘Sahab-e-Karam, Razi Allah Tala Anhum. It is
correct to the extent that Mian Abdul Ghaffar, PW met
me in my house situated at 218-Q, Defence, Lahore at
2.00 p.m. on 22.3.1997, but it is incorrect to suggest
that I clainted ‘Khilafat-e-Uzma’ has been awarded to me
by Allah Almighty and ‘Khilafat-e-Uzma’ was awarded
to Prophet Hazrat Adam Alhe-eSalam and continued to
all .the Prophets and now Khilafat-e-Uzma of the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) is with me and in this way
I claimed myself to be the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) and as such have defiled the name of Holy Prophet
(Peace Be Upon Him). It is incorrect to suggest that in
my speeches made from time to time I declared all the



203

translations of Holy quran incorrect and defective and
mischievous and in this way I have defiled the Holy
Quran. It is absolutely incorrect that one Rizwan
arranged my meeting with Mohammad Ali Abubakar
(PW) in the month of June, 1997 in the house of Abdul
Wahid and 1 called Mohammad Ali Abubakar as
‘Abubakar Siddique’. It is incorrect to suggest that I
asked to Mohammad Ali Abubakar, PW that there is no
need to perform ‘Umra’ and I can arrange ‘Umra’ here
and I further said to Mohammad Ali Abubakar, PW that
‘Makaan’ is there and ‘Makeen’ is here, upon which the
said PW was angry and thereafter 1 allowed him to
perfom ‘Umra’. It is incorrect that I said to Mohammad
Ali Abubakar, PW that I can arrange his meeting with
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and I had obtained
promise of top-most-surrender for myself from
Mohammad Ali Abubakar, PW, for his meeting with the
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and the siad PW
replied that whatsoever could be desired by me, he
would surrender for the meeting with the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him). It is incorrect that I asked
Mohammad Ali Abubakar, PW to decorate a room in his
house for me and whenever I reached from Karachi from
Lahore and I would stay there and thereafter I declared
the said room ‘Ghar-e-Hira’. It is incorrect that I asked
Mohammad Ali Abubakar, PW to decorate in his house
for your stay in Karachi and I declared that room as
‘Ghar-e-Hira’ and in this way I have deliberately and
maliciously outraged feelings of the Muslims. It is
incorrect that I said to Mohammad Ali Abubakar, PW,
that I can arrange his meeting with Holy Prophet (Peace
Be Upon Him) and I called the said PW in the said room
of his house and asked him to close his eyes and asked
him to recite ‘Darod Sharif’ and when he started reciting
‘Darood Sharif’ 1 asked him to open his eyes and when
he opened his eyes, I all of a sudden took him in my
‘Jhappa’ and pronounced that 1 am ‘Mohammad (Peace
Be Upon Him) on which the PW starting weeping and I
kept him in my ‘Jhappa’ and the said PW came out of the
room while shivering, on which my followers, who were
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sitting outside the room congratulated the said PW on his
physical meeting with Holy Prophet (Peace Be Upon
Him). It is incorrect to suggest that I have claimed
myself as Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and
thereby I have defiled the Holy Name of Holy Prophet
(Peace Be Upon Him). It is incorrect that while sitting in
the house of Abdul Wahid, I demanded an amount of
rupees fifty lacs rupees from said Mohammad Ali
Abubakar, PW, on the pretext of purchasing a house,

which the PW paid to me. It is incorrect that I demanded
one Air Conditioner from Mohammad Ali Abubakar, PW
which he purchased from the market and I installed in
my room arranged for myself in the house of Abdul
Wahid and I also purchased carpet from Karachi for
which the said PW paid an amount of Rs.11,0000/- and
the PW also purchased the furniture for the room as I
directed him for my stay in Karachi in the house. of said
PW at Karachi and I brought the furniture at Lahore and
this furniture was purchased by PW, for which the said
PW paid an amount of Rs.1,50,000/- and in this way I
have extorted a huge amount from Mohammad Ali
Abubakar PW. It is incorrect that document Mark ‘E’ is
with regard to the dollars got encashed by Mohammad
Ali Abubakar PW and paid to me, an amount- of
Rs.20,950/-. It is incorrect that receipt Mark ‘G’ is with
regard to the Carpet purchased by Mohammad Ali
Abubakar, PW for me and the carpet was handed over to
me. It is incorrect to suggest that I extorted a huge
amount from Mohammad Abubakar on different times
and on different pretexts through the Demand Drafts. It
is incorrect that document Exh.P-6 is with regard to the
return of amount of rupees twenty four lacs two thousand
four hundred and ten and fifty paisas by me to
Mohammad Ali Abubakar, PW on his demand, and I also
promised to return the remaining amount as well after
receivinig the same from Madina. It is correct that
Mohammad Ali Abubakar, PW paid to me as ‘Qarz-e-
Hasna’ an amount of rupees twenty four lacs and ten
thousand. Volunteers that this amount was duly returned
by me to Mohammad Ali Abubakar, PW, on my »wn. It
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is incorrect to suggest that on paying back the aforesaid
amount to Mohammad Ali Abubakr, PW, I admitted all
the afor-mentioned transactions between me and
Mohammad Ali Abubakar. It is inncorrect that in a
Majlis of Qawwali held in the house of Abdul Wahid, I
said that so long the members of Majlis would not see
the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) no one shall die.
It is incorrect that I said to Mohammad Ali Abubakar,
PW while he was going to attend Majlis-e-Naat’ that the
person from whom the PW is going is sitting here and
restrained him from attending the said ‘Majlis-e-Naat’
but the PW did not care for my advice and went to
attend the Majlis-e-Naat’ and when the PW came back
after attending ‘Majlis-e-Naat’ I called him in my room
and I was too angry with the said PW for disobeying the
orders and I said that since the PW has violated the
orders, he shall be involved in ‘Azab-e-Elahi’ and so in
this way 1 also defiled the name of Holy Prophet (Peace
Be Upon Him). It is correct that Mohammad Ali
Abubakar attended the marriage ceremony of my
daughter on 28.2.1997 but I did not invite him. It is
incorrect to suggest that in the meeting of the World
Assembly in the mosque ‘Baitul Raza’ situated at Chowk
Yateemkhana, Mohammad Ali Abubakar, PW was
invited. It is incorrect that I convened the meeting of
World Assembly on 28.2.1997 in the mosque ‘Baitul
Raza’ and also issued Invitation Cards, the photo copy of
which is Mark ‘H’ to your followers. It is incorrect that
while delivering speech on 28.2.1997 in mosque ‘Baitul
Raza’ I said that so to why I selected mosque Baitul Raza
for meeting of World Assembly and why [ did not select
the Masjid Nabwi and Masjid Haraam and I explained
that I selected mosque Baitul Raza for meeting of World
Assembly as to why I did not select Masjid-e-Nabwi and
Masjid-e-Haraam in the same manner as Ghar-e-Hira was
selected by Allah Almighty and I also said that some
Surat/Ayat of Holy Quran and even Quran were present
there. It is incorrect that while addressing the meeting of
World Assembly in the mosque Baitul Raza [ said that
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) is not on duty and it
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is His ‘Atta’ that-a ‘Rasocol’ is addressing you. It is
incorrect to suggest that while addressing the meeting of
World Assembly I said that Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) is not on duty and it is His Atta that a Rasool
is addressing you, and thus: defiled the Holy Name of
Holy Prophet (Peace Be Upon Him). It is further
incorrect to suggest that [ called Mohammad Ali
Abubakar, PW, from 3rd to 4th row and introduced him
as my Sahabi and thus I defiled the Holy Name of Sahab-
e-Karam, Razi Allah Tala Anhum. It is incorrect that in
the month of December, 1995 after Juma Prayer in the
Hujra attached with the mosque Baitul Raza situated in
Chowk Yateemkhana, Sohail Zia introduced Sajid Munir
Dar, PW to me and Sohail Zia was my Murid. It is
incorrect that I said to Sajid Munir Dar that if I arrange
his meeting with the Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
whether the PW could have the price for the same or
not, upon which the PW replied in affirmative and I said
to the said PW that unless he had meeting with the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) he would not die,
moreover, in the case of meeting all the sins of PW shall
be forgiven and he shall not be entered in the Hell and
he shall go in ‘Jannat’ and I asked PW to hand over his
golden chain and ring, which the PW gave to me. It is
incorrect that on the next day of the said meeting I
invited PW Sajid Munir Dar, to come to my house
situated at 218-Q, Defence, Lahore and the said PW
alongwith Sohail Zia, came to my house and I took the
said PW to my Hujra, established in the house while
many other people were sitting in the main Drawing
Hall. It is incorrect that while being present in the said
Hujra I said that PW is lucky who was going to meet the
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and thereafter I said
the PW that ] am Mohammad (Peace Be Upon Him) and
thereafter I embraced him. It is incorrect to suggest that
I called Sajid Munir Dar in my house and took him to
adjacent Hujra, where 1 embraced PW claiming and
posing myself to be Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
and in this way 1 defiled the sacred name of Holy
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Prophet (Peace Be Upon Him). It is incorrect that during
my speeches I called myself as ‘Rasool Allah’

«Ji gy o5 B 0Ly

“It is incorrect that @ recited the Ayat, as
mentioned above, before the PW that they shall believe
me as resemblance and identical of Holy Prophet (Peace
Be Upon Him). It is incorrect that in my speeches I also
invited the people to believe as myself pious and
identical of the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and
if they oppose me their facilities, their wives, their
children and even they are required to murder them for
his belief and they have to repeat ‘Badar’ Hunain and
repeat ‘Karbla’ and have to believe me in the same way.
It is incorrect to suggest that I declared myself as being
resemblance of - ‘Rasool Allah (Naoozubillah). It is
incorrect that {1 informed Mian Abdul Ghafar, PW, when
I met him in my house that 9th of Rabiul-Awwal is my
date of birth and same date of birth is of Holy Prophet
(Peace Be Upon Him). It is incorrect that I appealed my
followers to say ‘Darood Sharif’ on me in the hours of
distress and clamity as test of your faith as reported in
weekly ‘Takbeer’ Karachi Exh.P-1/1-151. It is incorrect
that I claimed myself to be continuity of Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) as appeared in weekly Takbeer
Karachi Exh.P-13/1-52. It i1s incorrect to suggest that I
asked my followers, ‘Murids’ to sacrifice their wives in
their noble cause as appeared in weekly ‘Takbeer’
Karachi Exh.P-1/1-152. It is incorrect that I stated in my
speech that Allah Almighty is talking through me which
is only attribute the message of Allah that of the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) and also declared that the
voice of my lips is real Book, meaning thereby
‘Alkitaab’ the Nobel Quran. It is incorrect to suggest
that in my speeches I claimed that Allah Almighty is
addressing through me and words coming out from my
mouth is real Book, which is Alkitaab. Holy quran and
thus I defiled the Holy Quran. It is incorrect that I
ascertained about ‘enmity. ‘Hasad’, ‘Bughs’, ‘Tama’ and
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‘Lalach’ attributed against the Pws is baseless and
unfounded. It is incorrect to suggest that my above
statement is false and after thought and is just to save
myself from the legal punishment. It is incorrect to
suggest that I have committed all the offences levelled
against me in the charge. It is incorrect that I am
deposing falsely.

It is correct that the Pws used the platform of
‘Khatam-e-Nabuwwat’ to involve me in this case.
Volunteers that I have no enmity with any one but the
Pws are being used by the Devil (the only enemy of
mine). I had no conflict with Dr. Aslam, PW in the year
1996. Volunteers that he might have jealousy with me
and it is my thinking / imagination. It is correct that the
denials of the allegations levelled against me were got
published by me in daily ‘Nawa-e-Waqt’, ‘Jang’ and
‘Pakistan’. It is incorrect to say that it was because to
save my neck from committing the offence of contempt
of Holy Prophet (Peace Be Upon Him). It is incorrect
that I claimed myself ‘Mard-e-Kamil’, ‘Imam-e-Wagqt’,
‘Insan-e-Kamil’ or ‘Rasool Allah’ and finally as
Mohammad (Peace Be Upon Him). It is incorrect to
suggest that I staged the dramma of my claim to be the
Prophet” ‘Mard-e-Kamil’, ‘Rasool Allah’, ‘Insan-e-
Kamil’ and resemblance of Holy Prophet (Peace Be Upon
Him} just to grab huge amount from the innocent and
ignorant people and being so on basis of deception,
fraud and forgery through documents and speeches. It is
incorrect to suggest that in connection with claims I have
used the methodology and same track of Mirza Ghulam
Ahmed, Qadiani. It is incorrect that I invested an amount
of twenty four lacs owned by Mohammad Ali Abubakar,
in the business, mentioned by me. It is incorrect that the
press-clipping Exh.P-29 was got published by me in
daily ‘Pakistan’. Volunteers that since it has been
published in my name by the newspaper daily ‘Pakistan’,
therefore, I own it. The press-clipping Exh.P-30
published in daily ‘Pakistan dated 05.3.1995 is that of
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mine. It is correct that the press-clipping Exh.P-31 of
daily ‘Pakistan’ dated 06.3.1997 is that of mine. It is
correct that the press-clipping Exh.P-32 of daily
‘Pakistan’ dated 07.3.1997 is mine. It is correct that
press-clipping Exh.P-34 of daily Pakistan dated
12.3.1997 is mine. It is correct that press-clipping
Exh.P-34 of daily ‘Pakistan’ of 18.3.1997 is mine.

Note: Qriginal Newspaper after seeing have been
returned to learned counsel for complainant. As and
when required, he shall produce the same in the court.

XXXXX By learned counsel for the complainant.

I do not know that the press-clipping, as
mentioned above, have been reproduced in the book
‘Mard-e-Kamil-Ka-Waseat-Nama’ (Exh.P-20) - Book
Exh.P-20 is neither arranged nor written by me and the
press-clippings, as mentioned bove, containing the
articles written by me have been published again,
therefore, the edition of the Book is that of 1993 and the
above mentioned press-clippings were published even
prior to 1993 or after 1992 and that my articles were
published in daily ‘Pakistan’.

COURT QUESTIONS

It is correct that Video Cassette Mark ‘J’ was
produced by me in the court. I have no objection if it is
seen by the Counsels for the parties and the court itself.

At this stage, the learned counsel for the
complainant Mr. M. Igbal Cheema, has arranged V.C.R.
and T.V. Let this video film be exhibited in the Chamber
of the undersigned.

On display of the video film Mark ‘J’, I agree
that an interview recorded in this video Mark ‘J’, so far
the voice and the photographs are concerned from the
very beginning to the end are that of mine. I do not like
to see the Video and Audio Cassettes produced by the
prosecution. However, I have received copies of those
Cassettes.
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XXXXX By the learned counsel for the complainant.

The interview in Mark ‘J° was recorded on
08.2.2000. The interviewers came from U.S.A., again
said they were representing the Muslims from USA and
U.K but keeping in view the security, I cannot tell their
names. It is incorrect to suggest that the interview in
Mark’)’ is after thought, the purpose of which is only to
negate the prosecution case.

R.O. & A.C.
26.7.2000.

Staternent of Mohammad Yousaf Ali
accused, without oath.

After producing photo copies of documents.
Exh.DNN, Exh.DOO, Exh.DPP, Exh.DQQ, Exh.DRR,
Exh.DSS, Exh.DTT, Exh.DUU, Exh.DVV, Exh.DWW,
Exh.DXX, Exh.DYY, Exh.DZZ, Exh.DAAA,
Exh.DBBB, Exh.DCCC, Exh.DDDD, Exh.DEEE,
Exh.dFFF, Exh.DGGG, Exh.DHHH, Exh.DIII (1-19)
AND Exh.DIIJ (1-6), I close the defence evidence.

At this stage, the learned  District Attorney,
assisted by learned counsel for the complainant raised
the objection that the above documents produced by the
accused, are the product of fraud and forgery and that
since document Exh.DVV is a photo copy, it is not
admissible in evidence. These objections shall be
examined at the stage of final arguments.

The original documents seen and returned to the
accused. '

R.O & A.C.

26.7.2000

i5. Then the accused after producing the documents,
as mentioned above, closed his defence evidence.

16. -~ Out of the documents produced by Yousaf,
accused, the document Exh.DL is very important for the
decision of the case, so the contents of this document are
reproduced as under:- - :



He who conquers himself conquers the world. The
renewal of the principles of Islam in their fullest
amplitude is the first step towards the renaissance of
Mustims, for only he who has become resurrected in
‘THE TRUTH’ ‘ALL HAQ’ can resurrect and revive the
world arround him.

ALLAH SUBHANAHU WATA’ALA
KHALIFA-E-AZAM
HAZOOR SAYYIDNA

MOHAMMAD SALLAHO ALAHE WAALEHE
WASSALAM

K
KHALIFA-E-AZAM

HAZRAT IMAM (SHAYKH)
UBU

A.H. MUHEMMED YUSUF ALI
Hum Kamil Tasleem our Tasdeeq K sath Shahadat Detay Hain.

Alhamdolillah, He sees everything as from Allah
Subhanahu wa Ta’la, does every thing for Allah’s sake,
and attributes nothing to any created being including
himself. What he says, he does Compliments or
criticism, benefit or loss are same to him. His
knowledge is all encompassing and his wisdom supreme.
He considers the one who knows and does not apply his
knowledge is no better than a donky carrying heavy
load of books.
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17. At the close of trial, I heard Rana Mohammad
Aslam Awais, learned District Attorney for State,
assisted by Mr. Mohammad Ismail Qureshi, Mr. M.
Igbal Cheema and Mr. Ghulam Mustafa Chaudhary,
learned counsel for the complainant, and Mr. Saleem
Abdur Rehman and Miss Rukhsana Lone, learned
counsels for Mohammad Yousaf Ali, accused. I have
also scanned the entire record produced before me.

18. The learned District Attorney, assisted by learned
counsel for the complainant, after reading the entire
prosecution evidence, mainly argued that the mere delay
in lodging the FIR in a sensitive case is no ground to
reject the prosecution case; that the evidence of the
prosecution in the shape of Audio & Video Cassettes and
the transcripts are admissible in evidence keeping in
view the provisions of Articles 164 of ‘Qanoon-e-
Shahadat Order’ and in this case the Video Cassette was
seen by the learned defence counsel and he confirmed
the voices and photographs in toto in the Video Cassette
and that now the accused has also himself provided the
Video Cassette {(Mark “J”)} to the court, which, despite
refusal by the accused for comparison, is available for
comparison and the output of the comparison would that
the voice and the photographs are same in the Audio and
the Video Cassettes produced by the prosecution,
Therefore, on the basis of the prosecution evidence, oral
as well as documentary, the charges against the accused
stand proved. They added that Yousaf, accused, ciaimed
for himseif ‘Anna Muhammad’, which means that he
claimed for himself to be an ‘Apostle’ like our Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) and infact he proceeded in
the same way as ‘Mirza Ghulam Ahmed Qadiani’ is
being very loyal to the religion of Islam diverted himself
after having some followers and thereafter claimed for
himself as ‘Masih Moud’, *Wali Ullah’ and even the
‘Prophet’. The learned District Attorney also pointed out
that on specific allegations as attracted in the charges,
Yousaf, accused, through his counsel, failed to put
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specific suggestions concerning with the allegations
directly, therefore, it means that he admitted the
prosecution case because failure to cross-examine a
witness tentamounts to admission of the fact.

19. The learned District Attorney, assisted by learned
counsels for complainant, referred to the case reported

muwwmmmmw

253, 258, 260, 265 and 267, in support of their

arguments.

20. The learned defence counsels Mr. Saleem Abdur
Rehman and Miss Rukhsana Lone, Advocates, opposed.
the arguments advanced by the prosecution and
submitted that there is inordinate delay in lodging the
FIR, which has remained unexplained by the
prosecution; that the evidence of the prosecution is
worth no reliance; that the Audio and Video Cassettes
and their transcripts are tampered documents. Even
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otherwise, this piece of evidence is not admissible in
evidence keeping in view the provisions of Articles 164
of Qanoon-e-Shahadat Order; that the pages of diary are
photo copies, so in absence of the expert or the Writer,
this piece of evidence cannot be relied upon; that
Magazine ‘Takbeer’ has been brought on record but its
author has not been produced, therefore, at each step the
prosecution evidence is full of doubts, there are
additions and omissions in the statements of prosecution
witnesses but because of enmity jealousy and greed
appeared against the accused and being so the accused is
entitled to benefit of doubt. They also threw light on the
defence version reflected in the statements of the
accused and the documentary evidence. They referred to

the cases reported in 1995 MLD 1485, AIR 1964 S.C-

(Lahore) 485 and PLD 1964 S C-26, in support of their

arguments.

21. The accused, through his counsel, have also
referred to the Books, the detail of which is as under:-

i) *Ziarat-e-Nabi-Bahalat-e-Bedari’, written by
Mr. Mohammad Abdul Majeed Siddique,
Advocate, page-6 and 52, (ii) ‘Abe Hayat’
written by Maulana Mohammad Qasim Nanotvi
page-2 (iii) ‘Armaghan-e-Shah-Waliullah’
written by Professor Mohammad Sarwar, page
281, (iv) ‘Zikr-e-Jamil’, written by Maulana
Mohammad Shaft Okarvi, pages 105 & 111,
(v} ‘Madarj-e-Nabuwat’, written by -Hazrat
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Allama Sheikh Abdul Haq, pages 654, 781,
788, 1050, 1052, 1057, 1058, 1063, 1067,
1071, 1072, 1074, 1076 and 1077, (vi) ‘Sir-e-
Dil-Biran® written by Hazrat Shah Syed
Mohammad Zogi pages, 37, 39, 73, 75 and
293, (vii) ‘Maktubat-e-Imam-e-Rabbani’
written by Hazrat Mojadad Alif Sani,
translated in ‘Urdu’ by Maulana Mohammad
Saeed Ahmed Nagshbandi, pages 524, 548 and
622, (viii)  ‘Mazhar-e-Jamal-e-Mustafi’
written by Sufi Syed Nasir-ur-Din Hashmi,
pages Alif, 51, 145 and 162, (ix) ‘Shariat-o-
Tariqat’ written by Hazrat Maulana Shah
Ashraf Ali Thanvi, pages 117, 354, 368 and
420, (x) ‘Ganjina Darood Sharif’ written by
Mohammad Aslam Naqshbandi page 197, (xi)
‘Al-Imdad’ written by Mr. Rafiq Ahmed
(Exh.DIlJ) page 35, (xii) ‘Khitabaat-e-
Khatam-e-Nabuwwat® written by Maulana
Mohammad Ismail Shaujaabadi, page 175,
(xiii) ‘Maktooba-e-Imam-e-Rabbani’ written
by Hazrat Mujadid Alif Sani, translated in
‘Urdu’ by Maulana Mohammad Saeed Ahmed
Nagshbandi, pages 87, 95, 117,.141 and 162,
(xiv) ‘Khoon-key-Ansoo’ written by Hakim-e-
Mashriq Allama Mushtaq Ahmed Nizami, page
87, {(xv) ‘Khazine-e-Marfat’, written by
Hazrat Mohammad Ibrahim Kasuri pages 3,
347, 388 and 392, (xvi} ‘Maktobat-e-Imam-¢-
Rabbani’ written by Hazrat Alif Sani,
translated in ‘Urdu’ by Maulana Mohammad
Saeed Ahmed Nagshbandi, pages 51, 63, 87,
141 and 148, (xvii) ‘Al-Harig-ul-Makhtoom’,
written by Maulana Safi-ur-Rehman
Mubarikpuri, pages 83 and 616, (xviii) ‘Sirat-
e-Ghos-e-Azam’ written by Hazrat Maulana
Abdul Rahim Khan Qadri, pages 63 and 199,
(xix) ‘Rozatul Qayyumia’ written by Hazrat
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Khwaja Mohammad Ehsan, pages 171, 173,
1'55, 178 and 288. (xx) ‘Qisre Arfan’ written
by Sheikh Maulvi Ahmed Ali Chishti, pages
14, 54 and 58, (xxi) ‘Maktoobat-e-Imam-e-
Rabbani’ written by Hazrat Mujadid Alif Sani,
translated in ‘Urdu’ by Hazrat Mohammad
Saeed Ahmed, pages 42, 44, 104 and 113,
(xxii) ‘Tabeerul Roovia’, writien by Allama
Ibne Sireen, page 78 and (xxiii) “Sahi
Bokhari” translated by Hazrat Maulana
Waheed-uz-Zaman, pages 80 and 82.

22.  Basically the point for examination is that as to
what is the faith of a ‘Muslim’. The faith of a ‘Muslim’
is the Holy Kalma, which means that there is no God (no
one is worthy of worship and obedience), save one God
and Muhammad (Peace Be Upon Him) is His Messenger.
Actually the meaning of Holy Kalma, in other words, is
a confession which is gate-way to Islam. But any one
who repeats the confession mechanically, by deceitful
means or by diverting any thing out of it towards him
cannot be called a ‘Muslim’. This confession consists of
two parts, the first part (Lailaha Illaliah) contains the
affirmation of the oneness of God. It means that no one
except the Almighty is worthy of worship and obedience.
Infact it means Allah Almighty is the True King (Saccha
Badshah), whose names are as under:-

1. Allah -2. Arrheman 3. Arrahim 4. Almaliko
5. Alqudoos, 6. Assalam 7. Almomino 8.
Almohemeno 9. Alazizo 10. Aljabbaro 11.
Almutakbiro 12. Alkhaligo 13. Albario 14.
Almusawwiro 15. AlGhaffaro 16. AlQaharo
17. Alwahabo 18. Alrazzaqo. 19. Alfataho
20. Alaleemo 21. Algabizo 22. Albasito 23.
Alhafizo 24. Arrafeo 25. Almoizo 26.
Almozillo 27. Alsamio 28. Albasiro 29.
Alhakimo 30. Aladalo 31. Allatifo 32.
Alkhabiro 3. Alhalimo 34. Alazeento 335.
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Alghafooro 36. Alshakooro 37. Alalio 38.
Alkabiro 39. Alhafizo 40. Almogqito 41.
Alhaseebo 42. Aljalilo 43. Alkarimo 44,
Arragiba, 45. Almojibo 46. Alwasio 47.
Alhakeemo 48. Alwadoodo . 49. Almajeedo
50. Albaiso 51. Alshaheedo 52. Alhaqqo 53.
Alwakeelo 54. Algavio 55. Almateeno 56.
Alwalio 57. Alhameedo 58. Almohsio 59.
Almobdio 60. Almoeedo 61. Almohee 62.
Almomito 63. Alhayeeo. 64. Algayyumo 65.
Alwajido 66. Almajido 67. Alwahido 68.
Alahade 69. Assamdo 70. Alqadiro 71.
Almugtadiro 72. Almugaddimo 73.
Almokhiro 74. Alawwalo 75. Alakhiro 76.
Alzahiro 77. Albatino 78. Alwalio 79.
Almotaali 80. Albarro 81. Attawabo 82.
Almuntagimo 83. Alafuo 84. Alraufo 85.
Malikomulk  86. Zuljala-e-wal-lkram  87.
Almugsito 88. Aljamio 89. Alghanio 90.
Almughnio 91. Almotio 92. Almanio 93.
Addaro 94. Annafeo 95. Annooro 96.
Alhadio 97. Albadio 98. Albagic 99.
Alwariso 100. Arrashido and 101. Alsaburo.

Meaning thereby that He Alone is Supreme.

23. The second part of Kalma consisted of
(Muhammadur Rasocol Allah) that Mohammad (Peace Be
Upon Him) is the Messenger of Allah Almighty. So
Prophet Mohammad (Peace Be Upon Him) is the Apostle
of God Almighty and it means that He (Peace Be Upon
Him) was raised up by Almighty for the guidance of the
World and whatever he taught or preached like the
divinity of the origin of the Quran, the existence of the
angels, certainty of.the last day, the resurrection, the
Judgment, the award of Heaven and Hell according to
one’s deed on the earth was hundred percent true and
authentic. Allah Almighty made many pictures, in other
words, sent His Apostles for Nations and for Societies



218

but last pihcture Prophet Mohammad (Peace Be Upon
Him) was declared by Allah Almighty as ‘Mehboob-e-
Khuda’, whose names are as under:-

1.

Muohammadun 2. Ahmedun 3. Hamidun 4.
Mehmoodun 5. Qasimun 6. Aaqibun, 7.
Fatihun 8. Khatimun 9. Hashirun 10.
Maahin 11. Daain 12. Sirajun 13. Rashidun
14. Munirun 15. Bashirun 16. Nazirun 17.
Haadin 18. Mhadin 19. Rasoolun  20.
Nabiyun 21. Taahaa 22. Yaasin 23.
Mozammilun 24, Mudassirun 25. Shafiun
26. Khalilun 27. Kaleemun 28. Habibun 29.
Mustafa  30. Murtaza 31. Mujtaba 32,
Mukhtarun 33. Nasirun 34, Mansocorun 36.
Qaaimun 37. Hafizun 38. Shaheedun 39,
Aadilun  40. Hakimun 41. Noorun 42.
Hujatun 43. Burhanun 44. Abtahiyun 45.
Mominun 46. Moteeun 47, Muzakkirun 48,
Waaizun 49. Ammenun 50. Sadiqun 51.
Musaddiqun 52. Naatiqun 53. Sahibun 54.
Makkiun 55. Madaniun 56. Arabiun 37.
Hashimiyun 58. Tehamiun 59. Hijaziyun 60.
Nazariun 61. Qureshiun 62. Modariun 63.
Ummiun 64. Azizun 65. Harisun 66. Raufun
67. Rahimun 68. Yateemun 69. Ghaniun 70.
Jawwadun 71. Fatahun 72. Aalimun 73.
Tayyubun 74. Tahirun 75. Mutahirun 76.
Khateebun 77. Fasihun 78, Syedun 79.
Munagiun 80. Imamun 81. Barun 82. Shafin
83. Mutawasitun 84. Sabiqun 85. Mugqtasidun
86. Mehadiun 87. Haqun 88. Mobinun 89.
Awwalen  90. Akhirun 91. Zahirun 92,
Batinun 93. Rehmatun 94. Mohallalun 95.
Moharramun 96. Aamirun 97. Nahin 98,
Shakoorun 99. Qaribun 100. Munibun 101.
Mujeebun 102. Mubalighun 103. Toaaseen.
104, Haameem 105. Haseebun 106. Olaa.
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24. Allah Almighty declared his Beloved Prophet
(Peace Be Upon Him) as ‘Khatam-un-Nabeeyan’.
Reference is made to Verse No. 40 of Surat Ahzaab,
which is as under:-

“Muhammad (P.B.U.H.) is not the father of
any of your men, but he is the Messenger of
Allah and the last (end) of the Prophets. And
Allah is Ever All Aware of every thing:”

Allah Almighty himself and his Angels sent
‘Darood-o-Salam on Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
and ordered the Muslims to send their blessings on Him.
Reference is made to Surat Ahzaab Ayat No. 56 which is
as under:-

“Allah and His Angels send blessings on the
Prophet.

Oye that believe! Send ye blessings on him
And salute him With all respect”.

25. First we seek guidence from the Holy Quran,
which is the true source of knowledge for a Muslim.
Therefore, it is an established fact that there would be’
no Apostle after our Beloved Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) and if any one has any such claim of being
Prophet after Him or to have resemblance with the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) or Whose (Peace Be Upon
Him) continuity, either he is ‘Massalama Kazzab’ or
‘Mirza Ghulam Ahmed Qadiani’, he cannot be Apostle of
God but he is ‘KAFIR’ and ‘MURTAD’, liable to be
punished under the law in Pakistan.

26. Allah Almighty Himself and His Angels send
‘Darood-o-Salam’ on Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
and ordered the Muslims to send their blessings on Him.
Reference is made to Surat Ahzaab Verse No. 567,
which is as under:-

“Allah and His Angels send blessings on the
Prophet O ye that believe! Send ye blessings
on Him. And salute Him with all respect.”
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27. Now the point for determination is that Allah
Almighty declared the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) as ‘Khatamun Nabeeyin, then as to whether if any
person by force of his knowledge of Islam by praising
Allah Almighty and the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him} diverts himself and claims himself as ‘Anna
Mohammad, would it be possible that Allah Almighty
shall send His blessings for that person! Certainly not.
In accordance with the spirit of Surat Ahzaab, Darood
Sharif is only meant for the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) and this logical version is sufficient to say
that there can be no Prophet in any way or in any
manner or in any face after our Holy Prophet (Peace Be
Upon Him). The supreme honour, which Aliah Almighty
gave to our Holy Prophet (Peace Be Upon Him) is that
He made the ‘Zikar’ of Holy Prophet mandatory
alongwith His ‘Zikar’, and then the Holy Kalma is
complete’.

28. Can a Muslim imagine that a person, who claims
himself to be Apostle in any shape whatsoever and
brings himself forward to compete himself with the
status of Holy Prophet (Peace Be Upon Him), then Allah
Almighty and his Angels would send their blessings on
that person. It is impossible. Infact such person is
‘KAFIR’ and ‘MURTAD’.

29, Murtad means a person who diverts from his
religious belief and in such a way as if he is injuring the
dignity of Allah Almighty, His Ayat and His Prophet.
Even repentence (Tauba) of such person shall not be
accepted and he shall be liable for action under the Penal
Law. :

30. The words ‘insult’ and ‘contempt’ are words to an
extreme, even idle talk (Dillagi) or laugh (Hansi) are not
permitted for Allah Almighty, His Ayat and His Holy
Prophet (Peace Be Upon Him). So if a person even
presents a document now a days and claims that this
document has been sent to him by Holy Prophet (Peace
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Be Upon Him) and it is verified by all Aolia-e-Karam,
then it means that he has involved himself in idle talk
(Dillagi) and laugh (Hansi), so such a person is
definitely ‘Kafir’ and ‘Murtad’. The reference is made to
Surat Tauba Verses No. 65 and 66.

31. This is such a case in which the allegation against
the accused is that he called for himself ‘Anna
Mohammad’, his family members as ‘Ahl-e-Bayat’ and
his followers as ‘Sahab-e-Rasool’. Leaving aside other
allegations, this is such a case in which the prosecution
version is that the persons at large were injured by
touching their religious feelings. It is not such a case in
which the members of a family have been physically
injured or there is road incident and their statements
have to be examined in order to find out the consistency
in their statements. It is such a case in which the
statement of one witness has to be analyzed in the light
of his own statement, whether it corroborates with other
statements or not, for the reason that two or three
witnesses are residents of Karachi and the others are
residents of Lahore and this religious matter injuring the
feelings of Muslims at large have been taken up by a
religious party known as ‘Aalmi Majlis® Tahafuz-e-
Khatam-e-Nabuwwat;, whose history is full of sacrifices
in the name of Allah Almighty and love with the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) and infact the religious
scholars belonging to this party, either Advocates or
others, who by their efforts brought the provisions of
Section 295-C in the Pakistan Penal Code and now this
case through their representative ‘Maulana Mohammad
Ismail Shujaabadi. So it is my view that each witness has
to be examined so far his testimony and credibility is
concerned in the light of his own circumstances and
keeping in view this in mind that the conviction and
sentence can be passed even on the basis of the statement
of a true solitary witness because law says that the
qualitative evidence is required and not the quantitive. |
may express my view in this way that some decoits
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looted one person in the one corner of Jungle and looted
another person in the other corner of the Jungle. So
wherefrom the corroboration would come. Therefore, the
statement of the aggrieved person in the 'light of
circumstances explained by him shall either be accepted
or rejected.

32. Here in the case, there is no such controversy that
Yousaf Ali, accused is to be declared as ‘Wali’,
‘Abdaal’, ‘Qayyum’ and ‘Qutab’ and had it been so, then
some Books referred by him like “Secret of the Secrets’
could be considered. Even otherwise the Books referred
to by him are not relevant for the subject and over and
above the Holy Quran, which is the supreme source of
law and knowledge.

33. Now this aspect is worth examination that as to
whether first of all the prosecution case is to be taken up
or the case of accused on basis of his statements be
examined first. Formally it is the prosecution who has to
prove its case. But here I prefer to take up the
statements of the accused to examine his personality.

34, He stated in his statement on oath that his faith in
religion is like that of ‘Hazrat Abubakar Siddique’,
*‘Ahle Bayat’ and like that of ‘Aclia-e-Karam’ and his
mission is world peace through human excellence
{Ahsan-e-Taqveem), also known as World Assembly and
Peace and Islamic Renaissaznce and he added that
whenever he talks about ‘Ishaq-e-Mohammad, he would
love to be student of ‘Sufiizm’, when he strives against
enemies of Islam, he would like to go to “Jamat-e-Islami
Camp, when he hears Naats, he would love to sit in
Brailvi Company and if he has to hear good sermons
about Ahl-e-Bayat-e-Rasool, he would prefer to go to
‘Shiaz and while he performs exortic he would be a
student of ‘Daobandi” and if he has to talk about
‘Toheed’, he will go in the Camp of ‘Ahl-e-hadees. In
other words according to him all Muslims have some
good partial knowledge, not a total knowledge and the
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total knowedge is under the feet of Hazrat Muhammad
" (Peace Be Upon Him). He referred to many Surats in
support of his version. If his statement, as referred
above, despite references of Holy Quran and Page No.
28 of the Book ‘Qanoon-e-Toheen-e-Risalat’ written by
Mr. Mohammad Ismail Qureshy is deeply examined, it
would look that all the Surats of Holy Quran are true but
the object of his statement is to condemn every school of
thought of ‘Muslims’ with this plea that every school of
thought has partial knowledge and infact his mission is
to attract the public towards him with this version that
he is every where. Whereas the true situation is that a
‘Muslim” belonging to every school of thought has faith,
as discussed above, or as under:

“ RS MG i U T

When this is the faith of 2 ‘Muslim’, then what is
the necessity of condemning the school of thoughts. He
admits this thing to be bad by stating that description of
defect of any one is back-biting, so he shall not point cut
the defect of any one. He is indirectly condemning the
different school of thoughts by stating that if he is to
hear the Naats he would love to sit in Brailvi Company.
Meaning thereby, he does not like other acts of the
Brailvi school of thought and similarly in case of ‘Ahle-
Hadees or ‘Jamat-e-Islami’. He criticized that all
translations of Holy Quran are incorrect and defective.
But he did not state that he wrote true translation of the
Holy Quran and when he was asked about knowledge of
Arabic, he replied that he knows Arabic language to
some extent. While proceeding further, he stated that
prior to his birth his parents. Murshids of his parents
and the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) gave the
happy news that he has a contact with the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) through dreams and observance
and though it is his personal matter but according to him
it is not objectionable for others and he mentioned this
fact for the reason that in his conversation all the terms
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are those which he has got from the Holy Prophet (Peace
Be Upon Him). For example in Arabic the word ‘Ahle-
Bayat’ is usually used and words ‘Ahle-e-Bayat-e-
Rasool’ are specified. So ‘Ahle Bayat’ can be used for
any body; that he has to be in accordance with the
example of Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and if
some one is like Holy Prophet (Peace Be Upon Him) it is
not disrespectful or_ insulting but if some one is not in
accordance with the Holy Prophet (Peace Be Upon Him),
it is disrespectful and for this reason the happy news and
pleasure was that his name ‘Muhammad’ was suggested
and later on the elders and scholars gave guidance that
this would proceed with difficulty in the culture of
Pakistan. It is obvious from his this sttement that he has
tried to make his birth like that of an Apostle of God.
Even otherwise there is no such proof to show that it was
as such. According to him if some one is like Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) it is not disrespectful. The
question is that how any one can claim to be like Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) whereas we are the
humble slaves of the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him). He added Yousaf Ali in his name ‘Muhammad’
with his version that the culture of Pakistan would not
accept the simple name as “Muhammad”. Any such
version cannot be accepted because if in good faith the
simple name as ‘Mohammad’ of a person is suggested,
no body will agitate and if the name ‘Muhammad’ is
suggested to pose like the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him), then this simple name as ‘Muhammad’ is highly
objectionable. He further stated that the way Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) is on the peak of
Prophethood, in the same way, his followers could reach
on the peak of man kind and the peak of man kind is that
there should be no secret in between Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) and the man. The love with the
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) may go to an
extreme but one should keep in mind that an animal
cannot become human being, a human being cannot
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beconte an Apostle of God and all Apostles of God
cannot become the Holy Prophet (Peace Be Upon Him).
So far the secrets are concerned, this fact is best known
to Allah Almighty or to the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) (Mehboob-e-Khuda) as Allah Almighty is
‘Mohib’ and the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) is
*Habib’;. Therefore, there can be no secret in between
the ‘Mohib’ and ‘Habib’. So it is incorrect that there can
be no secret in between God and the Apostle of God. So
his version is objectionable from religious point of view.
Thereafter, he claims to be the Caliph of the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) but without any ‘Dalil’ or
‘proof’ except the document Exh.DL, which is
computerised / typed, delivered to him about 40 days
earlier during the trial of this case. It is quite funny but
it does not mean that he lacks wisdom and infact to
thrash out his wisdom Fis statement on oath is being
examined first, prior to the discussion of the prosecution
case. In order to explain as to who and when the word
‘Sahabi’ was used. According to him, the ‘Sahabi’ is that
person who had the company of Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) in ‘Halat-e-Iman’ and if he is not a ‘Sahabi’,
then what else. He stated that the ‘Sahabi means the
- companion of Muhammad Bin Abdullah Muhammad
Rasool Allah (Peace Be Upon Him). Anyhow on safe
precaution the word of ‘Sahabi’ was also used for the
companions by the leaders of ‘Ahle-Bayat’ and similarly
Hazrat Ghos-e-Azam used this word in the same sense
and stated that is it not correct that we generally do not
call our friends as companions and the meaning of
‘Sahabi’ is some thing else and the meanding of ‘Sahab-
e-Rasool’ is some thing else. This explanation given by
him itself is double meaning and infact he tried to justify
the fact of calling his two companions as ‘Sahiabi’. If
any one is a true ‘Muslim’ he should avoid such Islamic
terms, which may confuse others. During cross-
examination, he stated that he cannot say if the Book
titted as ‘Ali Nama’ was presented to him by Syed



226

Masood Raza. If this Book Ali ‘Nama’ (P-14) is read, it
would look that there are many things objectionable in
it. For example, poem (P-9) ‘Tujhi-pe-Var-De-Apni-
Jawani’ Portions ‘A’ to ‘A’ and ‘B’ and highly
objectionable as ‘Suaad’ for Saiallaho Alehe-Wassalam’
is put on words addressed to Yousaf Ali. Infact he could
not deny the presentation of this book and the showing
of the lack of knowledge was meaningful and Syed Musa
Raza Writer of the above mentioned book was admittedly
known to him. Last of all he stated in this regard that he
has audience in abundance, so he has not concern with
the words by which he has been addressed by those. This
explanation given by him is highly objectionable, which
also means as if some one put ‘Suaad’ for Salallaho
Alehe-Wassalam’ on his name, he accepts the same,
Infact he should have stated that he condemned /
disproved those persons and he had not done so far
despite of having knowledge in this regard even in the
court. Anyhow, he admitted later on, during cross-
examination, that there is possibility that his poetry had
been produced in ‘Ali Nama’. Indirectly he admits to
have knowledge about the book ‘Ali Nama’ (P-14).
Similarly he showed his ignorance about a book titled
‘Bang-e-Qalandri’ (P-16) and also showed ignorance that
the poetry given in the book (P-16) is same as given in
‘Ali Nama’ (P-14). Infact it is obvious that he is
concealing some thing.

Now when he was cross-examined about his place
of birth, he stated that he was born in a village near
Jaranwala but he does not remember the name of the
village; that his place of birth officially recorded is Ist
‘August, 1949, that he started his education is a School at
Jaranwala; that he did Matriculation in a School at
Jaranwala; that he was born in the month of ‘Shabaan’;
that he never told his date of birth as 9th Rabiul Awwal;
the date of brith of Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
is told as 12th Rabiul Awwal and 9th Rabiul Awwal and
he stated that he has difference on this but later on stated
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that both could be correct or correct. Now here it should
be pointed out that if the Video Cassette is seen, he has
stressed on 9th Rabiul Awwal as date of birth of our
Holy Prophet (Peace Be Upon Him). It looks quite
astonishing that he did Matriculation from a School at
Jaranwala but he does not know the name of his village.
Infact he tried to conceal himself so that one could not
know that as to whether he is simple Rajput or
otherwise. During cross-examination he stated that
Arabic was also included as Optional subject. Meaning
thereby, he had no knowledge about Arabic language in
detail, then how he can claim that the translations of
Holy Quran made in the past are incorrect. Infact it is an
assult on the Holy Quran and his intention is to mold the
general public towards another angel / direction / way
like Mirza Ghulam Ahmed Qadiani, who first was very
loyal to religion but diverted later on when he had some
followers behind him. In order to conceal his
personality, he further stated in cross-examination that
he has lost his Education Certificates. Passport and Visa
etc,, because there was an incident of setting his house
on fire, as a conseguence of which, his luggage is lying
here and there. Therefore, he cannot collect as to where
his documents of education are lying. While explaining
incident of fire, he stated that it was just an attempt in
the month of April, 1997. So his family shifted to
different places and further stated that, however, he did
not lodge any report with the police. Here again he has
tried to conceal his educational qualification. The cross-
examination on him at page 27 of the file would also
show that he participated in the marriage of Masood
Raza on 26.12.1995, who wrote the Book ‘Ali Nama. So
it is quite astonishing that he had no knowledge of this
Book. But at a later stage he stated that he has heard the
poem ‘A’ to ‘A’ as being the portion and the portion ‘B
to ‘B’ of the poem of P-19 written by Syed Masood Raza
in his book ‘Ali Nama. Meaning thereby he knows how
to twist his statement. While going further relating to
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this subject ‘Ali Nama’ he admitted that the poems ‘F’ to

‘F' and ‘G’ to ‘G’ apparently are objectionable and tried
to justify his position by reciting ‘Sher’.
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35. He stated in cross-examination that his father was
Jeweller as well as cultivator and first of all shop of his
father was in Lahore, then was shifted to Jaranwala and
that his father was owner of the property, the detail of
which is not known to him but his father had distributed
the same when he was child and his father left no
property for him except one house, which was given to
one sister. About his service he stated that he joined the
Defence Services in the year 1966 and he remained in
Service till 1977 with the designation of Captain, last
held in the Defence Services. So his way of income was
salary of Captain and another source of income was the
property inherited by his wife. Meaning thereby when he
resigned from the service he had no huge amount with
him to carry on any business but he showed in his
statement on oath that he has invested rupees twenty four
lacs in the business of cloth in ‘Madina Munawara’.
About his residence bearing No.218-Q in the Defence,
Lahore, he stated that it is neither owned by him nor by
hiw wife but he had resided there. And about his name
recorded in the service record, he stated that it was
‘Yousaf Ali Nadeem’ and that the house known as
‘Jannat-e-Tayyaba’ situated at 218-Q Defence, Lahore
and later on admitted that the owner of the house was his
wife. Two things are quite clear from this portion of his
statement in a way that he had excluded the name of
‘Muhammad’ from his name ‘Mohammad Yousaf Ali’
and that he added ‘Nadeem’ in his name and became
‘Yousaf Ali Nadeem’. Meaning therby he had no love
with the name ‘Muhammad’ and infact he had love with
‘Takhallus’ (pen name) ‘Nadeem’ that of a Filmstar,
perhaps that act on his part developed in the youth age,
and the second thing is that first he denied to be owner
of the house, as mentioned above, but later on stated that
the house was owned by his wife. Meaning thereby he is
in the habit of making contradictory statements.

36.  Now about the circulation of money in between
him and the prosecution witnesses is in this way when he
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states that Draft Mark ‘A’ for an amount of Rupees three
lac is concerned, the amount is his but the Draft was
sent by Mohammad Ali Abubakar (PW), similarly Draft
Mark ‘B’ for an amount of rupees five lac, the amount
was his and the draft was sent by Mohammad Ali
Abubakar (PW) from Karachi to Lahore and so far the
Draft Mark ‘C’ is concerned, he again stated that the
amount was mine but it was sent by Mohammad Ali
Abubakar (PW) from Karachi to Lahore, and in case of
Draft Mark ‘D’ he stated that it was his amount but it
was despatched by Mohammad Ali Abubakar (PW). This
portion of his statement is also meaningful for the reason
that how is it possible that a specific amount is being
sent from Karachi to Lahore by a specific person but the
claim of Yousaf Ali, accused, without any evidence, is
that it was his amount. Meaning thereby he is concealing
some thing and telling a lie.

37. He admits that the Air-Conditioner purchased vide
Receipt Mark ‘F’ was given to him as gift and he
volunteered that this Air-Conditioner was purchased
from his amount and this amount was gifted by him to
Mohammad Ali Abubakar (PW). The question is to what
is the meaning of these sentences. It is clear that the
Air-Conditioner, after purchase by Mohammad Ali
Abubakar (PW) was given to him and at the most he
tried to conceal this fact.

38. In order to prove himself a very pious man, he
stated that since he was called by ‘Murshid’ in Madina
Munawara, so he tendered resignation from service, but
at the same moment he admits that he did not mention
this fact in the application for resignation. This fact on
the record would also force to believe that there is
tendency in him of concealing the true facts.

39. About use of word ‘Faqgeer’ for himself, he stated
that he has not written ‘Fageer’ for himself except at one
stage but later on he confirmed his contention and stated
that he has never called himself as ‘Faqeer’ any where
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or written as such. But at the same moment he admitted
that he has termed himself as ‘Maskeen’ and ‘Fageer’ in
his statement before this court and volunteered that he
has stated before this court that this ‘Fageer’ was
performing his duty, admitted that he has written as
‘Fageer’ for himself in letter Exh.DM addressed to this
court, admitted that he has written as ‘Fageer’ many a
times in the above mentioned letter and volunteered that
there were many persons, who wrote alongwith their
names ‘Faqeer’. In my view, there can be no objection if
some one calls himself as ‘Faqeer’ but this Appellation
(Lagab) is objectionable when it becomes meaningful and
it is written with crookedness. Here the reference can be
made to the document Exh.DYY, wherein he is happy to
see the words ‘His Excellency’ alongwith his name and
this typing in English is by a latest Typing Machine or
this typing in English is computerised. Whereas his
photograph with His Lordship Mr. Justice (Retired)
Mohammad Afzal Cheema. Hon’ble Judge of Supreme
Court is of those days when there was no Computer or
any latest machine. Even otherwise document Exh.DYY
seems to be a manufactured one. Moreover, while
appearing as his own witness he repeatedly used the
word ‘we’ or ‘us’ for himself, then how such a person
can claim as ‘Faqeer’.

40.  About document Exh.DL, whigh reflects to have
‘Khilafat-e-Uzma’ of Holy.Prophet (Peace Be Upon Him)
“he stated that this document is a Certificate relating to
the spiritual aspect awarded to him by the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) as the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) awards Spiritual Certificate of this nature.
He admitted that in document Exh.DL, the sentence
‘Khalif-e-Azam Hazoor Syed-e-NadMuhammad (Peace Be
Upon Him) Ka-Khalif-e-Azam Hazrat Imam (Al-Sheikh)
Abu A .H. Muhammad Yousaf Ali) is awarded to him by
the Holy Prophet {(Peace Be Upon Him). Volunteered
that in accordance with Surat ‘Haj’ Verse No. 78 every
Muslim after all efforts should prove himself as ‘Khalifa’
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of Holy Prophet (Peace Be Upon Him) subject to His
(Peace Be Upon Him) confirmatin, added that portion
‘M’ to ‘M’ is the part and parcel of Exh.DL and this
‘Shahadat’ has been awarded to him by Hazrat Abdullah
Shah Ghazi and this ‘Shahadat’ has also been given by
other ‘Olia-e-Karam., all ‘Olia-e-Karam’ are alive and
this ‘Shahadat’ has been awarded by them. Further added
that he cannot say that this ‘Shahadat’ has been given by
‘Olia-e-Karam’ at the instance of Holy Prophet (Peace
Be Upon Him) or not. The portion ‘N’ to ‘N’ is
‘Alhamdulillah® correct and it is for him; that he knows
‘English’, ‘Urdu’, ‘Punjabi’ and little Arabic and little
persian and the language of love. He further stated in
cross-examiration that he came to know through ‘Hazrat
Abdullah Shah Ghazi’ that all ‘Olia-e-Karam have
confirmed this Certificate Exh.DL. He stated that he
received this Certificate directly from Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) but it was verified indirectly by
the ‘Olja-e-Karam’ from ‘Abdullah Shah Ghazi’.
Volunteered that this Certificate was spiritual but he
cannot tell its details that as to whether he received
document Exh.DL, either typed or un-typed -and admitted
that the document Exh.DL is computerised and typed
document and he got this document Exh.DL
computersied / typed from Islamabad. He stated that he
cannot tell that as to whether he had been receiving the
spiritual messages from Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) either in Arabic or in English because it is
personal affair that as .to in which language ‘Olia-e-
Karam® conveyed their message to him, therefore, he
cannot tell the language, even he cannot tell the detail of
verification portion ‘M’ to ‘M’ and Exh.DL so far the
language is concerned, even he cannot tell the language
in which the message portion ‘N’ to ‘N’ Exh.DL was
received by him, however, he admitted that the message
recorded in the upper portion ‘K’ to ‘K’ of Exh.DL is
his and also of his Committee and he was responsible for
it and when he was asked about the meaning of word
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‘Amplitude’, he stated that the meaning of the word
‘Amplitude’ is ‘Amplitude and about the word
‘Resurrect’, he stated that it is as ‘Resurrect’ in English,
however, he denied this suggestion’ that he has
manufactured this document to grab money from the
people. Now the question worth consideration is that as
to what is this document. Leaving aside its admissibility
for the reason that this document has been presented by
him, so believing it to be admissible the question in my
mind is that in view of his above statement, what is the
_corroborative piece of evidence about this document and
what is the sanctity of this document. There is nothing
on the record to believe that this document is correct. It
is quite astonishing that ‘fluid’ has been used on the
word ‘Suaad’ at many places on the name of:.‘A.H.
Muhammad Yousaf Ali’ and if this document is seen by
magnified glass, it would look that on every step where
‘Suaad’ has been used for the name of ‘Muhammad
Yousaf Ali’, it has been covered by ‘fluid’. So it is quite
astonishing that the message of Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) was received by him with the fluid of
modern day. Infact this document is ridiculous towards
Islam and the spirit of Surat Tauba Verses 65 And 66 of
Holy Quran, which in English are as under:-

Verse No. 65

“If you ask them (about this) they declare ‘we
were only talkly idly and joking’ say was it at
Allah and His Ayat and His Messenger that
you were mocking?”

Verse No. 66

“Make no excuse; you disbelieved after you
had believed. If We pardon some of your, We
will punish others amongst you because they
were ' Mujrimun
(disbelievers/sinners/criminals).
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41. After analyzing this document, I am forced to say
that there is no need to examine the prosecution evidence
in presence of this original document, which itself is
sufficient to declare Yousaf, accused, as ‘KAFIR’ AND
‘MURTAD’. Now thereafter I shall not use the words
‘Muhammad’ and ‘Ali’ alongwith his name in the
judgment but only Yousaf Kazzab’.

42. There are many things in his statement on oath
like that what is the concept of ‘Imam-e-Waqt’, World
Assembly, ‘Mard-e-Kamil’, ‘Fageer’, ‘Sirre Israr’ his
Colums in ‘Tameer-e-Millat” published in daily
‘Pakistan’ ‘Qarz-d-Hasna, in other words justification
for grabbing money from the people but I am leaving all
these subjects undiscussed because his complete
statement in verbatim has already been reproduced and if
any Reader of this judgment wants to know some thing
more about Yousaf, accused, he should read his entire
statement on oath.

43. Now if his statement under Section 342 Cr.P.C is
perused, as given above, it would look that the accused,
after consultation with his counsel did not submit reply
to some very important questions. For instance, when he
was asked about a question. with regard to Audio
Cassette (P-1) and Video Cassettes (P-2 & P-35)
containing his speeches, he submitted that his counsel
has advised him not to answer this question. There are
many other instances of this nature where Yousaf,
accused, refused to answer the material guestions. The
peint for determination is that as to what is the legal
position in this regard. The spirit of Section 342 Cr.P.C.
is that accused is asked to explain any circumstance
appearing in the evidence against him without peviously
warning Yn“this regard and this explanation is sought by
putting the questions by the court. Meaning thereby the
prosecution evidence which comes against the accused is
put to him. Now if the accused does not reply a
question, certainly, it would mean that he has admitted
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the piece of evidence brought on record by. the
prosecution. Here I must mention the principle that if the
statement of the accused under Sectin 342 Cr.P.C. is to
‘be considered it is either accepted in toto or rejected in
toto. But his this statement under Section 342 Cr.P.C. is
an example in the history of criminal trial that accused
did not submit his replies about very very important
piece of evidence after consulting his counsel.
Therefore, such pieces of evidence shall be presumed to
be admitted by the accused and here I must mention that
Audio and Video Cassettes are permitied to be produced
in evidence. This analyses of the statement of Yousaf,
accused, forces to believe that he is a crafty and artful
person.

44. Here the conduct of the accused can also be
examined as it was observed by the court. At one stage a
prosecution witness was being cross-examined by the
learned defence counsel. Yousaf, accused, interfered and
tried to hand over the Book of Holy Quran to his counsel
in such a way as if he had no regard for the Holy Quran
and he was handing over the Holy Book in a throwing
manner. While the conduct of the defence counseil was
that at one stage while cross-examining another
prosecution witness he put his questions in the form as
under:-

“C Lyl kS

- 45, This question put by the learned defence counsel
was not from his own pocket but if the Audio and Video
Cassettes are seen, then it would look that Yousaf,
accused, by carrying the Holy Book in his hand acted in
the same manner. Meaning thereby the conduct of
Yousaf, accused, forces one to believe that he had no
regard for the Holy Quran and his assertion to have the
same and to pose as a very pious and scholar in religion
is baseless. All this material has been obtained basically
from the statement of the accused recorded as a witness.
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So it is admissible in evidence and an inference, as
above mentioned, can be drawn from it,

46. Now the case of prosecution is to be analysed in
the light of the arguments advanced by the learned
defence counsel.

47, First of all the point for determination is-that as
to what is the impact of delay in lodging the FIR. This
case was registered on basis of complaint Exh.PC dated
26.3.1997, moved by Mohammad Ismail Shujaabadi,
Secretary General ‘Aalmi Majlis Khatam-e-Nabuwwat’
Lahore Branch to Senior Superintendent of Police,
Lahore, who asked DSP (legal) to examine and report
immediately vide his order dated 28.3.1997. While the
formal FIR Exh.PC/1 was recorded on 29.3.1997. If the
contents of the application Exh.PC are perused, it would
look that the complainant in this case was not an eye
witness but he had some evidence with him in the shape
of Cassettes containing speech of Yousaf, accused,
diary, writings and the reference of a specific incident
dated 28.3.1997 with regard to sermon (Khutba)
delivered by Yousaf, accused in mosque ‘Baitul Raza’
situated in Chowk Yateemkhana, Lahore. While the
prosecution witnesses collected later on, narrated -their
stories of being cheated on different dates, mostly at
Karachi, particularly in the house of one ‘Abdul Wahid’
or at Lahore. Certainly, the incident of being cheated
are of different dates and that after submission of
application Exh.PC, the formal FIR was recorded on
29.3.1997, therefore, it can be argued that as to why the
delay occurred in such like sensitive case in which the
allegation against accused was that of his claim being
‘Prophet’ or like the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him). If the prosecution evidence is examined carefully,
it would look that each witness faced the incident of
being cheated after intervals and it all was happening
first in the sermons in accordance with the Islamic faith
and then an offer to have ‘Ziarat’ of the Holy Prophet
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(Peace Be Upon Him). In my opinion every Muslim can
be cheated under such umbrella. Anyhow the stage
comes when the wisdom prevails and when the wisdom
prevails, the aggrieved person stands looted. So in such
sensitive cases the delay is bound to occur because
straight away such like case is not registered because
after submission of an application to SSP, it goes to the
DSP (Legal) for opinion and thereafter the case is
registered. Even otherwise the evidence is to be
collected and the best thing in such circumstances is to
evaluate the evidence of the parties independently.

48. Now the point for exmination is as to which piece
of evidence is inadmissible in evidence in the light of the
objections raised by learned defence counsel. He raised
this objection that Audio and Video Cassettes are not
admissible in evidence in the light of the provisions of
Article 164 of ‘Qanoon-e-Shahadat’. Both the parties in
support of their contentions have referred to the cases on
this legal controversy. So far Article 164 of ‘Qanon-e-
Shahadat’ is concerned, it says that if the court considers
appropriate may allow to be produced any evidence that
may have become available because of modern devices
or the techniques. The objection raised by the learned
defence counsel was that the maker of Audio and Video
Cassettes has not been produced. Moreover, no
genuineness can be attached to the transcripts got
prepared by the police and that there are tampering and
changes in the Audio and Video Cassettes. It may be
mentioned in this regard that Audio and Video Cassettes
were provided to the accused. Even his counsel saw the
Video Cassettes in the Chamber of the undersigned and
at the end he uttered the accused owns it in toto and
later on he was worried in this connection and denied the
voice and photographs of the accused in the Audio and
Video Cassettes. Even when the statement under Section
342 Cr.P.C. was recorded, the learned defence counsel
advised to the accused not to answer the question. And.
at one stage when the statement of the accused was being
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recorded, he himself produced a Video Cassette
containing his interview, perhaps with the foreigners.
Now if Video Cassette Mark ‘I, provided by the
accused and the Video Cassettes P-2 & P-5 and also the
Audio Cassette P-1, are seen and heard, it would
establish that the voice of accused is same in the Audio
Cassette and the Video Cassettes and that the
photography in the Video Cassettes, as mentioned above,
is that of Yousaf, accused. Infact by producing the Video
Cassette he (accused) provided an opportunity to the
court for comparison in which this court itself is
competent. T fully agree that due to modern devices there
can be a chance of tampering or to cause changes in the
Audio and Video Cassettes because there are some
specialist persons who can provide the voice of another
person easily. But here in the instant, the comparison
shows that each and every word uttered in the Audio
Cassette or in the Video Cassettes, as mentioned above,
are that of Yousaf, accused, and even there is no doubt
about his photography. If the cross-examination on PW-3
Muhammad Ismail Shujaabadi is perused, it would look
that he was suggested that there is tampering and
changes in Audio and the Video Cassettes but the learned
defence counsel failed to point out any tampering or any
specific change, which could he put to the witness. If
such general suggestion was to be given, then the
learned defence counsel should have pointed out the
portions where the Audio and Video Cassettes were
tampered. The accused was provided Audio and the
Video Cassettes but despite this, learned defence counsel
failed to point out the nature of changes. Therefore, the
Audio and the Video Cassettes, even the Video Cassette
produced by the accused, are treated to be admissible in
eyidence.

49. Here it may be discussed as to what is the value
and importance of the Audio and the Video Cassettes, as
mentioned above. These documents have been seen by
the court. These documents have been seen by the
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Advocates from both the sides. These documents have
been seen by the prosecution witnesses’ including the
complainant (PW-3) and  the Investigating Officers. If
Audio Cassette & Video Cassettes and their transcripts
are heard or seen, it would look that Yousaf, accused,
has delivered the speeches or uttered the words which
clearly defiled the Name of Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) those of ‘Ahle Bayat’ and ‘Sahab-e-Karam’.
Even he used insulting language about Holy Quran. For
example, the transcript Exh.P-10 of Audio Cassette P-1
shows that he declared ‘Abdul Wahid’ and ‘Zaid Zaman’
as ‘Sahabi-e-Rasool’ (Peace Be Upon Him), the audience
atleast 100 in numbers as ‘Sahabi-e-Rasool (Peace Be
Upon Him), compared mosque ‘Baitul Raza’ as ‘Ghar-e-
Hira, translations of Holy Quran as defective and
incorrect; that when Muhammd (Peace Be Upon Him) is
resemblance, then he is called ‘Rasool’ and that if you
convince Rasool Allah (Peace Be Upon Him), then Allah
Almighty would be convinced and if resemblance is with
you, you aye required to convince him. Meaning
thereby, he posed himself to be Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) and his audience as ‘Sahabi-e-Rasool’. Even
this transcript shows that he showed his daughter as
‘Fatima’ with double meaning, he also declared
Muhammad Ali Abubakar as ‘Shahabi’ and a minor chiid
namely ‘Salman’ aged about two and a half years, to
have seen Allah Almighty with open eyes, who is a
grand-son of Abdul Wahid, ‘Sahabi-e-Rasool’ (Peace Be
Upon Him). He further declared that”date of birth of
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) is not 12th Rabiul
Awwal but it is 9th Rabiul Awwal, whereas relating to
this fact, his statement on oath was fluetuating, and if
transcripts P-10 and P-11 ware perused, and the Video
Films are seen, it would look that he uttered the words
which are in violation of various provisions of Sections
of the Pakistan Peanal Code i.e., 295-C, 295-A, 298,
298-A. Eevn he opposed the provisions of Section 295-C
by ridiculously saying that if the case of ‘Toheen-e-
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Risalat’ is to be registered, it should be registeed with
the permission of Holy Prophet (Peace Be Upon Him)
and at one stage he stated that he is the ‘mirror’ of the
Holy Prophet (Peace Be Upon Him) while the reflector is
some omne else, These facts can be examined from the
Video Cassette provided by himself and he went to this
extent that at one stage he stated that some ‘Ayaat’ of
Holy Quran are mischievous and this fact can be seen in
the transcript P-11 of Video Cassette P-2. So these
documents clearly established the commission of the
offences, as mentioned above by Yousaf, accused,.

50. Now there is need to discuss the oral evidence on
the record alongwith the relevnt documents if any and
that the objections raised by the learned defence counsel,
if any.

51. Dr. Mohammad Aslam (PW-1) while making the
statement about his intimacy with Yousaf, accused,
stated further that in the year 1995 Yousaf, accused, by
having meeting with him in the house of Abdul Wahid
after Maghrib Prayer asked as to what sacrifice he could
give in lieu of reality but he was reluctant and Yousaf,
accused, asked him to pay rupees two lac but he replied
that he cannot make any such arrangements and then in
the end of 1995 Yousaf, accused, directed him to act
upon what he likes and thereafter he promised to make
arrangements and in the months of December, 1995 he
informed to Yousaf, accused, to have made the
arrangements for rupees two lac, on which Yousaf,
accused, came in his house and he paid the above
mentioned amount; that on the coming Friday, Yousaf,
accused, alongwith his ‘Murids’ attended the ‘Jumma’
prayer in the mosque situated in Askari Apartment and
after ‘Jumma’ prayer Yousaf, accused, alongwith his .
companion came. in his house where after .a while
Yousaf, accused, stated to provide the reality and
thereafter while standing Yousaf, accused, stated ‘Anna
Muhammad’, on which he was surprised because no body
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can claim to be ‘Muhammad’ (Peace Be Upon Him) who
is in Madina and he took this impression that as if he is
claiming for himself as ‘Muhammad’ (Peace Be Upon
Him) and he was still in this state of affair; that the
companions of Yousaf, accused, put garlands in his neck
and when the meeting was over Yousaf, accused, his
companions went away and after his departure he
perferred to continue meetings with Yousaf, accused,
and then after couple of months while being present
alongwith Commodore (Rtd.) Yousaf Siddique in the
house of Abdul Wahid, a question was put by Yousaf
Siddique to Yousaf, accused, that from Hazrat Adam
Alahe Salam and thereafter you had been appearing as
Prophet in different times and you also appeared 1400
yvears back and thereafter you came as Saints. ‘Olia’ and
what is the difference / dignity of 1400 years back and
now and which was more dignified / glorified and in
return. Yousaf, accused, replied that the period 1400
years back was glorious but the glory now s
unprecedented as it was duty at that time but beauty
now.

52. So it is obvious that Yousaf, accused, in presence
of this witness by claiming ‘Anna Muhammad’ for
himself tried to resemble with the Holy Prophet (Peace
Be Upon Him). He was cross-examined by the learend
defence counsel on various aspects. There is a lengthy
cross-examination, even relating to a Book writien by
this witness but it would look that he has not put any
specific suggestion relating to the part of his statement
in the examination-in-chief which means that anything
stated by this witness in the examination-in-chief has
been admitted to be correct. At one stage this witness
was suggested that Yousaf, accused, in the meetings
expressed his deep love and affection for the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) but he denied this
suggestion and stated that Yousaf showed his love for
another instead of Holy Prophet (Peace Be Upon Him) or
‘Muhammad-e-Arbi’ (Peace Be Upon Him). He was
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suggested to have desposed due to personal enmity but
the nature of enmity was not suggested to him and at this
stage this witness explained that Yousaf, accused, was
sitting on the Chair and he stood up and said ‘Anna
Muhammad® and justified the way he declared to be
‘Anna Muhammad’. This was the stage where learned
defence counsel should have suggested that Yousaf,
accused, did not <claim for himself as ‘Anna
Muhammad’. So in absence of suggestion it is
established that Yousaf, accused, in presence of this
witness claimed himself to be the Holy Prophet (Peace
Be Upon Him).

53. Mohammad Akram Rana (PW-2) also resident of
Karachi, deposed that Yousaf, accused, stated in a
meeting in the house of Abdul Wahid that the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) is present in the world
today in the form of a human being and also amongst us
and upon a question asked by some one in the house of
Abdul Wahid, that our Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) lived very simple life, on which Yousaf, accused,
replied that 1400 years back the tradition was old and
now the tradition is modern and that glamour / pomp and
show is the need of the day. Yousaf, accused, further
stated that if some one can see, he may see and if some
can identify, he may identify the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) to be present amongst them, and in the next
meeting about the question of writing ‘Tafseer’ or
‘Tafheem’ of Holy Quran. Yousaf, accused, demanded
price of that and he promised to pay an amount of rupees
one lac for obtaining the book and thereafter he was
receiving the messages for making the payment and when
the payment was not made, Yousaf, accused, shortened
his demand from one lac to rupees fifty thousand and
when he had to proceed for ‘Haj’ he paid rupees twenty
five thousand to Yousaf, accused, on which he said that
he has come very close to Allah Almighty, so he
disclosed a reality in his presence and at that moment
many other people were present in the meeting held in
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the house of Abdul Wahid but Yousaf, accused, carried
him to another connected room while leaving the
intervening door as open and he asked him to close his
eves, on which he closed his eyes, whereafter he
(accused) asked him to recite ‘Darood Sharif’, on which
he recited ‘Darood Sharif’ and then he asked to open the
eyes and inquired from him as to whether he has seen
anything, on which he said that he has not seen any thing
but Yousaf, accused, embraced him and said ‘Bismillah’
that he was Muhammad Mustafa and Yousaf, accused,
further said that he has concealed this reality and he is
also supposed to conceal this reality and this is the
‘Tafheem-e-Quran’, ‘Tafseer-e-Quran’ and ‘Zinda
Quran’ and also ‘Noor-e-Quran’, and on hearing so, he
felt that he was hypnotised by the words and dialogue
spoken by Yousaf, accused, on which he has come out
from this dilemma and thereafter he consulted with the
Ulma to whom he narrated the above statement, on
which the Ulma informed him that the person concerned
is liable to be murdered.

54. This witness was also cross-examined at length by
the learned defence counsel. Even the enmity was put to
him in this way that he called ‘Mrs Tayyaba Yousaf Ali’
wife of the accused on 02.2.1997 from Karachi to
Lahore on telephone and that not only simply talked on
telephone with wife of Yousaf, accused, but he also
attempted twice to abduct the daughter of Yousaf,
accused, however, he denied the suggestion that he also
stated that it was some spiritual power, which failed his
design. Even in cross-examination, the references of this
witness with his son-in-law were also put but despite all
these efforts, the testimony of this witness could not be
shakan and the part of his statement as examination-in-
chief could not be shattered. Even thé speech of Yousaf,
accused, in ‘Urdu’, the detail of which is provided as
above, the entire statement would reveal that he had
contacts with Yousaf, accused, and Yousaf, accused, by
- exploiting the religious feelings of a ‘Muslim’ looted
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him and perhaps when there was the demand of return,
he flared up. The cross-examination on this witness
would reveal that a very sensitive question was put to
this witness, which was in this way that if some one

throws (E-) the Holy Book of Quran on the ground, then
what he could do, whereupon he replied that he would
take up the Holy Book of Quran he would kiss the Holy
Book of Quran. While putting this question the learned

defence counsel used the word ‘Pattakh’ (E‘j) and it was
not his own word but his word was conveyed by Yousaf,
accused, to his counsel. So after examining the entire
evidence of this witness, it is also established that
Yousaf, accused, posed himself to be the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) in presence of this witness.

"55. Muhammad Ismail Shujaabadi (PW-3) is the
complainant of this case. He is not an eye witness to any
incident dated 28.2.1997 reported in the application
Exh.PC. He infact is representative of a Religious Party,
who stepped forward to pursue this matter, which was
burning the feelings of Muslim Society all over the
country. He produced Audio and Video Cassettes before
the police. He was cross-examined at length by the
learned defence counsel and while cross-examining him
he was suggested that many changes hdave been caused in
the Audio Cassette & Video Cassettes as well but he
denied this suggestion or that the rebuttal of Yousaf,
accused, was discussed. The cross-examination in detail
on him would show that he was invited as spectator of
the Audio and the Video Cassettes otherwise he had
simply produced these documents and when he repiied
that he had seen and heard the Video and Audio
.L1ssettes, then the value and importance of his statement
increased tosuch an extent that he also heard the
objectionable portions of the speeches of Yousaf,
accused, including his serman dated 28.2.1997 delivered
in mosque ‘Baitul Raza’. So after such type of cross-
examination, it cannot be argued that he is not an eye
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witness. Infact his statement confirms each word spoken
in the Audio and the Video -Cassettes and those of the
transcripts. So his statement having the status of eye
witness established this fact that the accused committed
the offences, as mentioned above.

56. Hafiz Muhammad Mumtaz Awan (PW-4) is a
witness, who on 28,2.1997 attended the ‘Jumma’ prayer
in mosque ‘Baitud Raza and Yousaf, accused, delivered
his speech prior to ‘Khutba Jumma’, which amounted to
defiling the name of Holy Prophet (Peace Be Upon Him).
" He -declared 100 persons present in the mosque as
‘Sahabi-e-Rasool’ and he introduced two pesons namely
Abdul Wahid and Zaid . Zaman as ‘Sahabi’ and he
introduced himself as Holy Prophet- (Peace Be Upon
Him) and this witness provided the Audio and Video
Cassettes to Muhammad Ismail Shujaabadi (PW-3) and
~ stated that he had heard the Audio Cassette and seen the
Video Cassette and those were that of Yousaf, accused..
This witness also faced lengthy cross-examination, who
stated that no one from the audience raised objection on

- speech of Yousaf, accused, and he volunteered that most

of them were ‘Murids’ of Yousaf, accused. And if cross-
examination is perused, it would look that this witness is
not inimical towards accused and whatsoever he stated,
it established this fact that Yousaf, accused, defiled the
sacred name of Holy Prophet (Peace Be Upon Him),
declared the audience as ‘Shahabi-e-Rasool and two
persons as ‘Sahabi’, which being insulting towards the
religious feelings of the Muslims are condemable.

57. Mian Mohammad Awais (PW-5) also attended the
‘Jumma’ prayer in the mosque ‘Baitul Raza’ alongwith
Mumtaz Awan (PW-4) on 28.2.1997. His statement is
same on the line of Hafiz Mumtaz Awan (PW-4). He also
faced the test of cross-examination but his statement
could not be shattered. So his statement proves the
commission of offences by accused Yousaf in mosque
‘Baitul Raza’ on 28.2.1997 by delivering highly
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objectionable speeches, which injured the religious
feelings of the Mulsims.

58. Athar Igbal (PW-6) produced the Video Cassette
(P-5) before the police and he claimed to have seen the
Video Cassette. He also faced the test of cross-
examination but his testimony remained un-shattered.
The Video Cassette (P-5) has been proved to be that of
Yousaf, accused, word-by-word without any change,
therefore, the statement of this witness is worth reliance.

59. Now the statement of Mohammad Ali Abubakar
(PW-T7) is worth examination. The detail of his statement
has already been discussed above. But for discussion, it
may be mentioned here in this way that Yousaf, accused,
told him that so long he sees the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) he shall not die and directed him to recite
‘Darood Sharif’ in abundance, thereafter in a meeting in
the house of Abdul Wahid. Yousaf, accused, called him
as ‘Abubakar Siddique’ and that Yousaf, accused, came
to his house at the time when he was going to perform
‘Umra’, Yousaf, accused, came there and said that there
is no need to perform ‘Umra’ and he can arrange ‘Umra’
here and Yousaf, accused, said that ‘Makan’ is there but
the ‘Makeen’ is here. Anyhow he went to perform
‘Umra’ and when he came back, Yousaf, accused,
started talking with him about tlie Holy Prophet (Peace
Be Upon Him) and Yousaf asked him as to what could be
the top-most-surrender on his part for him, on which he
replied that whatsoever is desired by him, then Yousaf,
accused, asked him to arrange a room in his house and
to decorate the same and when he decorated the room
Yousaf, accused, came to Karachi from Lahore and likec
the room and said that it is '‘Ghar-e-Hira’ and thereafter
whenever Yousaf came to Karachi, he resided in the said
room and in one meeting, Yousaf, accused, asked him to
close his eyes and asked to recite ‘Darood Sharif’ and
when he asked to open the eyes and when he opened his
eyes, Yousai, accused, all of a suddén took him in his
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‘Jhappa’ and said that he is the ‘Muhammad’ (Peace Be
Upon Him), on which he started weeping but Yousaf,
-accused, kept him in his ‘Jhappa’ and when he was
released from ‘Jhappa’ he was feeling shivering and he
was sweating and could not understand as to what has
happened to him but thereafter he came out of the room
and the followers of Yousaf, accused, were sitting
outside the room and they congratulated him on his
physical meeting with the Holy Prophet (Peace Be Upon
Him) as Yousaf, accused, had been talking in a meeting
with the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and
thereafter on pretext of purchasing a house, Yousaf,
accused, demanded an amount of rupees fifty lac, he
paid to Yousaf, accused, in this way twenty four lac
through Banks and rest of the amount was arranged {rom
the friends. He produced some documents with regard to
payments made by him, the purchase of Air-Conditioner,
Carpet and convertion of dolars into Pakistan Cédrrency
for making the payment to Yousaf, accused. This witness
also brought the diary of Yousaf, accused, which
consisted of P-8(1-116) and while handing over this
diary, Yousaf, accused, said that after reading this diary
he would rely on Yousaf, accused, and that when once
he attended a ‘Mehfil of Naat Khawani’ Yousaf, accused,
said that the person for whom he was going to attend the
‘Naat’ was sittinig there for whom else he was going to
attend the ‘Majlis of Naat Khawani’. It looked in each
‘Mehfil that Yousaf, accused, was posinig himself
‘Muhammad’ in such a way as if he was clatming to be
the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and thereafter
Yousaf, accused, called the meeting of the World
Assmebly in the mosque ‘Baitul Raza’, and he received
Invitation Card Mark ‘H’ from the Administration of
Magazine known as ‘Takbeer’ and when he attended the
Assembly in the mosque ‘Baitul Raza’; on 28.2.1997,
where Audio and Video Cassettes were prepared,
Yousaf, accused, introduced his 100 ‘Sahabi’ in
attendance in the mosque, he introduced Abdul Wahid
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and Zaid Zamap as his ‘Sahabi’ and they also delivered
there speeches to some extent and while delivering the
speech Yousaf, accused, explained as to why he selected
mosque ‘Baitul Raza’ for the World Assembly and why
he did not select ‘Masjid-e-Nabwi’ and why not ‘Masjid-
e-Haraam’ and he selected the mosque ‘Baitul Raza’ and
he explained that it was happening in the same manner as
‘Ghar-e-Hira’ was selected by Allah Almighty. Yousaf,
accused, stated that some Surat, some Ayat, even Quran
is present here and further said that Hazoor (Peace Be
Upon Him) is not on duty but it is his ‘Atta’ that a
‘Rasool’ is addressing you and thereafter Yousaf,
accused, got himself introduced and said that if the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) accepted the service of
any body he was Abubakar and his name is ‘Mohammad .
Ali Abubakar’ and when he was sitting in third or fourth
row, he was brought therefrom and imtroduced in the
assembly while bringing him near the pulpit in the way
that he served Yousaf, accused, and first he was
‘Abubakar’ and now he was ‘Mohammad Ali Abubakar
and when he was called as ‘Abubakar, it meant that I
was ‘Sahabi, however, after attending the marriage, he
came back to Karachi and he consulted the Ulma. This
witness also faced lengthy cross-examination on different
aspects including the payment of money and the diary P-
8(1-116). If cross-examination on him is pkrused
carefully it would look that nothing could be brought out
except that one FIR of embezzlement was recorded
against him by the firm where he was working. Mere
recording of one FIR, which is without triai and without
consequence carries no importance to shake the
testimony of a witness. So far as the diary as mentioned
above in concerned, it is not the case of prosecution that
it was written by the accused. So any objection on this
diary was baseless. The purpose of producing this diary
was to show the tendency of the accused and to convince
his followers to believe that he is Holy Prophet (Peace
Be Upon Him) and in my view to reflect on this object of
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Yousaf, accused, oral statement of Mohammad Ali
Abubakar, Video and Audio Cassettes are sufficient.
This witness is not proved to be inimical towards the
accused. So his statement shall be relied.

60. Mian Ghaffar Ahmed (PW-9) is a witness of
recovery memo (Exh.PD) as a consequence of which
diary (P-3/1-22)) Audio Cassette (P-1) and Video
Cassette (P-5) were taken into possession by Riaz
Ahmed, S.I. He had further joined the investigation of
this case ¥nd his'being Resident Editor collected material
out of ‘Takbeer’ Magazine against Yousaf, accused, to
had claimed to be ‘Anna Mohammad (Peace Be Upon
Him) which means that he was ‘Muhammad’ (Peace Be
Upon Him)and he came to know out of ‘Takbeer’
Magazine that Yousaf, accused, is claiming himself as
‘Prophet’; as a consequence of which he contacted
Yousaf, accused, on telephone on 21.3.1997 and he met
Yousaf, accused, in his house on 22.3.1997 and prior to
meeting he had seen the Video Cassette and also heard
the Audio Cassette and gone through the pages of the
diary. He stated that Yousaf, accused, stated, during
conversation, that he has been awarded ‘Khilafat-e-Uzma
from Allah Almighty and he asked to elaborate the word
‘Khilafat-e-Uzma, Yousaf, accused, inquired about his
education and he replied that he has obtained Master
Degree in Mass-Communication, on which he said that
this is worldly education and he should inform about
religious education, on which he said that he has read
the Holy Quran, on which he explained the meaning of
word ‘Khilafat-e-Uzma’ and said that first of all
‘Khilafat-e-Uzma’ was awarded to Hazrat Adam Alhe
- Salam, then it continued to all the Propehts and then
went to Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and this
sequence is in continuation and now ‘Khilafat-e-Uzma’ is
with him awarded by Allah Almighty. This witness came
to know that Yousaf, accused, had graded some ladies
belonging to Lahore and Karachi as ‘Azdwaj-e-Mutahrat’
and when he inquired about this fact, Yousaf, accused,
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stated that he is not sexually fit and when he was
awarded ‘Khilafat-e-Uzma’ the element of sex in him
was finished and when this power was finished he was
about 41 and Yousaf, accused, further told that this
happened on 9th of Rabiul Awwal and told that his date
of birth is also that of 9th Rabiul Awwal; that he was
awarded with ‘Khilafat-e-Uzma’ and when he repeated
his questions about ‘Azdwaj-e-Mutahrrat’ he brought a
book title, of which was ‘Mard-e-Kamil’, but he
demanded the direct answer of his question and he
replied that he never met to these ladies, however, those
ladies might have met him and he did not negate them:
therefote, they are correct in their own version and I am
correct in my own version and when ] required some
explanation, he stated that Allah Almighty appears in the
world in the shape of such like noble persons and it is
with the discretion of Allah Almighty that he comes in
the world in the face of Hazrat Datta Ganj Bakhsh or in
the shape of Hazrat Baba Farid Shakar Ganj or in the
shape of Holy Prophet (Peace Be Upon Him) or in the
shape of himself and when this conversation was in
between this witness and Yousaf, accused, he had been
publishing this conversation in daily ‘Khabrain’, Lahore
and he told this fact to the police in his statement. The
perusal of statement of this wntiess would show that his
statement finds corroboration from the document Exh.DL
“brought on the record by the accused himself, wherein
he claims to have been awarded ‘Khilafat-e-Uzma’ to
him by the Holy Prophet (Peace Be Upon Him). So in
_ this situation, there remains nothing to discuss the cross-
examination on this witness. The entire statement of this
witness, as discussed above, or the witnesses in detail,
as reproduced earlier, is worth reliance and it
established this fact that the accused posed for himself,
which he could not as being a layman.

61. Wagar-ul-Hassan is (PW-10) SI, who was given
Audio Cassette for dictation and after hearing the Audio
Cassette twice, he took the rough notes and after
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preparing the second print of the dictation he handed
over the same to Riaz Ahmed, S.I. This witness was also
cross-examined by the learned defence counsel. But it
should be mentioned here that since after comparison the
Audio Cassette has been proved to be that of Yousaf,
accused, then it makes no difference if after dictation the
Cassette was returned as unsealed or that the order of
the court was not obtained because at that moment this
case was at the stage of investigation. This witness was
re-examined by the learned District Attorney and at this
moment he stated that he was asked for dictation of
Video Cassette but he returned the Video Cassetto with
these remarks that he is only expert in the dictation of
‘Audio Cassette.

62. Muhammad Sarwar (PW-11) stated that he
composed the Audio and Video Cassettes, brought by the
police to him.

63.  Sajid Munir Dar (PW-12) also stated that Yousaf,
accused, offered him to have meeting with the Holy
Prophet (Peace Be Upon Him) as so long he has meeting
with the Holy Prophet (Peace Be Upon Him) he would
not die. Moreover, in case of meeting all his sins shall
be forgiven and that he shall not enter in the Hell and
that he shall go in ‘Jannat’, as a consequence of which
Yousaf, accused, asked him to hand over the golden
chain and ring, which he gave to Yousaf, accused, and
Yousaf, accused, invited him in his 'house on the next
day and when he went to the house of Yousaf, accused,
alongwith his friend Sohail Zia in the evening time.
Yousaf, accused, had established a special ‘Hujra’ in his
house where he took him alone while many other persons
were sitting in the main Drawing Room and while being
in the ‘Hujra’ Yousaf, accused, said that he was lucky as
he was going to meet with thesHoly Prophet (Peace Be
Upon Him) and thereafter he said that he was the
‘Muhammad’ and thereafter he embraced him. He stated
that according to him ‘Muhammad’ means that he is the
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Holy Prophet (Peace Be Upon Him) and this claim was
made by Yousaf, accused, and later on he came to know
that many such incidents had happened with other people
in Karachi, particularly with Rana Akram. If the
statement of this witness is pérused, it would look that
he has no enmity with Yousaf, accused, and at the most
it was suggested to him that he appeared as witness at
the instance of Rana Akram (PW) but he was not
suggested specifically on the statement which is against
Yousaf, accused, and it tantamounts to admission of the
facts deposed by this witness.

64. Riaz Ahmed, (PW-13) is Investigation Officer of

this case. The investigation conducted by him has

already been discussed above. During cross-examination, .
when he was having some claim about voice of Yousaf,

accused, on the direction of learend defence counsel,

this witness brought on record a portion of the speech of
Yousaf, accused, which means that now this witness was

not simply an Investigating Officer but also the spectator

of the Audio Cassette and in this way his statement

carries much importance. He was also cross-examined by

the learned defence counsel but nothing could come out
to disbelieve the prosecution version.

65, Similarty, Khushi Mobammad, S.1 (PW-14) is the
Investigating Officer .of this case. The investigation
conducted by him has already been discussed above. He
also faced lengthy cross-examination but nothing could
come out to shatter the prosecution case except that
minor contradictions, which are not fatal for the
prosecution case.

66. As a consequence of analyses of the oral as well
as the documentary evidence of the prosecution, as
discussed above, it is established that the prosecution has
successfully proved its case against the accused.

67. Earlier by analyzing the statements of accused
and some evidence the personality of the accusd was
discussed. Now the question worth examination is that as
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to what is his defence version. His defence version is
that he has not claimed as Prophet for him but have a
claim of ‘Khilafat-e-Uzma’ awarded by the Holy Prophet
(Peace Be Upon Him) through document Exh.DL, which
he received 40 days earlier during the trial. The question
for determination is that what is the evidence to believe
that he has been actually awarded the 'Khilafat-e-Uzma’.
There is no such evidence on the record and infact this
document further corroborates the statement of Mian
Abdul Ghaffar (PW-9) before whom Yousaf, accused,
also claimed to have ‘Khilafat-e-Uzma’ awarded by Allah
Almighty. So his defence version is after thought and
particularly after reading the Books, as mentioned
above, so that his skin could be saved and infact it was
another effort on his part to divert the attention of the
general publlic.

68. Yousaf, accused, produced documents from
Exh.DA to Exh.DJJ] except DXX (this document was not
produced but inadvertently number was mentioned in the
statement) but-in my view these documents are nqt
suffieicnt to negate the prosecution case because the
allegation against the accused is that of defiling the
gacred name of Holy Prophet (Peace Be Upon Him) for
calling his followers as ‘Sahab-e-Rasool’, his family
members as ‘Ahle Bayat’ and using insulting language
about Holy Quran, making statements for having meeting
of the general publig with the Holy Prophet (Peace Be
Upon Him) to assure the general public that if his order
is not followed, the person may go to Hell and grabing
money from the prosecution witnesses by exploiting their
religious feelings and that of criminal breach of trust.
However, there is no convincing evidence on the
allegation of zina.

69. In view of discussion above, 1 have come to the
conclusion that the prosecution has proved the charges
against Yousaf, accused, under Sections 295-C, 295-A,
- 298, 298-A, 505 Part-11, 508, 420 and 406 PPC beyond
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any shadow of doubt. There is no question of taking any
sort of lenient view because the accused is proved to be
‘KAFIR’ and ‘MURTAD’ or any sort of ‘Tauba’ in such
affair cannot be entertained.

70. Therefore, Yousaf, accused, is convicted and
sentenced as under:-

i) U/S295-CPPC

Convicted and sentenced to death and a fine
Rs.50,000/- and in default thereof to undergo
further imprisonment for six months. He shall
be hanged by his neck till he is dead. The
sentence of death is subject to confirmation of
Hon’ble Lahore High Court, Lahore and a
reference in this regard shall be sent
immediately.

ii) U/S 295-A PPC
Convicted and sentenced to imprisonment for
ten years R.I. and a fine of Rs. 50,000/- and
in deafult thereof to further undergo
imprisonment for six months.

iii) U/S 298 PPC

Convicted and sentenced to imprisonment for
one year R.I and a fine of Rs. 10,000/- and in
default thereof to further undergo
imprisonment for one month.

iv) U/S 298-A PPC

Convicted and sentenced to imprisonment for
three years R.I and a fine of Rs. 20,000/- and
in default thereof to further undergo
imprisonment for two months.

v) UIS 505(2) PPC

Convicted and sentenced to imprisonment for
seven years R.I and a fine of Rs.30,000/- and
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in defauit thereof to further undergo
imprisonment for three months.

vi) U/S 420 PPC

Convicted and sentenced to imprisonment for
seven years R.I and a fine of Rs.20,000/- and
in default thereof to further wundergo
imprisonment for two months.

vii) U/S/ 406 PPC

Convicted and sentenced to imprisonment for
seven years R.1 and a fine of Rs.20,000/- and
in default thereof to further undergo
imprisonment for two months.

All the sentences, as mentioned above, shall run
consecutively because in case of ‘'MURTAD’ the court
has got no circumstance for any sort of lenient view nor
it is permitted in Islam. The accused shall not be given
the benefit of Section 382-B Cr.P.C.

71. The case property, consisting of Audio & Video
Cassettes, Diaries and the Video Cassette produced by
the accused Mark ‘J’ shall be disposed of in accordance
with rules after the decision of appeal or revision, if
any.

72. Copy of this judgment shall be provided to the
accused, free of costs, when he applies in this

connection and he has been informed that he can file the
appeal within seven days thereafter.

File shall be consigned to Record Room
immediately after its completion.

ANNOUNCED SESSIONS JUDGE,
05.8.2000. LAHORE.
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